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Αθήνα, σήµερα στις 21 Οκτωβρίου 2022, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 9.16’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 20-10-2022
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΙΒ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 20
Οκτωβρίου 2022, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας και της Γαλλικής Δηµοκρατίας για την εξάλειψη της
διπλής φορολογίας αναφορικά µε φόρους εισοδήµατος και την
πρόληψη της φοροδιαφυγής και της φοροαποφυγής».)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση, σύµφωνα µε το άρθρο 148 του Κανονισµού της
Βουλής, επί του κατατεθέντος πορίσµατος της Εξεταστικής Επι-
τροπής µε θέµα: «Εξέταση της υπόθεσης παραβίασης του απορ-
ρήτου των επικοινωνιών του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής και Ευρωβουλευτή κ. Νίκου Ανδρουλάκη από την
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών (ΕΥΠ) ή και από άλλα φυσικά ή
νοµικά πρόσωπα, την επιβεβαιωµένη απόπειρα παγίδευσης του
κινητού του µε το κακόβουλο λογισµικό «Predator», την παρά-
νοµη χρήση αυτού στην ελληνική επικράτεια και την έρευνα για
την ύπαρξη ευθυνών του Πρωθυπουργού κ. Κυριάκου Μητσο-
τάκη και κάθε άλλου εµπλεκόµενου φυσικού ή νοµικού προσώ-
που», που ανακοινώθηκε στην Ολοµέλεια της Βουλής στις 13
Οκτωβρίου 2022.

Η εξεταστική επιτροπή, η οποία κατέληξε στο υπό συζήτηση
πόρισµα, συνεστήθη µε απόφαση της Ολοµέλειας της Βουλής,
σύµφωνα µε τα άρθρα 68 παράγραφος 2 εδάφιο γ’ του Συντάγ-
µατος και 144 παράγραφος 5 εδάφιο β’ του Κανονισµού της Βου-
λής, που ελήφθη κατά τη συνεδρίαση της 29ης Αυγούστου 2022. 

Το πόρισµα που υποβλήθηκε στον Πρόεδρο της Βουλής, αφού
σύµφωνα µε την απόφαση της επιτροπής έχει χαρακτηριστεί ως
απόρρητο, ανακοινώθηκε στις 13 Οκτωβρίου 2022 στην Ολοµέ-
λεια της Βουλής. 

Ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αλέξης Τσίπρας και ογδόντα πέντε Βουλευτές του κόµ-
µατός του υπέβαλαν πρόταση, σύµφωνα µε το άρθρο 148
παράγραφος 3 του Κανονισµού της Βουλής, για τη συζήτηση του
πορίσµατος της Εξεταστικής Επιτροπής για την «εξέταση της

υπόθεσης παραβίασης του απορρήτου των επικοινωνιών του
Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής και Ευρωβουλευτή
κ. Νίκου Ανδρουλάκη από την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών
(ΕΥΠ) ή και από άλλα φυσικά ή νοµικά πρόσωπα, την επιβεβαι-
ωµένη απόπειρα παγίδευσης του κινητού του µε το κακόβουλο
λογισµικό «Predator», την παράνοµη χρήση αυτού στην ελληνική
επικράτεια και την έρευνα για την ύπαρξη ευθυνών του Πρωθυ-
πουργού κ. Κυριάκου Μητσοτάκη και κάθε άλλου εµπλεκόµενου
φυσικού ή νοµικού προσώπου», που ανακοινώθηκε –όπως προ-
είπα- στην Ολοµέλεια της Βουλής στις 13 Οκτωβρίου 2022 και
ενεγράφη για συζήτηση σε ειδική ηµερήσια διάταξη της Ολοµέ-
λειας της Βουλής την Παρασκευή 21 Οκτωβρίου 2022. 

Η συζήτηση επί του πορίσµατος της εξεταστικής επιτροπής
διεξάγεται σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 148 και µε ανά-
λογη εφαρµογή των διατάξεων του άρθρου 137 παράγραφος 2
του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µε τη διαδικασία της γενι-
κευµένης συζήτησης επερώτησης. 

Ειδικότερα, ως προς τη διαδικασία της συζητήσεως και σύµ-
φωνα µε την από 19 Οκτωβρίου 2022 εισήγηση της Διάσκεψης
των Προέδρων, προτείνω οι αγορεύσεις των συναδέλφων Βου-
λευτών να οργανωθούν σε τέσσερις κύκλους οµιλητών. 

Η συζήτηση θα αρχίσει µε έναν πρώτο κύκλο έξι κατά προτε-
ραιότητα οµιλητών, στον οποίο θα εκπροσωπηθούν ισαρίθµως
οι έξι Κοινοβουλευτικές Οµάδες, µε χρόνο οµιλίας δέκα λεπτά
για τον κάθε οµιλητή, χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας. Πρώτος
θα λάβει τον λόγο Βουλευτής από την Κοινοβουλευτική Οµάδα
του ΣΥΡΙΖΑ, που είναι το κόµµα το οποίο κατέθεσε την πρόταση
για τη συζήτηση του πορίσµατος. 

Οι επόµενοι τρεις κύκλοι, κατ’ εφαρµογή της διάταξης της πα-
ραγράφου 5 του άρθρου 65 του Κανονισµού της Βουλής, θα
απαρτίζονται από δώδεκα Βουλευτές έκαστος και συγκεκριµένα:
από τη Νέα Δηµοκρατία πέντε, από τον ΣΥΡΙΖΑ τρεις και ένας
Βουλευτής από κάθε µία από τις υπόλοιπες τέσσερις Κοινοβου-
λευτικές Οµάδες, µε χρόνο οµιλίας για έκαστο πέντε λεπτά χωρίς
δικαίωµα δευτερολογίας. Αν επιθυµεί κάποιος από τους Ανεξάρ-
τητους Βουλευτές να λάβει τον λόγο, θα ενταχθεί σε αυτούς
τους κύκλους ως δέκατος τρίτος οµιλητής. 

Οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες έχουν ήδη υποβάλει κατάλογο
µε οµιλητές και η αρµόδια Υπηρεσία έχει καταρτίσει έναν ενιαίο
κατάλογο, στον οποίον οι Βουλευτές της Συµπολίτευσης θα
εναλλάσσονται µε τους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης, για να
τηρηθεί η εκπροσώπηση κατ’ αναλογία της δύναµης των Κοινο-
βουλευτικών Οµάδων. 

Στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν, επίσης, εφόσον το επι-
θυµούν, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, όπως ορί-
ζεται από το άρθρο 97 του Κανονισµού της Βουλής. Η διάρκεια
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αγόρευσης του Πρωθυπουργού και του Αρχηγού της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης είναι µέχρι είκοσι λεπτά και µέχρι δεκαπέντε
λεπτά για τους Προέδρους των άλλων Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων. 

Οι Υπουργοί, εφόσον επιθυµούν, θα µιλήσουν για δέκα λεπτά
της ώρας. 

Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι θα µιλήσουν για δώδεκα
λεπτά, µε την επιφύλαξη του περιορισµού που θέτει το άρθρο
167 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή εφόσον
προηγηθεί η οµιλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής τους
Οµάδας, θα µιλήσουν για έξι λεπτά. 

Τυχόν αλλαγές στη σειρά των εγγεγραµµένων οµιλητών θα
πρέπει να γίνονται σε εξαιρετικές περιπτώσεις µε έγγραφο του
γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, όπου ανήκουν οι
Βουλευτές, το οποίο θα απευθύνεται στο Προεδρείο και µε την
απαραίτητη προϋπόθεση της αµοιβαίας αλλαγής. 

Η συζήτηση επί του πορίσµατος, όπως γνωρίζετε, ολοκληρώ-
νεται µε την εξάντληση του καταλόγου των οµιλητών ενώ δεν
προβλέπεται ψηφοφορία. 

Υπάρχει ήδη ενηµέρωση στο Προεδρείο ότι τουλάχιστον τρεις
πολιτικοί Αρχηγοί θα λάβουν τον λόγο. Δεν ξέρουµε για τους
υπόλοιπους, αλλά για τρεις έχουµε ενηµέρωση. Η ώρα δεν έχει
σηµασία, ο πολιτικός Αρχηγός παίρνει τον λόγο όποτε νοµίζει.

Επί της διαδικασίας, υπάρχει κάποιο θέµα; Γιατί οµοφώνως
αυτό αποφασίστηκε στη Διάσκεψη των Προέδρων. 

Εντάξει, µπορούµε, λοιπόν, να ξεκινήσουµε, ώστε –επειδή είναι
και Παρασκευή- να µην καθυστερήσουµε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να
έχω τον λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τι θέλετε, κύριε Τζα-
νακόπουλε; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ζητώ τον λόγο για ένα πα-
ρεµπίπτον ζήτηµα, κύριε Πρόεδρε. Δεν χρειάζοµαι καν τρία
λεπτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, έχετε τον
λόγο για τρία λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Πριν από την εκκίνηση της διαδικασίας των κατά προτεραι-
ότητα οµιλητών, θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να θέσω το εξής ζή-
τηµα στην Ολοµέλεια. Ξέρετε ότι κατά τη διάρκεια των εργασιών
της εξεταστικής επιτροπής έγινε πολλές φορές συζήτηση για τη
µυστικότητα της διαδικασίας, αλλά και για το απόρρητο. Φαντά-
ζοµαι ότι αντίστοιχη συζήτηση θα έγινε και στη Διάσκεψη των
Προέδρων. 

Ωστόσο, υπάρχει ένα ζήτηµα, σε σχέση µε τα πορίσµατα, τα
οποία προέκυψαν µετά από τη διαδικασία της εξεταστικής επι-
τροπής, τα οποία µε απόφαση της κοινοβουλευτικής Πλειοψη-
φίας καλύπτονται και αυτά από µυστικότητα. Και από τη δική µας
πλευρά, διαφωνήσαµε. Θεωρήσαµε ότι αυτό αντίκειται στην κοι-
νοβουλευτική διαδικασία και στον Κανονισµό της Βουλής και επι-
θυµούµε να καταθέσουµε τη γνώµη του ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευτική
Συµµαχία επί του πορίσµατος της εξεταστικής επιτροπή στα
Πρακτικά της Βουλής. 

Νοµίζω ότι αυτό το αίτηµα είναι απολύτως λογικό και απολύ-
τως αυτονόητο και απολύτως εύλογο για τον εξής απλούστατο
λόγο: Σε λίγα λεπτά της ώρας, σε δύο-τρία λεπτά θα κληθώ και
εγώ, αλλά και όλοι οι υπόλοιποι συνάδελφοι από τις Κοινοβου-
λευτικές Οµάδες να παρουσιάσουµε τα πορίσµατά µας. Θα
έχουµε περίπου δέκα λεπτά της ώρας για να τα παρουσιάσουµε.
Όµως, ξέρετε ότι τα πορίσµατα αυτά εµπεριέχουν συγκεκριµένα
σκεπτικά, επιχειρηµατολογία, πληροφορίες τις οποίες µέσα σε
δέκα λεπτά ή ακόµα και µε την ανοχή του Προεδρείου σε δεκα-
πέντε λεπτά της ώρας δεν µπορούµε να τα παρουσιάσουµε.
Εκτός αν µας δώσετε τη δυνατότητα να τα αναγνώσουµε και έτσι
ο καθένας από τους κατά προτεραιότητα οµιλητές να οµιλεί σα-
ράντα, σαράντα πέντε, πενήντα λεπτά. 

Φαντάζοµαι ότι είναι απολύτως εύλογο το αίτηµα να κατατε-
θούν οι γνώµες και το πόρισµα της Πλειοψηφίας, το οποίο δεν
έχει δοθεί στη δηµοσιότητα, παρά µόνο κάποια τµήµατά του, στα
Πρακτικά της Βουλής για να ξέρουµε και επί ποιου ζητήµατος

συζητάµε. Διότι αυτή τη στιγµή η κατάσταση παρουσιάζει έναν
παραλογισµό, ένα παράδοξο, το οποίο νοµίζω ότι η Βουλή δεν
πρέπει να το ανεχθεί.

Εποµένως, θέλουµε να θέσουµε αυτό το ζήτηµα στην Ολοµέ-
λεια, να πάρει απόφαση και να επιτραπεί σε όλες τις Κοινοβου-
λευτικές Οµάδες να καταθέσουν τις γνώµες τους ή το πόρισµα
εφόσον αυτό αφορά την κοινοβουλευτική Πλειοψηφία στα Πρα-
κτικά της Βουλής, διότι δεν είναι δυνατόν ξαναλέω να εµµείνουµε
σε αυτή την παραδοξότητα. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Τζανακόπουλε,

το θέµα το οποίο βάλατε, το συζητήσαµε εχθές εκτεταµένα, µε
τοποθετήσεις µάλιστα από εκπροσώπους από όλα τα κόµµατα,
στη Διάσκεψη των Προέδρων. Η απόφαση της πλειοψηφίας είναι
ότι στηρίζει την απόφαση της εξεταστικής επιτροπής της Βου-
λής. 

Γνωρίζετε και γνωρίζουµε όλοι ότι αρκετά κόµµατα από την
Αντιπολίτευση ήδη έχετε δηµοσιοποιήσει το πόρισµά σας . Τώρα,
εσείς µιλάτε για το τυπικό, την κατάθεση στα Πρακτικά της Βου-
λής. Αυτό δεν µπορεί κάποιος να σας απαγορεύσει να το κάνετε,
για όποιο κόµµα το επιθυµεί, µε δική του ευθύνη. Μπορείτε να
το υποβάλετε αν θέλετε, αλλά µε δική σας ευθύνη. Ο Κανονισµός
της Βουλής είναι ξεκάθαρος, η απόφαση της εξεταστικής είναι
επίσης ξεκάθαρη. 

Προφανώς η Πλειοψηφία δεν επιθυµεί να κάνει κάτι τέτοιο.
Δεν µπορεί κάποιος να την υποχρεώσει. Ούτε τίθεται θέµα ψη-
φοφορίας. Μπορείτε, λοιπόν, να το κάνετε.

Τώρα, σε ό,τι αφορά στον χρόνο και εχθές το είπαµε, οι ειση-
γητές τουλάχιστον, θα έχετε µία ανοχή να µπορέσετε όσο το δυ-
νατόν καλύτερα να αναπτύξετε το θέµα σας.

Ελάτε στο Βήµα, κύριε Τζανακόπουλε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον

λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τώρα, κύριε Πρό-

εδρε, έχω δώσει τον λόγο. Αµέσως µετά, ευχαρίστως.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι επί του θέµατος

που συζητάµε. Καλό είναι να το κλείσουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μα, το κλείσαµε. Το

έκλεισα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Εντάξει, θα ήθελα να πω κάτι. Μισό

λεπτό αν θέλετε, µε την άδεια του κ. Τζανακόπουλου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εκµεταλλεύεστε την

προσωπική φιλία µας. Εντός εισαγωγικών «εκµεταλλεύεστε».
Ορίστε, για ένα λεπτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Αξιοποιώ, λέγεται.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ναι, ναι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κοιτάξτε, η διαφωνία σε αυτό που εί-

πατε έγκειται στο ότι είπατε ότι κάθε κόµµα µπορεί να υποβάλει
ή όχι στα Πρακτικά της Βουλής το πόρισµά του µε ευθύνη του.
Το πόρισµα είναι ένα και οι άλλες είναι µειοψηφούσες απόψεις.
Λοιπόν, δεν µπορεί τα Πρακτικά της Βουλής, όχι µόνο για τον
ιστορικό του µέλλοντος, αλλά και για την άµεση συνέχεια αυτής
της ιστορίας -διότι προφανώς θα υπάρξει συνέχεια- να είναι ελ-
λιπή, δηλαδή να είναι ανάπηρα, δηλαδή να µην έχουν µέσα το
πρακτικό της Πλειοψηφίας, την πρόταση της Πλειοψηφίας. Δεν
έχει συµβεί ποτέ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Κακλαµάνη, είστε παλαιότερος και εννοώ στα έδρανα.
Γνωρίζετε ότι και για τον Φάκελο της Κύπρου ακόµα, η συζήτηση
που έγινε και µάλιστα, σε καυτούς καιρούς, όλα τα πορίσµατα
και οι διαφορετικές απόψεις -εµείς από εκεί πήραµε και στοιχεία
ύστερα για να ξεκινήσει η διαδικασία- είναι κατατεθειµένες στα
Πρακτικά της Βουλής. Δεν νοείται να βγουν Πρακτικά της Βου-
λής σήµερα που να έχουν ενδεχοµένως την άποψη, το σχέδιο
πορίσµατος που είχαµε καταθέσει ως ΣΥΡΙΖΑ, ενδεχοµένως του
ΚΚΕ και όποιου γενικώς θέλει, αλλά να ελλείπει το πόρισµα που
έρχεται από την εξεταστική επιτροπή και να µην είναι µέρος των
Πρακτικών. Αυτό δεν νοείται, δεν έχει γίνει ποτέ στη Μεταπολί-
τευση. Είναι µείζον πολιτικό ζήτηµα. Γι’ αυτό πήρα τον λόγο. Αλ-
λιώς προφανώς είχα καλυφθεί και από αυτό που είπατε και από
αυτό που είπε ο κ. Τζανακόπουλος.

Ευχαριστώ.

1380 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Αυτά τα είπατε και
χθες. Απάντησε ο Πρόεδρος. Υπάρχουν τα Πρακτικά της χθεσι-
νής συνεδριάσεως.

Και βεβαίως, δεν θέλω να πω ότι όποιος συνάδελφος ήθελε,
µπορούσε να πάει να το διαβάσει. Και από ό,τι έχω πληροφορη-
θεί, ελάχιστοι πήγαν και το διάβασαν. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ουδείς, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Πάντως κατεγράφη

και αυτό το οποίο είπατε.
Κύριε Τζανακόπουλε, αφού ζητήσω συγγνώµη γιατί σας έχω

εδώ µπροστά µου όρθιο, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν πειράζει, κύριε Πρό-

εδρε, κανένα πρόβληµα. 
Εµείς, λοιπόν, αναλαµβάνοντας την ευθύνη, θα καταθέσουµε

το δικό µας πόρισµα, τη δική µας γνώµη µάλλον, από τις εργα-
σίες της εξεταστικής επιτροπής στα Πρακτικά και θα προκαλέ-
σουµε την Συµπολίτευση, την κοινοβουλευτική Πλειοψηφία, να
καταθέσει και το δικό της, έτσι ώστε να µπορέσουν οι πολίτες να
διαβάσουν, να συγκρίνουν και να κρίνουν. Διότι δεν ξέρω αν είναι
απόρρητη αυτή η πληροφορία, αλλά όπως µας ενηµέρωσαν οι
συνάδελφοι κατά την τελευταία συνεδρίαση της εξεταστικής επι-
τροπής προκύπτει µε βάση την άποψή τους ότι ο κ. Μητσοτάκης
δεν έχει καµµία σχέση µε το σκάνδαλο των παρακολουθήσεων
και µάλιστα, πέραν πάσης αµφιβολίας. 

Λοιπόν, εµείς καταθέτουµε στα Πρακτικά και από εκεί και πέρα
ο καθένας καλείται να πάρει και τη σχετική ευθύνη και να απαν-
τήσει στην πρόκληση, όπως είπα προηγουµένως, ώστε να µπο-
ρούν οι πολίτες να συγκρίνουν και να κρίνουν ποια γνώµη
υπερισχύει, ποια έχει τα ισχυρότερα επιχειρήµατα και αν αυτά
τα οποία λένε οι συνάδελφοι της Συµπολίτευσης στο πόρισµά
τους έχουν καµµία επαφή µε την πραγµατικότητα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Τζανακόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κύριε Πρόεδρε, για να ξεκινήσω, ζητήσαµε αυτή τη συζήτηση
διότι έχουµε υποχρέωση, έχουµε χρέος, έχουµε καθήκον να ενη-
µερώσουµε τον ελληνικό λαό τόσο για το σκάνδαλο των υποκλο-
πών όσο και για όσα συνέβησαν κατά τη διάρκεια των εργασιών
της εξεταστικής επιτροπής. Έχουµε υποχρέωση, έχουµε καθή-
κον να ενηµερώσουµε τον ελληνικό λαό για τις διαρκείς παρα-
βιάσεις της συνταγµατικής και της κοινοβουλευτικής τάξης τόσο
από την Κυβέρνηση όσο και από την κοινοβουλευτική Πλειοψη-
φία.

Βεβαίως, σήµερα η Κυβέρνηση παρίσταται στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο διά του κ. Κώτσηρα. Όµως, το θέµα είναι το εξής: Επε-
λέγη η συγκεκριµένη ηµέρα για να έχει δικαιολογία να απου-
σιάζει ο κ. Μητσοτάκης, ο οποίος από όσο ξέρω βρίσκεται στις
Βρυξέλλες, αλλά την ίδια στιγµή δεν υπάρχει εδώ σε αυτή την
Αίθουσα εκπρόσωπος του Μαξίµου.

Ξέρετε, σε αυτή την εξεταστική επιτροπή αυτό το οποίο είχαµε
κληθεί να εξετάσουµε ήταν η σχέση του Μαξίµου, δηλαδή της
κορυφής της Κυβέρνησης µε το σκάνδαλο των υποκλοπών και
µε παράνοµες παρακολουθήσεις επί πολιτικών αντιπάλων και το
Μαξίµου σήµερα απουσιάζει. Ελπίζω κατά την πορεία της συνε-
δρίασης να εµφανιστεί έστω και ένας άµεσος συνεργάτης του
Πρωθυπουργού, Υπουργός Επικρατείας, Υπουργός παρά τω
Πρωθυπουργώ για να µας δώσει και τις δικές του εξηγήσεις και
εν πάση περιπτώσει να επιχειρηµατολογήσει επί των πορισµά-
των, επί των θέσεων, επί των συµπερασµάτων, επί των επιχειρη-
µάτων τα οποία υπάρχουν ήδη κατατεθειµένα στις γνώµες και
στο τελικό πόρισµα της εξεταστικής επιτροπής. Σήµερα απολο-
γείται η Κυβέρνηση. Σήµερα απολογείται το Μαξίµου. Δεν απο-
λογείται ο κ. Κώτσηρας ή το Υπουργείο Δικαιοσύνης.

Εν πάση περιπτώσει, αντικείµενο αυτής της επιτροπής ήταν,
όπως είπα προηγουµένως, το σκάνδαλο των υποκλοπών, η πα-
ρακολούθηση, η οµολογηµένη και παραδεδεγµένη παρακολού-
θηση από την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών του κ. Νίκου
Ανδρουλάκη, του τρίτου τη τάξει Προέδρου Κοινοβουλευτικού
Κόµµατος, την περίοδο που ήταν υποψήφιος για τη θέση αυτή. 

Ταυτόχρονα, αντικείµενο της επιτροπής ήταν και η υπόθεση

παρακολούθησης του κ. Κουκάκη, όχι µόνο από την Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών µέσω της διαδικασίας της επίσηµης επισύν-
δεσης και όχι νόµιµης επισύνδεσης -επίσηµη επισύνδεση-, αλλά
και από το λογισµικό «Predator», ενώ αντικείµενο της επιτροπής
ήταν επίσης και η απόπειρα παγίδευσης του κινητού του κ. Αν-
δρουλάκη από το ίδιο λογισµικό. Αντικείµενο, βεβαίως, επίσης
µε βάση την απόφαση της Ολοµέλειας, ήταν και οι καταγγελίες
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για τις συνακροάσεις
στο τηλεφωνικό του κέντρο.

Θέλω να ξεκινήσω µε κάποια διαδικαστικά ζητήµατα που τέ-
θηκαν στην εξεταστική επιτροπή. Το πρώτο ζήτηµα που τέθηκε
αφορούσε στη συγκρότηση ενός διακοµµατικού Προεδρείου µε
βάση τη νέα ρύθµιση του ελληνικού Συντάγµατος που επιτρέπει
στην Αντιπολίτευση µε το αίτηµα των 2/5 του αριθµού των Βου-
λευτών να συστήνει εξεταστικές επιτροπές. Από αυτό εµείς συµ-
περάναµε ότι η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία θα είχε τη διάθεση
να συγκροτήσει ένα διακοµµατικό Προεδρείο, για να δείξει -έστω
συµβολικά- ότι θα ακολουθήσει την προτροπή του κ. Μητσοτάκη
να διαλευκανθεί η υπόθεση και να χυθεί άπλετο φως, έτσι ώστε
να υπάρχει µια δυνατότητα ελέγχου των διαδικαστικών αποφά-
σεων και µια πολιτική συνεννόηση για τον τρόπο µε τον οποίο θα
λειτουργήσει η εξεταστική επιτροπή. Προφανώς, η κοινοβουλευ-
τική Πλειοψηφία ήδη στην πρώτη συνεδρίαση της εξεταστικής
επιτροπής απέρριψε την πρόταση, αλλά αυτό ήταν το λιγότερο.
Να σας πω την αλήθεια δεν θέλω να επιµείνω. 

Από εκεί και πέρα, ακολούθησαν τέτοιες διαδικαστικές κοινο-
βουλευτικές εκτροπές που πραγµατικά έκαναν απολύτως σαφές
ότι στόχος της επιτροπής δεν ήταν να διαλευκανθεί η υπόθεση,
αλλά να συσκοτιστεί απολύτως και να αποσιωπηθεί οποιαδήποτε
πληροφορία θα µπορούσε να φέρει σε δύσκολη θέση τον κ. Μη-
τσοτάκη, τον ανιψιό του ή δεν ξέρω εγώ ποιον άλλον. 

Συγκεκριµένα, η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία µε απόφασή της
απέρριψε το σύνολο σχεδόν των µαρτύρων που πρότεινε σύσ-
σωµη η Αντιπολίτευση. Απέρριψε να κληθούν όλα τα πολιτικά
πρόσωπα τα οποία µε τον έναν ή µε τον άλλον τρόπο είχαν σχέ-
σεις µε την υπό έρευνα παρακολούθηση και απόπειρα παγίδευ-
σης του κινητού του κ. Ανδρουλάκη µε το κακόβουλο λογισµικό
«Predator». Συγκεκριµένα, προφανώς, απέρριψε να καλέσει τον
κ. Μητσοτάκη και τον κ. Γρηγόρη Δηµητριάδη, ο οποίος ήταν ήδη
παραιτηµένος πρώην Γενικός Γραµµατέας του Πρωθυπουργού
και µάλιστα, παραιτηµένος επ’ αφορµή του σκανδάλου. Δεν τον
καλέσαµε στην επιτροπή να τον ρωτήσουµε τι ακριβώς γνωρίζει,
τι µπορεί να µας πει και πώς µπορεί να διαφωτίσει µια σειρά από
σκοτεινά σηµεία αυτής της υπόθεσης. 

Επίσης, δεν καλέσαµε τον κ. Γεραπετρίτη, ο οποίος είχε στεί-
λει µήνυµα στον κ. Ανδρουλάκη όπου του έλεγε «ελάτε να σας
ενηµερώσω». Ως προς τι θα τον ενηµέρωνε; Τι θα του έλεγε;
Ούτε τον κ. Γεραπετρίτη καλέσαµε, λοιπόν. 

Φυσικά, δεν καλέσαµε κανέναν από τους εµπλεκοµένους
υπαλλήλους της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών, όπως δεν κα-
λέσαµε και τους πραγµατικούς ιδιοκτήτες των εταιρειών εκείνων
οι οποίες φαίνεται να εµπορεύονται το «Predator», αυτό το κα-
κόβουλο λογισµικό, στην Ελλάδα. Απορρίφθηκαν όλοι αυτοί.

Τέλος, το πιο παράλογο απ’ όλα είναι το εξής: Ενώ αντικείµενο
της επιτροπής ήταν η διερεύνηση και της παρακολούθησης του
κ. Κουκάκη, η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία απέρριψε την κλήση
του κ. Κουκάκη. Ο άνθρωπος, δηλαδή, για τον οποίο ερευνού-
σαµε την παρακολούθηση και την παγίδευση του κινητού του,
δεν κλήθηκε καν στην εξεταστική επιτροπή να µας ενηµερώσει
για το τι συνέβη, πώς συνέβη και ποια είναι, κατά τη γνώµη του,
τα συµπεράσµατα που βγαίνουν µε βάση τη δική του εµπειρία.
Διότι, ξέρετε, ο κ. Κουκάκης δεν έχει αφήσει αυτή την υπόθεση.
Αντιθέτως την ερευνά, την ψάχνει, δηµοσιεύει σχετικά κ.λπ..
Απορρίφθηκε, λοιπόν, και η κλήση του κ. Κουκάκη.

Η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία ήθελε να µας πείσει ότι αυτό
ήταν µια κανονική διαδικασία εξέτασης. Βεβαίως, δεν είχαµε και
πολύ µεγάλες προσδοκίες, µε την έννοια ότι είχε υπάρξει ξανά
µια εξεταστική επιτροπή για τη λίστα Πέτσα, όπου δεν είχε κληθεί
ο κ. Πέτσας. Περιµέναµε, όµως, ότι σε αυτή την περίπτωση, όπου
έχουµε ένα γιγάντιο σκάνδαλο το οποίο, αν θέλετε, αποτελεί
βόµβα στα θεµέλια του κοινοβουλευτικού πολιτεύµατος, η κοι-
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νοβουλευτική Πλειοψηφία, η Νέα Δηµοκρατία, οι Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας θα έδειχναν µια άλλη αντίληψη, πιο ανοιχτή
και θα ακολουθούσαν πραγµατικά την προτροπή του κ. Μητσο-
τάκη να χυθεί άπλετο φως, αν αυτή δεν ήταν προσχηµατική, αν
αυτή δεν ήταν για τα µάτια του κόσµου.

Το τρίτο διαδικαστικό ζήτηµα που τέθηκε ήταν το απόρρητο
των διαδικασιών της επιτροπής. Εµείς από την πρώτη στιγµή ζη-
τήσαµε να δηµοσιοποιούνται τα πρακτικά. Όµως, οι Βουλευτές
της Συµπολίτευσης µε την επίκληση, δήθεν, της µυστικότητας
της διαδικασίας επέµειναν να µην δηµοσιεύονται τα πρακτικά. Εν
πάση περιπτώσει, όλα αυτά έδειξαν από την πρώτη στιγµή ότι
αυτή η εξεταστική επιτροπή δεν µπορούσε να αρθεί στο ύψος
των περιστάσεων. Όµως, από τα στοιχεία που προέκυψαν από
τις µαρτυρίες, αλλά και από µια σειρά από στοιχεία που έχουν
δει το φως της δηµοσιότητας -όχι εντός της εξεταστικής επιτρο-
πής, αλλά µέσω της ερευνητικής δηµοσιογραφίας- είναι δυνατόν
να βγουν συγκεκριµένα συµπεράσµατα για το σκάνδαλο της πα-
ρακολούθησης. Έρχοµαι, λοιπόν, σε αυτό ακριβώς.

Πρώτο αντικείµενο έρευνας ήταν η παρακολούθηση και η από-
πειρα παγίδευσης του κινητού του κ. Ανδρουλάκη. Εδώ έχουµε
µία σύµπτωση ηµεροµηνιών και µια αλληλουχία γεγονότων που
οδηγεί σε ένα πολύ συγκεκριµένο συµπέρασµα. Ποια είναι αυτή
η σύµπτωση των ηµεροµηνιών; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Η διάταξη της εισαγγελέως κ. Βλάχου, η οποία δίνει την εν-
τολή της παρακολούθησης, γίνεται στο τελευταίο δεκαήµερο του
Σεπτεµβρίου του 2021. Εν τω µεταξύ, όπως έχει προκύψει από
την έρευνα του Citizen Lab, το µήνυµα µε το ύποπτο link µε το
οποίο έγινε η απόπειρα παγίδευσης του κινητού του κ. Ανδρου-
λάκη µε το κακόβουλο λογισµικό «Predator» έγινε στις 21 Σεπτεµ-
βρίου του 2021. Έχουµε, λοιπόν, µια σύµπτωση ηµεροµηνιών, η
οποία αν ήταν µόνη της, θα µπορούσαµε να θεωρήσουµε ότι
είναι διαβολική. 

Τι έχουµε, όµως, στη συνέχεια; Έχουµε και κάτι ακόµα.
Έχουµε το γεγονός ότι ο κ. Ανδρουλάκης, ο οποίος παρακολου-
θούνταν από την ΕΥΠ υποτίθεται για εθνικούς λόγους -βέβαια,
στην εξεταστική επιτροπή δεν µάθαµε ποιοι είναι αυτοί οι εθνικοί
λόγοι, αλλά σε αυτό το σηµείο θα έρθω λίγο αργότερα-, µε βάση
τη διάταξη της eισαγγελέως έπρεπε να παρακολουθείται για δύο
µήνες από το τελευταίο δεκαήµερο του Σεπτέµβρη, ενώ στη συ-
νέχεια υπήρξε µια παράταση αυτής της εντολής της
eισαγγελέως για άλλους δύο µήνες. Όµως, η παρακολούθηση
όλως τυχαίως διακόπτεται ακριβώς την ηµέρα που ο κ. Ανδρου-
λάκης αναλαµβάνει την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ. Πριν αναλάβει, δη-
λαδή, την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ ο κ. Ανδρουλάκης υπήρχαν εθνικοί
λόγοι για την παρακολούθησή του, αλλά αφού ανέλαβε την ηγε-
σία του ΠΑΣΟΚ, αυτοί οι λόγοι εξέλειπαν, δεν υπήρχαν πια εθνι-
κοί λόγοι και διεκόπη η παρακολούθηση.

Και έρχοµαι στη δεύτερη διαβολική σύµπτωση πηγαίνοντας
λίγο παρακάτω, στην παρακολούθηση Κουκάκη, η οποία παρου-
σιάζει τεράστιο ενδιαφέρον. Ο κ. Κουκάκης παρακολουθείται
από την ΕΥΠ και στις 30-8-2020 κάνει αίτηµα στην Αρχή Διασφά-
λισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών για να µάθει, όπως προ-
έβλεπε τότε το νοµικό πλαίσιο, αν πράγµατι παρακολουθείται. Ο
θιγόµενος, ξέρετε, µε βάση το προηγούµενο νοµικό πλαίσιο µπο-
ρούσε να το µάθει, εφόσον δεν υπήρχαν πλέον οι λόγοι για τους
οποίους έγινε η παρακολούθησή του. 

Η Αρχή Διασφάλισης του Απορρήτου ξεκινάει µια διαδικασία,
στέλνει στους παρόχους τα ερωτήµατά της, η διαδικασία αυτή
ολοκληρώνεται αρκετά αργά, στις 10 Μάρτη του 2021 -εδώ συ-
νεχίζονται τώρα οι διαβολικές συµπτώσεις- και στις 10 Μάρτη
του 2021 η αρχή στέλνει ερώτηµα στην αρµόδια εισαγγελέα για
την ΕΥΠ κ. Βλάχου για το αν µπορεί να ενηµερώσει τον κ. Κου-
κάκη ότι πράγµατι παρακολουθείται, διότι είχε προκύψει ότι το
κινητό του ήταν επισυνδεδεµένο. Και τι γίνεται τότε; Η εισαγγε-
λέας δεν απαντά. Περνάνε είκοσι µία µέρες χωρίς να έχει υπάρ-
ξει ούτε φωνή ούτε ακρόαση από την Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών και την αρµόδια εισαγγελία και στις 31 Μαρτίου
του 2021 όλως τυχαίως -µία ακόµα διαβολική σύµπτωση!- εµφα-
νίζεται µια τροπολογία στη Βουλή, την οποία υπογράφει ο κ.

Τσιάρας και ο κ. Πικραµµένος, η οποία λέει ότι η Αρχή Διασφά-
λισης Απορρήτου Επικοινωνιών δεν έχει πλέον την εξουσία ή την
αρµοδιότητα να ενηµερώνει τους θιγόµενους, τους παρακολου-
θούµενους, ακόµη κι αν έχει εκλείψει ο λόγος που επέβαλε την
παρακολούθησή τους. Τυχαίο και αυτό! 

Περνάνε άλλες δεκαπέντε ηµέρες και η κυρία εισαγγελέας
στις 17 Απριλίου 2021 απαντάει στην ΑΔΑΕ, στον κ. Ράµµο, ότι
«δεν µπορείτε σε κάθε περίπτωση να ενηµερώσετε τον κ. Κου-
κάκη». 

Περνάει λίγο διάστηµα ακόµα, µερικοί µήνες, και φτάνουµε
στον Ιούλιο 2021. Και τι γίνεται τότε; Η ΑΔΑΕ ενηµερώνει τον κ.
Κουκάκη ότι «δεν προέκυψε ότι παραβιάστηκε κάποιος νόµος σε
σχέση µε το απόρρητο των πληροφοριών στην περίπτωσή σας». 

Μόλις αυτή η επιστολή γράφεται και µόλις κλείνει το θέµα,
υποτίθεται, του κ. Κουκάκη, ο κ. Κουκάκης δέχεται ένα µήνυµα
στο κινητό του. Τι µήνυµα; Το ίδιο που είχε δεχτεί ο κ. Ανδρου-
λάκης µε ένα ύποπτο link, το οποίο ήταν µήνυµα για να παγιδευ-
τεί το κινητό του από το παράνοµο λογισµικό «Predator». Κι άλλη
διαβολική σύµπτωση! 

Και ξέρετε πώς συνεχίζονται οι διαβολικές συµπτώσεις; Στις
13 Νοέµβρη του 2021 υπάρχει ένα πρωτοσέλιδο της «Εφηµερί-
δας των Συντακτών» που µιλά για ύποπτες παρακολουθήσεις
από τη µεριά της ΕΥΠ στον κ. Μαλιχούδη, στα δωδεκάχρονα
προσφυγόπουλα κ.λπ.. Τότε ο κ. Σπίρτζης κάνει µια καταγγελία
δηµόσια και δύο ηµέρες µετά καταθέτει ερώτηση στον Πρωθυ-
πουργό, στις 15 Νοέµβρη του 2021, για το θέµα των παρακολου-
θήσεων από την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών. Και όλως
τυχαίως ο κ. Σπίρτζης στις 15 Νοεµβρίου που καταθέτει την ερώ-
τηση για την ΕΥΠ παίρνει ένα µήνυµα στο κινητό του, το οποίο
µήνυµα περιείχε το ύποπτο link που θα οδηγούσε στην παγί-
δευση του κινητού του από το κακόβουλο λογισµικό «Predator».
Δεν το «πατάει» και τέσσερις ηµέρες µετά παίρνει νέο µήνυµα
για να παγιδευτεί το κινητό του από το «Predator». Κι αυτή δια-
βολική σύµπτωση! Πολλές διαβολικές συµπτώσεις σε αυτή την
περίπτωση! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Τζανακόπουλε,
σιγά-σιγά πρέπει να κλείνετε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε
µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν έχετε παράπονο.
Δείτε το ρολόι απέναντι. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, δεν έχω. Αλλά, επι-
τρέψτε µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Η ίδια ανοχή θα δοθεί
και στους άλλους συναδέλφους. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλω να κλείσω, σε σχέση
µε το σκάνδαλο της παρακολούθησης, µε αυτό που θα µπορού-
σαµε να πούµε ως την «τελευταία διαβολική σύµπτωση», τη
σχέση «KRIKEL» και «INTELLEXA». Θα θυµίσω στους συναδέλ-
φους ότι η «INTELLEXA» είναι η εταιρεία η οποία εµπορεύεται το
«Predator». Και όποια «πέτρα κι αν σηκώσεις» πίσω από αυτές τις
δύο εταιρείες εµφανίζονται δύο συγκεκριµένοι επιχειρηµατίες:
Ο κ. Μπίτσιος και ο κ. Λαβράνος. 

Δεν θέλω να µπω εδώ σε λεπτοµέρειες, όµως, υπάρχει ένα
στοιχείο το οποίο είναι εξαιρετικά σηµαντικό. Ποιο είναι αυτό;
Ότι ο κ. Μπίτσιος και ο κ. Λαβράνος έχουν στενότατες σχέσεις
µε τον κ. Δηµητριάδη. Ο µεν ένας, ο κ. Μπίτσιος, στενότατες επι-
χειρηµατικές σχέσεις µε τον κ. Δηµητριάδη, ο δε κ. Λαβράνος,
στενότατες φιλικές και συγγενικές σχέσεις, αφού του έχει βαπτί-
σει το παιδί. Και έτσι, ολοκληρώνεται, αν θέλετε, το τρίγωνο των
σχέσεων των παράνοµων παρακολουθήσεων, τόσο από την ΕΥΠ
όσο και από το «Predator», µε το Μέγαρο Μαξίµου, τον κ. Δηµη-
τριάδη, αλλά τελικά και τον κ. Μητσοτάκη. 

Πέρα από το σκάνδαλο της παρακολούθησης και των υποκλο-
πών, υπάρχει και ένα σκάνδαλο συγκάλυψης. Και θα µου δώσετε
δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε. 

Κεντρικό εργαλείο που χρησιµοποιήθηκε για το σκάνδαλο
αυτό ήταν το απόρρητο. Αυτό το οποίο βιώσαµε τους δύο τελευ-
ταίους µήνες ήταν, στην προσπάθειά µας να εξάγουµε συµπε-
ράσµατα, να έχουµε µπροστά µας είτε πολιτικά πρόσωπα είτε
στελέχη της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών τα οποία επικα-
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λούνταν διαρκώς το απόρρητο ενώπιον του Κοινοβουλίου, µια
πρακτική η οποία έχει υποστεί σκληρότατη κριτική από το σύ-
νολο σχεδόν του νοµικού κόσµου, πλην του κ. Γεραπετρίτη. 

Ποιοι έχουν µιλήσει σχετικά; Έχουν µιλήσει σχετικά ο κ. Βενι-
ζέλος, ο κ. Δρόσος, ο κ. Αλιβιζάτος, ο κ. Κοντιάδης, ο κ. Σωτηρέ-
λης και λένε ότι το απόρρητο δεν είναι αντιτάξιµο στην
εξεταστική επιτροπή, η οποία αποτελεί την ανώτατη µορφή κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου. Ποιος είναι ο µοναδικός συνταγµατολό-
γος ο οποίος διαφωνεί µε αυτή την άποψη;  Ο κ. Γεραπετρίτης,
ο οποίος προφανώς και δεν οµιλεί µε την ιδιότητα του συνταγ-
µατολόγου, αλλά οµιλεί µε την ιδιότητα του Υπουργού Επικρα-
τείας της Κυβέρνησης. 

Πέρα από το απόρρητο, θα κάνω µια σύντοµη αναφορά στην
αλληλουχία…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Και κλείστε παρα-
καλώ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε.
Όµως, υπάρχουν κάποια ζητήµατα που είµαι υποχρεωµένος να
τα αναφέρω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τι να κάνουµε; Ειση-
γηθείτε αλλαγή του Κανονισµού. Αλλιώς δεν γίνεται. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Για παράδειγµα, δεν γίνεται
να µην αναφέρω, κύριε Πρόεδρε, όταν την ηµέρα που ο κ. Αν-
δρουλάκης ενηµερώνει την Αρχή Διασφάλισης του Απορρήτου
των Επικοινωνιών για τη µήνυση την οποία κατέθεσε για την πα-
ρακολούθησή του προκύπτει ότι ο κ. Κοντολέων, ο τότε διοικητής
της ΕΥΠ, δίνει εντολή να καταστραφούν όλα τα µηχανήµατα τα
οποία εµπεριείχαν τις ηχογραφήσεις. Δεν µπορώ να µην το πω
αυτό στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Δεν γίνεται να µην ενηµερωθεί
ο ελληνικός λαός για τη συνέχιση αυτών των διαβολικών συµ-
πτώσεων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παρακαλώ κλείστε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα κλείσω.
Αυτό το οποίο θέλω να τονίσω είναι ότι, παρά τις προσπάθειες

της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας, τα συµπεράσµατα που προ-
κύπτουν από την υπόθεση αυτή είναι πάρα πολύ σαφή. 

Προκύπτει από την εν γένει στάση του κυρίου Πρωθυπουργού
ότι βασικός γνώµονάς του δεν ήταν να χυθεί φως στην υπόθεση,
αλλά να τη συγκαλύψει και να εξαφανίσει στοιχεία που θα µπο-
ρούσαν να οδηγήσουν στην απόδοση, όχι µόνο πολιτικών, αλλά
και ποινικών ευθυνών. 

Προκύπτει, επίσης, ότι δεν υφίστανται λόγοι εθνικής ασφά-
λειας για τις παρακολουθήσεις τόσο του κ. Ανδρουλάκη όσο και
του κ. Κουκάκη. Επίσης, ότι υπάρχουν επαρκέστατες ενδείξεις
ότι η ΕΥΠ δεν παρακολουθούσε µόνο µέσω της διαδικασίας των
επίσηµων επισυνδέσεων, αλλά χρησιµοποιούσε και το λογισµικό
«Predator» από τη σειρά αυτή των διαβολικών συµπτώσεων, για
την οποία κάναµε λόγο προηγουµένως. 

Και επίσης, τεκµαίρεται, όχι απλώς η γνώση του Πρωθυπουρ-
γού, αλλά η ενορχήστρωση της όλης υπόθεσης, των παρακολου-
θήσεων από την ΕΥΠ και από το λογισµικό «Predator», αλλά και
η ενορχήστρωση της άθλιας υπόθεσης συγκάλυψης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Τζανακόπουλε,
ολοκληρώστε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το ζήτηµα δηµοκρατίας
που υπάρχει στη χώρα είναι υπαρκτό, είναι τεράστιο και νοµίζω
ότι η Εθνική Αντιπροσωπεία θα πρέπει να το συζητήσει σε βάθος,
αλλά ο µοναδικός τρόπος για να βγούµε από τα αδιέξοδα στα
οποία µας έχει φέρει η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, αυτή
η αθλιότατη Κυβέρνηση, είναι η µεγάλη πολιτική προοδευτική
αλλαγή στη χώρα. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εξυπακούεται ότι οι
έξι κατά προτεραιότητα συνάδελφοι θα έχουν ανάλογη µεταχεί-
ριση, εφόσον το χρειαστούν. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-

γίας της Βουλής, τριάντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και δύο
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 1ο Γενικό Λύκειο Σερρών. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Καλείται στο Βήµα ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, ο συ-
νάδελφος κ. Λάζαρος Τσαβδαρίδης. 

ΛΑΖΑΡΟΣ ΤΣΑΒΔΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρα-

τία είναι η παράταξη που δεν παίζει ούτε µε τις κοινοβουλευτικές
ούτε µε τις θεσµικές διαδικασίες για να κερδίσει εντυπώσεις. Το
ζήτηµα που ετέθη τόσο από τον κ. Τζανακόπουλο όσο και από
τον πρώην Πρόεδρο της Βουλής κ. Βούτση είναι άστοχο και κυ-
ρίως άκαιρο, όταν ήδη έχει αναλυθεί και κλείσει το συγκεκριµένο
ζήτηµα από εχθές. 

Η σηµερινή νέα ανασάλευσή του δεν καταδεικνύει τίποτα άλλο
πέρα από τον αλά καρτ σεβασµό που επιδεικνύει ο ΣΥΡΙΖΑ στις
θεσµικές διαδικασίες και σε αποφάσεις που θυµίζω ότι από κοι-
νού ελήφθησαν. 

Δυόµισι, λοιπόν, µήνες µετά από την υποβολή µηνυτήριας ανα-
φοράς στην εισαγγελία του Αρείου Πάγου από τον Πρόεδρο του
ΠΑΣΟΚ – Κινήµατος Αλλαγής κ. Ανδρουλάκη για απόπειρα παγί-
δευσης και παρακολούθησης του κινητού του τηλεφώνου µέσω
της εφαρµογής «Predator» και ενάµιση µήνα µετά από την κατε-
πείγουσα συζήτηση και ψηφοφορία στην Ολοµέλεια της Βουλής
επί της από 22 Αυγούστου 2022 πρότασης για τη σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής, έρχεται σήµερα σε συζήτηση στην Ολοµέ-
λεια της Εθνικής Αντιπροσωπείας το πόρισµα της εξεταστικής
επιτροπής που διερεύνησε την υπόθεση. 

Πρόκειται για µια υπόθεση η διαλεύκανση της οποίας αποτελεί
ζήτηµα τιµής για την ίδια τη δηµοκρατία µας, καθώς οι σκιές για
παραβίαση του απορρήτου των επικοινωνιών του κ. Ανδρουλάκη,
οι κραυγές της Αντιπολίτευσης που κατήγγειλαν απόπειρα παγί-
δευσης του κινητού του τηλεφώνου από την ΕΥΠ µε το κακό-
βουλο λογισµικό «Predator», οι υπόνοιες για παράνοµη χρήση
αυτού του λογισµικού στην ελληνική επικράτεια, καθώς και η αν-
τιπολιτευτικοί ψίθυροι για ύπαρξη ευθυνών του ίδιου του Πρω-
θυπουργού κ. Κυριάκου Μητσοτάκη επέβαλαν να χυθεί άπλετο
φως.

Είναι και µία υπόθεση, όµως, η διαλεύκανση της οποίας απο-
τελεί ζήτηµα τιµής και για την παράταξη της Νέας Δηµοκρατίας,
της οποίας οι αρχές, ο αξιακός κώδικας και η πολιτική διαδροµή
πάντα προέτασσαν την πολιτική διαφάνεια, την προσήλωση
στους θεσµούς και την αποδόµηση του λαϊκισµού.

Να γιατί ήταν αστραπιαία η ταχύτητα, µε την οποία η Κυβέρ-
νηση έθεσε σε λειτουργία όλες τις αναγκαίες κοινοβουλευτικές
διαδικασίες, µε την άµεση σύγκληση της Επιτροπής Θεσµών και
Διαφάνειας και ανταποκρίθηκε θετικά στο αίτηµα της Αντιπολί-
τευσης για σύσταση εξεταστικής επιτροπής, ένα δικαίωµα που
καλό είναι να θυµίσουµε ότι καθιερώθηκε από αυτή την Κυβέρ-
νηση µε την τελευταία συνταγµατική αναθεώρηση του 2019. 

Να γιατί την πολιτική αστοχία πάνω σε ένα υπαρκτό ζήτηµα
δεοντολογίας την ακολούθησε αµέσως η ανάληψη της αναλο-
γούσας ευθύνης.

Να γιατί παράλληλα µε τις εργασίες της εξεταστικής επιτρο-
πής, για τη διαλεύκανση της σοβαρής αυτής υπόθεσης και την
αναζήτηση των κενών που εµφανίζει το θεσµικό πλαίσιο στην
προστασία του απορρήτου των επικοινωνιών, η Κυβέρνηση ζή-
τησε και καλωσόρισε τις άµεσες διαδικασίες έρευνας, αλλά και
ελέγχου που διενεργήθηκαν από τις αρµόδιες κρατικές αρχές,
τόσο µε έκτακτους ελέγχους της ΑΔΑΕ στην Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών, στη Διεύθυνση Αντιµετώπισης Ειδικών Εγκληµά-
των Βίας και στη Διεύθυνση Διαχείρισης και Ανάλυσης Πληρο-
φοριών της Ελληνικής Αστυνοµίας, όσο και µε έρευνα της
Εθνικής Αρχής Διαφάνειας που εξέτασε τις συµβάσεις κρατικών
φορέων για το αν υπάρχει προµήθεια του «Predator» ή άλλου κα-
κόβουλου λογισµικού από υπηρεσίες του δηµοσίου.

Και να γιατί η Κυβέρνηση ταχύτατα συνόδευσε την αταλάν-
τευτη βούλησή της για την εξάλειψη των παθογενειών στη λει-
τουργία της ΕΥΠ µε την κατάθεση πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου και συγκεκριµένων προτάσεων, που θα εξασφαλί-
ζουν τις αναγκαίες δικλίδες, αλλά και δεν θα θέτουν σε κίνδυνο
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τον άκρως ευαίσθητο τρόπο λειτουργίας της υπηρεσίας και µε
πρωτοβουλίες κοµβικές, µε προεξάρχουσες αυτών την υποχρέ-
ωση ακρόασης του διοικητή από την Επιτροπή Θεσµών και Δια-
φάνειας της Βουλής και την επαναφορά της ανάγκης έγκρισης
του αιτήµατος νόµιµης άρσης του απορρήτου και από δεύτερο
εισαγγελέα, διάταξη που είχε καταργήσει το 2018 η Κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ.

Καµµία δικαιολογία δεν δόθηκε σε κανέναν για να µιλάει για
κυβερνητικό εθελοτυφλισµό, για συγκαλύψεις, για άρνηση αυ-
τοκριτικής. Στον έναν µήνα των εννέα επίπονων και πολύωρων
συνεδριάσεών της η εξεταστική επιτροπή, στην οποία είχα την
ύψιστη τιµή να είµαι ο εισηγητής της Πλειοψηφίας, εξέτασε τους
διοικητές της ΕΥΠ από το 2012 µέχρι σήµερα κυρίους Δραβίλλα,
Ρουµπάτη, Κοντολέοντα και Δεµίρη, τον πρόεδρο της ΑΔΑΕ κ.
Ράµµο, την αναπληρούσα τον διοικητή της Εθνικής Αρχής Δια-
φάνειας κ. Ρογκάκου, τους νόµιµους εκπροσώπους των εται-
ρειών «INTELLEXA» και «KRIKEL» και ασφαλώς τον πρόεδρο του
ΠΑΣΟΚ – Κινήµατος Αλλαγής κ. Ανδρουλάκη. Με βάση αυτές τις
καταθέσεις, καθώς και τα έγγραφα τα οποία κατατέθηκαν και
επισκοπήθηκαν, µεταξύ των οποίων και τα πρακτικά της Επιτρο-
πής Θεσµών και Διαφάνειας, όπου υπάρχουν, επίσης, οι καταθέ-
σεις του κ. Γεραπετρίτη, του κ. Πιερρακάκη, του κ. Δηµητριάδη,
της κ. Βλάχου και του κ. Τζαβέλλα, ερευνήθηκαν ενδελεχώς όλες
οι πτυχές αυτής της υπόθεσης και προέκυψαν πέραν πάσης αµ-
φιβολίας τα κάτωθι:

Πρώτον, η παρακολούθηση του κινητού τηλεφώνου του κ. Αν-
δρουλάκη από την ΕΥΠ ήταν απολύτως νόµιµη, καθώς, όπως κα-
τατέθηκε από τους µάρτυρες και αποδείχθηκε από τα
προσκοµισθέντα έγγραφα, για τη συγκεκριµένη νόµιµη επισύν-
δεση ακολουθήθηκε απολύτως η προβλεπόµενη από τον νόµο
διαδικασία, δηλαδή και εµπεριστατωµένο αίτηµα της ΕΥΠ
υπήρξε, υπογεγραµµένο από υπηρεσιακούς παράγοντες και από
τον διοικητή της υπηρεσίας, προς την αρµόδια εισαγγελέα της
ΕΥΠ, προκειµένου να εκδοθεί η σχετική διάταξη παρακολούθη-
σης για λόγους εθνικής ασφάλειας, αλλά και µετά από την έκ-
δοση της εισαγγελικής διάταξης τηρήθηκε η νόµιµη διαδικασία
ενηµέρωσης, καθώς αυτή κοινοποιήθηκε τόσο στην ΑΔΑΕ, όσο
και στον τηλεπικοινωνιακό πάροχο, προκειµένου να επιτρέψει την
πρόσβαση της ΕΥΠ στη συγκεκριµένη σύνδεση κινητού τηλεφώ-
νου. Εξάλλου, όπως επιβεβαίωσαν και οι µάρτυρες µε τις κατα-
θέσεις τους, το Σύνταγµα, αλλά και οι σχετικοί νόµοι για την
προστασία του απορρήτου των επικοινωνιών, δεν εξαιρούν καµ-
µία κατηγορία πολιτών από την άρση του απορρήτου, καθώς σε
καµµία περίπτωση δεν µπορεί να αποκλειστεί a priori η εµπλοκή
πολιτικών προσώπων σε πράξεις κατά της εθνικής ασφαλείας
είτε εν γνώσει τους είτε εν αγνοία τους. Εξάλλου και η πρόταση
του ΠΑΣΟΚ – Κινήµατος Αλλαγής κατά την κύρωση της από 9-8-
2022 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου για µεσολάβηση στη
σχετική διαδικασία του Προέδρου της Βουλής όταν πρόκειται για
πολιτικά πρόσωπα τελεί σε αντίθεση µε την άποψη της εξαίρε-
σης, ενώ ακόµη και ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ – Κινήµατος Αλλα-
γής, κ. Ανδρουλάκης, όταν κατά την εξέτασή του ερωτήθηκε
σχετικά, απέφυγε να υιοθετήσει την άποψη της εξαίρεσης. 

Δεύτερον, από κανένα στοιχείο δεν προέκυψε ότι το απόρρητο
των επικοινωνιών του κ. Ανδρουλάκη παραβιάστηκε από οποι-
οδήποτε φυσικό ή νοµικό πρόσωπο, πέραν της νόµιµης επισύν-
δεσης της ΕΥΠ, µε την οποία ήρθη το απόρρητο των
επικοινωνιών του υπό τον έλεγχο της εισαγγελέως της ΕΥΠ.
Πέραν τούτου, η τοποθέτηση του κ. Ανδρουλάκη για πολιτική
σκοπιµότητα πίσω από τη δίµηνη παρακολούθησή του αναιρείται
από την πάγια τακτική της ΕΥΠ, όπως την περιέγραψαν στις κα-
ταθέσεις τους όλοι οι προηγούµενοι διοικητές που προσήλθαν
στην εξεταστική επιτροπή, ότι δηλαδή οι νόµιµες επισυνδέσεις
διαρκούν για δύο µήνες σε κάθε περίπτωση και χωρίς εξαιρέ-
σεις.

Τρίτον, προέκυψε πέραν πάσης αµφιβολίας ότι η απόπειρα πα-
γίδευσης του κινητού τηλεφώνου του κ. Ανδρουλάκη µε το κα-
κόβουλο λογισµικό «Predator» δεν διενεργήθηκε ούτε από την
ΕΥΠ ούτε από οποιονδήποτε άλλο ελληνικό δηµόσιο φορέα, δε-
δοµένου ότι, τόσο η ΕΥΠ, όσο και το ελληνικό δηµόσιο στερούν-
ται παντελώς τέτοιου τύπου παράνοµου και κακόβουλου λογισµι-

κού, το οποίο ουδέποτε µέχρι σήµερα προµηθεύτηκαν. Αυτό
εξάλλου επιβεβαιώνεται και από το πόρισµα της Εθνικής Αρχής
Διαφάνειας, από το οποίο αποδείχθηκε ότι η ΕΥΠ δεν είχε ποτέ
καµµία συναλλαγή µε τις εταιρείες που σύµφωνα µε δηµοσιεύ-
µατα εµπορεύονταν τέτοιου είδους λογισµικό, µε την αναπληρώ-
τρια, µάλιστα, διοικήτρια της Εθνικής Αρχής Διαφάνειας, την κ.
Αλεξάνδρα Ρογκάκου, να είναι καταπέλτης στην εξέτασή της
στην επιτροπή, υπογραµµίζοντας ότι όσοι το αµφισβητούν δεν
πλήττουν το ένα ή το άλλο κόµµα, αλλά την εµπιστοσύνη των πο-
λιτών απέναντι στους θεσµούς και στην ίδια τη δηµοκρατία µας. 

Τέταρτον, από κανένα στοιχείο δεν προέκυψε µε αδιαµφισβή-
τητο τρόπο ότι το παράνοµο και κακόβουλο λογισµικό «Predator»
έχει χρησιµοποιηθεί στην ελληνική επικράτεια.

Πέµπτον, από κανένα στοιχείο δεν προέκυψε ότι ο Πρωθυ-
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης έχει οποιαδήποτε ευθύνη για
την υπόθεση της παραβίασης του απορρήτου των επικοινωνιών
του κ. Ανδρουλάκη, καθώς από όλα τα εισφερθέντα στοιχεία
αποδείχθηκε ότι δεν γνώριζε για τη συγκεκριµένη επισύνδεση
είτε πριν είτε µετά τη διενέργειά της η οποία έγινε αποκλειστικά
µε πρωτοβουλία, ευθύνη και γνώση της ΕΥΠ και του διοικητή της.
Αυτό διαβεβαίωσε άλλωστε ο καθ’ ύλην αρµόδιος διοικητής της
ΕΥΠ Παναγιώτης Κοντολέων, προσθέτοντας ότι ο Πρωθυπουρ-
γός ως πολιτικός προϊστάµενος της ΕΥΠ έθετε το γενικότερο
πλαίσιο στοχοθεσίας, χωρίς να λαµβάνει γνώση για ουσιαστικά
ή διαδικαστικά ζητήµατα λειτουργίας της υπηρεσίας. Αυτό άλ-
λωστε ήταν και η πάγια πρακτική, όπως επιβεβαίωσε και ο πρώην
διοικητής της ΕΥΠ, κ. Θεόδωρος Δραβίλλας.

Έκτον, από κανένα στοιχείο δεν προέκυψε ότι στη συγκεκρι-
µένη υπόθεση εµπλέκεται και φέρει οποιαδήποτε  ευθύνη οποι-
οδήποτε άλλο φυσικό ή νοµικό πρόσωπο πέραν της ΕΥΠ. Αυτό
αποδεικνύει ότι το Γραφείο του Πρωθυπουργού και οι συνεργά-
τες του δεν γνώριζαν για την άρση του απορρήτου σε οποιοδή-
ποτε στάδιο. 

Έβδοµον, δεν προέκυψε παρακολούθηση εκ µέρους της ΕΥΠ
για κανένα πολιτικό πρόσωπο από αυτά που έκαναν αίτηση για
να µάθουν αν παρακολουθούνται, συµπεριλαµβανοµένου του κ.
Σπίρτζη. 

Όπως εύκολα συµπεραίνεται, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, οι καταγγελίες της Αντιπολίτευσης περί σκανδάλου γύρω
από τη νόµιµη επισύνδεση του κινητού του κ. Ανδρουλάκη για τη
λειτουργία της ΕΥΠ κατέρρευσαν σαν πύργος από τραπουλό-
χαρτα. 

Τραπουλόχαρτα διότι η Αντιπολίτευση, και ιδιαίτερα η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση, προτίµησε να τζογάρει από την αρχή της
ιστορίας µε µετέωρες κατηγορίες προς την Κυβέρνηση, σε µια
προσπάθεια να εργαλειοποιήσει µια υπόθεση επιχειρησιακών
κενών και διοικητικής αστοχίας για να αποκοµίσει µικροπολιτικά
οφέλη. Τζόγαρε στη στείρα πολιτική αντιπαράθεση και στην εκ-
µετάλλευση της υπόθεσης για να εξάψει κοµµατικά πάθη. Τζό-
γαρε στα συνθήµατα και τα τσιτάτα περί σκανδάλου, προτού καν
ακόµη ξεκινήσουν οι λεκτικές διαδικασίες. 

Η τοξικότητα µάλιστα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης έφτασε
σε τέτοια σηµεία, ώστε η ίδια να αντιλαµβάνεται τον ρόλο της ως
ιεροεξεταστή, ως κήνσορα αλλά και ως δικαστή, προσπαθώντας
να ναρκοθετήσει τον ρόλο της εξεταστικής επιτροπής, στήνον-
τας λαϊκά δικαστήρια και διαποµπεύοντας όσους a priori φαντα-
σιώνονταν ως ενόχους. 

Ο ίδιος µάλιστα ο κ. Τσίπρας πρωταγωνίστησε σε αυτόν τον
διαγωνισµό αγανάκτησης σε µια ακόµη απόπειρά του να αλώσει
τους ψηφοφόρους του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ. Όλα όµως γύρισαν
«µπούµερανγκ» και καθεµιά κατηγορία που µε τόση ευκολία εξα-
πέλυαν διαψεύστηκε εκκωφαντικά. 

Καταδίκαζε a priori ο κ. Τσίπρας τον κ. Μητσοτάκη ως υπεύ-
θυνο για θεσµική δήθεν εκτροπή και υπονόµευση του δηµοκρα-
τικού πολιτεύµατος και αποδείχθηκε ότι ο κ. Μητσοτάκης δεν
είχε καµµία σχέση µε τα όσα εξοργιστικά υποστήριξε ο κ. Τσί-
πρας. 

Διαβεβαίωνε ο κ. Τσίπρας σε όλους τους τόνους ακόµη και
από το Βήµα της Βουλής ότι επί των ηµερών του ΣΥΡΙΖΑ δεν πα-
ρακολουθούνταν πολιτικά πρόσωπα. Και πριν αλέκτωρα λαλήσαι,
διαψεύστηκε πανηγυρικά, καθώς βεβαιώθηκε στην εξεταστική
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επιτροπή ότι η ΕΥΠ επί των ηµερών του κ. Τσίπρα παρακολου-
θούσε τον πρώην Πρόεδρο του ΤΑΙΠΕΔ και Υπουργό της τότε
κυβέρνησης τον κ. Πιτσιόρλα, µια παρακολούθηση για την οποία,
µε βάση τα κατατεθέντα από τον µάρτυρα κ. Ρουµπάτη, είχε ενη-
µερωθεί και είχε εγκρίνει ο κ. Τσίπρας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά τη διάρκεια της εξεταστι-
κής επιτροπής για τις παρακολουθήσεις ούτε καν ο ίδιος ο κ. Αν-
δρουλάκης δεν επικαλέστηκε οποιοδήποτε στοιχείο από το οποίο
να προκύπτει ότι ο Πρωθυπουργός ή το Γραφείο του Πρωθυ-
πουργού γνώριζε την άρση του απορρήτου του, πριν αυτό κατα-
στεί γνωστό µε τη δήλωση του Πρωθυπουργού. Απαντώντας
µάλιστα σε σχετικές ερωτήσεις, ανέφερε επί λέξει ότι δεν είναι
µάντης, ώστε να γνωρίζει τι ξέρει και τι όχι ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός. 

Το ίδιο χρονικό διάστηµα τα fake news και οι ανυπόστατες
διαρροές πήγαιναν και έρχονταν από τον ΣΥΡΙΖΑ, τσουβαλιάζον-
τας τους πάντες και παραδίδοντάς τους βορά στο φιλοθέαµον
κοµµατικό κοινό. 

Από µια τέτοια, δυστυχώς, ανυπόστατη διαρροή που άκριτα
και επαίσχυντα υιοθετήθηκε από την εφηµερίδα «ΑΥΓΗ», βγήκα
και εγώ στα «µανταλάκια», κατηγορούµενος ότι κατέθεσα δήθεν
στην εξεταστική επιτροπή της Βουλής για τις παρακολουθήσεις
απόρρητο έγγραφο της ΕΥΠ το οποίο ήταν παραποιηµένο, κάτι
που όχι µόνο ουδέποτε έπραξα, όπως προς τιµήν τους παραδέ-
χτηκαν οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ στην επιτροπή αποδεχόµενοι
το ψευδές του δηµοσιεύµατος, αλλά και κάτι που µε ανάγκασε
να δηλώσω ότι θα προχωρήσω σε µηνυτήρια αναφορά για την
αποκατάσταση της τιµής και της υπόληψής µου, εφόσον δεν
υπήρχε τάχιστα ανασκευή του δηµοσιεύµατος, όπως και τελικά
έγινε από την εφηµερίδα «ναυαρχίδα» του ΣΥΡΙΖΑ. 

Παρ’ όλα τα ιδεοληπτικά εµπόδια που υπήρξαν, το έργο της
εξεταστικής επιτροπής ήταν εξαιρετικά γόνιµο, γιατί εκτός από
τα συµπεράσµατα επί των ελεγχοµένων, προχώρησε και σε µια
σειρά από προτάσεις προκειµένου να γίνει πιο διαφανής η λει-
τουργία της ΕΥΠ, χωρίς όµως να τίθεται σε κίνδυνο η αποδοτι-
κότητά της αλλά και η κρίσιµη αποστολή που έχει να επιτελέσει
για την προάσπιση των εθνικών µας συµφερόντων. 

Μετά ταύτα, είµαι βέβαιος ότι το πόρισµα της εξεταστικής επι-
τροπής φωτίζει όλες οι πτυχές µιας κακής οµολογουµένως στιγ-
µής της λειτουργίας της ΕΥΠ και ανοίγει τον δρόµο για µια νέα
σελίδα εκσυγχρονισµού της. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί-συ-
νοδοί τους από το 1ο Γενικό Λύκειο Σερρών, το δεύτερο τµήµα. 

Καλώς ήρθατε στη Βουλή. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Καλείται τώρα στο Βήµα η συνάδελφος από το ΠΑΣΟΚ - Κί-
νηµα Αλλαγής κ. Ευαγγελία Λιακούλη.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε,
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς, σήµερα βιώνουµε

την πιο γκρίζα ηµέρα αυτής της κοινοβουλευτικής θητείας. Ο
ιστορικός του µέλλοντος είναι βέβαιο πως θα ανατρέχει στα Πρα-
κτικά της σηµερινής συνεδρίασης, για να τεκµηριώσει τι αλήθεια
σηµαίνει αλλοίωση βασικών αρχών του δηµοκρατικού πολιτεύ-
µατος. 

Καλούµαστε σήµερα ουσιαστικά να µιλήσουµε για τα πορί-
σµατα της εξεταστικής επιτροπής, χωρίς όµως να έχουµε δι-
καίωµα να µιλήσουµε για τα πορίσµατα της εξεταστικής
επιτροπής. Διότι εσείς, η Νέα Δηµοκρατία, µόνοι σας, η πλειοψη-
φία σας, αποφασίσατε και διατάξατε δόλια, καταχρηστικά και αν-
τιθεσµικά ότι και αυτά είναι απόρρητα. 

Καλούµαστε εµείς οι Βουλευτές να µετράµε τα λόγια µας, µη
µας ξεφύγει καµµία λέξη που θεωρείται για εσάς απόρρητη, σαν
να κρέµεται πάνω από τα κεφάλια µας η καρµανιόλα της λογο-

κρισίας, µε το ενδεχόµενο µάλιστα της προσωπικής µας δίωξης
-φροντίσατε να το κάνετε κι αυτό- και την απειλή της κάθειρξης,
όπως είπε η αρµόδια, να πλανάται σήµερα αυτή η πνιγηρή ατµό-
σφαιρα που η Κυβέρνησή σας δηµιούργησε µέσα στο Κοινοβού-
λιο –ακούστε, παιδιά- µιας δηµοκρατικής χώρας, να γίνουµε
πρωταγωνιστές βωβού κινηµατογράφου, µαριονέτες σε ένα θέ-
ατρο σκιών όπου τα νήµατα κουνάει το Μέγαρο Μαξίµου.

Σας βεβαιώνω, λοιπόν, πως εγώ προσωπικά που είχα την τιµή
να είµαι εισηγήτρια στην εξεταστική επιτροπή, οι συνάδελφοι
µου όλοι που βρίσκονται εδώ, εκείνοι που δεν είναι εδώ, αλλά και
το ΠΑΣΟΚ συνολικά, δεν ήµασταν ποτέ, δεν θα γίνουµε ποτέ
βουβές µαριονέτες του οποιουδήποτε συστήµατος.

Εποχές λογοκρισίας και απόκρυψης κειµένων από τη δηµοσιό-
τητα βίωσε η Ελλάδα κάποτε. Ήρθε όµως το ΠΑΣΟΚ και αυτό το
κατήργησε. Ακολουθώντας, λοιπόν, τη θεσµική διαδικασία, όχι
σαν εσάς που δώσατε διαρροές, εµείς χωρίς να δώσουµε καµµία
διαρροή µέχρι το τέλος και µέχρι σήµερα, καταθέτω στα Πρα-
κτικά του ελληνικού Κοινοβουλίου της ελληνικής κοινοβουλευτι-
κής δηµοκρατίας το πόρισµα του ΠΑΣΟΚ. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ευαγγελία Λιακούλη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Από το Βήµα της Βουλής θα µιλάµε έξω από τα δόντια και
χωρίς να φοβόµαστε. Εµείς δεν έχουµε να φοβηθούµε τίποτα.
Προφανώς ο κύριος Πρωθυπουργός είχε να φοβηθεί κάτι και σή-
µερα συνδύασε την ηµέρα της Ολοµέλειας µε τα ταξίδια του,
ώστε να µην είναι εδώ.

Δεν θα έπρεπε να είναι εδώ ο κύριος Πρωθυπουργός, µπρο-
στάρης στον ανένδοτο αγώνα για το παρακράτος που πρέπει
εκείνος να σταµατήσει να λειτουργεί, όπως είπε, και να τα φέρει
όλα αυτά στο φως; Δεν βρήκε το θάρρος να απαντήσει σε όλα
τα ερωτήµατα που η ίδια η κοινωνία έθεσε για µια υπόθεση λει-
τουργίας της ίδιας της δηµοκρατίας;

Δεν βρήκε το θάρρος να µας πει πώς είναι δυνατόν να αφήνει
ακόµη ανεξιχνίαστο το θέµα του «Predator» στην Ελλάδα, ανενό-
χλητο το λογισµικό-αρπακτικό να εξακολουθεί να µας φωτογρα-
φίζει από την κλειδαρότρυπα, να ακούει τις συνοµιλίες µας µε
τους φίλους µας, τους συντρόφους µας, τα παιδιά µας, να πα-
ρακολουθεί τα σώµατά µας και τα βήµατά µας, τις απόψεις µας,
τις συνήθειές µας, να είναι η φυλακή µας –αυτή που δεν ξέ-
ρουµε-, η οµηρία µας –αυτή που δεν γνωρίζουµε-, να είναι ο ευ-
τελισµός µας, σε επίπεδο ανθρωπίνων δικαιωµάτων. 

Και δεν αισθάνεστε ίχνος ντροπής να είστε συνεργοί σε όλα
αυτά, να οργανώνετε και να εφαρµόζετε το σχέδιο της σιωπής.
Να σας πω, λοιπόν, ότι εµείς ντρεπόµαστε και για λογαριασµό
σας. 

Διότι είναι ντροπή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να παρακο-
λουθείται από την ελληνική Κυβέρνηση ένας Ευρωβουλευτής,
ένας Έλληνας Ευρωβουλευτής, που για χρόνια δίνει µάχες στο
εξωτερικό για την προάσπιση των εθνικών µας συµφερόντων. 

Είναι ντροπή να µαθαίνει τυχαία και όχι στο δικό του Κοινοβού-
λιο, αλλά από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο ότι τον παρακολουθούν
µε κακόβουλο λογισµικό. 

Είναι ντροπή να παρακολουθείται ένας υποψήφιος Αρχηγός
ενός κόµµατος στη διάρκεια εσωκοµµατικής διαδικασίας. 

Είναι ντροπή µεγάλη να θεωρείται σύµπτωση να τον παρακο-
λουθούν δύο συστήµατα, ένα παράνοµο λογισµικό και η ΕΥΠ, η
εθνική υπηρεσία. 

Είναι ντροπή το Σύνταγµα, που έχει κατακτηθεί µε αγώνες και
αίµα, να ποδοπατιέται µε την ειδική συνταγµατική µέριµνα περί
εθνικής ασφάλειας και να αφορά αυτόν. 

Είναι ντροπή να καταστρέφεται ο φάκελος παρακολούθησης
την ηµέρα που ο Πρόεδρος Νίκος Ανδρουλάκης προσφεύγει στη
δικαιοσύνη. 

Είναι ντροπή µια ανεξάρτητη αρχή, η ΑΔΑΕ, να στραγγαλίζεται
θεσµικά, να ευτελίζεται διαδικαστικά, να αποµειώνεται, ακόµη και
στη διαδικασία της εξεταστικής επιτροπής. Διότι κάνατε πολιτικό
µπούλινγκ ακόµη και στον Πρόεδρο της ΑΔΑΕ. 

Είναι ντροπή το Μέγαρο Μαξίµου, αντί να ασχολείται µε την
κοινωνία που συνθλίβεται στο βάρος της ακρίβειας, να κατα-
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στρώνει ένα µεθοδευµένο σχέδιο απόκρυψης της αλήθειας, να
εξαγγέλλει ο κύριος Πρωθυπουργός φως και αλήθεια, και η κυ-
βερνητική πλειοψηφία να αγωνίζεται για την απόλυτη συσκότιση.
Είναι ντροπή να ανακοινώνει ο κ. Μητσοτάκης ότι συµφωνεί µε
τη σύσταση εξεταστικής και το κόµµα του να µην την υπερψηφί-
ζει στη Βουλή. Αυτό, αλήθεια, πώς θα µας το αιτιολογήσετε όλοι
εσείς οι Βουλευτές; 

Να µένουν στο απυρόβλητο όλα τα πολιτικά πρόσωπα, ακόµη
ο παραιτηθείς γενικός γραµµατέας της Κυβέρνησης, και να κα-
λείται ως µάρτυρας µόνο το θύµα.

Να µην καλούνται στην εξεταστική όλοι οι ουσιώδεις µάρτυρες
που προτείναµε. Θα είχαν πάρα πολλά να πουν. Γι’ αυτό και δεν
κλήθηκαν.

Να περικόπτονται όλα τα δικαιώµατα της Μειοψηφίας, ακόµη
και το διακοµµατικό προεδρείο, κύριε Πρόεδρε, το οποίο ήταν
«ψεκάστε, σκουπίστε, τελειώσατε» και το τελειώσατε. 

Και, βεβαίως, να καλύπτονται τα πάντα από ένα επίπλαστο
απόρρητο και µάλιστα να περιχαρακώνονται δηµόσιες υπηρεσίες
πίσω από το απόρρητο, όπως η Αρχή της Διαφάνειας, ακόµη και
έναντι των ελεγκτών τους, όπως η ΕΥΠ απέναντι στην ΑΔΑΕ. 

Ντροπή είναι να τίθεται σε εφαρµογή ένα πολύπλευρο σχέδιο
προπαγάνδας για τη σπίλωση των πολιτικών αντιπάλων, που θα
ζήλευε και ο Γκέµπελς. Πηγές που διακινούν για έναν Αρχηγό
κοινοβουλευτικού κόµµατος σενάρια προδοσίας και σκοτεινές
επαφές µε ξένες χώρες. 

Τι άκουσε κι αυτός ο Ανδρουλάκης, τώρα που το σκέφτοµαι;
Ξεκινήσατε, λοιπόν, µε τον ευτελισµό του πρώτα, τον εµφανίσατε
σαν πράκτορα µετά. Διαψευστήκατε, και µάλιστα µε οργίλο
τρόπο, από όλες τις χώρες, οι οποίες σας χλεύαζαν κιόλας, λέ-
γοντας «Μα είστε εσείς σοβαρή Κυβέρνηση;». Πηγές να διαποµ-
πεύουν και εµάς, τα µέλη της εξεταστικής επιτροπής, να µας
καταλογίζετε υπόγειες διαδροµές, τρόπους συνεννόησης, και
άλλα, ό,τι µπορούσατε, λοιπόν, να εφεύρετε για να επιπλεύσετε.
Δεν τα καταφέρατε. 

Ντροπή είναι όµως ο κ. Μητσοτάκης να ανακοινώνει ένα νέο
δήθεν θεσµικό πλαίσιο για την ΕΥΠ. Τώρα κόπτεσθε πώς θα λει-
τουργήσει η ΕΥΠ, όταν εµείς καταθέτουµε όχι µία και δύο αλλά
τρεις τροπολογίες βασικές, στον πυρήνα των αλλαγών που πρέ-
πει να γίνουν. Κι εσείς τις απορρίπτετε. Δεν τις φέρνετε καν στη
Βουλή να τις συζητήσουµε. 

Κι είναι ντροπή η Κυβέρνηση να µην ενδιαφέρεται να ξετυλίξει
τον µίτο που θα οδηγούσε στην πηγή λειτουργίας του «Predator»
στην Ελλάδα. Αλήθεια, όλοι εσείς της Πλειοψηφίας που αποφα-
σίσατε αυτή τη διαδικασία, πώς αισθάνεστε σήµερα που έχετε
αφήσει ελεύθερες τελείως -και άνετες εδώ που τα λέµε- τις εται-
ρείες να λειτουργούν στην Ελλάδα; Δεν τις ελέγξατε σε κανένα
επίπεδο. Εκατοµµύρια ευρώ δηµόσιες συµβάσεις διακινούνται,
και από την προηγούµενη κυβέρνηση και από την τωρινή Κυβέρ-
νηση, και κανένας δεν το έχει αιτιολογήσει; 

Όλα αυτά που ακούγονται για το προσωπικό των εταιρειών
αυτών που έχει αλλάξει σε µία νύχτα, δηλαδή µε το που αποκα-
λύφθηκε το σκάνδαλο της παρακολούθησης του Νίκου Ανδρου-
λάκη, πώς εσείς, αλήθεια, το αιτιολογείτε; 

Και πώς αιτιολογείτε επίσης τις σχέσεις των πρώην Υπουργών
και των παιδιών τους που υπηρετούν στις εταιρείες αυτές και
άλλων συγγενικών προσώπων; Αλήθεια, όλα αυτά πως εσείς τα
αιτιολογείτε; Απλά δεν τα ψάξατε, γιατί ξέρετε προφανώς τι
υπάρχει κάτω από αυτά. 

Για να µη συζητήσω και τον παρεµπίπτοντα έλεγχο, τον οποίο
ουδέποτε ανοίξατε ως θέµα στην εξεταστική επιτροπή. 

Το πιο ντροπιαστικό όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
ότι όλα αυτά συµβαίνουν εδώ, στην Ελλάδα, στην Αθήνα, στη
µήτρα της δηµοκρατίας, ενώ την ίδια στιγµή στην καρδιά της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο καταφέρνει να
βάζει τα γυαλιά στο ελληνικό Κοινοβούλιο, µε την PEGA να συ-
νεδριάζει δηµόσια και να µας κοινοποιεί τα links και να λέει «συν-
δεθείτε για να παρακολουθήσετε και έρχοµαι». Και έρχεται. 

Τώρα που έρχεται; Τώρα που έρχεται τι θα κάνετε, αλήθεια;
Θα φύγει πάλι ο Πρωθυπουργός, θα πάει στις Βρυξέλλες, στο
Μαρόκο, στην Αϊτή; Πού, αλήθεια, θα πάει; Στις 3 και 4 έρχεται,
θα φτιάξει ατζέντα, λέει µε τα πολιτικά πρόσωπα, όλα αυτά που

εσείς δεν εξετάσατε, κύριε Πρόεδρε, και αρνηθήκατε θα τα κα-
λέσει η PEGA. Και µετά; Τι θα κάνετε µετά; Θα αρνηθείτε µια
φορά. Αυτοί θα ξανάρθουν όµως, είναι επίµονοι τύποι. Και µετά;
Θα αρνηθείτε ξανά. Και τρίτη φορά θα αρνηθείτε; Και τέταρτη;
Και πέµπτη; Και όλα τα πολιτικά πρόσωπα; Και αυτούς που κα-
ρατοµήσατε; Και αυτούς που αρνήθηκαν να έρθουν στην εξετα-
στική επιτροπή και σκεπάσατε; 

Θεωρείτε, λοιπόν, σήµερα ότι είναι ο επίλογος και ότι µπήκε η
τελεία. Αυτό είναι το µεγάλο λάθος. Δεν µπήκε τελεία, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι. Είναι άνω τελεία σήµερα. Εδώ επικρατεί σκό-
τος συγκάλυψης. Όµως υπάρχει και η Ευρώπη που λειτουργεί
διαφορετικά. 

Θέλω να σας θυµίσω -και θέλω να το πω, κύριε Πρόεδρε, και
για τα Πρακτικά, γιατί, πραγµατικά, θεωρώ ότι θα έχουν ιστορική
σηµασία τα συγκεκριµένα Πρακτικά της Ολοµέλειας- τι έγινε στο
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, να τα ακούν και οι συνάδελφοι της εξε-
ταστικής επιτροπής, που πήραν και το βάρος να αποφασίσουν
αυτά που προείπα. Στις 8 Σεπτεµβρίου, λοιπόν, έγινε ειδική ακρό-
αση της εξεταστικής επιτροπής του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
για τη διερεύνηση της χρήσης του λογισµικού «Pegasus» και αν-
τίστοιχου κατασκοπευτικού λογισµικού παρακολούθησης. Σε
αυτή προσκλήθηκαν και έλαβαν µέρος -σε δηµόσια παρακαλώ
συνεδρίαση- όλοι οι άνθρωποι οι οποίοι είχαν πράγµατα να πουν.
Το καταθέτω για τα Πρακτικά και τον ιστορικό του µέλλοντος. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ευαγγελία Λιακούλη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Στις 12 Σεπτεµβρίου, πραγµατοποιήθηκε συζήτηση -στην Ολο-
µέλεια παρακαλώ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου- µε θέµα τα συ-
στήµατα παρακολούθησης και το κατασκοπευτικό λογισµικό
«Predator» στην Ελλάδα, δηλώσεις οι οποίες έγιναν µε πρωτο-
βουλία της σοσιαλιστικής οµάδας και, βεβαίως, την οποία προ-
σπάθησε τότε, να θυµίσω, να αποτρέψει το Ευρωπαϊκό Λαϊκό
Κόµµα, όπως εσείς της Νέας Δηµοκρατίας ήδη θα γνωρίζετε. Το
καταθέτω για τα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ευαγγελία Λιακούλη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Στις 6 Οκτωβρίου, η εξεταστική επιτροπή του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου για τη διερεύνηση της χρήσης λογισµικού «Pegasus»
και αντίστοιχου κατασκοπευτικού παρακολούθησης κάλεσε σε
ακρόαση τον Νίκο Ανδρουλάκη. Πάρτε και τα υπόλοιπα να δείτε
ακριβώς τι συζητήθηκε εκεί. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ευαγγελία Λιακούλη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Και, βεβαίως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως προείπα
στις 3 και 4 Νοεµβρίου η εξεταστική επιτροπή θα βρίσκεται στην
Ελλάδα. Εσείς δεν ξέρω πού θα πάτε. Σε εξέλιξη είναι και η έκ-
θεση, βεβαίως, της εξεταστικής επιτροπής του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου. 

Ο ελληνικός λαός, αγαπητοί συνάδελφοι, διά των αντιπροσώ-
πων του στη Βουλή, αποφάσισε στις 29 Αυγούστου να γίνει η
εξεταστική επιτροπή για πολύ συγκεκριµένους λόγους. Αποφά-
σισε διεξοδικά να απαντηθεί το ερώτηµα ποιος, για ποιον λόγο
και µε ποιους τρόπους παρακολουθούσε επί µήνες ολόκληρους
τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ Νίκο Ανδρουλάκη, συνεχόµενα αλλά
και ταυτόχρονα µε το «Predator» και την ΕΥΠ, ποια πολιτικά πρό-
σωπα ή άλλοι δηµόσιοι λειτουργοί είναι υπόλογοι για την παρα-
βίαση του Συντάγµατος και υπέχουν πολιτικές ή άλλες ευθύνες.
Αυτός είναι ο πυρήνας όλης της συζήτησής µας. 

Αποφάσισε επιπλέον αυτή η εξεταστική επιτροπή να ερευνήσει
και το θέµα του Κουκάκη και το θέµα των γραφείων του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας, που υπήρχαν αποχρώσες ενδείξεις
ότι είχε παραβιαστεί το γραφείο του, τα τηλέφωνά του, είχαν
µπει συστήµατα παρακολούθησης κ.λπ..

Αυτή την απόφαση σας θυµίζω ως σταθµό στην ιστορία µας
ότι έλαβε η Ολοµέλεια, µετά την κατακλυσµιαία αιµορραγία της
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Κυβέρνησης, που συνελήφθη µε τη γίδα στην πλάτη µέσω του
µηχανισµού ελέγχου του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου, όχι του δικού
µας µηχανισµού ελέγχου. Και από τότε οι εξελίξεις πήραν τη
µορφή χιονοστιβάδας. 

Σας θυµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι αφού ανερυ-
θρίαστα παρέλασαν οι κυβερνητικοί αξιωµατούχοι από το κορυ-
φαίο ελεγκτικό όργανο της Βουλής, δηλαδή από την Επιτροπή
Θεσµών και Διαφάνειας, και κατέθεσαν τότε ανερυθρίαστα
ψεύδη -επίσης αυτό είναι κάτι που θα µπει σε µια διαδικασία προ-
φανώς άµεσα- όταν αποκαλύφθηκε τελικώς ότι ήταν γνώστες και
συµµέτοχοι στο έγκληµα της παρακολούθησης ήταν µονόδρο-
µος να παραδεχτεί η Κυβέρνησή σας ότι το αδίκηµα τελέστηκε. 

Ακολούθησε το περιβόητο διάγγελµα του κυρίου Πρωθυπουρ-
γού στο οποίο θέλω επίσης, στο ιστορικό, να κάνω µια στάση.
Αφού καρατόµησε τον ανιψιό του, τον κ. Δηµητριάδη, που
έφταιγε για τα µισά, και εκδίωξε τον διοικητή της ΕΥΠ, που
έφταιγε για τα άλλα µισά, κάνοντας στην πραγµατικότητα τσου-
λήθρα στο ξυράφι και αφήνοντας βαθιές πληγές στο κεντρώο
δηµοκρατικό προφίλ του ο κ. Μητσοτάκης, που τόσο πάσχιζε να
δηµιουργήσει επί µακρόν, προσπάθησε µε πιρουέτες να ισορρο-
πήσει µεταξύ του νοµίµου, του τυπικά επαρκούς αλλά όχι του
πολιτικά αποδεκτού, το οποίο θα απέτρεπε αν εκείνος βεβαίως
γνώριζε. 

Την ίδια ώρα µιλούσε ακατανόητα. Διότι πώς είναι δυνατόν να
είναι κάτι νόµιµο και εκείνος να το απέτρεπε; Δηλαδή ευθαρσώς
έλεγε στην ελληνική κοινωνία ότι ο Πρωθυπουργός της χώρας,
αν και ήταν κάτι νόµιµο, θα παρανοµούσε; 

Ταυτόχρονα όµως εµφάνισε τον εαυτό του και σαν δικαστή.
Το κήρυξε νόµιµο, µόνος του, το δίκασε και απεφάνθη ότι ήταν
νόµιµο. 

Παρ’ όλα αυτά, προσπαθώντας να ξεπεράσει η Κυβέρνηση και
ο ίδιος ο Πρωθυπουργός την εµφανή αµηχανία του άρτι συλλη-
φθέντος στα πράσα, δήλωσε εµφατικά ότι θα έρθουν όλα στο
φως. 

Σταµατάµε σε αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί σήµερα
απευθυνόµαστε στο ελληνικό Κοινοβούλιο και σε κάθε Βουλευτή
και Βουλεύτρια ξεχωριστά. Αυτό που είπε ο Πρωθυπουργός από
αυτό το Βήµα, το «όλα στο φως», θα έπρεπε να είναι για όλους
εσάς και για όλους εµάς το σύνθηµα ενός ανένδοτου δηµοκρατι-
κού αγώνα όλου του πολιτικού συστήµατος µε πρωτεργάτη την
Κυβέρνηση, για την αποκάλυψη του παρακράτους και την αποκα-
θήλωσή του. 

Στην πραγµατικότητα όµως για εσάς έγινε παρασύνθηµα που
ο κ. Μητσοτάκης έδινε σε όλους σας για να παρέχετε καλές υπη-
ρεσίες ως βραχίονες της Κυβέρνησής του και να µείνουν όλα στο
σκοτάδι. Τότε ξεκίνησε το δεύτερο µέρος της ντροπιαστικής για
τα κοινοβουλευτικά µας ήθη ιστορίας, που συντελέστηκε µε απο-
κλειστική ευθύνη της Κυβέρνησης του κ. Μητσοτάκη. 

Κάποιους σταθµούς µόνο επιλέγω και όχι όλα όσα διαδραµα-
τίστηκαν στην εξεταστική επιτροπή. Δεν ψηφίσατε καν τη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής, για να ξεκινήσουµε από εδώ.
Είπατε «όλα στο φως» και ήρθατε και ψηφίσατε «παρών» στο ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο. Σας παραδίδουµε στην κρίση του ελληνικού
λαού. Διπλό σκάνδαλο υποκλοπών από τη µια και το δεύτερο
σκάνδαλο µέσα στην εξεταστική επιτροπή, στην πλειοψηφία της
εξεταστικής επιτροπής, µε τη συγκάλυψη. 

Η λειτουργία της εξεταστικής; Πρωτοφανής! Ούτε διακοµµα-
τικό προεδρείο ούτε καν τα Πρακτικά στους Βουλευτές µε υδα-
τογράφηµα! Πρωτοφανές για τα κοινοβουλευτικά µας ήθη. 

Απορρίψατε όλους τους µάρτυρες τους οποίους πρότειναν τα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Ενώπιόν µας συντελέσατε πολιτικό
µπούλινγκ στον Πρόεδρο της ΑΔΑΕ, που ήταν ο µόνος που ήρθε
µε χαρτιά. Κι εκεί του κάνατε ολόκληρη φασαρία να µην πάρετε
τα χαρτιά γιατί δεν ήταν δήθεν υπογεγραµµένα και να µεσολα-
βήσει το βράδυ για να τα φέρει την επόµενη µέρα το πρωί, τέτοιο
πράγµα πια! Τα κρατήσατε, τελικώς, διότι δεν είχαµε προλάβει
να φύγουµε από την Αίθουσα και έτσι αποκαλύφθηκαν όσα απο-
καλύφθηκαν από αυτόν τον άνθρωπο που βρίσκεται εκεί. Άρα
από αυτή την αρχή, και όχι από αυτόν τον άνθρωπο.

Κανένα πολιτικό πρόσωπο δεν καλέσατε ούτε καν αυτόν που
διώξατε. Γιατί τον διώξατε τον Δηµητριάδη; Δεν θα µας πείτε

γιατί διώξατε τον Δηµητριάδη; Για ποιον λόγο; Για ποιον λόγο
αποπέµψατε τον διοικητή της ΕΥΠ αφού ήταν όλα νόµιµα, αφού
τα κάνανε όλα καλά; Γιατί δεν έχετε το θάρρος να τους καλέσετε
στην εξεταστική επιτροπή; Γιατί δεν έχετε το θάρρος να τους κα-
λέσετε και να τους αφήσετε στη βάσανο της εξέτασης της εξε-
ταστικής επιτροπής; 

Την κ. Βλάχου, την πολυσυζητηµένη κ. Βλάχου, την εισαγγελέα
της ΕΥΠ, που ήταν η µόνη, τελικά, από ό,τι καταλαβαίνουµε που
είδε την αιτιολογία και τον λόγο για τον οποίο ο Ανδρουλάκης
παρακολουθούνταν; Για ποιον λόγο, λοιπόν, την κ. Βλάχου δεν
την φέρατε όπου ζητήσαµε στην εξεταστική επιτροπή να µας
δώσει τη δική της εξήγηση, κι εµείς, βεβαίως, να σεβαστούµε
κάθε τυχόν απόρρητο στοιχείο που έδινε; 

Γιατί δεν καλέσατε τον Κουκάκη; Θύµα ήταν. Γιατί δεν καλέ-
σατε τον Τέλλογλου, τον Φέλιξ Μπίτζιο; «KRIKEL» και «IN-
TELLEXA»; Γιατί δεν καλέσατε τον Γιάννη Λαβράνο; Γιατί δεν
καλέσατε όλο το επιτελείο της Ελληνικής Αστυνοµίας που εκείνη
την εποχή υπηρετούσε και συνδεόταν µε την ΕΥΠ; Για ποιον λόγο
δεν καλέσατε τα µέλη που συµµετείχαν στους ελέγχους, δήθεν,
της ΑΔΑΕ προς την ΕΥΠ, που η ΕΥΠ αρνήθηκε αν και ελεγχόµενη
να ελεγχθεί από τον ελεγκτή της; Πρωτοφανές! Γιατί δεν καλέ-
σατε τα µέλη, λοιπόν, του κλιµακίου της ΑΔΑΕ τα οποία προτεί-
ναµε; Τι θέλατε να κρύψετε; 

Και, βεβαίως, σας προτείναµε µέχρι και τον Σέιν Χάντλεϊ, ο
οποίος είναι διευθυντής στην Οµάδα Ανάλυσης Απειλών της
«GOOGLE SECURITY» και συνέταξε την έκθεση της «GOOGLE»
για τη διακίνηση κακόβουλου λογισµικού παρακολούθησης στην
Ελλάδα. Δεν σας ενδιαφέρει να δείτε αν έχουµε το «Predator»
µες στο σπίτι µας; Δεν σας ενδιαφέρει ούτε αυτό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία Λιακούλη, σιγά
σιγά πρέπει να κλείσετε κι εσείς. 

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, σιγά σιγά.
(Γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Αβίαστα, λοιπόν, προκύπτουν τα ερωτήµατα τα οποία η Νέα
Δηµοκρατία απολύτως ενέταξε στη σφαίρα της προστασίας.
Προστατεύσατε ακόµη και µάρτυρα µε έναν τρόπο πρωτοφανή
για τα ποινικά χρονικά, και θα µιλήσω ως ποινικολόγος, συνάδελ-
φοι. Είναι αδιανόητο η νόµιµη εκπρόσωπος της «INTELLEXA» να
καλύπτεται απολύτως από την πλειοψηφία, να καλεί η ανακριτική
αρχή, που ήταν η επιτροπή µας, τη συγκεκριµένη κυρία να έρθει
ως µάρτυρας, εκείνη να επικαλείται ότι βρίσκεται στο εξωτερικό,
κι ενώ γνωρίζουµε πως έχουµε το δικαίωµα µέχρι να διατάξουµε
τη βίαιη προσαγωγή της συγκεκριµένης κρίσιµης µάρτυρα, να
προτείνουµε αντ’ αυτού εξέταση µε τηλεδιάσκεψη, να το αρνείται
η πλειοψηφία να το ζητήσει από τη µάρτυρα και να αρνείται
ακόµη και να την καλέσει σε εναλλακτικές ηµεροµηνίες! Αυτό ως
παράδειγµα, για να δείτε τον τρόπο της συγκάλυψης και µέχρι
πού φτάνει. 

Και να γελοιοποιούµεθα τέλος µε µια γραπτή λίστα ερωτηµά-
των, στην οποία η µάρτυρας απαντά στην αγγλική γλώσσα, βε-
βαίως, και όχι στα ελληνικά, διά του πληρεξουσίου δικηγόρου.
Έτσι λειτούργησε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εξεταστική
επιτροπή που όρισε η Βουλή του ελληνικού Κοινοβουλίου, της
Ελληνικής Δηµοκρατίας, στις 29 Αυγούστου, για να ξέρουµε
αυτά που λέµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία Λιακούλη, δεν
µπορώ να σας αφήσω άλλο. 

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ναι, µία φράση µόνο και κλείνω,
κύριε Πρόεδρε, ξέρω ότι είναι πάρα πολλά αυτά που πρέπει να
πούµε και ο χρόνος λίγος. Σας ευχαριστούµε για την ανοχή σας
όµως, κύριε Πρόεδρε. 

Κοιτάξτε, αυτό που προέκυψε είναι ότι κανένας λόγος εθνικής
ασφάλειας δεν υπήρχε, βεβαίως, για να παρακολουθείται ο
Νίκος Ανδρουλάκης. Ήταν ένα εφεύρηµα της Νέας Δηµοκρα-
τίας, του κυρίου Πρωθυπουργού και όλων όσων συνεπικουρούν
το έργο του, µόνο και µόνο για να µπορεί να ελέγξει και να κρα-
τάει σε οµηρία τον Αρχηγό του ΠΑΣΟΚ και όλη την παράταξη
του ΠΑΣΟΚ, εν όψει των επόµενων εξελίξεων και των επόµενων
εκλογών. Εµείς αναλάβαµε την ευθύνη του θεσµικού εγγυητή.
Στη δηµοκρατία έχει διαχρονικά αποδειχθεί πως όση λάσπη κι αν
πετάξεις, όσα αρπακτικά και αν αµολήσεις, ήγγικεν η ώρα που ο
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λαός είναι εκείνος που θα κάνει το τελικό του πόρισµα. Και θα
είναι αµείλικτο για εσάς, νικηφόρο για εµάς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τώρα καλείται στο

Βήµα ο συνάδελφος από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος κ.
Νίκος Καραθανασόπουλος. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δεν είχαµε καµµία απολύ-
τως αυταπάτη, και το δηλώσαµε και στην Ολοµέλεια όταν συζη-
τιόταν η διαδικασία για τη συγκρότηση της εξεταστικής
επιτροπής, ότι παρά τις όποιες διακηρύξεις, ιδιαίτερα της Κυ-
βέρνησης, ότι θα χυθεί άπλετο φως στις εργασίες της επιτροπής
και θα πάει σε βάθος η έρευνα ότι αυτό θα γίνει. Διότι γνωρίζαµε
ότι πάντοτε οι µέχρι τώρα εξεταστικές αλλά και προκαταρκτικές
επιτροπές, ανεξαρτήτως κυβερνητικής πλειοψηφίας, είτε παλαι-
ότερα ήταν το ΠΑΣΟΚ είτε ο ΣΥΡΙΖΑ είτε η Νέα Δηµοκρατία,
αξιοποιούνταν τόσο για τη συγκάλυψη των εκάστοτε υποθέσεων
αλλά, βεβαίως, και για τον αποπροσανατολισµό.

Έτσι, λοιπόν, και στην προκειµένη περίπτωση, δηλαδή στην
εξεταστική για τις υποκλοπές, δεν υπήρξε καµµία απολύτως
πρωτοτυπία. Άλλωστε, η καλή µέρα -όπως λέει ο λαός µας- από
το πρωί φάνηκε και φάνηκε πρώτα απ’ όλα από τον ίδιο τον
τρόπο λειτουργίας της επιτροπής. 

Τι αποφάσισε, για παράδειγµα, η επιτροπή; Πρώτον, ότι οι ερ-
γασίες της επιτροπής -λέει- είναι απόρρητες. Και αυτό, βεβαίως,
η απορρητότητα των εργασιών, αποτέλεσε και αποτελεί, όπως
αποδείχθηκε στην πράξη, το βολικό σχήµα για επιλεκτικές διαρ-
ροές, είτε από τη µεριά της πλειοψηφίας είτε από τη µεριά της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, όπως επιβεβαιώθηκε στην πράξη,
επιλεκτικές διαφορές και για να συσκοτίσουν το σύστηµα και για
να καλλιεργήσουν αυταπάτες. 

Την ίδια ώρα, µάλιστα, που διάφορα διαβαθµισµένα έγγραφα
της ίδιας της ΕΥΠ γίνονταν φέιγ βολάν σε µέσα µαζικής ενηµέ-
ρωσης, φέιγ βολάν τα οποία τα έδιναν µηχανισµοί της ίδιας της
ΕΥΠ παίζοντας συγκεκριµένα σκοτεινά παιχνίδια, όπως, άλλω-
στε, είναι ο ρόλος της ΕΥΠ. Όλο αυτό, λοιπόν, το σκηνικό αξιο-
ποιήθηκε για να µπορέσουν να προχωρήσουν τα πολιτικά τους
παιχνίδια. 

Εµείς, ως ΚΚΕ, από την πρώτη στιγµή είχαµε τοποθετηθεί ότι
οι εργασίες της επιτροπής πρέπει να είναι δηµόσιες, δηλαδή τα
Πρακτικά των συνεδριάσεων της επιτροπής πρέπει να δίνονται
στη δηµοσιότητα και στα κόµµατα και στους δηµοσιογράφους.
Γιατί; Γιατί το αντικείµενο της υπόθεσης που διερευνούσε η εξε-
ταστική επιτροπή αφορούσε βασικά δηµοκρατικά δικαιώµατα
του λαού µας, δηλαδή το δικαίωµα στο απόρρητο των τηλεφω-
νικών συνδιαλέξεων και επικοινωνιών. 

Άρα, λοιπόν, δεν υπήρχε κανείς απολύτως λόγος για να µη δο-
θούν αυτά στη δηµοσιότητα. Είχαµε, µάλιστα, βάλει και δικλίδα,
ότι εφόσον αυτά αφορούν ζητήµατα τα οποία σχετίζονται µε την
άµυνα της χώρας τότε, βεβαίως, αυτά να µη δοθούν στη δηµο-
σιότητα. Όµως τέτοια θέµατα δεν προέκυψαν. Γιατί, λοιπόν, αυτή
η µυστικοπάθεια και όσον αφορά τις εργασίες αλλά και τώρα µε
τα πορίσµατα;

Δεύτερο ζήτηµα, η ίδια η επίκληση –και, βεβαίως, µε το δι-
καίωµα που έδωσε η απόφαση της πλειοψηφίας- του απορρήτου
και της εχεµύθειας από τους µάρτυρες. Αυτή η επίκληση του
απορρήτου αποτέλεσε και το βασικό άλλοθι για τους διάφορους
αναπόδειχτους ισχυρισµούς τους οποίους προέβαλαν, ισχυρι-
σµοί που τους βόλευαν για να µπορέσουν να πιστοποιήσουν το
αφήγηµα που είχε ο καθένας τους, ισχυρισµοί αστήρικτοι οι
οποίοι, βεβαίως, δεν µπορούν να αποδειχθούν. Γι’ αυτόν, ακρι-
βώς, τον λόγο δεν πρέπει να έχουµε καµµία εµπιστοσύνη στους
ισχυρισµούς των διοικητών, παλιών και νέων της ΕΥΠ και σηµε-
ρινών της ΚΥΠ, δηλαδή, στους αρχιπράκτορες. Καµµία απολύ-
τως εµπιστοσύνη σε όλους αυτούς τους ισχυρισµούς. 

Για παράδειγµα. Τι ισχυρίστηκαν; Ότι η ΕΥΠ –λέει- δεν αξιο-
ποιεί πλέον τα παράνοµα λογισµικά. Και ποιος µας το διαβεβαι-
ώνει αυτό; Από πού προκύπτει, όταν µάλιστα υπάρχουν
δηµοσιεύµατα και επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ αλλά και επί Κυβέρ-
νησης Νέας Δηµοκρατίας, ότι η ΕΥΠ, εντεταλµένοι πράκτορες

της ΕΥΠ, διαπραγµατεύονταν µε εταιρείες, είχαν παρακολουθή-
σει επίδειξη τέτοιων παράνοµων λογισµικών; Και αυτά βγήκαν
στη δηµοσιότητα. Όµως, όλα αυτά διαψεύστηκαν από τους ανα-
πόδεικτους ισχυρισµούς των διοικητών της ΕΥΠ. 

Έτσι, λοιπόν, εµάς δεν µας διαβεβαιώνει κανένας ότι αυτά τα
λογισµικά δεν τα έχει η ΕΥΠ. Αντίθετα, θεωρούµε ότι έχει προ-
µηθευθεί τέτοιου είδους λογισµικά όχι µόνο η ΕΥΠ αλλά και
άλλες κρατικές υπηρεσίες που µπορούν να πάνε να κάνουν υπο-
κλοπές. Και από αυτή την άποψη δεν είναι τυχαίο ότι όλη αυτή η
συζήτηση για τα λεγόµενα παράνοµα λογισµικά παρακολούθη-
σης -τα οποία επί της ουσίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση είναι νό-
µιµα, τα έχει νοµιµοποιήσει ο κανονισµός 821 του 2021-
παράγονται νόµιµα στην Ευρωπαϊκή Ένωση, διατίθενται και γί-
νονται αντικείµενο εµπορίας νόµιµα ανάµεσα σε κράτη, ανάµεσα
σε οργανισµούς και σε µεγάλα επιχειρηµατικά συµφέροντα. Μά-
λιστα, υπάρχουν και κυβερνήσεις που επιβεβαιωµένα έχουν προ-
µηθευθεί τέτοια λογισµικά συστήµατα, για να µπορούν να
προχωρήσουν στις παρακολουθήσεις. Μάλιστα και ο σηµερινός
Διοικητής της ΕΥΠ τόνισε ότι πρέπει να αναβαθµιστεί ο ρόλος
τους ,για να µπορεί η ΕΥΠ να παρακολουθεί και πλατφόρµες, αν
δεν το κάνει ήδη. Έτσι, λοιπόν, αυτή είναι η εικόνα η οποία δια-
µορφώνεται. Από αυτή την άποψη η επίκληση του απορρήτου
µπροστά στην εξεταστική επιτροπή που από τον νόµο έχει ανα-
κριτικές αρµοδιότητες, αποτέλεσε το βολικό άλλοθι για να µην
µπορέσουµε να προχωρήσουµε στην επί της ουσίας εξέταση των
µαρτύρων, επιβεβαιώνοντας µε αυτόν τον τρόπο την ανεξέλεγ-
κτη δράση των µυστικών υπηρεσιών. 

Τρίτο στοιχείο είναι ο κατάλογος των µαρτύρων, ένας κατάλο-
γος µαρτύρων που µε ευθύνη της πλειοψηφίας διασφάλιζε, εκ
των προτέρων, την προειληµµένη απόφαση για συγκάλυψη των
υποθέσεων υποκλοπών και του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ Νίκου Αν-
δρουλάκη και των δηµοσιογράφων αλλά και των αλλεπάλληλων
υποκλοπών στην έδρα της Κεντρικής Επιτροπής του ΚΚΕ. 

Είναι χαρακτηριστικό, για παράδειγµα, ότι αρνήθηκε επίµονα
η πλειοψηφία και δεν δέχθηκε κανένα µάρτυρα να κληθεί από
αυτούς που αφορούν την υπόθεση των υποκλοπών στην έδρα
της Κεντρικής Επιτροπής του ΚΚΕ, παρά το γεγονός ότι η ανα-
γκαιότητα κλήτευσής τους προέκυψε από τις ίδιες αυτές ελεγ-
χόµενες εργασίες της εξεταστικής επιτροπής, για την ανάγκη,
δηλαδή, να κληθούν οι πάροχοι τηλεφωνίας, για την ανάγκη να
κληθούν τα µέλη των επιτροπών εµπειρογνωµόνων της ΑΔΑΕ
που ασχολήθηκαν µε την υπόθεση του ΚΚΕ. 

Έτσι, λοιπόν, για την υπόθεση του ΚΚΕ δροµολογήθηκε η συγ-
κάλυψή της µε τον πιο κραυγαλέο τρόπο, εξαιρέθηκε επί της ου-
σίας από τη διερεύνηση της εξεταστικής επιτροπής παρά το
γεγονός ότι στην ίδια την απόφαση της Ολοµέλειας προβλεπό-
ταν ότι αποτελούσε αντικείµενο του ελέγχου και της έρευνας της
εξεταστικής επιτροπής. 

Η ευθύνη, βεβαίως, βαρύνει την Νέα Δηµοκρατία αλλά και τον
ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος βολεύτηκε πίσω από την άρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας να κληθούν οι µάρτυρες αυτοί και, βεβαίως, και το
ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ. 

Το ΚΚΕ, έχει συγκεκριµένα στοιχεία για τις ευθύνες όλων των
συναρµόδιων αρχών που έχουν άµεση εµπλοκή και ευθύνη για
την έρευνα. Πρόκειται για αδικαιολόγητες καθυστερήσεις, για
παραλείψεις, για λάθη αλλά και για τεράστια ερωτηµατικά όσον
αφορά τη δράση, ιδιαίτερα της Ανεξάρτητης Αρχής Διασφάλισης
του Απορρήτου, των εισαγγελικών αρχών, της κρατικής ασφά-
λειας αλλά και των εταιρειών παρόχων.

Μάλιστα, ο Πρόεδρος της ΑΔΑΕ, ο κ. Ράµµος, έφτασε στο
έσχατο σηµείο να επικαλεστεί τον ανεκδιήγητο ισχυρισµό ότι το
ίδιο το ΚΚΕ δεν ήθελε να διερευνηθεί η υπόθεσή του. Άξιος ο µι-
σθός του κ. Ράµµου, µιας και η ΑΔΑΕ µέσα σε ένα µήνα -και ενώ
µεσολάβησαν οι αργίες των Χριστουγέννων, της Πρωτοχρονιάς
αλλά και των Φώτων- έβγαλε το πόρισµα για την πρώτη υπόθεση
του ΚΚΕ -τεράστια σπουδή- που σε αυτό το πόρισµα, απ’ το
οποίο δεν προέκυπτε τίποτα, βασίστηκαν και τα υπόλοιπα πορί-
σµατα. 

Τι έκανε, λοιπόν; Προσπάθησε να κουκουλώσει η ΑΔΑΕ την
υπόθεση του ΚΚΕ. Την ίδια τακτική η ΑΔΑΕ ακολούθησε και για
την υπόθεση Κουκάκη αλλά µε άλλον τρόπο. Τι δηλαδή; Έκανε
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εννιά ολόκληρους µήνες να συντάξει το πόρισµα για την υπό-
θεση Κουκάκη. Δείτε την τεράστια διαφορά. Εννιά µήνες πολύ-
τιµοι για να χαθούν στοιχεία. Άρα, λοιπόν, και η συγκεκριµένη
υπόθεση του Κουκάκη, µε ευθύνη της ΑΔΑΕ να κουκουλωθεί. 

Να, λοιπόν, ποιος είναι ο ρόλος των ανεξάρτητων αρχών για
τη θωράκιση του συστήµατος. Άλλωστε, στην περίπτωση του
ΚΚΕ υφίσταται εµπλοκή αλλά και ευθύνη παρόχων και αρχών,
όπως έχει κατατεθεί, από δεκατέσσερις ευρωπαϊκές χώρες αλλά
και από τις ίδιες τις ΗΠΑ.

Μάλιστα στην ίδια την εξεταστική επιτροπή τονίστηκε ότι η
υπόθεση αυτή είναι κάτι πολύ µεγάλο που εκφεύγει των ελληνι-
κών συνόρων, κύριε Κατρούγκαλε. 

Τρίτο ζήτηµα. Η λειτουργία της εξεταστικής επιτροπής έχει
πολλές στοχεύσεις. 

Πρώτον την συγκάλυψη των υποθέσεων υποκλοπών και τον µη
καταλογισµό των αναµφισβήτητων πολιτικών και ενδεχόµενα ποι-
νικών ευθυνών της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας αλλά και
στελεχών της, για την υπόθεση υποκλοπών του Νίκου Ανδρου-
λάκη, των δηµοσιογράφων αλλά και του ΚΚΕ αλλά και για την κυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ τις ευθύνες που έχουν τις πολιτικές και
ενδεχόµενα ποινικές και στελέχη τους, για την υπόθεση ΚΚΕ στις
πρώτες φάσεις. 

Δεύτερον, την συγκάλυψη του αντιδραστικού θεσµικού πλαι-
σίου, ενός επικίνδυνου θεσµικού πλαισίου το οποίο συνδιαµόρ-
φωσαν όλες οι µέχρι σήµερα κυβερνήσεις και το οποίο
νοµιµοποιεί τη µαζική και προληπτική παρακολούθηση από την
οποία ουδείς εξαιρείται και το οποίο διαµορφώθηκε στη βάση
των αντιδραστικών κατευθύνσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Δεν έχουµε στην Ελλάδα καµµία παρέκκλιση, ούτε είναι πρω-
τόγνωρο το φαινόµενο των υποκλοπών. Εδώ πριν από µερικά
χρόνια επιβεβαιώθηκε ότι παρακολουθείτο από τις αµερικανικές
µυστικές υπηρεσίες η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας του
Κώστα Καραµανλή. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, λέµε ότι αυτά τα γεγονότα που έχουµε στην
Ελλάδα σήµερα, δεν αποτελούν παρέκκλιση από τα ισχύοντα
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Δεκάδες παρακολουθήσεις κάθε µέρα
βγαίνουν στη δηµοσιότητα σε χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Αντίθετα, αυτό που συµβαίνει στην Ελλάδα αποτελεί και την ευ-
ρωενωσιακή κανονικότητα, παρά τις προσπάθειες, βεβαίως τις
φιλότιµες, που έκανε τόσο ο ΣΥΡΙΖΑ όσο και το ΠΑΣΟΚ  – ΚΙΝΑΛ
να απενοχοποιήσουν την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Τρίτον, να συγκαλυφθεί ο πολυπλόκαµος µηχανισµός παρα-
κολούθησης που έχει στηθεί διαχρονικά στη χώρα µας από κρα-
τικές και παρακρατικές υπηρεσίες. Δεν είναι µόνο η ΕΥΠ που
κάνει παρακολουθήσεις, µπορεί να κάνει και η αντιτροµοκρατική
και η ΔΙΔΑΠ και ακόµη πέντε υπηρεσίες στη χώρα µας µπορούν
να κάνουν παρακολουθήσεις αν δεν κάνουν ήδη. Είναι οι ξένες
µυστικές υπηρεσίες -και ιδιαίτερα αυτές είναι οι «φιλικές»- οι
σύµµαχες µυστικές υπηρεσίες που τόσο σε συνεργασία αλλά και
σε ανταγωνισµό µεταξύ τους αλωνίζουν κάνουν πάρτι στη χώρα
µας, είναι οι επιχειρηµατικοί όµιλοι που όχι µόνο µπορούν να δια-
κινούν τα λογισµικά, αλλά και µπορούν να τα αξιοποιήσουν στον
εµπορικό πόλεµο τον οποίο έχουν ή και στο φακέλωµα των ερ-
γαζόµενων. 

Όλοι αυτοί έχουν διαµορφώσει ένα πλέγµα, το οποίο έχει ως
βασική αποστολή να στρέφεται ενάντια στον εσωτερικό εχθρό,
στον εχθρό λαό, στο κίνηµά του, στην οργανωµένη του πάλη,
στους πρωτοπόρους αγωνιστές και στο ΚΚΕ, την πολιτική πρω-
τοπορία ανατροπής. Η ιστορία αλλά και τα σύγχρονα περιστα-
τικά αποτελούν τον αδιάψευστο µάρτυρα γι’ αυτό. Γι’ αυτόν,
ακριβώς, τον λόγο όλο αυτό το πλαίσιο και οι µηχανισµοί προ-
σπαθούν να θωρακίσουν την δικτατορία του κεφαλαίου. 

Τέταρτον, στην απενοχοποίηση της ΕΥΠ και των άλλων µυστι-
κών υπηρεσιών, των ξένων µυστικών υπηρεσιών που αλωνίζουν
σε συνθήκες όξυνσης των ιµπεριαλιστικών ανταγωνισµών, σε
συνθήκες ιµπεριαλιστικού πολέµου στον οποίο συµµετέχει
ενεργά και η χώρα µας στο όνοµα της λεγόµενης γεωστρατηγι-
κής αναβάθµισης. 

Πέµπτον, στον ρόλο των λεγόµενων ανεξάρτητων αρχών, ιδι-
αίτερα της Διασφάλισης των Επικοινωνιών αλλά και της Διαφά-
νειας, ανεξάρτητες αρχές οι οποίες επιβεβαιώθηκε ότι

αποτελούν το πλυντήριο στη δράση των µυστικών υπηρεσιών.
Επιδιώκουν να αποκαταστήσουν το κύρος τους για να µην κλο-
νιστεί η εµπιστοσύνη, όπως είπαν, των πολιτών στο αστικό κρά-
τος και στους µηχανισµούς του. Βρίσκονται,, δηλαδή σε
διατεταγµένη υπηρεσία αυτές οι ανεξάρτητες αρχές και µε προ-
καθορισµένους µάλιστα ρόλους. 

Έκτον, στον αποπροσανατολισµό του λαού. Οι κοκοροµαχίες
-που και σε αυτή την εξεταστική επιτροπή είδαµε και παρακολου-
θούµε και σήµερα- προσπαθούν να συγκαλύψουν την ευθύνη την
οποία έχει η Νέα Δηµοκρατία, ο ΣΥΡΙΖΑ αλλά και το ΠΑΣΟΚ -
ΚΙΝΑΛ για το επικίνδυνο θεσµικό πλαίσιο αλλά και για την επικίν-
δυνη δράση αυτών των µηχανισµών, την αγωνιώδη προσπάθεια
και της Κυβέρνησης αλλά και του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ για
ρυθµίσεις, όπως λένε, διαφάνειας, λογοδοσίας των µυστικών
υπηρεσιών ή λειτουργίας αυτών των µυστικών υπηρεσιών σε δη-
µοκρατικά πλαίσια. Αυτοί οι ισχυρισµοί αποτελούν το σύντοµο
ανέκδοτο της ηµέρας. 

Γιατί; Διότι, βεβαίως, η δράση αυτών των µηχανισµών δεν µπο-
ρεί να είναι ούτε δηµοκρατική ούτε να έχει κανόνες διαφάνειας.
Διότι ο σκοπός της λειτουργίας τους είναι πολύ µαύρος και πολύ
επικίνδυνος. 

Έτσι, λοιπόν, ο λαός -το τονίζουµε- δεν πρέπει να έχει καµµία
εµπιστοσύνη στη δράση των µηχανισµών παρακολούθησης και
όχι µόνο, αλλά και καταστολής, στο ίδιο το αστικό κράτος γιατί
είναι επικίνδυνοι, γιατί στοχεύουν στα δικαιώµατα του λαού αλλά
και στην ικανότητά του να µπορεί να ικανοποιεί τις ανάγκες τους. 

Για την Κυβέρνηση και τα άλλα αστικά κόµµατα, η εξεταστική
επιτροπή επιδιώχθηκε να αποτελέσει καλύτερα τον καταλύτη για
πολιτικά παιχνίδια αλλά και για τις διεργασίες της επόµενης ηµέ-
ρας στη διακυβέρνηση. Από αυτά τα πολιτικά παιχνίδια και τις
διεργασίες, όχι µόνο δεν έχει να κερδίσει τίποτα ο λαός µα, αλλά
αντίθετα αν παραµείνει παθητικός δέκτης αυτών των παιχνιδιών
θα οδηγηθεί σε ακόµη χειρότερες µέρες. 

Και από αυτή την άποψη, κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να
ολοκληρώσω µε το κλείσιµο το οποίο κάνουµε και στο πόρισµα,
το οποίο δώσαµε στη δηµοσιότητα και θα το καταθέσουµε και
στα Πρακτικά, ότι το ΚΚΕ θα συνεχίσει να αποκαλύπτει όλα τα
στοιχεία γύρω από την υπόθεση των υποκλοπών, και ιδιαίτερα
του ΚΚΕ, δηµόσια και πλατιά στο λαό και στη νεολαία, για να βγά-
λει ο λαός τα αναγκαία συµπεράσµατα, να αντιµετωπίσει µε τη
δράση του όλα τα αντιδραστικά µέτρα που εξυφαίνονται σε
βάρος του, από το σύνολο των αρχών και των µηχανισµών του
κράτους από όλες τις κυβερνήσεις. Διότι η ρίζα του προβλήµα-
τος και στην περίπτωση των παρακολουθήσεων βρίσκεται βαθιά
µέσα στο ίδιο το σύστηµα που σαπίζει. Είναι η εξουσία του κε-
φαλαίου και του κράτους της που αξιοποιεί την παρακολούθηση,
για να επιβάλλει τη βαρβαρότητα της φτώχειας, της εκµετάλλευ-
σης και του πολέµου. Αυτή τη βαρβαρότητα υπηρετούν τα
αστικά κόµµατα και οι κυβερνήσεις, και αυτή η βαρβαρότητα
είναι που πρέπει να καταργηθεί, να ανατραπεί από την οργανω-
µένη πάλη του λαού για να βγει στο προσκήνιο η αλήθεια αλλά
και οι ανάγκες και τα δικαιώµατα του λαού. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παρακαλώ να καθα-

ριστεί το Βήµα. 
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος από την Ελληνική Λύση, κ. Κων-

σταντίνος Μπούµπας. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΟΥΜΠΑΣ: Σας ευχαριστώ θερµά, κύριε

Πρόεδρε. 
Να καλωσορίσω το µέλλον του τόπου, τα παιδιά που είναι από

την πατρίδα µου, από την ιδιαίτερη πατρίδα µου τις Σέρρες και
να τους πω ότι είναι χρέος µας να διαφυλάξουµε την δηµοκρατία
αυτού του τόπου, να δώσουµε τα σωστά θεµέλια. Και να πούµε
σε αυτά τα παιδιά από τις Σέρρες και στα παιδιά όλης της Ελλά-
δος, ότι και αυτό το θέµα το οποίο συζητάµε σήµερα, µέσω της
εξεταστικής επιτροπής, είναι γιατί πρέπει να διαφυλάξουµε την
προσωπικότητα και την οντότητα του ατόµου, αυτά που λέµε
προσωπικά ιδεώδη απέναντι στην εποχή της κλειδαρότρυπας,
δυστυχώς. 

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως Ελληνική Λύση δικαιω-
νόµαστε, δυστυχώς, σε πάρα πολλά σηµεία. Από την πρώτη
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στιγµή είπαµε ότι θα είναι, όπως λένε οι λατίνοι «un grande spet-
tacolo», δηλαδή ένα υπερθέαµα µια εργαλειοποιηµένη  εξετα-
στική επιτροπή που δεν θα τηρήσει αυτό που έλεγε ο Ζήνων ο
Ελεάτης «µηδενί δίκην δικάσης πριν αµφοίν µύθον ακούσης». 

Από την στιγµή που προβλέψαµε -όπως και στην προηγούµενη
εξεταστική επιτροπή- την, όπως πέρασε στην καθοµιλουµένη,
λίστα Πέτσα ότι είναι δώρον άδωρον να προτείνουµε µάρτυρες
διότι θα απορριφθούν, τι νόηµα έχει η εξεταστική επιτροπή, αν
δεν ακουστεί και η αντίπερα όχθη ή οι µάρτυρες που είναι ση-
µαντικά πρόσωπα σε νευραλγικές θέσεις και µάλιστα από εται-
ρείες ιδιωτικές αυτού του µατιασµένου, του παράνοµου, του
µολυσµένου λογισµικού που δεν έχουν και το θέµα του απορρή-
του να έρθουν να καταθέσουν.

Όταν, λοιπόν, αποκλείονται αυτοί οι µάρτυρες, πώς θα απο-
κρυσταλλώσουµε άποψη σε µία εξεταστική επιτροπή, που από
την αρχή το λέγαµε, δυστυχώς, θα απορριφθούν όπως έγινε και
στην προηγούµενη, και ως Ελληνική Λύση απλά επαληθευθή-
καµε. Και απορώ µε την έκπληξη της Αντιπολίτευσης, όταν η
Πλειοψηφούσα παράταξη δεν αποδέχθηκε τους µάρτυρες όπου
τότε ήµασταν έτοιµοι και εµείς, ως Ελληνική Λύση, απέναντι σε
µια εξεταστική επιτροπή επιδερµική, επιφανειακή, εργαλειοποι-
ηµένη και κοµµατικοποιηµένη –δυστυχώς!- να αποχωρήσουµε,
κύριοι. Έπρεπε να αποχωρήσουµε, γιατί µείναµε; Για να γρά-
ψουµε απλά ώρες; Γράψαµε απλά ώρες. 

Δεν βγήκε συµπέρασµα, διότι εµείς είπαµε ως Ελληνική Λύση
από την πρώτη στιγµή «όλα στο φως», αλλά επί του πρακτέου.
Τί σηµαίνει αυτό; Έπρεπε να έλθουν να µιλήσουν όσοι χρειαζό-
ταν και όσο χρειαζόταν. Διότι το Κοινοβούλιο είναι ως ναός κα-
ταφύγιο-όαση της δηµοκρατίας κι ο διάλογος είναι ζωντανός.
Είναι ένα ζωντανό κύτταρο, όπου δηµιουργήθηκαν ερωτήµατα
από µάρτυρες που δεν απάντησαν θόλωσαν τα νερά, και γεννή-
θηκαν νέα ερωτήµατα τα οποία έµειναν αναπάντητα. Γιατί έγινε
αυτό; Διότι απλά η λίστα ήταν κλειστή, ήταν συγκεκριµένη. Και
όταν στην αναθεώρηση του κοινοβουλευτικού έργου από το
2019 δόθηκε η δυνατότητα στην Αντιπολίτευση µε δέκα Βουλευ-
τές να προτείνουν εξεταστική και να προχωρήσει η εξεταστική
επιτροπή για το ιδεώδες της δηµοκρατίας, να µπορεί η Αντιπολί-
τευση να ασκήσει έλεγχο, να ζητήσει ευθύνες και κριτική, επί της
ουσίας, δεν έγινε.

Φωνάζουµε οι δέκα Βουλευτές της Ελληνικής Λύσης που εί-
µαστε εδώ µε την ψήφο και τη βούληση του ελληνικού λαού
«φέρτε την εξεταστική επιτροπή γι’ αυτή την επιζήµια, προδοτική
-πιστεύουµε εµείς- συµφωνία των Πρεσπών» και δεν την φέρνετε.
Για να µπορεί ο ιστορικός του µέλλοντος να βγάλει τα δικά του
συµπεράσµατα, κύριοι. Έχουµε υποχρέωση!  

Φέρνετε, λοιπόν, αυτή την εξεταστική επιτροπή, όπου η πλει-
οψηφούσα παράταξη είναι αυτή που θα κρίνει ποιοι θα έλθουν
για να µιλήσουν. Έτσι απλά στην καθοµιλουµένη δουλειά, κύριοι,
δεν γίνεται.

Ο Γεώργιος Παπανδρέου, ο Γέρος της Δηµοκρατίας, όπως
αποκαλείται, είχε πει µια κουβέντα: «Σε δύο χώρες ανά τον κόσµο
οι µυστικές υπηρεσίες δεν λειτουργούν σωστά, στην Ιαπωνία που
δεν µιλάει κανείς και στην Ελλάδα όπου µιλούν όλοι». Το είχε πει
σε µια άλλη εποχή, λίγο πριν τα Ιουλιανά του 1965, µε αφορµή
τη δράση ΙΔΕΑ, ΑΣΠΙΔΑ, κ.λπ.. Δεν είναι της παρούσης, αλλά
είναι πάρα πολύ σηµαντικό.

Τι σηµαίνει αυτό; Κατ’ αρχάς, δεν διαφυλάξαµε το απόρρητο
µιας εξεταστικής επιτροπής, η οποία έχει να κάνει µε την ασφά-
λεια-το µέλλον του τόπου. Ζωντανές ανταποκρίσεις! Και επειδή
είναι τροφή -και σας µιλώ ως δηµοσιογράφος- τέτοια ψάχνουµε
οι δηµοσιογράφοι, δυστυχώς, για να έχουµε το λεγόµενο απο-
κλειστικό. Δεν το διαφυλάξαµε, κύριοι, αυτό, που έπρεπε από τη
στιγµή που το θέµα είναι σοβαρό, να κρατήσουµε την ανάλογη
σοβαρότητα.

Όταν αποπέµφθηκαν, καρατοµήθηκαν, δύο πρόσωπα - κλειδιά
στην υπόθεση, ο κ. Κοντολέων και ο κ. Δηµητριάδης -τα γνωρί-
ζουµε, είναι γνωστά τοις πάσι- δεν ήλθε να καταθέσει ο κ. Δηµη-
τριάδης. Δεν θα έπρεπε; Εδώ έφευγε -να το ξέρετε αυτό- την
προηγούµενη ηµέρα στο εξωτερικό, ήξερε ότι δεν θα κληθεί,
ήταν προγραµµατισµένο. Η πλειοψηφούσα παράταξη, λοιπόν,
δεν αποδέχθηκε να συνεχιστεί αυτή η συζήτηση. Εµείς ως Ελλη-

νική Λύση λέγαµε, για να ξετυλίξεις το κουβάρι, πρέπει να πας
και λίγο πριν, αν χρειαστεί, πρέπει να πας και σε άλλες περιό-
δους για να υπάρχει µια αλληλουχία, να έχεις µια συνέχεια. Το
παζλ έχει πολλά κοµµάτια και είναι ντόµινο σε πολλές περιπτώ-
σεις. Δεν πράχθηκε αυτό.

Μάρτυρες οι οποίοι ήταν σε ιδιωτικές εταιρείες που έπρεπε να
απαντήσουν, δεν εκλήθησαν, κύριοι, και που δεν είχαν, αν θέλετε
και αυτό -πέπλο να το πω;- το απόρρητο και ήταν πιο ελεύθεροι
να µιλήσουν. Πού επαληθευόµαστε εµείς, τώρα, ως Ελληνική
Λύση; Κατ’ αρχάς, σε αυτό που είπα ότι δεν θα κληθεί ο αριθµός
µαρτύρων ως επιτάσσει και επιβάλλει αυτός ο ζωντανός, δηµο-
κρατικός διάλογος ως κύτταρο και δεν εκλήθησαν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Δεύτερον, τι έχει πει ο επικεφαλής µας και Πρόεδρος της Ελ-
ληνικής Λύσης και όλοι οι υπόλοιποι, ο Κυριάκος ο Βελόπουλος;
Αυτές οι ανεξάρτητες αρχές τι ρόλο παίζουν και τι ουσιαστική,
εποικοδοµητική δράση µπορεί να έχουν; Δεν έχουν, είναι τύποις.
Επιβεβαιώνεται µέσα από την εξεταστική, κύριοι. Οι τριάντα
πέντε και πλέον ανεξάρτητες αρχές που τις πληρώνει ο µεροκα-
µατιάρης φορολογούµενος πολίτης δεν έχουν ουσία. Δεν έχουν
έργο να επιτελέσουν, διότι είναι περιορισµένος ο εποπτικός τους
έλεγχος, άρα γιατί τις έχουµε; Αυτό αποδεικνύεται µέσα από
αυτή την επιτροπή, µε βάση την Αρχή Διασφάλισης Απορρήτου
των Επικοινωνιών.

Όταν αυτή η Κυβέρνηση, κύριοι, στις 31 Μαρτίου του 2021 ψή-
φισε αυτή την τροπολογία να µην µπορεί ο απλός πολίτης να δει
αν τον παρακολουθούσαν ή όχι -είτε και ιδιωτικά συµφέροντα-
τον περιορίζει. Δεν µπορεί να ξέρει αν παρακολουθείται ή όχι και
µιλάµε για τη δηµοκρατία του ατόµου; Πριν από το anti-doping,
υπάρχει το doping.

Εδώ, λοιπόν, γεννάται το ερώτηµα κατά πόσο αυτές οι ιδιωτι-
κές εταιρείες που δρουν πολλές φορές ανεξέλεγκτα -ας µην κρυ-
βόµαστε- και µέσα από το διαδίκτυο που µπορεί κάποιος να
επιλέξει να παρακολουθεί κάποιον, το θέµα είναι ότι ιδιωτικά συµ-
φέροντα παρακολουθούν για άλλα ιδιωτικά συµφέροντα. Ποιος
µας προστατεύει στην εποχή της κλειδαρότρυπας; Άρα πρέπει
να µιλήσουµε επί της ουσίας.

Το άλλο µεγάλο θέµα που γεννάται είναι το πώς λειτουργούν
οι µυστικές υπηρεσίες. Από την ίδρυσή της η ΕΥΠ το 1953 ήταν
συνυφασµένη µε τη CIA. Για πάνω από δέκα χρόνια οι υπάλληλοι
της ΕΥΠ πληρώνονταν κατ’ ευθείαν από ξένες µυστικές υπηρε-
σίες και γεννάται το ερώτηµα κατά πόσον οι ξένες µυστικές υπη-
ρεσίες και σήµερα µπορούν να ελέγξουν αυτή την κατάσταση.
Όµως, το έργο της εξεταστικής έπρεπε εξαρχής να είναι διφυές.
Η επιτροπή γιατί; Πρώτον, κατά πόσο προστατεύεται η οντότητα
του προσώπου, ο οικογενειακός του βίος, τα προσωπικά του ιδε-
ώδη; Μήπως, λοιπόν, τα βγάζουµε όλα στη φόρα και καταρρα-
κώνουµε προσωπικότητες;

Δεύτερον, ο τρόπος λειτουργίας των µυστικών υπηρεσιών σε
ένα σοβαρό κράτος είναι σωστός ή δυστυχώς στη Νέα Δηµοκρα-
τία ο Πρωθυπουργός που ηγείται του κόµµατος και της Κυβέρ-
νησης, ο Κυριάκος Μητσοτάκης, έδωσε µεγάλη όχι απλώς
οντότητα, αλλά έχει τον απόλυτο έλεγχο κρεοντικά στην ΕΥΠ;
Δεν είναι σοβαρή, κύριοι, µια ΕΥΠ που λειτουργεί κατ’ αυτόν τον
τρόπο και είναι αδήριτη ανάγκη, γιατί σε ένα κράτος - πρότυπο
για µυστικές υπηρεσίες που θωρακίζουν την εθνική του ενότητα,
ακεραιότητα και κυριαρχία -το Ισραήλ, εννοώ- δεν θα γινόταν
ποτέ µια τέτοια συζήτηση, διότι πρέπει να κρατήσουµε τη σοβα-
ρότητα στο πώς πρέπει να λειτουργεί πλέον η ΕΥΠ, η οποία δεν
µπορεί να είναι πλέον βορά κάποιων άλλων ξένων παραγόντων,
αλλά και δεν µπορεί να την εποπτεύει ένας και µόνος Πρωθυ-
πουργός κρεοντικά. Έπρεπε να υπάρχει µια διακοµµατική επι-
τροπή ή, αν θέλετε, ένα µόνιµο συµβούλιο από επαΐοντες που
γνωρίζουν.

Να θωρακίσουµε την ΕΥΠ και να πάµε σε ένα µοντέλο µιας σο-
βαρής Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών που θα µεριµνά πραγ-
µατικά για τη θωράκιση του κράτους. Δεν µπορεί η εκάστοτε
κυβέρνηση και ο εκάστοτε Πρωθυπουργός µε φωτογραφικές
διατάξεις -όπως κάνατε, κύριοι και εσείς, της γαλάζιας πτέρυ-
γας- να βάζετε διοικητή της ΕΥΠ, γιατί αυτό σας βολεύει. Όχι.
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Έχει να κάνει µε την ασφάλεια του κράτους για τις επόµενες γε-
νεές, για να διαφυλάξουµε αυτό που βιώνουµε, αν θέλετε, σε µια
εποχή πονηρή, δύσκολη και µε τους απέναντι που δεν διεκδικούν
απλά, γιατί είµαστε σε µια κατάσταση έκρυθµη.

Άρα πρώτα πρέπει να διασφαλίσουµε τον ρόλο µιας σοβαρής
Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών. Δυστυχώς, για όλα αυτά που
µας λέγατε ότι κινδυνολογούµε, απλά θα σεβαστούµε το απόρ-
ρητο και δεν θα πούµε κάτι παραπάνω, αλλά επαληθευόµαστε,
κύριοι, ως Ελληνική Λύση για τη δράση κάποιων οργανώσεων
εδώ ισλαµικού χαρακτήρα µε τον µανδύα του µετανάστη. Αυτό
προκύπτει. Άρα ως Ελληνική Λύση είχαµε δίκιο που λέγαµε: Προ-
σέξτε στην ισλαµοποίηση της Ελλάδος, προσέξτε στη δράση
Τούρκων πρακτόρων, µέσω περίεργων ΜΚΟ, προσέξτε την επή-
ρεια στην ΑΟΖ, παραδείγµατος χάριν, στο Ιόνιο. Αυτά προκύ-
πτουν. Δυστυχώς, προκύπτουν γιατί εµείς δεν κινδυνολογούσαµε
επ' αυτού, αλλά είχαµε οσφρηστεί, αν θέλετε, το τι γίνεται, δεν
είχαµε απλά πολιτική ενόραση. Πρέπει να διαφυλάξουµε γενικό-
τερα αυτό το κράτος. 

Επίσης, µέσα από αυτή την εξεταστική επιτροπή, κύριοι, γεν-
νάται το ερώτηµα: «Πώς είναι δυνατόν µέλη ιδιωτικής εταιρείας
παράνοµου λογισµικού, συνάµα να είναι µέλη µιας εταιρείας η
οποία διαχειρίζεται ως fund την κατοικία των Ελλήνων;». Σας λέει
κάτι αυτό για το σχέδιο «ΗΡΑΚΛΗΣ»; Σας λέει κάτι, ελληνικέ λαέ,
αυτό; Δεν ξέρω! Περίεργα πράγµατα! Πώς είναι δυνατόν -προ-
κύπτει αυτό έστω µε αυτούς τους λίγους που µίλησαν στην επι-
τροπή, αφού δεν ανοίξαµε τη βεντάλια, δυστυχώς, το είπαµε
προηγουµένως- εταιρείες µε µετοχικά κεφάλαια 1.000 ευρώ
µέσα σε σύντοµο χρονικό διάστηµα σε δύο διαφορετικές χρονι-
κές περιόδους διακυβέρνησης, να έχουν κύκλο εργασιών πάνω
από 4 εκατοµµύρια ευρώ; Πώς προκύπτει αυτό; Τι είµαστε τε-
λικά; Είµαστε µια χώρα των περίεργων εταιρειών που παίρνουν
µεγάλες δουλειές και ελέγχουν για ιδιωτικά τους, καθαρά, συµ-
φέροντα κάποια πρόσωπα και καταστάσεις; Το θέµα είναι σο-
βαρό και είναι µείζον για τη λειτουργία του δηµοκρατικού
πολιτεύµατος. Αυτό είναι το µόνο σίγουρο. 

Από την άλλη, ο λαός µουδιασµένος παρακολουθεί τις εξελί-
ξεις, διότι είναι συσσωρευµένος µε προβλήµατα επιβίωσης. Τον
νοιάζει πρώτα πώς θα ζεσταθεί, αν θα έχει µεροκάµατο τον χει-
µώνα για να θρέψει τα παιδιά του, και µετά µουδιασµένος παρα-
κολουθεί αυτό που λέγεται δηµοκρατικό πολίτευµα στην
προσωπικότητα. Αν θυµάστε, υπήρχε και ένα σλόγκαν της κινη-
τής τηλεφωνίας, προφητικό και έξυπνο, που έλεγε «Μιλάτε; Σας
ακούµε!». Αυτό το σλόγκαν βέβαια έγινε για λόγους διαφηµιστι-
κούς. Όµως, πρέπει, κύριοι, να µας απασχολήσουν όλα αυτά και
να τα βάλουµε επί της ουσίας για τα χρόνια που έρχονται, ώστε
να θωρακίσουµε ένα κράτος σοβαρό. 

Πρέπει να υπάρχουν οι µυστικές υπηρεσίες ενός κράτους;
Σαφώς. Πρέπει να είναι εκσυγχρονισµένες αυτές για να µη λυ-
µαίνεται ο χώρος από περίεργα λογισµικά που µπαίνουν από την
κλειδαρότρυπα στην ιδιωτική ζωή του κάθε ατόµου; Σαφώς. Πρέ-
πει να αλλάξει το µοντέλο διακυβέρνησης, διότι δεν µπορεί οι
µυστικές υπηρεσίες να ελέγχονται από έναν πρώτο άνδρα του
τόπου που λέγεται πρωθυπουργός; Σαφώς, διότι οι µυστικές
υπηρεσίες δεν ανήκουν σε καµµία κυβέρνηση, δεν ανήκουν σε
κανέναν πρωθυπουργό, δεν ανήκουν σε καµµία πλειοψηφούσα
παράταξη, ανήκουν στην εθνική ασφάλεια, µε ό,τι αυτό συνεπά-
γεται. Άρα δηµιουργούνται πολλά ερωτηµατικά µέσα από αυτή
την επιτροπή. Εµείς ως Ελληνική Λύση από την αρχή είχαµε πει
ότι, δυστυχώς, δεν θα καταλήξει πουθενά αυτή η επιτροπή, απλά
έγινε για να γίνει. Και η Αντιπολίτευση από την πρώτη στιγµή, και
κυρίως το ΠΑΣΟΚ που έφερε το θέµα, έπρεπε να αποχωρήσει,
υπό την έννοια ότι δεν θα βγει συµπέρασµα, γιατί δεν υπήρχε
από πλευράς των µαρτύρων ο ζωντανός διάλογος για να βγά-
λουµε άκρη. 

Να πω και κάτι άλλο. Δεν µπορεί, µέσω γραπτών ερωτήσεων,
µάρτυρας ιδιωτικής εταιρείας µε τα µολυσµένα λογισµικά, τα πε-
ρίεργα, να απαντάει µέσω κειµένων, γιατί, λέει, ήταν στο εξωτε-
ρικό! Και εδώ πληρώνετε, κύριοι από τα τρία κόµµατα, δηλαδή
από τη Νέα Δηµοκρατία, τον ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ, τον
νόµο που εσείς ψηφίσατε, που λέει ότι µπορεί ένας µάρτυρας
πολύ σηµαντικός να απαντήσει µέσω γραπτών ερωτήσεων. Τι

ήταν, κύριοι; Ήταν πανελλαδικές εξετάσεις για να µας στείλει το
γραπτό του; Πρέπει να είµαστε λίγο προσεκτικοί, γιατί όλα αυτά
σηµαίνουν ότι η εξεταστική επιτροπή και η κάθε επιτροπή δεν
µπορεί να είναι επιτροπή επιδερµική. Ή την κάνουµε επί της ου-
σίας για να διαφυλάξουµε το δηµοκρατικό πολίτευµα ή απλά την
κάνουµε για να την εργαλειοποιήσουµε. Και λυπούµαστε που ως
Ελληνική Λύση δικαιωθήκαµε από την πρώτη στιγµή, ότι έγινε για
να ρίξει «στάχτη στα µάτια», κύριοι! Ήταν απλά µια επιτροπή για
την επιτροπή! Και πρέπει επιτέλους να διαφυλάξουµε τη σοβα-
ρότητα των διαρροών, δεν µπορεί «τα εν οίκω µη εν δήµω» για
θέµατα σοβαρά -για τα οποία, ναι, θα συζητήσουµε το αίτιο και
το αιτιατό, σαφώς, για την προσωπικότητα του ατόµου- αλλά
πρέπει να διαφυλάξουµε µε σοβαρότητα και αυτό που λέγεται
εθνική ασφάλεια του κράτους. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Πριν δώσουµε τον
λόγο στον επόµενο οµιλητή, θέλω να κάνω µια ανακοίνωση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι δύο µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Λαµίας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο τώρα έχει η κ. Σοφία Σακοράφα από το ΜέΡΑ25.
Κυρία Σακοράφα, έχετε τον λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ (Η’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-

στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, θα ξεκινήσω µε µια υπενθύµιση. Η συγκεκρι-

µένη εξεταστική επιτροπή συγκροτήθηκε µε απόφαση της Βου-
λής κατά πλειοψηφία, µε πρόταση και ψήφους µόνο της
Αντιπολίτευσης, η Συµπολίτευση δήλωσε απλώς «παρών». Αντί-
θετα το φερόµενο ως πόρισµα ψηφίσθηκε αποκλειστικά και µόνο
από τα µέλη της επιτροπής που ανήκουν στην κυβερνητική πα-
ράταξη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρακτική παρακολούθησης
των επικοινωνιών οποιουδήποτε πολίτη, και ιδίως µε την προσχη-
µατική επίκληση λόγων εθνικής ασφάλειας, αποτελεί ακραία
προσβολή του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, και µάλιστα στον πυ-
ρήνα του. Όταν η παρακολούθηση στοχεύει σε πολιτικούς αντι-
πάλους ή και δηµοσιογράφους, έχουµε και ιδιάζουσα και
επιβαρυντική περίπτωση.

Από τα στοιχεία της Έκθεσης Πεπραγµένων της ΑΔΑΕ για το
2021, µάθαµε ότι υπήρξαν περίπου δεκαπέντε χιλιάδες τετρακό-
σιες εβδοµήντα πέντε εισαγγελικές διατάξεις για άρση απορρή-
του για λόγους εθνικής ασφάλειας µέσα σε έναν µόνο χρόνο.
Σύµφωνα µε τα τελευταία για κάθε χώρα διαθέσιµα επίσηµα στοι-
χεία, στη Γερµανία το 2019 για θέµατα εθνικής ασφάλειας δια-
τάχθηκαν συνολικά χίλιες τετρακόσιες είκοσι τρεις εγκρίσεις
επιτήρησης τηλεπικοινωνιών, συµπεριλαµβανοµένων και εδώ των
παραστάσεων. Αντίστοιχα στη Μεγάλη Βρετανία τα εντάλµατα
στοχευµένης παρακολούθησης και για εθνική ασφάλεια και για
εγκληµατικές δραστηριότητες ανήλθαν το 2020 σε µόλις τρεις
χιλιάδες εξακόσια σαράντα εννέα συνολικά. Επειδή τα µεγέθη
των χωρών και των συµφερόντων δεν είναι ανάλογα, δύο εκδο-
χές υπάρχουν: Στην Ελλάδα ή έχουµε µεγαλύτερο κυβερνητικό
ζήλο, αυθαιρεσία και κατάχρηση στις παρακολουθήσεις ή
έχουµε δυσανάλογα µεγαλύτερο αριθµό πολιτών που επιβου-
λεύονται την εθνική ασφάλεια. 

Η εξεταστική επιτροπή αποτελεί εξ ορισµού ανώτατο όργανο
κοινοβουλευτικού ελέγχου, δηλαδή δηµοκρατικού ελέγχου. Ο δη-
µοκρατικός έλεγχος έχει ριζική, ποιοτική διαφορά από οποιονδή-
ποτε άλλο θεσµικό έλεγχο, όπως ο διοικητικός ή ο ιεραρχικός,
ακριβώς επειδή συντελείται στο πλαίσιο των κοινοβουλευτικών κα-
θηκόντων, δηλαδή της πιο άµεσης, και τυπικά και ουσιαστικά, έκ-
φρασης της αρχής της λαϊκής κυριαρχίας. 

Επίσης, πέρα από την αυτοτελή ελεγκτική κοινοβουλευτική αρ-
µοδιότητα και ευθύνη, σύµφωνα µε το άρθρο 145 του Κανονι-
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σµού της Βουλής, οι εξεταστικές επιτροπές έχουν όλες τις αρ-
µοδιότητες των ανακριτικών αρχών, καθώς και του εισαγγελέα
πληµµελειοδικών, και ενεργούν κάθε αναγκαία κατά την κρίση
τους έρευνα για την επίτευξη του σκοπού για τον οποίο συστά-
θηκαν. Ο δηµοκρατικός έλεγχος, όπως και το καθήκον διερεύ-
νησης για πιθανή διάπραξη ποινικών αδικηµάτων, δεν µπορεί να
ακυρώνεται και µάλιστα εξαρχής εν ονόµατι οποιουδήποτε απορ-
ρήτου. Αυτό το απόρρητο είναι εντέλει το οχυρό µέσα από το
οποίο αµύνεται µε πείσµα ένα ένοχο σύστηµα. Αυτό πολύ απλά
σηµαίνει ότι η κυβερνητική παράταξη συστρατεύθηκε σύσσωµη
σε µια σθεναρή, αλλά και προκλητική άρνηση για την ουσιαστική
έρευνα της υπόθεσης, και σε αυτό το επιχειρησιακό σχέδιο επι-
στρατεύτηκαν και τα µέλη που την εκπροσωπούσαν στην επι-
τροπή. 

Η επιλογή των κέντρων και παρακέντρων εξουσίας ήταν να
δροµολογηθεί µια εντελώς προσχηµατική διαδικασία, προδιαγε-
γραµµένη, για να µην έχει κανένα αποτέλεσµα, µε µόνο σκοπό
τον εµπαιγµό του ελληνικού λαού ή πιθανόν και ισορροπίες στα
δικά τους πολιτικά παίγνια.

Στο ζήτηµα των παρακολουθήσεων υπάρχει διακύβευµα για
την ίδια τη δηµοκρατία. Εποµένως, εδώ δεν ισχύει το τεκµήριο
της αθωότητας, όπως στις κοινές ποινικές υποθέσεις, αλλά το
ακριβώς αντίθετο, το τεκµήριο της ενοχής.

Είχαµε τονίσει πριν ακόµα τη σύσταση της εξεταστικής επι-
τροπής ότι η Κυβέρνηση, ο κύριος Πρωθυπουργός και η ΕΥΠ
έχουν το βάρος της απόδειξης. Λέγαµε ότι, αν η Κυβέρνηση και
η ΕΥΠ δεν αποδείξουν και µάλιστα, µε αδιάσειστα στοιχεία ποιος
ή ποιοι άλλοι κάνουν τις παρακολουθήσεις, αυτό σηµαίνει ότι
υπεύθυνη για αυτές είναι η ίδια η Κυβέρνηση. Και αν δεν φέρουν
τα στοιχεία που να αποδεικνύουν τη βασιµότητα της επίκλησης
των λόγων εθνικής ασφάλειας, συνοµολογούν το µη νόµιµο των
παρακολουθήσεων. Οµολογούν, δηλαδή, την ενοχή τους.

Όπως εξελίχθηκαν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα πράγ-
µατα, αυτό από µόνο του δείχνει και ποια είναι η θέση µας σή-
µερα. Είχαµε επισηµάνει τη νοµική δυνατότητα και από τον νόµο
για ΕΥΠ -άρθρο 14 παράγραφος 4 του ν.3649/2008- και από τον
Ποινικό Κώδικα και από τον Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας, άρθρο
212, για άρση του απορρήτου, µε πράξη του Πρωθυπουργού ως
προς την ΕΥΠ ή και των όποιων, κατά περίπτωση, αρµόδιων
Υπουργών για τις άλλες περιπτώσεις υπαλλήλων ή λειτουργών.

Είχαµε ζητήσει ρητά εάν η σύσταση και η λειτουργία της εξε-
ταστικής δεν είναι εικονική, να αρθεί το απόρρητο, να εκδοθούν
οι αναγκαίες πράξεις του Πρωθυπουργού ή και των αρµοδίων
Υπουργών, ώστε να µην είναι δυνατή η επίκληση και εκµετάλ-
λευση απορρήτου και µε µόνο σκοπό την ουσιαστική ακύρωση
της διαδικασίας της επιτροπής και µάλιστα, να το κάνουν αυτό
αυτεπαγγέλτως, όπως προβλέπει ο νόµος. Αλλιώς, να τους απευ-
θύνει επίσηµο αίτηµα, όπως έχει από τον νόµο δικαίωµα και υπο-
χρέωση, φυσικά, η εξεταστική επιτροπή. Τίποτα από αυτά δεν
έγινε.

Και εδώ θα µου επιτρέψετε να πω ότι η κύρια και βαριά ευθύνη
ανήκει προφανώς στον ίδιο τον κύριο Πρωθυπουργό, που υπο-
χρέωσε ολόκληρη την Κυβέρνηση και ολόκληρη την παράταξή
του να εγκλωβιστεί σε αυτή την απαράδεκτη διαδικασία. Και
όµως, η δηµοκρατία είναι ασύµβατη µε κάθε έννοια ασυδοσίας
και ατιµωρησίας, αλλά και µε οποιοδήποτε δήθεν εξ ορισµού
ανέλεγκτο και ανεξέλεγκτο άβατο.

Σε κάθε περίπτωση, εδώ επιβεβαιώθηκε το πιο απαισιόδοξο
και το πιο ανάξιο σενάριο. Αποδείχτηκε ότι για την Κυβέρνηση
και τον κύριο Πρωθυπουργό προσωπικά διακυβεύεται κάτι πολύ
περισσότερο από τα όρια της συγκεκριµένης υπόθεσης.

Μετά από όλα αυτά, η διαδικασία της επιτροπής φυσικά δεν
επιφύλασσε καµµία έκπληξη. Μια διατεταγµένη παρωδία εξετα-
στικής επιτροπής, µια διεκπεραιωτική διαδικασία αυτοδεσµευό-
µενη να µην αγγίξει επ’ ουδενί την ουσία των κρίσιµων
ζητηµάτων. Με το µονοκοµµατικό της προεδρείο και µε τη δεδο-
µένη κυβερνητική πλειοψηφία στη σύνθεσή της, η επιτροπή ακο-
λούθησε το σκληρό σχέδιο.

Πρώτον, δεν άγγιξε καν τη νοµιµότητα των λόγων των επισυν-
δέσεων ούτε καν αναζήτησε έστω και απλή γνώση των λόγων
αυτών. Δεύτερον, απείχε εντελώς από τη διερεύνηση του απίθα-

νου συγχρονισµού, όπου τα ίδια κινητά των εξεταζόµενων δήθεν
µεµονωµένων περιπτώσεων Ανδρουλάκη και Κουκάκη βρίσκονται
υπό παρακολούθηση από την ΕΥΠ, αλλά είχαν προσβληθεί και
από το κακόβουλο λογισµικό «Predator». Τρίτον, απείχε από κάθε
ουσιαστική ή έστω και στοιχειώδη διερεύνηση για τη χρήση και
εφαρµογή κακόβουλων λογισµικών, όπως το «Predator» και το
«Pegasus» από οποιονδήποτε στη χώρα µας. Και τέταρτον, αντι-
παρήλθε πλήρως κάθε υποχρέωση διερεύνησης και ως προς την
υπόθεση των πολυετών, από το 2016, παρακολουθήσεων σε
βάρος ενός κοινοβουλευτικού κόµµατος, του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος. Το ελληνικό πολιτικό σύστηµα αντιπαρέρχε-
ται, ακόµα και τώρα, τις συγκεκριµένες τεκµηριωµένες και ου-
σιαστικά, επιβεβαιωµένες καταγγελίες του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος σαν να µη συµβαίνει τίποτα. Και πέµπτον, θε-
ώρησε ανάξια διερεύνησης κάθε καταγγελία για παρακολού-
θηση των επικοινωνιών Ελλήνων πολιτών από ξένες υπηρεσίες ή
από κακόβουλους ιδιώτες και αυτό, µάλιστα, στη χώρα όπου έχει
τεκµηριωθεί πως είχε τεθεί υπό παρακολούθηση ακόµα και ο
Πρωθυπουργός της, ο κ. Κωνσταντίνος Καραµανλής το 2005 ή,
ακριβέστερα, τουλάχιστον αυτός.

Στο σηµείο αυτό αξίζει να µάθει ο ελληνικός λαός ότι όλοι ανε-
ξαιρέτως οι διοικητές της ΕΥΠ που παρήλασαν ως µάρτυρες από
την επιτροπή, κατέθεσαν ότι δεν είναι δουλειά της ΕΥΠ να προ-
στατεύει τους Έλληνες πολίτες από παρακολουθήσεις των επι-
κοινωνιών τους από οποιονδήποτε, ακόµα και από ξένες µυστικές
υπηρεσίες. Απέφυγε εσκεµµένα τη διερεύνηση του καταλόγου
των µαρτύρων. Απέρριψε κάθε σχετική πρόταση, εµµένοντας
στο σχήµα της περιορισµένης διαδικασίας και χρονικά, αλλά και
σε εύρος και σε βάθος διερεύνησης.

Ο µόνος µάρτυρας που εµφανίστηκε µε πρόθεση να καταθέσει
όσα γνωρίζει για την εξεταζόµενη υπόθεση, στο πλαίσιο της αρ-
µοδιότητας και της εµπλοκής της αρχής στην οποία προΐσταται,
ήταν ο Πρόεδρος της ΑΔΑΕ ο κ. Ράµµος. Συγκεκριµένα σηµεία
της κατάθεσής του φάνηκε να δηµιουργούν ρωγµές στο προδια-
γεγραµµένο σχέδιο της πλήρους συγκάλυψης και συσκότισης.

Το αποτέλεσµα ήταν να αντιµετωπίζεται από τη µεριά της Συµ-
πολίτευσης µε ύφος και αντιδράσεις σαν να ήταν αυτός κατηγο-
ρούµενος για κάτι. Και πράγµατι, ήταν, αφού φαίνεται πως ο
όρκος του και η ευσυνειδησία του δεν του επέτρεπαν να συµµε-
τέχει στο κυβερνητικό σχέδιο ταχείας και ανώδυνης περαίωσης
της διαδικασίας.

Προσπαθώντας να υπερασπιστούµε την ουσιαστική λειτουργία
της επιτροπής, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταθέσαµε συγ-
κεκριµένα έγγραφα αιτήµατα. Αναγκαστήκαµε ακόµα και σε προ-
ειδοποιητικές αποχωρήσεις διαµαρτυρίας από συνεδριάσεις της
επιτροπής, όπως και η υπόλοιπη Αντιπολίτευση. Όλα µάταια,
προσέκρουαν πάντα στο τείχος της κυβερνητικής άµυνας.

Συµπερασµατικά, η όλη διαδικασία προδιαγράφηκε έτσι ώστε
χωρίς έρευνα και χωρίς στοιχεία να καταλήξει µε βεβαιότητα
στην κρίση ότι ουδέν στοιχείο προέκυψε που να θέτει σε αµφι-
βολία τη νοµιµότητα των ενεργειών κ.λπ., κ.λπ.. Στην πιο τολµηρή
και φιλότιµη εκδοχή θα µπορούσε κάποιος, ακροβατώντας, να
φτάσει και στο προωθηµένο «αντιθέτως, προέκυψε είτε µε απο-
δείξεις είτε έστω µε ισχυρές ενδείξεις ότι όλα έγιναν νόµιµα».

Αυτό ακριβώς έκανε, λοιπόν, η κυβερνητική πλειοψηφία, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, της επιτροπής. Σε οποιαδήποτε ποι-
νική υπόθεση, ακόµα και στην τελευταίας σηµασίας, ένας
ανακριτής που θα είχε ενεργήσει µε ανάλογο τρόπο, θα ήταν
αµέσως υπόλογος και πειθαρχικά και ποινικά. Εάν δεν έµπαινε
και φυλακή, το πιθανότερο είναι ότι τουλάχιστον θα έχανε τη
δουλειά του.

Σε κάθε περίπτωση, κανείς δεν θα ήταν δυνατόν να περιµένει
ουσιαστικό αποτέλεσµα από µια ανακριτική διαδικασία που θα
µπορούσε να συµπυκνωθεί παραστατικά στον ακόλουθο διά-
λογο: «Κάνετε κάτι παράνοµο, κύριε ύποπτε; Προς Θεού, κύριε
ανακριτά! Όλα έγιναν νόµιµα. Ευχαριστώ πολύ. Δεν χρειάζοµαι
και άλλες µαρτυρίες ούτε άλλες αποδείξεις. Μπορείτε να πηγαί-
νετε».

Το εσκεµµένα ελλιπές και απολύτως ατελές υλικό που προ-
έκυψε από τις διαδικασίες της επιτροπής είναι απρόσφορο
ακόµα και για την εξαγωγή στοιχειωδών συµπερασµάτων, πόσω
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µάλλον για τη σύνταξη σοβαρού πορίσµατος. Ακόµα και τα πο-
ρίσµατα κοµµάτων της Αντιπολίτευσης σε συγκεκριµένα σηµεία
δεν στηρίζονται σε πραγµατικά στοιχεία που προέκυψαν από τη
διαδικασία. Απλώς, προσπαθούν να καταλήξουν σε συµπερά-
σµατα µε βάση τα κενά και τα ελλείµµατα της διερεύνησης της
επιτροπής.

Θα ήταν και για εµάς, κύριε Πρόεδρε, εύκολο να κυνηγήσουµε
εντυπώσεις, αλλά δεν θα µπούµε σε αυτή τη διαδικασία.

Δικαιολογηµένα, λοιπόν, µπορεί κάποιος να ρωτήσει: Αν έτσι
είχαν τα πράγµατα, τότε γιατί µείνατε εσείς στην επιτροπή;». Μεί-
ναµε, λοιπόν, πρώτον, γιατί λόγω του απορρήτου και της διαδι-
κασίας, δεν υπήρχε άλλος τρόπος να λαµβάνουµε γνώση όσων
εξελίσσονταν σε αυτή. Αυτή η γνώση ήταν και υποχρέωσή µας
απέναντι στον ελληνικό λαό -όχι µόνο απέναντι στους ψηφοφό-
ρους του κόµµατός µας- ήταν και δηµοκρατικό καθήκον να είµα-
στε παρόντες σε αυτή τη διαδικασία, την ακραία αντιδηµο-
κρατική διαδικασία και δεύτερον, γιατί ο καλοπροαίρετος συχνά
γίνεται αφελής. Είχαµε τη µικρή ελπίδα ότι, έστω και µέχρι το
τέλος, θα υπήρχε µια αναλαµπή που θα έσπαγε το σκοτάδι της
πολιτικής οµερτά και θα υπήρχε πραγµατική εξεταστική.

Δυστυχώς, για όλους ατυχήσαµε. Γι’ αυτό δηλώσαµε ότι δεν
έχει κανένα νόηµα να παραστούµε στην τελευταία συνεδρίαση
της επιτροπής, στο αποκορύφωµα της προσχηµατικής εικονικό-
τητας, µε την ψηφοφορία επί του δήθεν πορίσµατος.

Προχωράµε στο επόµενο βήµα. Η εµπειρία από την ολοκλή-
ρωση του έργου της εξεταστικής δεν αφήνει περιθώρια να δια-
τυπώσουµε θεσµικές προτάσεις για τα επίδικα ζητήµατα. Είχαµε
ήδη καταθέσει συγκεκριµένες προτάσεις για την ορθολογικοποί-
ηση και τον εκδηµοκρατισµό του θεσµικού πλαισίου στους συγ-
κεκριµένους τοµείς.

Η ίδια η υπόθεση ανέδειξε και απέδειξε εσκεµµένα κενά και
προφανή ελλείµµατα. Σήµερα πλέον έχουµε πειστεί απολύτως
ότι το ελληνικό πολιτικό παρόν είναι και απρόθυµο και ανάξιο για
την προώθηση οποιασδήποτε θεσµικής µεταρρύθµισης στη
σωστή κατεύθυνση. Δεν πρόκειται, λοιπόν, να έχουµε συµµετοχή
σε συγκυριακά, επικοινωνιακά τεχνάσµατα του τύπου «Ας κά-
νουµε κάτι, για να τους ρίξουµε στάχτη στα µάτια.». 

Επιφυλασσόµαστε, κύριε Πρόεδρε, να θέσουµε τις προτάσεις
µας, όταν οι συνθήκες θα καθιστούν κάτι τέτοιο χρήσιµο και ου-
σιαστικό. Με την πρακτική της παρούσας κοινοβουλευτικής πλει-
οψηφίας κάτι τέτοιο είναι, προφανώς, εντελώς ανώφελο.
Εξάλλου, κάτι τέτοιο θα αποτελούσε και ένα ψήγµα ηθικής και
πολιτικής νοµιµοποίησης από µέρους µας της όλης απαράδε-
κτης διαδικασίας, την οποία στοιχειώδεις λόγοι δηµοκρατικής
συνείδησης -χωρίς να διεκδικούµε γι’ αυτή κανένα µονοπώλιο-
δεν µας επιτρέπουν να παράσχουµε. Είπαµε, όµως, και επανα-
λαµβάνουµε ότι είµαστε έτοιµοι και θα επιδιώξουµε να υπάρξει
αυτός ο διάλογος µε τα άλλα κόµµατα της δηµοκρατικής Αντι-
πολίτευσης. 

Θα κάνω µια σηµείωση µόνο: Η προστασία της εθνικής ασφά-
λειας είναι ουσιαστικά η πρόληψη και η καταστολή εγκληµάτων
που ήδη προβλέπονται στον Ποινικό Κώδικα στα άρθρα 134 έως
195. Η προσχηµατική επίκληση των λόγων εθνικής ασφάλειας µε
άλλους σκοπούς, όπως εδώ στις παρακολουθήσεις, δίνει επί-
φαση νοµιµότητας σε µια έκνοµη παρακρατική δραστηριότητα,
µια παρακρατική οργάνωση που θα έπρεπε να προβλέπεται και
να τιµωρείται σαν ιδιώνυµο αδίκηµα ανάλογα µε όσα προβλέπον-
ται στο άρθρο 187, κύριε Πρωθυπουργέ, αν ήσασταν σήµερα
παρών -που θα έπρεπε να ήσασταν σήµερα παρών σε αυτή τη
συζήτηση.

Καταλήγοντας, το µόνο πόρισµα που µπορεί να εξαχθεί από
όλη αυτή τη διαδικασία είναι η πλήρης έκπτωση της δηµοκρατι-
κής λειτουργίας του ελληνικού πολιτικού συστήµατος και η κα-
ταρράκωση του κράτους δικαίου στη χώρα µας. Απλώς
προστέθηκε άλλο ένα βαρύ περιστατικό στο πολιτικό µητρώο της
κατά συρροή και κατ’ εξακολούθηση ένοχης πρακτικής της κυ-
βερνητικής εξουσίας στην Ελλάδα. 

Ένα µόνο σηµείο αξίζει να επισηµάνουµε από όλη αυτή την
ιστορία σαν χαρακτηριστικό δείγµα των µεθόδων λειτουργίας
του ελληνικού πολιτικού συστήµατος: Στις 10-3-2021 ο δηµοσιο-
γράφος κ. Κουκάκης κατέθεσε νόµιµη αίτηση στην ΑΔΑΕ για να

ενηµερωθεί για τα στοιχεία της παρακολούθησής του. Η ΑΔΑΕ
ασκώντας το καθήκον της, ζήτησε από την τότε διοίκηση της
ΕΥΠ και την αρµόδια εισαγγελέα τα σχετικά στοιχεία, για να
απαντήσει. Η όλη διαδικασία δεν ήταν ευρύτερα γνωστή στην
κοινή γνώµη. 

Η Κυβέρνηση ανέλαβε άµεσα πρωτοβουλία και στις 31-3-2021
συζητείται στη Βουλή, όπως ειπώθηκε προηγουµένως και από συ-
ναδέλφους, ένα ακόµα κυβερνητικό πολυνοµοσχέδιο µε 124
άρθρα µε κατεπείγουσες ρυθµίσεις για τις συνέπειες της πανδη-
µίας. Εισάγει µια άσχετη και εκπρόθεσµη υπουργική τροπολογία,
τη µε αριθµό 726/145. Την υπογράφουν ο Αντιπρόεδρος της Κυ-
βέρνησης κ. Παναγιώτης Καµµένος και ο Υπουργός Δικαιοσύνης
κ. Τσιάρας. Λίγες ώρες µετά, η ειδική τροπολογία -που την υπερ-
ψήφισε τότε κατά οξύµωρη πλέον σύµπτωση και το ΚΙΝΑΛ- ήταν
πια νόµος του κράτους, ο ν.4790/2021, άρθρο 87. Με αυτήν απο-
κλείστηκε πια η δυνατότητα ενηµέρωσης των πολιτών για την
άρση του απορρήτου των επικοινωνιών τους από την ΕΥΠ, εάν ο
λόγος της παρακολούθησής τους αφορά στη λεγόµενη «εθνική
ασφάλεια». Έτσι, η ΑΔΑΕ και ο παρακολουθούµενος πολίτης έλα-
βαν αρνητική πλέον απάντηση, αφού µε την αλλαγή του νόµου
είχε καταργηθεί εν τω µεταξύ το δικαίωµα της ενηµέρωσης. 

Αλήθεια, πόση ενοχή και πόση πολιτική θρασύτητα µπορεί να
οδηγήσει σε τέτοιες µεθοδεύσεις που χρησιµοποιούν σαν απλό
εργαλείο συνέργειας την ίδια τη νοµοθετική εξουσία, το ίδιο το
ανύποπτο για τα κίνητρα των παράκεντρων εξουσίας Κοινοβού-
λιο; Αυτός είναι ο ρόλος που επιφυλάσσετε; Αυτός είναι ο ρόλος
που αξίζει στον εµφατικά αποκαλούµενο «ναό της δηµοκρατίας»;
Και η ίδια, όµως, η λειτουργία της εξεταστικής δίνει το πραγµα-
τικό µέτρο της πλήρους απαξίωσης των δηµοκρατικών και των
κοινοβουλευτικών θεσµών στην Ελλάδα του σήµερα. 

Ας µην περιµένει κανείς ότι, είτε εγώ προσωπικά ως Βουλευ-
τής είτε το κόµµα µας, το ΜέΡΑ25 στο σύνολό του, θα συνεργή-
σουµε σε τέτοιου είδους πολιτικές πρακτικές ή ότι έστω θα τις
ανεχθούµε. Θα είµαστε απέναντι µε όλες µας τις δυνάµεις. 

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να καταθέσω στα
Πρακτικά το πόρισµα του κόµµατός µας. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό η Η’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Σοφία Σα-

κοράφα καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με την κ. Σακοράφα

ολοκληρώθηκε το πρώτο κοµµάτι των κατά προτεραιότητα οµι-
λητών. 

Αφού καθαριστεί το Βήµα, θα δώσουµε τον λόγο στον Γενικό
Γραµµατέα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Δηµήτρη
Κουτσούµπα. 

Μέχρι να έρθει ο κύριος Γραµµατέας στο Βήµα, έχω να κάνω
δύο ανακοινώσεις.

Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία πα-
ρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι πέντε µαθήτριες και µαθητές και ένας
συνοδός εκπαιδευτικός από το Δηµοτικό Σχολείο Εκπαιδευτη-
ρίων Δούκα. 

Επίσης, από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνε-
δρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» τριάντα
τέσσερις µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί
από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Λαµίας, το 2ο τµήµα του σχολείου. 

Σας καλωσορίζουµε. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ειδικά για τους Λαµιώτες, στο Βήµα τώρα ανεβαίνει ο Γενικός
Γραµµατέας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος που προφανώς ξέ-
ρετε ότι η καταγωγή του είναι από την περιοχή σας.

Κύριε Κουτσούµπα, έχετε τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Καληµέρα σας, κυρίες και κύριοι.
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Αφού η εξεταστική επιτροπή για τις υποκλοπές έθαψε καλά-
καλά την αλήθεια, σήµερα, κύριοι της Κυβέρνησης και κύριοι
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, ήρθατε για να µας εκφωνή-
σετε και τον επικήδειο! Είναι το λιγότερο πρόκληση να ισχυρίζε-
στε ότι όλα είναι καλώς καµωµένα, ότι οι υποθέσεις των
υποκλοπών ερευνήθηκαν και µάλιστα, ότι προκύπτει πως δεν φέ-
ρετε και καµµία ευθύνη. 

Και τι δεν κάνατε εσείς, κύριοι της Κυβέρνησης, για να δροµο-
λογηθεί η πλήρης συγκάλυψη της αλήθειας σε όλες τις υποθέ-
σεις, τόσο της παρακολούθησης του Νίκου Ανδρουλάκη και των
δηµοσιογράφων, όσο και στην υπόθεση των υποκλοπών σε
βάρος του ΚΚΕ -ειδικά στην υπόθεση του ΚΚΕ. 

Επιβάλατε τη µυστικότητα στις συνεδριάσεις της εξεταστικής
επιτροπής µε τέτοιους απαγορευτικούς όρους που ούτε οι ίδιοι
Βουλευτές - µέλη της επιτροπής δεν µπορούσαν να έχουν ου-
σιαστική πρόσβαση και να µελετήσουν τα πρακτικά και τα σχε-
τικά έγγραφα. Επιµείνατε µέχρι τέλους σε έναν κλειστό,
ελεγχόµενο κατάλογο ελάχιστων µαρτύρων απορρίπτοντας κάθε
άλλη πρόταση, µε αποκορύφωµα την υπόθεση του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας για την οποία δεν δεχτήκατε να εξετα-
στεί κανένας µάρτυρας που πρότεινε το κόµµα µας. 

Σαν να µην έφταναν όλα αυτά, στρώσατε µε διάφορους τρό-
πους το χαλί, ώστε ακόµα και αυτοί οι λίγοι µάρτυρες να επικα-
λούνται το απόρρητο σαν «καραµέλα» ενώπιον της εξεταστικής
επιτροπής, µιας επιτροπής η οποία, κατά τα άλλα, µε βάση τη
δική σας νοµοθεσία έχει όλες -λέει- τις ανακριτικές εξουσίες και
αρµοδιότητες. Έτσι µεθοδεύσατε τα πράγµατα και κλείσατε
άρον άρον την εξεταστική επιτροπή. Όπως έλεγε το παλιό δια-
φηµιστικό σλόγκαν «Ψεκάστε, σκουπίστε, τελειώσατε!», εσείς το
κάνατε, δίνοντας εντολή «Υποκλέψτε, συγκαλύψτε, τελειώσατε!». 

Εµείς βέβαια δεν είχαµε και ούτε καλλιεργήσαµε αυταπάτες
στον λαό γύρω από την εξεταστική επιτροπή και τα τελικά απο-
τελέσµατά της. Εµείς συµµετείχαµε για να κάνουµε ό,τι περνάει
από το χέρι µας, ώστε να αναδειχθούν στοιχεία για όλες τις υπο-
θέσεις, έχοντας εξαρχής ξεκαθαρίσει τον ρόλο και την αποτελε-
σµατικότητα τέτοιων επιτροπών της κυβερνητικής σας
πλειοψηφίας. 

Κουράστηκαν πια οι εργαζόµενοι να ακούν για άπλετο φως και
να πέφτει τελικά πάντα το πιο βαθύ σκοτάδι για την αλήθεια και
για τους πραγµατικούς υπεύθυνους πίσω από τα κάθε είδους
σκάνδαλα. Σκοτάδι ρίξατε και στην υπόθεση του Νίκου Ανδρου-
λάκη και των δηµοσιογράφων και, φυσικά, στην υπόθεση του
ΚΚΕ. 

Θέλει πραγµατικά πάρα πολύ µεγάλο θράσος, µετά από όλα
αυτά να ισχυρίζεστε ότι έγινε έρευνα που, µάλιστα, σας έβγαλε
και καθαρούς σαν το λευκό χιόνι. Και όλα αυτά για να πάτε µέχρι
τέλους το κακογραµµένο σενάριο ότι οι αρµόδιοι στην Κυβέρ-
νηση και ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης δεν ξέρατε τίποτα για την πα-
ρακολούθηση του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ, δεν ξέρατε τίποτε
γενικώς και για όλα. 

Δεν πείθετε κανέναν, µα κανέναν. Όχι εδώ µέσα, βέβαια, αλλά
κυρίως έξω, δεν µπορείτε να πείσετε τον ελληνικό λαό και γι’
αυτό είναι δεδοµένο, όχι µόνο για εµάς, αλλά και για όλο τον ελ-
ληνικό λαό ότι έχετε τουλάχιστον πολιτικές ευθύνες στη δυσώδη
αυτή υπόθεση των υποκλοπών. 

Εκεί, όµως, που πραγµατικά το τερµατίσατε ήταν στην υπό-
θεση των υποκλοπών σε βάρος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας. Μεθοδεύσατε το απόλυτο σκοτάδι, το απόλυτο θάψιµο
και τώρα πάτε να βάλετε και κοινοβουλευτική σφραγίδα σε αυτό. 

Βέβαια, για να λέµε τα σύκα-σύκα και τη σκάφη-σκάφη, σε
αυτή τη µεθόδευση, στην κραυγαλέα συγκάλυψη της υπόθεσης
του ΚΚΕ δεν ήσασταν µόνοι σας, κύριοι της Κυβέρνησης. Σας
έδωσε χείρα βοηθείας και ο ΣΥΡΙΖΑ µε την ανοχή του ΠΑΣΟΚ,
παρ’ ότι στην πρότασή του είχε ενσωµατώσει τις υποκλοπές σε
βάρος του ΚΚΕ για να ερευνηθούν από την εξεταστική επιτροπή.
Όµως, δεν ερευνήθηκαν. Καµµία έρευνα δεν έκανε η εξεταστική
επιτροπή για τις συνακροάσεις στο τηλεφωνικό κέντρο της
έδρας της Κεντρικής Επιτροπής του ΚΚΕ. Απολύτως καµµία! 

Δεν υπάρχει καµµµία δικαιολογία γι’ αυτό. Και η Νέα Δηµοκρα-
τία και ο ΣΥΡΙΖΑ µέσα στην εξεταστική επιτροπή κάνατε σαν να
µην υπήρχε η υπόθεση των υποκλοπών σε βάρος ενός ολόκλη-

ρου πολιτικού κόµµατος. Αποδείχτηκε έτσι µια θλιβερή συµπαι-
γνία. Ούτε ασχοληθήκατε καν. Ούτε ερωτήσεις κάνατε. Τίποτα.
Σιγή ασυρµάτου από όλους. 

Ακόµα και όταν ακούστηκε µέσα στην επιτροπή ότι η υπόθεση
του ΚΚΕ είναι κάτι πολύ µεγάλο και πάλι όλοι σας ποιήσατε την
νήσσαν, κατάπιατε τη γλώσσα σας, ούτε «Τι εννοεί;», έστω για
τα µάτια του κόσµου, δεν ρωτήσατε τον καταγγέλλοντα υπεύ-
θυνο µάρτυρα. Ή µήπως νοµίζετε ορισµένοι πως βγαίνετε λάδι
επειδή αφιερώσατε πέντε γραµµές στο πόρισµά σας για την πα-
ρακολούθηση ενός ολόκληρου πολιτικού κόµµατος; Απεναντίας
συνεχίζετε να εκτίθεστε. 

Εµείς ως κόµµα θέσαµε µε κάθε δυνατό τρόπο δεκάδες ερω-
τήµατα και συγκεκριµένα στοιχεία. Τι λένε τα στοιχεία; Ότι στην
υπόθεση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος όλες οι αρχές έχουν ευ-
θύνη για το κουκούλωµα. Η ΑΔΑΕ, η εισαγγελία, η κρατική ασφά-
λεια, αλλά και οι εταιρείες τηλεπικοινωνιών. Προκύπτει η
εµπλοκή αρχών και παρόχων, επίσης, από δεκατέσσερις ευρω-
παϊκές χώρες και από τις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής. 

Αυτά τα ζητήµατα, αυτά τα σοβαρά ερωτήµατα, τα φέραµε
µέσα στην επιτροπή. Τα απευθύναµε στον Πρόεδρο της Βουλής.
Τα αναδείξαµε δηµόσια. Τα εκθέσαµε και τα εκθέτουµε στο πό-
ρισµά µας. Κανείς δεν έχει δώσει στοιχειώδεις έστω απαντήσεις,
έστω για τα µάτια του κόσµου. 

Εσείς -και απευθυνόµαστε τόσο στην Κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας όσο και στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, που επί ηµε-
ρών τους ξεκίνησε το φαινόµενο των συνακροάσεων στην
Κεντρική Επιτροπή του ΚΚΕ Και κατάντησε ενδηµικό-, δεν τα εί-
δατε όλα; Δεν τα διαβάσατε; Φυσικά και τα ξέρετε. Τα συγκαλύ-
πτετε. Θάψατε όλα αυτά τα χρόνια απροκάλυπτα την υπόθεση
του ΚΚΕ και συνεχίζετε. Κάνατε και συνεχίζετε να κάνετε τα
πάντα για να µην συζητήσει ο κόσµος αυτή την υπόθεση. Γιατί;
Είναι απλό: Είστε συνένοχοι. 

Το λέµε καθαρά στην υπόθεση των συνακροάσεων στην έδρα
της Κεντρικής Επιτροπής του ΚΚΕ υπάρχουν τουλάχιστον πολι-
τικές ευθύνες, για να µην πούµε και ποινικές, στην Κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και στην κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ.
Δεν θέλατε να διερευνηθεί η υπόθεση αυτή, διότι φοβάστε τα
συµπεράσµατα που µπορεί να βγάλει κυρίως ο λαός. Φοβάστε
τις άβολες αλήθειες που θα έβγαιναν στην επιφάνεια. 

Ποιες αλήθειες; Ότι έχετε διαµορφώσει και στηρίζετε, είτε από
τη θέση της Κυβέρνησης είτε από τη θέση της αντιπολίτευσης,
ένα εντελώς αντιδραστικό πλαίσιο που στρέφεται ενάντια στον
λαό µας και τα δικαιώµατά του, ένα πλαίσιο που στοχοποιεί ει-
δικά όσους πρωτοστατούν στον αγώνα ενάντια στην αντιλαϊκή
πολιτική σας, όσους αµφισβητούν συνολικά το σύστηµα που
υπηρετείτε, ένα πλαίσιο µε τις κατευθύνσεις και τις ευλογίες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και µε τη βούλα του Συντάγµατος, µε την
ευγενική χορηγία και στήριξη πρωτεργατών της παρακολούθη-
σης, όπως είναι τα διάφορα «γεράκια», οι σύµµαχοι στο ΝΑΤΟ. 

Φοβάστε να συζητηθεί µέσα στο λαό η αλήθεια ότι όποιος κι
αν βρίσκεται, βρεθεί στην κυβέρνηση, το κράτος που υπηρετείται
ήταν, είναι και θα είναι το κράτος του «ουδείς εξαιρείται». Αυτό
το κράτος είτε ως επιτελικό, ψηφιακό κ.λπ., που το λέει η Νέα
Δηµοκρατία, είτε ως δήθεν δίκαιο, προοδευτικό, δηµοκρατικό
σύµφωνα µε τον ΣΥΡΙΖΑ, είναι και θα είναι βαθιά ταξικό, βαθιά
αντιδραστικό. Στρέφει και θα στρέφει το οπλοστάσιό του πρώτα
από όλα ενάντια στον εχθρό - λαό, αν δεν υπάρξουν ριζικές αλ-
λαγές. 

Φέρατε, λοιπόν, στα µέτρα σας την εξεταστική επιτροπή
πρώτα από όλα εσείς της Νέας Δηµοκρατίας, της Κυβέρνησης,
αλλά µε τη συµβολή και άλλων κοµµάτων. Κόψατε την εξεταστική
επιτροπή στα µέτρα της δικής σας αντιπαράθεσης, αυτού του
καυγά που στήνετε από τη µια η Νέα Δηµοκρατία και από την
άλλη ο ΣΥΡΙΖΑ και από κοντά και άλλοι. Αξιοποιήσατε και αξιο-
ποιείτε την εξεταστική επιτροπή για τους πολιτικούς σας στό-
χους, για τις διεργασίες που γίνονται στα κόµµατά σας και
συνολικά στο πολιτικό σύστηµα και οι οποίες βεβαίως εντείνονται
όσο πλησιάζουµε στις εκλογές. Αξιοποιείτε, δηλαδή, για τα δικά
σας πολιτικά παιγνίδια, ένα τόσο σοβαρό ζήτηµα που αφορά τα
δικαιώµατα του λαού, σε τέτοιο βαθµό που διάφοροι βγήκατε και
στα κεραµίδια και παρουσιάσατε λίγο-πολύ τα σκάνδαλα των
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υποκλοπών ως ελληνική πρωτοτυπία και εξαίρεση στην Ευρώπη,
που µάλιστα εκθέτει διεθνώς και στην Ευρώπη τη χώρα µας. 

Κι αυτό, την ώρα που οι παρακολουθήσεις µε κατασκοπευτικά
λογισµικά και άλλα απασχολούν ευρωπαϊκά κράτη, οργανισµούς,
ολόκληρο τον καπιταλιστικό κόσµο, αναδεικνύοντας τη µεγάλη
σήψη του. Γιατί είναι βαθιά σήψη το γεγονός ότι στα χέρια των
µονοπωλίων και του κράτους τους τα πιο σύγχρονα επιτεύγµατα
της τεχνολογίας, που θα µπορούσαν να αξιοποιηθούν για πραγ-
µατικές σύγχρονες ανάγκες του λαού και των παιδιών µας, µε-
τατρέπονται σε λογισµικά κατασκοπείας, σε µέσα µαζικής
επιτήρησης, σε δίκτυα αθρόας συλλογής προσωπικών και ευαί-
σθητων δεδοµένων. Αυτά υποστηρίζετε. Αυτά υπερασπίζεστε. 

Κυρίες και κύριοι, στην πραγµατικότητα δεν διαφέρετε όσο
πασχίζετε να αποδείξετε, ούτε όσο σας παρουσιάζουν και µέσα
µαζικής ενηµέρωσης που βρίσκονται στα χέρια του ενός και του
άλλου από εσάς. Μέσα στην εξεταστική επιτροπή συµφωνήσατε
σε πάρα πολλά και πολύ βασικά. Τα κρύβετε από τον κόσµο για
να µη φανεί η στρατηγική ή η κύρια σας σύγκλιση, για να µην κα-
ταλάβει ακριβώς τι συµβαίνει και σας γυρίζει την πλάτη ο κό-
σµος. 

Θα σας τα θυµίσουµε, όµως, εµείς. Όλοι µαζί υπερασπιστή-
κατε και υπερασπίζεστε την ΕΥΠ και τον αντιδραστικό ρόλο της
σήµερα στην προάσπιση της εθνικής ασφάλειας. Αλήθεια, όµως,
ποια είναι αυτή η εθνική ασφάλεια; Μήπως πρόκειται για την προ-
στασία των κυριαρχικών δικαιωµάτων της χώρας; Αφού αυτά ήδη
τα παζαρεύετε όπως δεν ντρέπεστε να κάνετε στο Αιγαίο πάνω
στην ευρωατλαντική πλατφόρµα συνεννόησης µε την τουρκική
κυβέρνηση. Αφού έχετε εµπλέξει τη χώρα µας, η µια κυβέρνηση
µετά την άλλη, ολοένα πιο βαθιά σε επικίνδυνα σχέδια των ΗΠΑ
και του ΝΑΤΟ που αντιµετωπίζουν την Ελλάδα και ειδικά το Αι-
γαίο ως νατοϊκό επιχειρησιακό έδαφος. 

Μετατρέπετε τη χώρα σε νατοϊκό ορµητήριο. Έχετε σπείρει
παντού ξένες βάσεις. Στέλνετε πολεµικό υλικό που ρίχνει κι άλλο
λάδι στη φωτιά του πολέµου στην Ουκρανία. Με ευθύνη σας γί-
νετε η χώρα στόχος αντιποίνων. Η περιβόητη εθνική ασφάλεια
που υπηρετείτε µόνο µεγάλη ανασφάλεια επιφυλάσσει για το
λαό µας. 

Γι’ αυτόν τον λόγο όλοι µαζί και στην εξεταστική επιτροπή προ-
στατεύσατε και τις εµπλεκόµενες ξένες µυστικές υπηρεσίες. Την
καλύτερη προστασία την επιφυλάξατε στις υπηρεσίες των
χωρών που εσείς ονοµάζετε «φιλικές και συµµάχους», στους
εταίρους σας στο ΝΑΤΟ, στην Ευρωπαϊκή Ένωση, Αµερικανούς,
Βρετανούς, Γερµανούς, Γάλλους, Ισραηλινούς και δεν συµµα-
ζεύεται. 

Το ξέρει όλος ο κόσµος ότι οι ελληνικές αρχές έχουν αγαστή
συνεργασία µε όλους αυτούς και εσείς το λέτε. Το ξέρει όλος ο
κόσµος ότι η ΕΥΠ και άλλοι οργανισµοί σας δέχονται επί δεκαε-
τίες την ευγενική χορηγία, τη στήριξη από τους πρωτεργάτες της
παρακολούθησης, όπως είναι οι Ηνωµένες Πολιτείες. Το κατα-
λαβαίνει ο λαός ότι όσο εµπλέκετε τη χώρα σε σχεδιασµούς ιµ-
περιαλιστικούς, σε ανταγωνισµούς, τόσο αλωνίζουν οι υπηρεσίες
µέσα στην Ελλάδα, φιλικές και εχθρικές µε βάση τις συµµαχίες
σας. 

Αυτή είναι, λοιπόν, η εθνική ασφάλεια που υπερασπίζεστε, η
ασφάλεια του µεγάλου κεφαλαίου, του κράτους του, η ασφάλεια
των κερδών τους, η ασφάλεια των σχεδιασµών για τα οποία µα-
τώνει ο λαός µας. Αυτή την εθνική ασφάλεια όσο αυστηρά κι αν
την ορίσετε, όσο αυστηρά κι αν την εφαρµόσετε, θα στοχοποιεί
κατευθείαν τον λαό µας. 

Εξάλλου, γι’ αυτό φροντίζει η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση, στην
οποία όλοι οµνύετε για να σας θυµίσουµε άλλο ένα σηµείο στο
οποίο είχατε απόλυτη σύµπνοια και µέσα στην εξεταστική επι-
τροπή. Είναι το αντιδραστικό πλαίσιο της Ένωσης που διευρύνει
συνεχώς τη µαζική και προληπτική παρακολούθηση ανθρώπων
των λαών. 

Τα είχαµε επισηµάνει ξανά σε αυτή την Αίθουσα όταν συζη-
τούσαµε για τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής, αλλά κά-
νατε σαν να µην το ακούσατε γιατί δεν σας συµφέρει. Δεν σας
συµφέρει να αναδειχθεί ο πρωταγωνιστικός ρόλος της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης στην επίθεση ενάντια σε λαϊκές ελευθερίες τόσο
µέσα από το νοµοθετικό της οπλοστάσιο -οδηγίες, κανονισµούς,

ευρωπαϊκά εντάλµατα και άλλα- όσο και από την ενίσχυση των
αρµοδιοτήτων των οργάνων της, όπως η EUROPOL. 

Πείτε µας η έννοια της ριζοσπαστικοποίησης µήπως δεν στο-
χεύει κατευθείαν και τον αγωνιζόµενο λαό; Συµφωνείτε ή όχι όλοι
όσοι στηρίζετε την Ευρωπαϊκή Ένωση ότι αυτό το συνεχές κυ-
νήγι ριζοσπαστικών ιδεών στοχοποιεί ειδικά την κοµµουνιστική
σκέψη, τη δράση σε διάφορες χώρες-κράτη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης; Γίνεται ή όχι στο όνοµα της τροµοκρατίας µαζικό και
προληπτικό σκανάρισµα του διαδικτύου, των επικοινωνιών του
λαού, δηλαδή παρακολουθήσεις, υποκλοπές µε βάση και τη νο-
µοθεσία της Ευρωπαϊκής Ένωσης;

Τι έχετε τελικά να πείτε, ειδικά όσοι εµφανίζεστε λάβροι υπέρ
του απορρήτου και των λαϊκών δικαιωµάτων, για το νόµιµο φα-
κέλωµα που θεσπίζει η αστυνοµική οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης; Γιατί δεν συζητάµε για το γεγονός ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση
αντιµετωπίζει τα ευαίσθητα δεδοµένα του λαού λίγο-πολύ ως κά-
ποια εµπορεύµατα που πουλιούνται, αγοράζονται, διατίθενται και
στις κρατικές και σε άλλες ιδιωτικές αρχές όταν το ζητήσουν;

Είναι ρητορικά, βέβαια, τα ερωτήµατα. Άλλωστε και για το κα-
τασκοπευτικό λογισµικό, που χρησιµοποιήθηκε σε βάρος του
Νίκου Ανδρουλάκη και άλλων προσώπων δεν λέτε την αλήθεια.
Κανείς σας δεν έχει πει κουβέντα αν ο κανονισµός της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, ο 2021/821, επιτρέπει ή όχι την παραγωγή, εµπορία
και διάθεση τέτοιων ειδών κυβερνοεπιτήρησης.

Όµως, και για αυτά τα αρπακτικά λογισµικά, κύριοι της Κυβέρ-
νησης, τα δεδοµένα στην εξεταστική επιτροπή αµφισβητούν ευ-
θέως τους ισχυρισµούς σας ότι οι ελληνικές αρχές δεν έχουν
τάχα καµµία σχέση µε αυτά. Τηρείτε στάση ένοχης σιωπής για
τα ερωτήµατα που έχουµε θέσει. Δεν αξιοποιεί η ΕΥΠ και η Ελ-
ληνική Αστυνοµία τέτοια λογισµικά; Δεν παρακολουθούνται αυτή
τη στιγµή που µιλάµε µε µεγάλη ευχέρεια εφαρµογές, όπως το
Viber, το Messenger, το What’s up και άλλα; Ποιον προσπαθείτε
να κοροϊδέψετε ότι προστατεύεται ο λαός όταν οι επικοινωνίες
του είναι στα χέρια των οµίλων και εσείς συνεργάζεστε µε αυτά
τα µονοπώλια για κάθε είδους νόµιµες συνακροάσεις, άρσεις
απορρήτου και υποκλοπές δεδοµένων; 

Προσπαθείτε να κοροϊδέψετε τον λαό και τη νεολαία ότι αυτό
το κράτος που τσακίζει δικαιώµατα µπορεί αυτό το ίδιο και να τα
προστατεύει και ότι χρειάζονται απλά κάποια ορισµένα µέτρα
που θα διορθώσουν κάποιες παρεκκλίσεις, κάποια κακώς κεί-
µενα. Μόνο που οι παρεκκλίσεις σας και τα κακώς δικά σας κεί-
µενα δεν είναι η εξαίρεση, αλλά τείνουν να είναι τελικά ο
κανόνας. Όλοι το κάνετε αυτό, όλα τα αστικά κόµµατα, ακόµα
και µέσα µαζικής ενηµέρωσης, διάφοροι ειδικοί, όλοι. Περιέργως
µόλις έσκασαν τα σκάνδαλα, σαν έτοιµοι από καιρό ξεκινήσατε
να σερβίρετε στον λαό προτάσεις. 

Εσείς, κύριοι της Κυβέρνησης, αφού δεχτήκατε την κατασκο-
πευτική συµβουλευτική της MI5, µας πλασάρατε τώρα µια νέα
ΕΥΠ πιο διαφανή, πιο εξωστρεφή, χωρίς να παραλείπετε να µι-
λήσετε και για ενίσχυση της δήθεν ανεξάρτητης αρχής, βέβαια,
της ΑΔΑΕ. Υπερασπίζεστε επιθετικά την ενίσχυση του οπλοστα-
σίου του κράτους για να ανταποκριθεί σε επικίνδυνους σχεδια-
σµούς των οργανισµών στους οποίους συµµετέχετε µε το
βλέµµα πάντα στραµµένο στον εχθρό λαό. 

Εσείς από την άλλη, κύριοι και κυρίες του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και
του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ, που έχετε ιδιαίτερα ενιαία αντίληψη τελευ-
ταία σε διάφορα ζητήµατα, παρουσιάζετε όµοιες προτάσεις. Δί-
νετε µάχη για τα λεγόµενα θεσµικά αντίβαρα, δηλαδή δήθεν
αντίβαρα στην εξουσία για να µην αυθαιρετεί τάχα, για να γίνον-
ται τάχα σεβαστά τα δικαιώµατα του λαού. Εξυµνείτε την ΑΔΑΕ
και επιµένετε στην ενίσχυση του ρόλου της για να βάζει, υποτί-
θεται, φρένο στην ΕΥΠ και στις άλλες υπηρεσίες, όπως είναι η
ΔΙΔΑΠ ή η Αντιτροµοκρατική. Αν και δεν λέτε και εσείς τίποτα για
αυτές τις υπηρεσίες και για τη ΔΙΔΑΠ και για την Αντιτροµοκρα-
τική κι αυτό τη στιγµή που, όπως ενηµερωθήκαµε όλοι, οι άρσεις
απορρήτου για λόγους εθνικής ασφάλειας που κοινοποιήθηκαν
τον Σεπτέµβριο στην ΑΔΑΕ από την ΕΥΠ και τη Διεύθυνση Αντι-
µετώπισης Ειδικών Εγκληµάτων Βίας ήταν δέκα χιλιάδες εννια-
κόσιες σαράντα δύο.

Στην πραγµατικότητα αν βάλει κανείς κάτω όλες τις προτά-
σεις, τόσο του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ όσο και αυτές της Νέας
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Δηµοκρατίας, και τις συγκρίνει, ε, δεν βλέπει πια και καµµιά
άβυσσο να σας χωρίζει, έτσι όπως την εµφανίζετε, βέβαια, στον
φιλικό σας Τύπο. Είναι πιο πολλά τα κοινά σας, αυτά που σας
ενώνουν, από τις όποιες υπαρκτές διαφορές σας.

Συγκλίνετε στην ανάγκη θεσµικών αλλαγών στην ΕΥΠ, γιατί
στην ουσία θέλετε όλοι να θωρακίσετε επί το αντιδραστικότερον
τη λειτουργία και τη δράση της. Όµως, η νέα ΕΥΠ που όλοι συ-
ζητάτε δεν είναι παρά η ίδια η παλιά, η διαβόητη ΕΥΠ, που την
είχε ζήσει και από πρώτο χέρι ο λαός, το λαϊκό κίνηµα. ΚΥΠ την
έλεγαν τότε. Δεν µπορεί να γίνει κάτι άλλο παρά µια υπηρεσία
που προασπίζεται την εθνική ασφάλεια του κράτους, της δικτα-
τορίας του κεφαλαίου και τίποτα παραπάνω, ένας µηχανισµός
εχθρικός που φακελώνει τον λαό µαζί µε τις άλλες υπηρεσίες
σας. 

Ειδικά όσοι κλίνετε σε όλες τις πτώσεις τα διάφορα θεσµικά
αντίβαρα και τον δηµοκρατικό έλεγχο τι νοµίζετε ότι κάνετε; Θα
πουλήσετε πάλι φύκια για µεταξωτές κορδέλες στον ελληνικό
λαό; Με τέτοια µέτρα το µόνο που επιδιώκετε είναι να βγάλετε
ενισχυµένη την ΕΥΠ, ενισχυµένο το κράτος της. 

Οι διάφορες ανεξάρτητες αρχές και οι θεσµοί σας λειτουρ-
γούν ως εξισορροπιστές, να πω ως πλυντήρια. Ξεπλένουν προς
τα έξω τη βρωµιά των παρακολουθήσεων, της καταστολής, δη-
λαδή το απόρρητο των επικοινωνιών και τα δικαιώµατα που βιά-
ζονται και στο τέλος µια αρχή να ανεµίζει στον λαό το σεντόνι
της παρθενίας του κράτους κατά το αντιδραστικό φεουδαρχικό
δίκαιο jus primae noctis, το γνωστό δίκαιο της πρώτης νύχτας
που είχε ο φεουδάρχης απέναντι στις γυναίκες των υπηκόων. 

Τα παραδέχεστε έµµεσα. Το ακούσαµε και στην εξεταστική
επιτροπή ότι σκοπός είναι να ενισχυθεί η κοινωνική αποδοχή της
ΕΥΠ. 

Θέλετε δηλαδή µε διάφορα θεσµικά τερτίπια να νοµιµοποι-
ήσετε στη συνείδηση των εργαζοµένων τον αντιδραστικό ρόλο
τέτοιων υπηρεσιών, να συναινέσει ο λαός και να αποδεχθεί τη
µαζική, ακόµα και την προληπτική παρακολούθηση ως κάποια
κανονικότητα. 

Γι’ αυτό κατευθύνθηκε η συζήτηση µόνο στο νόµιµο ή παρά-
νοµο των παρακολουθήσεων σε βάρος συγκεκριµένων πολιτικών
προσώπων, αφήνοντας εκτός κάδρου όχι µόνο το νόµιµο φακέ-
λωµα σε βάρος εκατοµµυρίων πολιτών, αλλά ακόµα και την πα-
ρακολούθηση ενός ολόκληρου πολιτικού κόµµατος.

Προφανώς, λοιπόν, δεν βόλευε να συζητήσετε την υπόθεση
του ΚΚΕ. Άλλωστε, η ΑΔΑΕ, στην οποία όλοι ορκίζεστε, στην πε-
ρίπτωση των υποκλοπών στο ΚΚΕ όχι µόνο δεν έπαιξε τον ρόλο
κάποιου ελέγχου, αλλά έπαιξε και καθοριστικό ρόλο στη συγκά-
λυψη. Και το ξέρετε. Φτάσατε στο σηµείο να µη λέτε τίποτα, ενώ
ακούγεται µέσα στην εξεταστική επιτροπή από τον Πρόεδρο της
ΑΔΑΕ το ανεκδιήγητο πως τάχα το ΚΚΕ δεν θέλει να διερευνη-
θούν οι υποκλοπές σε βάρος του! 

Και βέβαια δεν βόλευε η υπόθεση του ΚΚΕ ούτε στο γνωστό,
κλασικό παραµύθι της ανεξάρτητης δικαιοσύνης, που βγήκε πάλι
φυσικά αλώβητη και από αυτή την εξεταστική επιτροπή. Θέλατε
να συζητάµε µόνο αριθµούς εισαγγελέων που θα διατάσσουν την
άρση του απορρήτου, αν θα είναι ένας ή δύο και πού θα εδρεύουν
τελικά αυτοί. Να µην συζητήσουµε όµως πως στην περίπτωση του
ΚΚΕ η δικαιοσύνη πήγαινε να θάψει γρήγορα γρήγορα την υπό-
θεση, να τη θέσει στο αρχείο. Και θα το είχε κάνει, εάν δεν παρεµ-
βαίναµε ως κόµµα συνεχώς για να το αποτρέψουµε. 

Κυρίες και κύριοι, δεν µας εκπλήσσει η προσπάθειά σας να
κρύψετε την πηγή του σκανδάλου των παρακολουθήσεων, που
δεν είναι άλλη από τη σήψη, από την πλήρη διαφθορά ενός συ-
στήµατος που χρειάζεται την παρακολούθηση, χρειάζεται τις
υποκλοπές, χρειάζεται την καταστολή, χρειάζεται τη χειραγώ-
γηση, για να κρατά το λαό µας υποταγµένο στη βαρβαρότητα -
όσο µπορείτε φυσικά να τον κρατάτε υποταγµένο γιατί δεν θα
µπορείτε και για πάρα πολύ ακόµα, ούτως ή άλλως. Γιατί το σύ-
στηµά σας περνάει ζόρια, ετοιµάζεστε να φέρετε στους εργαζό-
µενους και στα παιδιά τους τη βαρυχειµωνιά της ακρίβειας, της
ενεργειακής φτώχειας, των ανταγωνισµών, των πολέµων για τα
κέρδη λίγων κηφήνων.

Δεν µας εκπλήσσει λοιπόν που συγκλίνετε σε όλα τα βασικά
ζητήµατα και προτάσεις εδώ µέσα. Αν ήσασταν ειλικρινείς απέ-

ναντι στον λαό, θα µπορούσατε -τώρα που τελείωσε εδώ που τα
λέµε η εξεταστική επιτροπή- σε αυτή την Αίθουσα να καταλήξετε
όχι σε κοινό πόρισµα, αλλά τουλάχιστον σε ένα κοινό µανιφέστο
-ας το πούµε έτσι- των κοµµάτων σας, να αποτυπώσετε όλα αυτά
στα οποία οµονοείτε και ειδικά σε ό,τι αφορά τις υποκλοπές και
τις παρακολουθήσεις. 

Γιατί ο ελληνικός λαός και ξέρει και καταλαβαίνει. Ακόµα και
από αυτή την κακώς στηµένη παράσταση της εξεταστικής επι-
τροπής, ο λαός µας µπορεί να βγάλει τα δικά του πορίσµατα,
µπορεί να βγάλει τα δικά του συµπεράσµατα, µπορεί να διαµορ-
φώσει πολιτική στάση και δράση ενάντια σε αυτό το σάπιο σύ-
στηµα και τους κάθε λογής σωτήρες και προστάτες των
δικαιωµάτων του, να συνειδητοποιήσει την αλήθεια, πως ο λαός
ο οργανωµένος, συσπειρωµένος µε το ΚΚΕ µπορεί να προασπί-
σει τις ελευθερίες και τα συµφέροντά του, µπορεί να ακυρώσει
-και θα ακυρώσει- µε την πάλη του όλα τα αντιδραστικά µέτρα
καταστολής των δίκαιων διεκδικήσεών του, για να καταργηθεί το
σάπιο πλαίσιο των παρακολουθήσεων, µαζί µε τη «µήτρα» του,
την εκµετάλλευση, την ανελευθερία, για να πάρει ο λαός στα
δικά του χέρια τελικά την υπόθεση του δικού του κράτους, της
δικής του εξουσίας και έτσι να ρίξει πραγµατικά άπλετο φως στα
σκοτάδια των λίγων προνοµιούχων. Να λάµψει, να βγει στο προ-
σκήνιο η αλήθεια για όλα τα σκάνδαλα σε βάρος των εργαζοµέ-
νων, να λάµψουν οι µεγάλες δυνατότητες της τεχνολογίας, της
επιστήµης και της παραγωγής, αφού τεθούν αυτές στην υπηρε-
σία των κοινωνικών αναγκών, για να πάψουν να τις αξιοποιούν
κάποιοι λίγοι -το κεφάλαιο- ενάντια στη µεγάλη λαϊκή πλειοψη-
φία.

Αυτό, κυρίες και κύριοι, είναι το τελικό πόρισµα που σωστά φο-
βάστε πως θα βγάλει αργά η γρήγορα ο ίδιος ο λαός και η νεο-
λαία. Σε αυτό το πόρισµα είναι βέβαιο ότι θα πιστωθείτε όλες
ανεξαιρέτως τις ευθύνες, που σε όλους σας περισσότερο ή λι-
γότερο αναλογούν. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συνεχίζουµε µε τον

Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ, τον κ. Ραγκούση. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Από το σύνολο των τοποθετήσεων όλων των εισηγητών όλων

των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης έχει παρουσιαστεί νοµίζω στη
σηµερινή συνεδρίαση σχεδόν το σύνολο των βασικών σηµείων
που και τη διαδικασία, αλλά και την ουσία αυτής της υπόθεσης
την περιγράφουν ανάγλυφα, δηλαδή αυτό το διπλό σκάνδαλο το
έχουν ήδη οι προλαλήσαντες συνάδελφοι περιγράψει ανάγλυφα.

Κατά τη γνώµη µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν
τέσσερα βασικά συµπεράσµατα που θα άξιζε κανείς να συγκρα-
τήσει, τώρα που µε έναν τρόπο -µπορούµε να πούµε και να ισχυ-
ριστούµε- κλείνει η πρώτη φάση αυτής της υπόθεσης. Και λέω
και εγώ «πρώτη φάση», διότι προφανώς πλανώνται πλάνην οι-
κτράν όσοι νοµίζουν ότι η υπόθεση των υποκλοπών τελειώνει
εδώ σήµερα. 

Και αυτό όχι µόνο γιατί υπάρχει σε εξέλιξη η έρευνα του Ευ-
ρωκοινοβουλίου ούτε γιατί υπάρχει σε εξέλιξη η έρευνα της δι-
καιοσύνης, αλλά γιατί -όπως έχουµε πει από την πρώτη στιγµή,
έχει δηλώσει από την πρώτη κιόλας στιγµή ο Αλέξης Τσίπρας-
αυτή η υπόθεση θα επανέλθει στο ελληνικό Κοινοβούλιο την επο-
µένη των εθνικών εκλογών και προφανώς µέσα από τις νέες -
τότε- συνθήκες και τα νέα δεδοµένα που θα επικρατήσουν, µε
βάση τη νέα πλειοψηφία, θα κινηθούν οι προβλεπόµενες από το
Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής κοινοβουλευτικές δια-
δικασίες, ώστε να έρθει τότε πραγµατικά στο φως αυτή η δυσώ-
δης υπόθεση. 

Πριν αναφερθώ σε αυτά τα τέσσερα συµπεράσµατα, επι-
τρέψτε µου να κάνω µία πολύ σύντοµη αναφορά σε κάτι το οποίο
τουλάχιστον προσωπικά -αλλά πιστεύω ότι και σε πολλούς και
σε πολλές από εσάς- έχει κάνει εντύπωση κατά τη διάρκεια όλης
αυτής της δηµόσιας συζήτησης, που ξεκίνησε από την ώρα που
ξέσπασε το σκάνδαλο των υποκλοπών και για τον κ. Ανδρουλάκη,
αλλά και για τον κ. Κουκάκη. 

Στη δηµόσια συζήτηση που ακολούθησε, επικράτησαν δύο -
ας το πώς έτσι- επιχειρήµατα ή απόψεις σε περιπτώσεις ορισµέ-
νων ανθρώπων, συµπολιτών µας -καθηγητές πανεπιστηµίου ήταν
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αυτοί, πολιτικοί ήταν αυτοί και οι περισσότεροι από αυτούς ήταν
και µέλη του δικού σας κόµµατος-, οι οποίοι ούτε λίγο ούτε πολύ
τι είπαν; Είπαν -και το έγραψαν πολλοί από αυτούς- ότι αν βρε-
θούν µερικές ακόµη υποκλοπές που έχει κάνει ο Μητσοτάκης,
τότε θα έχει πρόβληµα. 

Πρόκειται για µια καινοφανή προσέγγιση, ότι δεν αρκούσε η
αποκάλυψη του σκανδάλου της υποκλοπής, της παράνοµης
άρσης του απορρήτου των επικοινωνιών του κ. Ανδρουλάκη και
του Κουκάκη, αλλά έπρεπε να βρεθούν και άλλες υποθέσεις!

Και αναρωτιέται κανείς: Δηλαδή όταν αποκαλύφθηκε η πρώτη
µίζα που πήρε ο Άκης Τσοχατζόπουλος, είπε κανείς στην Ελλάδα
-διανοήθηκε, τόλµησε κανείς να πει- ότι θα έχει πρόβληµα ο Άκης
Τσοχατζόπουλος άµα βρεθούν και δυο-τρεις µίζες ακόµη; Σε
ποιο έγκληµα, σε ποιας φύσης έγκληµα στη χώρα ποτέ διανοή-
θηκε κάποιος να διατυπώσει την άποψη ότι δεν αρκεί το ένα αδί-
κηµα, αλλά αν βρεθούν δυο-τρία ακόµη, θα υπάρχει πρόβληµα;
Σαν να ακούει κανείς τώρα στα αυτιά του κάποιον να τολµούσε
να ισχυριστεί ότι αν βρεθεί και µια άλλη δωδεκάχρονη, τότε, ναι
ο Μίχος θα έχει πρόβληµα!

Μα, είναι δυνατόν να υπάρχει αυτός ο ισχυρισµός, όταν εδώ
είναι αποδεδειγµένα πολύ βαριά και πολιτειακής φύσης, αλλά και
ποινικής φύσεως αδικήµατα που έχουν διαπραχθεί στην υπόθεση
της παρακολούθησης του κ. Ανδρουλάκη και του κ. Κουκάκη; 

Και µετά από αυτό λένε: Τέλος οι υποκλοπές, δεν ενδιαφέρουν
και τον κόσµο, δεν ενδιαφέρουν τους πολίτες. Σε όλες τις δηµο-
σκοπήσεις τελευταίο -λέει- βγαίνει το θέµα των υποκλοπών. 

Θα καταθέσω, έτσι για την ιστορία, στα Πρακτικά δηµοσκό-
πηση της «METRON ANALYSIS», η οποία ανάµεσα στα άλλα είχε
υποβάλει και το εξής ερώτηµα. «Θα σας διαβάσω» -λέει η δηµο-
σκόπηση- «κάποια θέµατα που απασχολούν την επικαιρότητα και
θα ήθελα να µου πείτε για καθένα από αυτά πόσο σοβαρό το θε-
ωρείτε». 

Και πράγµατι, ανάµεσα σε δέκα θέµατα που εδώ αναφέρονται,
τελευταίο έρχεται το θέµα των υποκλοπών. Πόσοι όµως πολίτες
λένε ότι αυτό το θέµα είναι πολύ σοβαρό και αρκετά σοβαρό; Το
66%. Το 66% των πολιτών σε αυτή τη δηµοσκόπηση απαντά ότι
είναι πολύ σοβαρό ή σοβαρό αυτό το θέµα. Κρατήστε το και αυτό
για όλους εκείνους που νοµίζουν, πλανώνται πλάνην οικτράν και
αυτοί, ότι έχει τελειώσει το θέµα των υποκλοπών για την ελληνική
κοινωνία. Δεν έχει τελειώσει.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Ραγκούσης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ξεκινάω τώρα την αναφορά σε αυτά τα τέσσερα ασφαλή,
ασφαλέστατα συµπεράσµατα που έχουν βγει και κατά τη διάρ-
κεια της εξεταστικής επιτροπής αλλά βεβαίως και της δηµόσιας
συζήτησης που έχει γίνει πάνω σε αυτά τα θέµατα.

Το πρώτο συµπέρασµα είναι ότι οι παρακολουθήσεις αυτές
που έγιναν και στην περίπτωση του κ. Ανδρουλάκη και στην πε-
ρίπτωση του κ. Κουκάκη ήταν απολύτως παράνοµες. Έγιναν
κατά παράβαση της νοµοθεσίας, της κείµενης νοµοθεσίας, κατά
παράβαση του κοινωνικού και δηµόσιου συµφέροντος, µε απο-
κλειστικό σκοπό την εξυπηρέτηση των προσωπικών πολιτικών και
κοµµατικών συµφερόντων του κ. Μητσοτάκη προσωπικά και
όλων όσων περιστοιχίζονται γύρω από εκείνον. Δεν αναφέρθηκε
ούτε ένας λόγος, υποτυπωδώς, εθνικής ασφάλειας που θα µπο-
ρούσε να δικαιολογήσει αυτές τις παρακολουθήσεις, οι οποίες
υποτίθεται έγιναν για την προστασία των εθνικών συµφερόντων.
Ούτε ένας λόγος ούτε ένας υπαινιγµός.

Και προσέξτε τώρα, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι. Γιατί
από εδώ απορρέει η απόλυτη οµολογία ενοχής του κ. Μητσο-
τάκη και της Νέας Δηµοκρατίας; Απλούστατα γιατί όταν ένας
πρωθυπουργός κι ένα κόµµα βάλλονται, όχι µόνο στη χώρα µας
αλλά διεθνώς, ότι έχουν διαπράξει αυτό το βαρύτατο ποινικό και
πολιτειακό αδίκηµα των παράνοµων παρακολουθήσεων των πο-
λιτικών τους αντιπάλων και δηµοσιογράφων είναι δυνατόν να πι-
στέψει κανείς ότι είχαν έναν εθνικό λόγο, ένα επιχείρηµα που θα
στήριζε την άποψή τους περί παρακολουθήσεων για εθνικούς
λόγους και δεν θα το παρουσίαζαν αµέσως µόλις δέχτηκαν αυτή
την κατηγορία; Τον κ. Μητσοτάκη όπου σταθεί και όπου βρεθεί

πια -όχι µόνο απέναντι στον ιστορικό του µέλλοντος, αλλά και
τώρα όπου κι αν πάει, σε όποια συνεδρίαση, σε όποιο φόρουµ,
διεθνές φόρουµ-, τον βλέπουν όλοι και βλέπουν έναν άνθρωπο
που παρακολουθούσε πολιτικούς αντιπάλους. Είχε δηλαδή τε-
ράστια ανάγκη να βγάλει από πάνω του αυτή τη µοµφή. Έκανε
κάτι γι’ αυτό; Όχι. Γιατί; Διότι δεν µπορεί να το κάνει. Και δεν µπο-
ρεί να το κάνει για τον απλούστατο λόγο ότι οι παρακολουθήσεις
αυτές δεν έγιναν για λόγους εθνικής ασφάλειας. Έγιναν για να
υπάρχει παρακολούθηση του κ. Ανδρουλάκη όταν ήταν υποψή-
φιος πρόεδρος για το Κίνηµα Αλλαγής εκείνη την εποχή, να γνω-
στοποιούνται στον κ. Μητσοτάκη -και δεν ξέρουµε σε ποιους
άλλους εκτός Νέας Δηµοκρατίας ακόµη γνωστοποιήθηκαν- τα
δεδοµένα που αποκτήθηκαν παρανόµως, το περιεχόµενο των συ-
νοµιλιών του, αλλά και τις επαφές που είχε ανά την Ελλάδα σε
εκείνη τη διαδικασία της µάχης. Και τα ίδια και χειρότερα µε
βάση και τα οικονοµικά σκάνδαλα και την πτυχή τους που αφο-
ρούσαν την περίπτωση παρακολούθησης του κ. Κουκάκη.

Το δεύτερο συµπέρασµα, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι
της Νέας Δηµοκρατίας, δυστυχώς είναι ότι αποδείξατε, κυρίως
µέσα από τη διαδικασία εσείς πια της συγκάλυψης που µεθοδεύ-
σατε, οργανώσατε κατά τη διάρκεια της λειτουργίας της εξετα-
στικής επιτροπής ότι είστε ικανοί για όλα. Δεν έχετε ηθικούς
φραγµούς, δεν έχετε όρια. Αλλά κυρίως ο πρόεδρος και Αρχη-
γός σας δεν έχει και όριο στην αυτογελοιοποίηση. Και γιατί το
λέω τώρα αυτό; Διότι βγαίνει στις 2 Οκτωβρίου ο κ. Μητσοτάκης
στους «SUNDAY TIMES» και δίνει µια συνέντευξη και ούτε λίγο
ούτε πολύ λέει ότι «Δυστυχώς, δεν έχω µπορέσει να φτάσω στην
ουσία του προβλήµατος. Δεν έχω καταφέρει να δω τι έγινε, να
µάθω τι έγινε». Ακούστε. Πρωθυπουργός της χώρας που κατη-
γορείται γι’ αυτές τις παράνοµες παρακολουθήσεις, σε ξένη έγ-
κριτη εφηµερίδα του Ηνωµένου Βασιλείου λέει «Εγώ δεν
µπόρεσα να βρω την άκρη». Και έρχεται ο εκτελεστικός του βρα-
χίονας ο κ. Κοντολέων στην εξεταστική επιτροπή και τον ρωτάµε
«Για πες µας όταν είχε ξεσπάσει η κρίση της παραίτησης σου,
όταν είχε µαθευτεί το θέµα και ήσουν κάποιες ώρες…», γιατί µας
έλεγε ότι ήταν κάποιες ώρες στο Μαξίµου, που επικρατούσε
πολύ θόρυβος και πολύ ανησυχία κ.λπ., «…δεν είπες στους λό-
γους εθνικής ασφάλειας για τους οποίους έκανες την παρακο-
λούθηση του Ανδρουλάκη;». Και τι µας απαντάει ο κ. Κοντολέων,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι στην εξεταστική επιτροπή; Για να
καταλάβετε γιατί είπα προηγουµένως ότι δεν έχουν όριο στην
αυτογελοιοποίηση. Λέει: «Δεν µε ρώτησε ο κ. Μητσοτάκης να του
πω τους λόγους εθνικής ασφάλειας για τους οποίους παρακο-
λουθούσα τον κ. Ανδρουλάκη». Αυτή είναι η κατάθεση του κ. Κον-
τολέοντα, του εκτελεστικού βραχίονα αυτών των παράνοµων
υποκλοπών µέσα στην εξεταστική επιτροπή. Ότι δεν τον ρώτησε
ο κ. Μητσοτάκης την ώρα που του ζητούσε την παραίτησή του,
την ώρα που οδηγείτο σε παραίτηση ο κ. Κοντολέων να του πει
ποιοι ήταν οι λόγοι εθνικής ασφάλειας που παρακολουθήθηκε ο
κ. Ανδρουλάκης. Δεν είναι γελοίο όλο αυτό; Νοµίζω ότι δεν υπάρ-
χει χειρότερο επίπεδο αυτογελοιοποίησης από έναν Πρωθυ-
πουργό, µια Κυβέρνηση και τον εκτελεστικό του µηχανισµό να
καταντούν να αναπτύσσουν τέτοιους ισχυρισµούς.

Το τρίτο συµπέρασµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και βγήκε
ως απάντηση σήµερα σε ένα ερώτηµα που είχε κάνει ο Αλέξης
Τσίπρας στην αρχική του οµιλία γι’ αυτό το θέµα στο ελληνικό
Κοινοβούλιο, είναι το εξής: Είχε πει αν θυµάµαι καλά, κλείνοντας
την οµιλία του τότε, ότι αν αυτό το σκάνδαλο θα περάσει στην
ιστορία ως ένα σκάνδαλο του Μητσοτάκη προσωπικά ή της Νέας
Δηµοκρατίας θα το αποφασίσετε εσείς, οι Βουλευτές της Νέας
Δηµοκρατίας, µε βάση και µε αποκλειστικό κριτήριο το πώς θα
σταθείτε απέναντι σε αυτό το τεράστιο σκάνδαλο, διπλό σκάν-
δαλο. Δυστυχώς, το τρίτο συµπέρασµα λοιπόν, που αποτελεί και
απάντηση στο ρητορικό ερώτηµα που είχε θέσει τότε ο Αλέξης
Τσίπρας, είναι ότι αυτό το σκάνδαλο µε δική σας πια ευθύνη, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, είναι ένα
σκάνδαλο βαρύτατο πολιτειακό και ποινικό, που βαραίνει προ-
σωπικά τον Κυριάκο Μητσοτάκη, αλλά πια και τη Νέα Δηµοκρα-
τία και τη Δεξιά, τη σύγχρονη Δεξιά στην Ελλάδα. Με εξαίρεση
-και να το πω βεβαίως αυτό γιατί το οφείλουµε- τρεις, τέσσερις
συναδέλφους και δικούς µας και δικούς σας από τη Νέα Δηµο-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΓ’ - 21 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2022 1397



κρατία που µέχρι εκεί που µπορούσαν οι άνθρωποι όρθωσαν ένα
ανάστηµα µε κάποιες δηµόσιες δηλώσεις, που έδειξε ότι αν µη
τι άλλο σέβονται υποτυπωδώς τον ρόλο και την ευθύνη την οποία
τους έχει αναθέσει ο ελληνικός λαός.

Και τέταρτο συµπέρασµα ασφαλέστατο κι αυτό, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, το οποίο κατά τη γνώµη µου έχει εξαχθεί κατά
τη διάρκεια της λειτουργίας της εξεταστικής επιτροπής είναι ότι
µετά τα όσα έχουµε µάθει και για τις υποκλοπές και για τη µεθό-
δευση συγκάλυψης, έχουµε πια στην διάθεσή µας µία θα έλεγε
κανείς σύγχρονη και επίκαιρη απάντηση σ’ αυτό το διαχρονικό
και ιστορικό ερώτηµα που διατύπωσε το 1963 ο Κωνσταντίνος
Καραµανλής. Το θυµάστε όλες και όλοι. Είναι διατυπωµένο µέσα
από τη φράση «ποιος κυβερνά αυτόν τον τόπο». Λοιπόν έχουµε
απάντηση πια για το ποιος κυβερνάει σήµερα αυτόν τον τόπο.
Και δεν είναι άλλος από τον υπόκοσµο, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι. Από τον πολιτικό υπόκοσµο του Κυριάκου Μητσοτάκη ο
οποίος οργάνωσε, µεθόδευσε και υλοποίησε την µεγαλύτερη,
την πιο ακραία µορφή παραβίασης και του Συντάγµατος και των
νόµων, παρακολουθώντας τους πολιτικούς του αντιπάλους, πα-
ρακολουθώντας δηµοσιογράφους για να υπηρετήσει συγκεκρι-
µένα οικονοµικά συµφέροντα, τα οποία βάλλονταν από τη
δηµοσιογραφική έρευνα. Η δε επίκληση του απορρήτου δεν είναι
τίποτα περισσότερο, αυτός είναι ο ορισµός πια, από το καταφύ-
γιο αυτού του πολιτικού υποκόσµου.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε,
κύριε Ραγκούση.

Θα περάσουµε στον κατάλογο των οµιλητών.
Και καλούµε στο Βήµα τον κ. Κεφαλογιάννη Ιωάννη από τη Νέα

Δηµοκρατία. 
Έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω την τοποθέτησή

µου κατ’ αρχάς ευχαριστώντας όλες και όλους τους συναδέλ-
φους για την εργασία την οποία έκαναν κατά τη διάρκεια της εξε-
ταστικής επιτροπής, ο καθένας βεβαίως µε τη δική του πολιτική
αφετηρία και µε τη δική του πολιτική οπτική, όπως επίσης και την
Διεύθυνση Ειδικών Μόνιµων Επιτροπών για την διοικητική υπο-
στήριξη την οποία µας παρείχαν και τη Διεύθυνση Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής για τα Πρακτικά, καθώς νοµίζω ότι
όλοι οι υπάλληλοι οι οποίοι συνέδραµαν στο έργο της επιτροπής,
έδωσαν τον καλύτερο τους εαυτό. 

Θα ξεκινήσω, λέγοντας ότι στην ουσία ολοκληρώσαµε τις ερ-
γασίες της δεύτερης εξεταστικής στα κοινοβουλευτικά χρονικά,
η οποία στην ουσία πραγµατοποιήθηκε µε βάση και το αναθεω-
ρηµένο 68 παράγραφος 2 του Συντάγµατος, το οποίο δίνει τη
δυνατότητα για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής στην Αντιπο-
λίτευση, την πρωτοβουλία στην ουσία. 

Και να τονίσουµε για άλλη µία φορά αυτό το οποίο είπε και ο
εισηγητής µας, ότι η συγκεκριµένη πρόβλεψη του Συντάγµατος
ήταν µία πρόβλεψη η οποία προήλθε µε τις ψήφους της παρού-
σας κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας, δηλαδή της Νέας Δηµοκρα-
τίας, κάτι το οποίο νοµίζω ότι αποτέλεσε ένα πολύ µεγάλο θετικό
βήµα προς την διαδικασία ελέγχου όχι µόνο της Κυβέρνησης,
αλλά συνολικά της λειτουργίας του Κοινοβουλίου.

Θυµίζω ότι η πρώτη εξεταστική επιτροπή ήταν πριν από περί-
που έναν χρόνο σχετικά µε την επιχείρηση πολιτικής χειραγώγη-
σης και ευτελισµού των θεσµών, όπως ήταν ο τότε τίτλος της
εξεταστικής επιτροπής. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα σταθώ σε κάτι το οποίο έχει
συζητηθεί, πάρα πολύ, στη δηµόσια σφαίρα και αφορά τη διαδι-
κασία µέσα στην εξεταστική επιτροπή, τον τρόπο δηλαδή λήψης
των αποφάσεων. Νοµίζω ότι θα κάνω διάρρηξη σε ανοιχτές
θύρες αν πω ότι, τουλάχιστον, το κεντρικό κοµµάτι, ο πυρήνας
της δηµοκρατίας είναι ότι οι αποφάσεις λαµβάνονται από την
πλειοψηφία. Νοµίζω ότι αυτό είναι κάτι που δεν µπορεί να το ξε-
περάσει κανείς. Βεβαίως όπου υπάρχει ρητή πρόβλεψη, είτε στο
Σύνταγµα είτε στον Κανονισµό της Βουλής, προβλέπονται συγ-
κεκριµένα -σε εισαγωγικά- «δικαιώµατα» της Μειοψηφίας. 

Όµως, επειδή ακούστηκε πολλές φορές γενικά και αόριστα και
εντός της επιτροπής, αλλά και εδώ στην Ολοµέλεια ότι καταπα-
τήθηκαν τα δικαιώµατα της Μειοψηφίας, δεν βρέθηκε ένας συ-
νάδελφος να πει ποιο είναι το δικαίωµα της Μειοψηφίας που
καταπατήθηκε. Δεν ελήφθησαν όλες οι αποφάσεις κατά πλειοψη-
φία; Υπάρχει κάπου ρητά -ρητά όµως!- στο Σύνταγµα ή στον Κα-
νονισµό της Βουλής που να λέει ότι η συγκεκριµένη διαδικασία
προβλέπεται διαφορετικά από τον βασικό κανόνα της πλειοψη-
φίας; 

Δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι όλες οι διαδικασίες είναι µε βάση
συγκεκριµένους κανόνες. Δεν µπορούµε να πάµε γενικά και αό-
ριστα και να φιλοσοφούµε για κάτι το οποίο, τουλάχιστον, έχει
λυθεί εδώ και αρκετούς αιώνες. Το λέω αυτό διότι σε διαφορε-
τική περίπτωση θα πηγαίναµε σε κάτι οξύµωρο, στην ουσία δη-
λαδή στην επιβολή της µειοψηφίας πάνω στην πλειοψηφία.
Παράδειγµα: Θα µπορούσε η Πλειοψηφία να προτείνει έναν µάρ-
τυρα και να ερχόταν η Μειοψηφία µέσα στην εξεταστική επι-
τροπή και να τον απορρίψει. Λέω ένα ακραίο παράδειγµα.

Ακούστηκε, επίσης, για παράδειγµα ότι θα έπρεπε να πάµε σε
ένα πολυκοµµατικό Προεδρείο ή ότι κακώς έγινε, όπως ειπώ-
θηκε, το µονοκοµµατικό Προεδρείο, κάτι το οποίο µας απασχό-
λησε, βεβαίως, και στην προηγούµενη εξεταστική επιτροπή. Εδώ
πάλι έρχεται ο Κανονισµός της Βουλής, το γράµµα του Συντάγ-
µατος -ακούω πολλές φορές και για το πνεύµα του Συντάγµατος
και θα αναφερθώ και σε αυτό- και νοµίζω ότι µας το έχει λύσει.
Το άρθρο 144 παράγραφος 8 λέει ότι η λειτουργία της εξεταστι-
κής επιτροπής γίνεται κατ’ αναλογία µε τις Διαρκείς Επιτροπές
της Βουλής. 

Ξέρετε πολύ καλά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και νοµίζω
ότι καµµία κοινοβουλευτική πλειοψηφία δεν έχει αλλάξει αυτό
τον κανόνα- ότι τουλάχιστον στις Διαρκείς Επιτροπές το προ-
εδρείο συνίσταται από την πλειοψηφία. Όπου υπάρχει ρητή ανα-
φορά στον Κανονισµό της Βουλής να προβλέπει εξαίρεση σε
κάποιες ειδικές επιτροπές, το λέει ρητά. Άρα, άρα εδώ ερχόµα-
στε ενώπιον µιας συγκεκριµένης κατάστασης. Ή θα έπρεπε να
αλλάξει ο Κανονισµός της Βουλής και να δούµε αν θα πρέπει να
αλλάξει -κατά τη γνώµη µου, καλώς έχει ο Κανονισµός της Βου-
λής- ή θα έπρεπε να καταπατήσουµε τον Κανονισµό της Βουλής
και να ακολουθήσουµε αυτό το οποίο λέει στην ουσία η µειοψη-
φία. Ακούστηκε και από τον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και από άλλα κόµµατα
της Αντιπολίτευσης.

Και λέω ότι καλώς δεν πρέπει να αλλάξει ο Κανονισµός της
Βουλής, γιατί θεωρώ ότι το πνεύµα του Συντάγµατος, το οποίο
αποτυπώνεται και από τις συνεδριάσεις, που είχαµε κατά τη
διάρκεια της συνταγµατικής Αναθεώρησης, δεν έλεγε πουθενά
ότι η νέα διαδικασία για τη σύσταση των εξεταστικών επιτροπών,
κατά το άρθρο 68 παράγραφος 2, δίνει επιπλέον δικαιώµατα στη
µειοψηφία. Δεν βρέθηκε ποτέ εκεί ένας συνάδελφος να πει ότι
ναι, πέρα από την πρωτοβουλία για τη σύσταση της εξεταστικής
επιτροπής, πρέπει η οποιαδήποτε µειοψηφία να έχει και παρα-
πάνω δικαιώµατα από την πλειοψηφία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να συνεχίσω για ακόµα δύο
λεπτά. 

Ερχόµαστε, λοιπόν, εκ των υστέρων και κάνουµε µία λανθα-
σµένη, κατά τη γνώµη µου, ερµηνεία η οποία δεν αποτυπώνεται
ούτε στον Κανονισµό της Βουλής προσπαθώντας µε αυτόν τον
τρόπο να δείξουµε ότι η πλειοψηφία έκανε δήθεν ένα κοινοβου-
λευτικό πραξικόπηµα. Συνεπώς, ούτε ο Κανονισµός της Βουλής
ούτε το Σύνταγµα αναφέρουν ρητά κάτι διαφορετικό και βεβαίως
δεν υπάρχει και µια διαφορετική ερµηνεία µε βάση και το πνεύµα
του Συντάγµατος.

Όσον αφορά τώρα το απόρρητο της διαδικασίας, εδώ πρέπει
κατ’ αρχάς να διαχωρίσουµε δύο διαφορετικά απόρρητα. Το ένα
είναι το απόρρητο της διαδικασίας, το οποίο προβλέπει επίσης
ρητά ο Κανονισµός της Βουλής στο άρθρο 43Α για ζητήµατα,
που αφορούν την ΕΥΠ. Νοµίζω ότι εκεί δεν χωρεί διαφορετική
ερµηνεία. Το δεύτερο θέµα του απορρήτου είναι αυτό που επι-
καλούνται οι µάρτυρες, για την ακρίβεια το καθήκον εχεµύθειας.

Εγώ, λοιπόν, θα αναφερθώ στο πρώτο. Κυρίες και κύριοι συ-

1398 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



νάδελφοι, πάλι ο Κανονισµός της Βουλής στο άρθρο 43Α που
αναφέρεται βεβαίως στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας,
αλλά έχει ανάλογη εφαρµογή και στην εξεταστική επιτροπή, ανα-
φέρεται σε απόρρητο της διαδικασίας όσον αφορά και την τή-
ρηση των Πρακτικών και τα έγγραφα τα οποία έρχονται, αλλά
βεβαίως και το πόρισµα. Αν υπάρχει µια άλλη ερµηνεία, αλλά µε
βάση συγκεκριµένο άρθρο του Συντάγµατος ή ακόµα και του Κα-
νονισµού της Βουλής, να το ακούσουµε µε χαρά. Όµως, δεν µπο-
ρούµε να λέµε γενικά και αόριστα ότι κακώς τηρήθηκε το
απόρρητο στη διαδικασία. Επαναλαµβάνω ότι αναφέροµαι στο
απόρρητο της διαδικασίας και όχι σε αυτό το οποίο επικαλέστη-
καν οι µάρτυρες.

Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε, αναφερόµενος σε κάποια στατι-
στικά της επιτροπής τα οποία είναι καλό να ακουστούν για να
δούµε αν πραγµατικά έγινε διερεύνηση της υπόθεσης ή έστω,
θα πω εγώ, προσπάθεια διερεύνησης της υπόθεσης. 

Η επιτροπή µας συνεδρίασε για περίπου δέκα συνεδριάσεις,
που κράτησαν πάνω από εξήντα ώρες. Κατάφερε και συνέλεξε
ένα υλικό το οποίο αθροίζεται σε περίπου πεντέµισι χιλιάδες σε-
λίδες Πρακτικών, εισερχοµένων εγγράφων και βεβαίως µε βάση
και τους µάρτυρες, που εξετάστηκαν είτε διά ζώσης είτε µέσω
των γραπτών ερωτήσεων και απαντήσεων σε µία µοναδική περί-
πτωση. 

Στο σηµείο αυτό να πω ότι εδώ υπάρχει και µια υποκρισία,
διότι υπάρχει πλήθος εξεταστικών και προανακριτικών επιτρο-
πών στο παρελθόν στις οποίες ακολουθήθηκε ακριβώς η ίδια δια-
δικασία. Το ίδιο ακολουθήσαµε και στην προηγούµενη
εξεταστική επιτροπή για µια σειρά από µάρτυρες, οι οποίοι έθε-
σαν ένα κώλυµα όσον αφορά αυτή τη διαδικασία και τότε δεν
ακούστηκε καµµία αντίρρηση, όσον αφορά τον τρόπο εξέτασης.
Άρα, θέλω να πω ότι δεν είναι ούτε κάτι πρωτόγνωρο το οποίο
συνέβη στην εξεταστική επιτροπή µας ούτε κάτι το οποίο -γιατί
ακούστηκε και αυτό- συνιστά κοινοβουλευτικό πραξικόπηµα. 

Συγκεντρώθηκαν, λοιπόν, πεντέµισι χιλιάδες εγγράφων στα
Πρακτικά, αλλά και µε τα εισερχόµενα έγγραφα και καταλήξαµε
σε ένα πόρισµα το οποίο αθροίζεται σε διακόσιες είκοσι δύο σε-
λίδες. Εποµένως, αντιλαµβάνεστε ότι είναι οξύµωρο να πει κανείς
ότι δεν έγινε, τουλάχιστον, προσπάθεια διερεύνησης αυτής της
υπόθεσης. 

Καταλήγοντας, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω ότι όσον
αφορά τα έγγραφα τα οποία ζητήθηκαν από τα κόµµατα, συµπε-
ριλαµβανοµένης και της Πλειοψηφίας, υπήρξε οµόφωνη από-
φαση. Και η Νέα Δηµοκρατία, η Πλειοψηφία, συναίνεσε σε αυτό,
στο να έρθουν όλα τα έγγραφα τα οποία ζητήθηκαν, κάτι το
οποίο κατέστη εφικτό σχεδόν στο 100%. Αν δει κανείς τα έγ-
γραφα, έχουν εισέλθει στην επιτροπή µας. Υπήρξε ενδεχοµένως
µια εξαίρεση από µία συγκεκριµένη υπηρεσία και συγκεκριµένα
την ΕΥΠ, η οποία επικαλέστηκε το απόρρητο κάποιων εγγράφων.
Όµως, ό,τι ζητήθηκε, είτε έχει έρθει στην επιτροπή είτε υπήρξε
µια αντίστοιχη απάντηση.

Και κλείνω µε τους µάρτυρες. Όπως είπα και προηγουµένως,
εξετάστηκαν εννέα µάρτυρες, οκτώ διά ζώσης και ένας µε γρα-
πτές απαντήσεις. Και εκεί, λοιπόν, καταλήγουµε -και ολοκλη-
ρώνω µε αυτό- στο εξής οξύµωρο. Από τη µία ακούµε το βασικό
επιχείρηµα της Αντιπολίτευσης, είτε είναι ο ΣΥΡΙΖΑ είτε το
ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής, που λέει ότι δεν έγινε διερεύνηση της
υπόθεσης και ταυτόχρονα αποδείχθηκε από την άλλη ότι είναι
µη νόµιµη η διαδικασία παρακολούθησης του κ. Ανδρουλάκη. 

Εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορεί να ισχύουν και
τα δύο. Ή υπάρχει αποδεικτικό υλικό το οποίο καταλήγει σε ένα
συµπέρασµα ή δεν υπάρχει αποδεικτικό υλικό, κάτι που δεν σας
δίνει τη δυνατότητα να καταλήξετε σε συµπέρασµα. Το να µην
υπάρχει αποδεικτικό υλικό και να καταλήγετε και σε συµπερά-
σµατα είναι οξύµωρο και το αντιλαµβάνεστε.

Θέλω, λοιπόν, να καταλήξω στο εξής: Προφανώς και συνελέγη
αποδεικτικό υλικό ικανό να µας οδηγήσει σε συµπεράσµατα, εν-
δεχοµένως µε την πολιτική οπτική του καθενός και σε διαφορε-
τικά συµπεράσµατα, αλλά από εκεί και πέρα υπάρχουν, βεβαίως,
και άλλες διαδικασίες οι οποίες έχουν ελεγχθεί και είµαι βέβαιος
ότι αν υπήρξε µία πτυχή της υπόθεσης η οποία δεν φωτίστηκε,
θα φωτιστεί και αυτή. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Πριν δώσω τον
λόγο στον τέως Πρόεδρο της Βουλής κ. Νικόλαο Βούτση από
τον ΣΥΡΙΖΑ, θα ήθελα να κάνω µια θερµή παράκληση προς τους
υπόλοιπους οµιλητές. Γνωρίζετε ότι ο χρόνος είναι πεντάλεπτος,
κάτι που συζητήσαµε και στη Διάσκεψη των Προέδρων. Αυτός ο
χρόνος αποφασίστηκε οµόφωνα, µε τη σηµείωση φυσικά να
υπάρχει µία ανοχή. Βέβαια, η ανοχή δεν πρέπει να φτάνει να ξε-
περνάει και τον χρόνο που δικαιούται ο οµιλητής, το πεντάλεπτο. 

Παρακαλώ θερµά, λοιπόν, τους επόµενους οµιλητές να τη-
ρούν έστω το επτάλεπτο.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν

υπάρχει απόρρητη δηµοκρατία. Η Βουλή θα πρέπει να προβλη-
µατιστεί σήµερα επ’ αυτού και να πάρει θέση µε ευθύτητα. Διότι
αυτό το οποίο µέσω του διπλού σκανδάλου, των παρακολουθή-
σεων και της συγκάλυψής του, έχει εξελιχθεί µπροστά στα µάτια
µας επί δυόµισι µήνες οδηγεί στην παρανόηση ότι πράγµατι µπο-
ρεί να υπάρχει απόρρητη δηµοκρατία, ότι δηλαδή ενώπιον της
Βουλής, ενώπιον των αρχών, ενώπιον του Συντάγµατος υπάρ-
χουν ανέλεγκτες αρχές, ανέλεγκτα πρόσωπα, ανέλεγκτες κατα-
θέσεις υπευθύνων υπηρεσιακών παραγόντων και ιδιαίτερα
πολιτικών παραγόντων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση πορίσµατος που κα-
τέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία και την οποία ανέλυσε
ο κ. Δηµήτρης Τζανακόπουλος είναι µία απολύτως τεκµηριωµένη
και αναλυτική, σηµείο προς σηµείο, επεξεργασία, η οποία, πέραν
κάθε αµφιβολίας, καταλήγει σε συµπεράσµατα σαφή για τα
πραγµατικά γεγονότα που τεκµηριώνονται και οδηγούνται, προ-
φανώς, στην απόφαση ότι υπάρχουν µεγάλες πολιτικές ευθύνες
και υπάρχουν ενδεχοµένως και σοβαρές ποινικές ευθύνες και για
τις οποίες θα µπορούσαµε να έχουµε πρόσβαση και τεκµηρίωση,
εάν δεν γινόταν αυτό το πέπλο σιωπής ενώπιον µας. 

Στην προηγούµενη συνεδρίαση, που είχε γίνει εδώ για να γίνει
η εξεταστική επιτροπή είχα µιλήσει για διπλό σκάνδαλο. Δεν πί-
στευα πραγµατικά την εξέλιξη και στα δύο αυτά σκάνδαλα τα
οποία εξελίσσονται. Θα µιλήσω και ιδιαίτερα για το σκάνδαλο
της συγκάλυψης, το οποίο ήταν και είναι ακόµα απολύτως ενορ-
χηστρωµένο, συστηµατικό και σε όλες τις πλευρές που πιάνουν
τη δηµόσια σφαίρα. Πρόκειται περί ντροπής. 

Η Κυβέρνηση, απ’ ό,τι εκτέθηκε, πήρε νοµοθετική πρωτοβου-
λία για να «δέσει τα χέρια» της ανεξάρτητης αρχής, που κατά το
Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής, είναι η ελεγκτική αρχή
της ΕΥΠ, µε το περίφηµο άρθρο 87, το οποίο αναφέρθηκε προ-
ηγούµενα, τον Μάρτιο του 2021 προληπτικά. Ενώ εµείς δεν ξέ-
ραµε ποιους παρακολουθούσαν τότε. Η Κυβέρνηση ήξερε και
πήρε αυτή την πρωτοβουλία. 

Δεύτερον, η Κυβέρνηση προσπάθησε επισταµένως να κάνει
χειραγώγηση των µέσων επικοινωνίας επί τρεις µήνες. Αλλού το
κατάφερε, αλλού όχι. Ευτυχώς υπάρχει και ερευνητική δηµοσιο-
γραφία, αλλά και αξιόλογοι δηµοσιογράφοι σε έγκυρα έντυπα,
ανεξάρτητα ποιας κατεύθυνσης, που είχαν τη δικιά τους συµ-
βολή µέσα σ’ αυτή την προσπάθεια. 

Τρίτον, υπήρξε προσπάθεια χειραγώγησης της δικαιοσύνης.
Η δικαιοσύνη στον ανώτατο βαθµό της είναι απούσα. Ακύρωσε
τον ρόλο της. Εξαρχής και προληπτικά δόθηκε εντολή στον ει-
σαγγελέα του Αρείου Πάγου να διερευνήσει και µόνο το γιατί έγι-
ναν διαρροές και όχι τις µηνυτήριες αναφορές οι οποίες
κατατέθηκαν ενώπιόν του απ’ όλα τα θύµατα για αυτή καθαυτή
την υπόθεση. Έχουν περάσει τρεις µήνες. Η δικαιοσύνη βρίσκε-
ται εν ακινησία. 

Υπήρξε µεθοδευµένη περιθωριοποίηση της Επιστηµονικής
Επιτροπής της Βουλής, η οποία είναι και το αρµόδιο όργανο για
να µας βοηθάει, να γνωµατεύει πάνω στα ζητήµατα όταν τίθενται
και ερίζουν απόψεις, όπως το περίφηµο θέµα του απορρήτου,
του τι είναι εθνική ασφάλεια, σε ποια ζητήµατα, και µια σειρά από
άλλα θέµατα, για τα οποία επί δυόµισι µήνες δηµοσιολογούντες,
συνταγµατολόγοι κ.λπ., έλεγαν τις απόψεις τους, αντιπαρατί-
θεντο, µε την συντριπτική πλειοψηφία αυτών να λέει αυτά τα
οποία λέει και το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής. Δη-
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λαδή, ότι δεν µπορεί να υπάρχει επίκληση απορρήτου πέραν
συγκεκριµένων καταστάσεων που αφορούν στρατιωτικά ζητή-
µατα, επιχειρήσεις στρατιωτικές, διπλωµατικά απόρρητα και επι-
χειρήσεις που έχουν σχέση µε τροµοκρατία και από το εξωτερικό
-είναι συγκεκριµένα, γράφονται αυτά- και ότι για τα υπόλοιπα δεν
µπορεί να υπάρξει απόρρητο. 

Η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής ετέθη εν αφωνία επί
τρεις µήνες. Με απόφαση -προσέξτε το, είναι απίστευτο- της
πλειοψηφίας της εξεταστικής επιτροπής δεν δόθηκε οδηγία -δεν
θα έλεγα «εντολή»- στον Πρόεδρο της Βουλής, που είναι ο µόνος
υπεύθυνος, να συγκαλέσει την Επιστηµονική Επιτροπή για να
θέσει τα ερωτήµατα. Απαγόρευσαν και στον Πρόεδρο της Βου-
λής να κάνει αυτή την ενέργεια για να έχουµε εµείς µπροστά µας
ένα κατ’ αρχήν επιστηµονικό κοινό πόρισµα από συνταγµατολό-
γους. 

Και βεβαίως, υπήρξε µια µεγάλη προσπάθεια να καλυφθούν
γεγονότα µε προσχηµατικές έρευνες λίγο πριν κληθούν εδώ στην
πρώτη συνεδρίαση της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας όλοι
οι υπεύθυνοι διοικητές κ.λπ.. Και χωρίς -επαναλαµβάνω- τότε
εµείς να γνωρίζουµε το βάθος της υπόθεσης, δόθηκε κατεπεί-
γουσα εντολή στον κ. Μπίνη της Εθνικής Αρχής Διαφάνειας, λίγο
πριν αποχωρήσει για να πάει στη FRONTEX, να κάνει έρευνα
άκρως προσχηµατική, απ’ ό,τι φάνηκε από την ακρόαση της
τώρα διοικήτριας κ. Ρογκάκου, για τη σχέση του ελληνικού δη-
µοσίου µε αυτές τις εταιρείες, την «INTELEXA», την «KRIKEL»,
για το αν υπάρχουν συµβάσεις, τι έχει γίνει κ.λπ.. 

Η ίδια η εντολή ήταν στενή εντολή, δηλαδή δεν έδινε αυτό που
η ΕΑΔ έχει εκ του νόµου, που µπορεί να κάνει έρευνες σε παρέν-
θετες αρχές, σε οµίλους, σε εταιρείες της αλλοδαπής, σε υπό-
γειες σχέσεις που υπάρχουν στις συµβάσεις, που γίνονται µε
άλλα ονόµατα. Αντιλαµβάνεστε µια κανονική έρευνα πώς θα
ήταν. Η ίδια η εντολή ήταν στενή: Εάν έχει κάνει χρήση και αν
έχει προµηθευθεί το ελληνικό δηµόσιο τα παράνοµα λογισµικά.
Αν ήταν δυνατόν ποτέ αυτό! Διότι είναι παράνοµα αυτά τα λογι-
σµικά. Δεν µπορεί καµµία δηµόσια αρχή να τα προµηθευτεί, να
υπάρχει τέτοια σύµβαση εκ των πραγµάτων και αυτονοήτως.
Παρ’ όλα αυτά, δόθηκε στενή εντολή, έγιναν επιθεωρήσεις. 

Γι’ αυτό ο κ. Μητσοτάκης είχε έρθει εδώ, αν θυµάστε, και τι
είχε πει; Είχε την απόρρητη έκθεση στα χέρια του, που κανείς
µας δεν την είχε, και το είχε καθαρίσει από πριν το ζήτηµα, πριν
καν εµφανιστεί η υπόθεση του κ. Ανδρουλάκη. Και τι µας έλεγε;
Ότι «Η Εθνική Αρχή Διαφάνειας τα εξέτασε και το ελληνικό δη-
µόσιο δεν έχει καµµία σχέση µε αυτές τις εταιρείες». Στήθηκε
κανονικά από το επιτελικό καθεστωτικό κράτος µία πολύµηνη,
πολυσχιδής και απολύτως παραθεσµική και παράνοµη προσπά-
θεια και στρατηγική συγκάλυψης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πλήγµα για τον κοινοβουλευ-
τισµό και για τη δηµοκρατία ευρύτερα είναι πάρα πολύ µεγάλο.
Διότι δεν είναι µόνο ο κοινοβουλευτισµός, είναι οι ανεξάρτητες
αρχές, αυτό που ονοµάστηκε «αντίβαρα», είναι η δικαιοσύνη προ-
φανώς, στην οποία αναφέρθηκα προηγούµενα, που τους «δέ-
σαµε τα χέρια» σε όλους αυτούς. 

Έρχοµαι, όµως, καθ’ αυτό στον κοινοβουλευτισµό, στο τι υπο-
στήκαµε, τι υποστήκατε και εσείς και στην Επιτροπή Θεσµών και
Διαφάνειας και στην εξεταστική επιτροπή. Να έρχονται ενώπιον
µας, παραδείγµατος χάριν, εισαγγελικοί λειτουργοί στην Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας και να λένε ότι «έχουµε το καθε-
στώς της εχεµύθειας από µία ολοµέλεια εισαγγελέων του 2011,
µε βάση το οποίο σας κάνουµε και χάρη που ήρθαµε». 

Και γι’ αυτό τον λόγο στην εξεταστική εκ προοιµίου η πλειοψη-
φία των Βουλευτών, δηλαδή της Νέας Δηµοκρατίας, δεν τους
κάλεσε καν. Τον κ. Τζαβέλα, που τελικά απ’ ό,τι φαίνεται αυτός
έχει υπογράψει του κ. Κουκάκη την επισύνδεση, και την κ. Βλά-
χου δεν τους κάλεσαν καν. Γιατί είπαν ότι «αφού οι άνθρωποι
είπαν στην άλλη επιτροπή ότι έχουν καθεστώς εχεµύθειας, δεν
έρχονται ενώπιον του ελληνικού Κοινοβουλίου, δεν έρχονται ενώ-
πιον των συνταγµατικά κατοχυρωµένων και µόνον αρχών…» -δη-
λαδή, της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας και της εξεταστικής
επιτροπής- «…για να µαρτυρήσουν στο όριο που θα έπρεπε να
µαρτυρήσουν». Εκ προοιµίου δεν τους καλέσαµε. Το κάναµε
αποδεκτό. Ήρθαν µπροστά µας µάρτυρες-και αυτό προκύπτει

από όλη τη διαδικασία- οι οποίοι ευθύτατα για οποιοδήποτε θέµα
έλεγαν ότι «είναι απόρρητο». 

Επίσης, σχετικά µε αυτό που σας είπα για την ΕΑΔ, σε κάθε
ερώτηση η κ. Ρογκάκου, της οποίας βρήκε εξαίρετη τη µαρτυρία
ο αγαπητός συνάδελφος της Νέας Δηµοκρατίας, ο εισηγητής,
ξέρετε τι µας απαντούσε; Ότι «η εντολή που είχαµε πάρει δεν
µας επέτρεπε να κάνουµε κι αυτή την έρευνα». Και προχωρούσαν
οι συζητήσεις. Διότι ήταν στεγνή εντολή εκ προοιµίου, για να
γίνει προσχηµατική η έρευνα.

Είναι απίστευτο, θα µείνει στην ιστορία -και το λέω, δεν είναι
θέµα απορρήτου, όποιος θέλει, ας κάνει ό,τι θέλει- αυτό που είπε
ο πρόεδρος ΑΔΑΕ στη συνάντηση που έγινε µε την ΕΥΠ. Μετά
από τρεις συναντήσεις -έχουµε επισκοπήσει τα πρωτόκολλα τα
υπογεγραµµένα και από τους δύο διοικητές των υπηρεσιών, είναι
κοινά πορίσµατα, δεν είναι προσωπική µαρτυρία- ο κ. Ράµµος
είπε ευθέως στον νυν διοικητή της ΕΥΠ, τον πρέσβη κ. Δεµίρη:
Υπάρχει άρνηση συνεργασίας της ελεγχόµενης αρχής σας από
την ελέγχουσα συνταγµατική αρχή.

Τι σκαµπίλια είναι αυτά στον κοινοβουλευτισµό; Εµείς εδώ τι
κάνουµε; Η λαϊκή κυριαρχία, το Σύνταγµα, από το άρθρο 1 µέχρι
τα επιµέρους άρθρα, τα οποία αναφέρονται µέσα, πού πήγαν; Τι
απίστευτη προσπάθεια χειραγώγησης, τι θέατρο σκιών υπήρχε
µε µόνο ζήτηµα την κάλυψη της ευθύνης του κ. Μητσοτάκη και
του Μαξίµου! Περί αυτού πρόκειται. Όλο αυτό έγινε γι’ αυτό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η προσπάθεια για τις επισυνδέσεις, µε αιχµή και του κ. Αν-

δρουλάκη, δεν ήταν τυχαία. Ήταν για τη χειραγώγηση των πολι-
τικών εξελίξεων στην Ελλάδα µέσω διαχείρισης των µυστικών
υπηρεσιών στη χώρα και εντάσσεται σαφέστατα σε µία διπλή
προσπάθεια -και θα κλείσω µε αυτό- που νοµίζω πως έχει την ευ-
ρύτερη πολιτική σηµασία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: Εντάσ-
σεται στην ευρύτερη προσπάθεια, που γίνεται για την
αναθεώρηση της ιστορίας της µεταπολιτευτικής, του δηµοκρα-
τικού, κοινωνικού και πολιτικού κεκτηµένου. Και ποιο ήταν ένα
από αυτά τα κεκτηµένα; Ότι δεν υπάρχουν πια εχθροί εσωτερι-
κοί. Υπάρχουν πολιτικοί αντίπαλοι. Η Μεταπολίτευση, αν κάτι
κληροδότησε και είναι η πιο ισχυρή χρονικά περίοδος η Γ’ Ελλη-
νική Δηµοκρατία, είναι αυτό και είναι στον πυρήνα. Δεν υπάρχει
πια ο εσωτερικός εχθρός του µετεµφυλιακού κράτους. Τώρα
αναζητούν και εσωτερικούς εχθρούς. Και πού εντάσσεται αυτό;
Στη στρατηγική θεσµικά να δυσκολευτεί και να απαγορευθεί, αν
είναι δυνατόν, η επαναπροσέγγιση των προοδευτικών δυνάµεων,
της Αριστεράς, ευρύτερα της προοδευτικής παράταξης, στη δια-
κυβέρνηση της χώρας. Είναι στρατήγηµα πολιτικής αυτό το
σκάνδαλο και η συγκάλυψη αυτού του σκανδάλου και πραγµα-
τικά είναι ένα βαρύτατο πλήγµα στη δηµοκρατία και τον κοινο-
βουλευτισµό. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Πρόεδρο.

Τον λόγο έχει ο επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Κινήµατος Αλλαγής, ο κ. Κατρίνης. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ (Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση και προσωπικά ο
Πρωθυπουργός φέρουν ακέραια την ευθύνη όχι µόνο ενός, αλλά
δύο σκανδάλων. Όσο συνιστά σκάνδαλο -και είναι σκάνδαλο- η
παρακολούθηση ενός εκλεγµένου Ευρωβουλευτή και Αρχηγού
µιας παράταξης, χωρίς να υπάρχουν εθνικοί λόγοι, άλλο τόσο
είναι σκάνδαλο η απροκάλυπτη προσπάθεια συγκάλυψης και συ-
σκότισης αυτής της υπόθεσης, προσπάθεια που εξελίχθηκε µε
τον πλέον κυνικό τρόπο από την πρώτη στιγµή. Ο έχων την από-
λυτη ευθύνη και για τα δύο, ο κύριος Πρωθυπουργός, φρόντισε
να γίνει αυτή η συζήτηση ενώ ο ίδιος θα απουσιάζει, όπως φαν-
τάζοµαι ότι θα φροντίσει να απουσιάζει και όταν γίνει οποιαδή-
ποτε άλλη συζήτηση που αφορά αυτήν την υπόθεση και γυρίζει
την Ελλάδα πολλές δεκαετίες πίσω. 

Ανέθεσε, λοιπόν, ο κ. Μητσοτάκης σε άλλους να παραστούν
στο θάψιµο ενός σκανδάλου και νοµίζει ότι µε αυτόν τον τρόπο

1400 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



βγαίνει «εκτός κάδρου». Έτσι νοµίζει. Κάνει, όµως, λάθος, γιατί
το στίγµα αυτό θα τον ακολουθεί για πάντα και εντός αλλά και
εκτός της χώρας, γιατί η διερεύνηση για την απόδοση ευθυνών
θα συνεχιστεί, κύριοι συνάδελφοι, κύριοι της Κυβέρνησης, γιατί
το ΠΑΣΟΚ δεν θα το αφήσει έτσι, όσο κι αν το ελπίζετε, όσο κι
αν προσπαθείτε να το πιστέψετε. 

Υποτίθεται, λοιπόν, ότι συζητάµε σήµερα το πόρισµα της εξε-
ταστικής επιτροπής. Ποιο πόρισµα όµως είναι αυτό που συζη-
τάµε; Πώς µπορεί να γίνει συζήτηση αξιόπιστου πορίσµατος, πώς
µπορεί να υπάρχει αξιόπιστο πόρισµα, που οδηγεί στην αναζή-
τηση της αλήθειας, όταν η κυβερνητική πλειοψηφία από το
πρώτο δευτερόλεπτο όρθωσε τείχος προστασίας και συγκάλυ-
ψης, αποκλείοντας την κλήση ουσιωδών µαρτύρων; Και αυτό δεν
συνιστά µόνο πρωτοφανή προσπάθεια για να µην αποκαλυφθεί
η αλήθεια. Συνιστά προσβολή της Βουλής, συνιστά προσβολή
αυτού καθαυτού του θεσµού της εξεταστικής επιτροπής. 

Η Κυβέρνηση µε τις πρακτικές τις οποίες εγκαινίασε, τελικά
πλήττει την ίδια τη δηµοκρατία, θέτει σε απόλυτη αµφισβήτηση
θεµελιώδεις δηµοκρατικές ελευθερίες και εργαλειοποιεί µε επαί-
σχυντο πραγµατικά τρόπο τους θεσµούς.

Επιχειρεί βεβαίως να κλείσει άρον-άρον αυτό το σκάνδαλο.
Έτσι νοµίζει. Όµως δεν είναι έτσι. Για την υπόθεση αυτή ο κ. Μη-
τσοτάκης θεώρησε ότι αρκεί ο εξαναγκασµός σε παραίτηση του
διοικητή της ΕΥΠ και του ανιψιού του κ. Δηµητριάδη, λες και µπο-
ρούσαν αυτοί οι δύο να σταθούν µετά την αποκάλυψη του σκαν-
δάλου.

Ευρισκόµενος, όµως, από την αρχή σε πολιτικό vertigo, ο κ.
Μητσοτάκης έχει υποπέσει και συνεχίζει να υποπίπτει σε σωρεία
αντιφάσεων. Εφόσον όλα έγιναν νόµιµα, όπως µας είπε -χωρίς
φυσικά να µπορεί να το αποδείξει-, τότε γιατί οδήγησε σε παραί-
τηση τον «διοικητή» -σε εισαγωγικά γιατί είναι σαφές ότι άλλος
ήταν διοικητής της ΕΥΠ- και τον πιο στενό του συνεργάτη και
στενό του συγγενή; Γιατί; Η απάντηση από την πλευρά της Κυ-
βέρνησης ήταν γιατί δεν ενηµέρωσαν τον κ. Μητσοτάκη… Μα
ελάχιστα πειστική απάντηση. Μία απάντηση ενόχου. 

Υπάρχει και άλλο ένα ερώτηµα που δεν απαντήθηκε ποτέ από
τον κ. Μητσοτάκη, ένα ερώτηµα που επιβεβαιώνει τη συµπερι-
φορά και την ψυχολογία ενόχου και χαρακτηρίζει το σύνολο των
χειρισµών του Μεγάρου Μαξίµου σε αυτήν την υπόθεση.

Ποιο είναι λοιπόν αυτό το ερώτηµα; Μετά την αποκάλυψη πα-
ρακολούθησης του Νίκου Ανδρουλάκη, που ο ίδιος ο κ. Μητσο-
τάκης λέει ότι έγινε εν αγνοία του, γιατί άραγε ο Πρωθυπουργός
δεν ενδιαφέρθηκε να µάθει αν είχαν γίνει ή αν συνεχίζουν να γί-
νονται τώρα που µιλάµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακο-
λουθήσεις πολιτικών Αρχηγών και πολιτικών προσώπων,
παρακολουθήσεις δηµοσιογράφων και παραγόντων του δηµο-
σίου βίου; 

Έχω απευθύνει δηµόσια αυτό το ερώτηµα στον κύριο Πρωθυ-
πουργό από το Βήµα της Βουλής και έχει διατυπωθεί και από άλ-
λους συναδέλφους αυτό το ερώτηµα, αλλά απάντηση δεν
δόθηκε ποτέ. Και µιλάµε για τον Πρωθυπουργό που δεν ενδια-
φέρθηκε να µάθει αν παρακολουθείται κάποιο άλλο πολιτικό
πρόσωπο, που δεν ενδιαφέρθηκε να µάθει αν παρακολουθείται
κάποιο άλλο δηµόσιο πρόσωπο, που δεν ενδιαφέρεται να ξέρει
ποιος παρακολουθείται αυτήν τη στιγµή στη χώρα, τον ίδιο Πρω-
θυπουργό που η πρώτη του απόφαση µόλις εξελέγη το 2019
ήταν να υπαγάγει την ΕΥΠ στη δική του δικαιοδοσία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρόβληµα δεν είναι µόνο η
παρακολούθηση του Νίκου Ανδρουλάκη. Το πρόβληµα είναι αυτό
που είπε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός και πρέπει να ευαισθητοποιήσει
κάθε δηµοκρατικό πολίτη σε αυτήν τη χώρα, ότι ουδείς εξαιρείται,
ότι όλοι είναι a priori στόχοι παρακολούθησης, ότι κανένας πολίτης
σε αυτήν τη χώρα δεν µπορεί να αισθάνεται ασφαλής, γιατί µπορεί
να τον παρακολουθεί ένας παρακρατικός µηχανισµός επίορκων
υπαλλήλων της ΕΥΠ. Γιατί, ακόµα και αν δεν συµβαίνει αυτό, µπο-
ρεί να αποτελεί στόχο παρακολούθησης µέσα από παράνοµα λο-
γισµικά που παραβιάζουν κινητά τηλέφωνα, παραβιάζουν κάθε
έννοια ιδιωτικότητας, παραβιάζουν τη ζωή κάθε ανθρώπου που ζει
και κινείται σε αυτήν τη χώρα. Παράνοµα λογισµικά όπως το
«Predator», για το οποίο η Κυβέρνηση διαβεβαιώνει βέβαια µε κάθε
τρόπο ότι η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών δεν το χρησιµοποιεί. 

Διαβεβαιώσεις λοιπόν από τη µία, αλλά κανένα ενδιαφέρον για
το αν υπάρχει κάποιος σε αυτήν τη χώρα που χρησιµοποιεί, εµ-
πορεύεται αυτό το παράνοµο λογισµικό για να παγιδεύσει αν-
θρώπους. Στην πραγµατικότητα βέβαια, η Κυβέρνηση
ενδιαφέρεται -και ενδιαφέρεται και πολύ µάλιστα- να προστατέ-
ψει αυτούς που έχουν και εµπορεύονται το «Predator». Ενδιαφέ-
ρεται να προστατεύσει αυτούς που το εµπορεύονται γι’ αυτό
άλλωστε και άπλωσε ένα δίχτυ προστασίας και γι’ αυτούς τους
ανθρώπους και για τις συγκεκριµένες εταιρείες. 

Γι’ αυτό και µια ωραία πρωία οδήγησε σε παραίτηση τον άν-
θρωπο που γνώριζε όλη την πορεία των συµβάσεων της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας και της ΕΥΠ µε την εταιρεία που δηµιουργήθηκε
µεν εν µία νυκτί το 2017, αλλά ανήκει στο ίδιο πρόσωπο που εδώ
και πάρα πολλά χρόνια εµπλέκεται σε παρακολουθήσεις προσώ-
πων µε παράνοµα λογισµικά, καθιστώντας την προνοµιακή αντι-
µετώπιση αυτής της εταιρείας πέρα από πολιτικό σκάνδαλο και
µείζον οικονοµικό σκάνδαλο. Σκάνδαλο που εκτείνεται και στη
χρονική περίοδο διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, αφού τότε, όπως
ξέρετε πολύ καλά, συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, υπογράφτηκαν οι
πρώτες συµβάσεις της «KRIKEL» µε την ΕΛΑΣ και την ΕΥΠ.

Από τη στιγµή µάλιστα που κάποιοι από αυτούς συνδέονται
πολύ στενά µε το Μαξίµου -µάλιστα µε σχέσεις συγγενικές-, όλα
πλέον είναι ξεκάθαρα. Γι’ αυτό αρνήθηκε η Κυβέρνηση την κλήση
τους στην εξεταστική επιτροπή. Γι’ αυτό εδώ και τρεις µήνες δεν
πραγµατοποιεί κανέναν έλεγχο στην εταιρεία που εµπορεύεται
το «Predator». Γι’ αυτό και απέφυγε να ελέγξει τις συναλλαγές,
τις λογιστικές εγγραφές αυτής της εταιρείας, να πραγµατοποι-
ήσει έρευνες στις εγκαταστάσεις της, να αναζητήσει πιθανά ηλε-
κτρονικά ίχνη. Και δεν το κάνει γιατί προφανώς, η διαδροµή του
χρήµατος ή τα ηλεκτρονικά ίχνη θα οδηγούσαν µε βεβαιότητα
στους ενόχους. Κι αυτό ακριβώς ήθελαν να αποφύγουν και η Κυ-
βέρνηση και ο Πρωθυπουργός. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υπερασπιστική γραµµή της
Κυβέρνησης αλλά και όλες οι γραµµές άµυνας που έστησε έχουν
καταρρεύσει παταγωδώς. Επιχείρησαν από το Μαξίµου να δι-
καιολογήσουν την παρακολούθηση του Νίκου Ανδρουλάκη µε
ψέµατα, µε αισχρά υπονοούµενα, για δήθεν εθνικούς λόγους,
πριν κρυφτούν από την επίκληση του «απορρήτου», αφού βε-
βαίως, πρώτα όλα τα προηγούµενα είχαν διαψευστεί και δεν
υπήρχε καµµία απάντηση.

Μάλιστα εθνικούς λόγους επικαλέστηκαν και για την παρακο-
λούθηση του δηµοσιογράφου του κ. Κουκάκη, ο οποίος ερευ-
νούσε οικονοµικό σκάνδαλο, γιατί φαίνεται ότι µάλλον στη λογική
της Κυβέρνησης στους εθνικούς λόγους συγκαταλέγεται και η
προστασία των φίλων της που ερευνώνται για οικονοµικά σκάν-
δαλα από δηµοσιογράφους. Με την ίδια λογική, για την Κυβέρ-
νηση θα µπορούσε να θεωρηθεί εθνικός λόγος και η προστασία
ενός Πρωθυπουργού που παρακολουθεί τους πολιτικούς του αν-
τιπάλους. 

Για τη συντριπτική πλειοψηφία των Ελλήνων πολιτών είναι από-
λυτα πεπεισµένη ότι ο κ. Μητσοτάκης ήταν πλήρως ενήµερος για
την παρακολούθηση του Νίκου Ανδρουλάκη και η παρακολού-
θηση αυτή, όπως προκύπτει και από τον χρόνο στον οποίο έγινε
και µε τον τρόπο µε τον οποίο έγινε, συνδεόταν µε τις εκλογές
για την ανάδειξη Προέδρου στο ΠΑΣΟΚ. 

Διότι δεν υπήρχε ούτε κατά διάνοια λόγος εθνικής ασφαλείας
για την άρση του απορρήτου των επικοινωνιών του Προέδρου
του ΠΑΣΟΚ και οι ευθύνες δεν είναι µόνο πολιτικές -αυτές έχουν
αποδοθεί και θα αποδοθούν εν ευθέτω χρόνω- αλλά είναι και ποι-
νικές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας.

Διότι όποιος έχει την ψευδαίσθηση ότι θα υπάρχει πάντα µια
κοινοβουλευτική Πλειοψηφία που θα παίρνει αποφάσεις κόντρα
στη λογική λειτουργίας µιας εξεταστικής επιτροπής, θάβοντας
µια υπόθεση ή συσκοτίζοντας ένα υπαρκτό σκάνδαλο και όσοι
πιστεύουν ότι πάντα θα υπάρχει αυτή η πλειοψηφία που θα τους
προστατεύει κάνουν πολύ µεγάλο λάθος. 

Διότι, εξάλλου, παράλληλα µε όσα γίνονται στην Ελλάδα, συ-
νεχίζει την έρευνα η Επιτροπή PEGA του Ευρωκοινοβουλίου, µε
τη στάση του Πρωθυπουργού αλλά και κυβερνητικών στελεχών
να προκαλούν αλγεινή εντύπωση, αφού θεωρούν κάποιοι ότι
µπορούν και στο εξωτερικό να επικαλεστούν τα ίδια φαιδρά επι-
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χειρήµατα τα οποία χρησιµοποίησαν για να κρυφτούν στο εσω-
τερικό. 

Αυτά, λοιπόν, γίνονται και θα γίνουν στο εξωτερικό και θα έχει
πολύ µεγάλο ενδιαφέρον να δούµε την εξέλιξη αυτής της έρευ-
νας. Αυτά λοιπόν στο εξωτερικό, γιατί στην Ελλάδα ούτε η πα-
ρακολούθηση του Νίκου Ανδρουλάκη ερευνήθηκε, ούτε η
παρακολούθηση και οι ακροάσεις στο τηλεφωνικό κέντρο του
ΚΚΕ ερευνήθηκαν, ούτε η παρακολούθηση δηµοσιογράφων
ερευνήθηκε, ούτε όσοι ήξεραν κάτι γι’ αυτήν την υπόθεση κλή-
θηκαν να καταθέσουν στην επιτροπή. 

Παντού σκοτάδι, πέπλο προστασίας των ενόχων, παντού συγ-
κάλυψη και αποδυνάµωση µε κάθε τρόπο της Αρχής Διασφάλι-
σης του Απορρήτου των Επικοινωνιών και επιθέσεις κατά του
Προέδρου της από κυβερνητικούς Βουλευτές-µέλη της επιτρο-
πής, αλλά και από κέντρα που στηρίζουν την Κυβέρνηση, όταν ο
Πρόεδρος της αρχής εκδήλωσε την πρόθεση να ερευνήσει το
ζήτηµα και να αποκαλυφθεί η αλήθεια. 

Αυτή, λοιπόν, ήταν η αντίδραση που αποκάλυψε το πραγµα-
τικό, το καθεστωτικό πρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας, προάγ-
γελος του τι θα επακολουθήσει πιθανότατα µετά τις εκλογές,
βλέποντας και την τάση που υπάρχει στην Ευρώπη δεξιά και
ακροδεξιά κόµµατα να συµβαδίζουν και να φτιάχνουν συνασπι-
σµούς. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σκάνδαλο αυτό στην ουσία
του δεν αφορά µόνο τον Νίκο Ανδρουλάκη, δεν αφορά µόνο το
ΠΑΣΟΚ, δεν αφορά µόνο το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας και
τον δηµοσιογράφο κ. Κουκάκη, αφορά κάθε πολίτη αυτής της
χώρας που αποτελεί, εν δυνάµει, στόχο παρακολούθησης.
Αφορά όµως και εσάς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας. 

Αλήθεια, είστε βέβαιοι ότι κάποιοι από εσάς δεν έχετε υπάρξει
ή δεν είστε στόχος παρακολούθησης από τον συγκεκριµένο πα-
ρακρατικό µηχανισµό; Δεν σας ενοχλούν όλα αυτά; Δεν σας ανη-
συχούν; Είστε µήπως συµβιβασµένοι ή και ικανοποιηµένοι µε την
ιδέα ότι σας παρακολουθούν εσάς ή κάποιον άλλον σε αυτήν
εδώ την Αίθουσα ή οποιονδήποτε πολίτη σε αυτήν εδώ τη χώρα;
Δεν σας προβληµατίζει αυτή η λογική συγκάλυψης και ατιµωρη-
σίας γι’ αυτές τις πρωτοφανείς πράξεις;

Ότι το 2005 αποδείχτηκε ότι µε κακόβουλο λογισµικό που είχε
εγκατασταθεί σε δίκτυο κινητής τηλεφωνίας κάποιοι παρακολου-
θούσαν τον τότε Πρωθυπουργό της παράταξής σας και Υπουρ-
γούς και δεν έγινε απολύτως τίποτα ούτε αυτό σας
προβληµατίζει; 

Θέλετε να ζούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µια τέτοια
χώρα, µια χώρα ξέφραγο αµπέλι που γίνονται παρακολουθήσεις
και πολιτικών προσώπων και δηµοσίων προσώπων, αλλά και
απλών πολιτών; Μια χώρα που υπογράφονται αβίαστα χιλιάδες
αποφάσεις παρακολουθήσεων, λες και είµαστε η χώρα στην
οποία υπάρχουν χιλιάδες κακοποιοί, µαφιόζοι, κατάσκοποι που
συνιστούν απειλή για την εθνική ασφάλεια;

Βεβαίως το γεγονός, ότι το ΠΑΣΟΚ πρωτοστατεί στη µάχη για
την αποκάλυψη της αλήθειας ενοχλεί. Και ενοχλεί πολύ και κά-
ποια κέντρα που φαντάζονταν ή επιθυµούσαν το ΠΑΣΟΚ ως βο-
λικό και µικρό εταίρο. Κι αυτή η ενόχληση µεταφράζεται σε
επιθέσεις από πλευράς Κυβέρνησης που συνοψίζονται στο ότι
ταυτιζόµαστε µε τον ΣΥΡΙΖΑ, µε τον ίδιο τρόπο που ο ΣΥΡΙΖΑ µάς
κατηγορούσε ότι ταυτιζόµαστε µε τη Νέα Δηµοκρατία, όταν το
ΠΑΣΟΚ αντιτάχθηκε σε λογικές ελέγχου των «αρµών της εξου-
σίας» κατά τη διάρκεια της θητείας της προηγούµενης κυβέρνη-
σης. 

Στην πραγµατικότητα, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΣΥΡΙΖΑ, έχετε αρχίσει πλέον να µοιάζετε σε πολλά και να ταυτί-
ζεστε στην πολεµική σας κατά του ΠΑΣΟΚ. Προφανώς, γιατί το
ΠΑΣΟΚ σας ενοχλεί και σας ενοχλεί η στρατηγική της αυτόνοµης
πορείας και έτσι συµπεριφέρεστε ως ιδιοκτήτες και ως νοµείς
της κυβερνητικής εξουσίας, στην οποία κανένας άλλος δεν µπο-
ρεί ούτε κατά διάνοια να έχει δικαίωµα πρόσβασης. 

Αυτή όµως η νοοτροπία, αυτή η λογική, αυτή η αντίληψη οδη-
γεί σε µια ακόµα πιο επικίνδυνη λογική, τη λογική που µεταχειρί-
ζεται το κράτος, επιτελικό ή µη, ως λάφυρο ή ως οικογενειακή
υπόθεση. Η λογική αυτή οδηγεί σε παραλειτουργίες, οδηγεί σε

παρακρατικούς µηχανισµούς που λειτουργούν παράλληλα, όπως
αποκαλύφθηκε στο σκάνδαλο των παρακολουθήσεων. 

Σε όλα αυτά πρέπει επιτέλους να µπει ένα οριστικό τέλος, ένας
οριστικός φραγµός. Το ΠΑΣΟΚ πιστεύει ότι Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών δεν µπορεί να συνεχίσει να λειτουργεί µε αυτόν
τον τρόπο, έναν τρόπο που διευκολύνει, που ευνοεί τη λειτουργία
παρακρατικών µηχανισµών. 

Η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών πρέπει να ξαναγίνει εθνική
και όχι να χρησιµεύει ως το «µακρύ χέρι» του εκάστοτε συστή-
µατος εξουσίας που θεωρεί ότι µπορεί να παρακολουθεί, να προ-
ειδοποιεί ή και να απειλεί όποιον δεν συµµορφώνεται µε τις
κυβερνητικές επιταγές.

Και για τον λόγο αυτό καταθέσαµε τρεις συγκεκριµένες προ-
τάσεις. Πρώτον, προτείναµε την επαναφορά του προηγούµενου
καθεστώτος υπαγωγής της ΕΥΠ στο Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη και τον ουσιαστικό έλεγχο της υπηρεσίας από τη Βουλή.
Διότι το «επιτελικό κράτος» αυτής της Κυβέρνησης διαπλέκεται
πλέον µε το παρακράτος. Αυτό είναι εµφανές, αλλά είναι κάτι
που δεν µπορεί να συνεχιστεί. Είναι κάτι που δεν είναι πλέον ανε-
κτό. 

Δεύτερον, προτείναµε την επαναφορά ρυθµίσεων που αποκα-
θιστούν την έννοια της διαφάνειας. Κάθε άρση απορρήτου πρέ-
πει να συνοδεύεται από το όργανο που διατάσσει την άρση, τη
δηµόσια αρχή, τον εισαγγελέα ή τον ανακριτή που ζητούν την
επιβολή της άρσης, τον σκοπό επιβολής της άρσης, τα µέσα αν-
ταπόκρισης της επικοινωνίας, την εδαφική έκταση εφαρµογής,
τη χρονική διάρκεια, την ηµεροµηνία έκδοσης και βεβαίως, το
όνοµα του προσώπου που γίνεται η άρση και η αιτιολογία, και
όχι να συνεχίσει αυτό που γίνεται σήµερα επί Κυβέρνησης της
Νέας Δηµοκρατίας, να χρεώνονται σε στόχους παρακολούθησης
τηλεφωνικοί αριθµοί που ανήκουν σε ανθρώπους, που αποτε-
λούν πολύ απλά στόχο ενός παρακρατικού µηχανισµού. 

Τρίτον, προτείναµε την επαναφορά της διάταξης που θα επι-
τρέπει στην ΑΔΑΕ να ενηµερώνει τους πολίτες για την παρακο-
λούθηση, εφόσον δεν προκύψει κάτι αξιόποινο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουρ-
γός θεωρούν ότι σήµερα ολοκληρώνεται η συζήτηση και η διε-
ρεύνηση ενός θέµατος ενοχλητικού αλλά και κουραστικού για
τους ίδιους. Διότι το ακούσαµε κι αυτό, ότι το αίτηµα για την απο-
κάλυψη της αλήθειας και των ενόχων ενός υπαρκτού σκανδάλου
«κουράζει». Διότι φαίνεται ότι το αίτηµα για την υπεράσπιση των
δηµοκρατικών ελευθεριών, του κράτους δικαίου και του ίδιου του
θεσµού της δηµοκρατίας είναι «κουραστικό» για κάποιους. 

Στην πραγµατικότητα όµως είναι η ίδια η Κυβέρνηση που πα-
ρουσιάζει σηµεία κόπωσης. Κούρασε τον ελληνικό λαό, τον απο-
γοήτευσε. Είναι αδύναµη και ανίκανη πλέον να διαχειριστεί
σοβαρά προβλήµατα, όπως η ακρίβεια, που οδηγεί σε απόγνωση
αλλά και σε αδιέξοδο τη µεγάλη πλειοψηφία νοικοκυριών και επι-
χειρήσεων. Ό,τι όµως ενοχλεί αυτήν την Κυβέρνηση, ό,τι αποκα-
λύπτει την ανεπάρκεια αυτής της Κυβέρνησης, κουράζει. Από την
Κυβέρνηση των πλουσίων και των ολίγων, την Κυβέρνηση που
θεωρεί «κουραστικό» το ζήτηµα της διερεύνησης σκανδάλων
που αγγίζουν τον ίδιο τον πυρήνα της δηµοκρατίας οι Έλληνες
πολίτες δεν έχουν τίποτα να περιµένουν. 

Κι αν νοµίζετε, κύριοι της Κυβέρνησης, ότι σήµερα κλείνει το
θέµα, ότι µπαίνει µια τελεία, ένα στοπ σε αυτήν την πρωτοφανή
υπόθεση, που ταλανίζει την εσωτερική επικαιρότητα και εκθέτει
τη χώρα διεθνώς, κάνετε ένα πολύ µεγάλο λάθος. Διότι αυτή η
σκοτεινή υπόθεση θα σας ακολουθεί και µέχρι τις επικείµενες
εκλογές αλλά και µετά από αυτές. Διότι αυτή η σκοτεινή υπόθεση
θα συνεχίζει να εκθέτει τη χώρα, διεθνώς, ιδιαίτερα όσο αρνείστε
να συµµετάσχετε στην έρευνα που διεξάγει ταυτόχρονα το Ευ-
ρωπαϊκό Κοινοβούλιο. Και το σκάνδαλο αυτό δεν θα µείνει έτσι,
γιατί δεν θα υπάρχει για πάντα αυτή η κυβερνητική πλειοψηφία,
που µπορεί όλα να τα σκεπάζει, όλα να τα συγκαλύπτει, όλα να
τα συσκοτίζει. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ θα επιµείνει µέχρι τέ-
λους στη διερεύνηση και αποκάλυψη της αλήθειας. Το ΠΑΣΟΚ
θα επιµείνει και θα ξεσκεπάσει αυτόν τον παρακρατικό µηχανι-
σµό, που στήθηκε µεθοδικά, που υφίσταται ακόµα και σήµερα
που µιλάµε, που µας γυρίζει πάρα πολλά χρόνια πίσω και που
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συνιστά απειλή για την ίδια τη δηµοκρατία και την ίδια τη χώρα.
Το ΠΑΣΟΚ θα συνεχίσει και θα επιµείνει σε αυτόν τον αγώνα,
γιατί είναι ζήτηµα σεβασµού του πολίτη σε ένα σύγχρονο κράτος
δικαίου, και αυτό για µας είναι αδιαπραγµάτευτο. Το ΠΑΣΟΚ θα
επιµείνει και δεν θα υποχωρήσει, δεν θα συµβιβαστεί, δεν θα
κάνει πίσω, γιατί πολύ απλά είναι ζήτηµα δηµοκρατίας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κατρίνη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», δεκαέξι µαθήτριες και µαθητές και τρεις
συνοδοί-εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Φαρών Αχαΐας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα δώσουµε τον λόγο τώρα στον Πρόεδρο της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς και
Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Τσίπρα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα γνωρίζετε, φαντάζοµαι, αυτό

το συµπαθές πτηνό µε το µεγάλο σώµα, τον µεγάλο λαιµό, τα
γουρλωτά µάτια, που στερείται της δυνατότητας να πετάξει -ανή-
κει στην οµάδα των ατροπιδοφόρων πουλιών- και λέγεται στρου-
θοκάµηλος. Έχει ένα ιδιαίτερο χαρακτηριστικό η
στρουθοκάµηλος ξέρετε: Κάθε φορά που αισθάνεται ότι κινδυ-
νεύει βάζει το κεφάλι στην άµµο και έτσι έχει την αίσθηση, επειδή
δεν βλέπει αυτό τον κίνδυνο, ότι δεν τον βλέπουν και οι υπόλοι-
ποι. Σας θυµίζει κάτι η στρουθοκάµηλος, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εµένα µου θυµίζει την πολιτική συµπεριφορά του κ. Μητσο-

τάκη, που σήµερα έσπευσε, σε συνεργασία µε τον Πρόεδρο της
Βουλής κ. Τασούλα, να βάλει τη συζήτηση την ηµέρα της συνό-
δου κορυφής για να µας πει «Δεν µπορούσα να έρθω, είχα ανει-
ληµµένη υποχρέωση», και να κρυφτεί έτσι, για να έχει
δικαιολογία να µην είναι εδώ στο Κοινοβούλιο να δώσει εξηγή-
σεις. Και νοµίζει ότι έτσι θα γλιτώσει. 

Ο κ. Μητσοτάκης, λοιπόν, είναι µια πολιτική στρουθοκάµηλος.
Όταν υποθέτει ότι τα πράγµατα τον ευνοούν, οργανώνει φιέστες,
στις οποίες πρωταγωνιστεί ως σωτήρας, ως καλός καπετάνιος,
ως κυβερνήτης. Όταν τα πράγµατα είναι σκούρα, κρύβεται πίσω
από τις διεθνείς εξελίξεις, κρύβεται πίσω από τα φυσικά φαινό-
µενα, κρύβεται πίσω από τους συνεργάτες του. 

Κρύφτηκε στη φονική φάση της πανδηµίας, αλλά τον αποκά-
λυψε ο ίδιος ο κ. Τσιόδρας. «Αποτύχαµε παταγωδώς» µας είπε
προχθές. 

Κρύβεται εδώ κι έναν χρόνο, επτά µήνες περίπου από τότε που
ξεκίνησε ο πόλεµος, πίσω από τον Πούτιν για την ακρίβεια που
σαρώνει νοικοκυριά και επιχειρήσεις. Αλλά τον αποκαλύπτουν τα
επίσηµα στοιχεία της EUROSTAT, που δείχνουν ότι η Ελλάδα
είναι µακράν από τις χειρότερες -αν όχι η χειρότερη, η πιο ακριβή
χώρα- στο ηλεκτρικό ρεύµα σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Κρύβεται και τώρα από τη συζήτηση για τις υποκλοπές, σε µια
πράξη πρωτοφανούς πολιτικής δειλίας πίσω από τον ανιψιό του,
πίσω από τον πρώην διοικητή της ΕΥΠ, τον κ. Κοντολέοντα, πίσω
από τα πρόσωπα στα οποία ο ίδιος ανέθεσε ευθύνες και στα
οποία τώρα φορτώνει τις ευθύνες. 

Και κρύβεται κυρίως πίσω από αυτό το όνειδος για τη δηµο-
κρατία µας, το όνειδος του απορρήτου, όνειδος για το πολιτικό
µας σύστηµα, για τη λειτουργία του Κοινοβουλίου και όνειδος
για τη χώρα, εφόσον επιτρέψουµε τελικά να περάσει η συγκά-
λυψη ενός τόσο κορυφαίου σκανδάλου. 

Τι ακριβώς όµως νοµίζει ο κ. Μητσοτάκης ότι θα καταφέρει µε
αυτόν τον τρόπο αναρωτιέµαι; Νοµίζει σαν τη στρουθοκάµηλο
ότι δεν τον βλέπουµε; Νοµίζει ότι θέτοντας ζήτηµα απορρήτου

και εκτοξεύοντας απειλές περί ποινών φυλάκισης σε όσους µι-
λήσουν θα ξεµπερδέψει µε αυτό το όνειδος; Ότι προστατεύον-
τας τους κρίσιµους µάρτυρες και αποκλείοντάς τους από την
εξεταστική επιτροπή πιστεύει ότι έτσι θα κρατήσει για πάντα τα
στόµατα κλειστά; Ή ότι βάζοντας σε συνεννόηση µε τον Πρό-
εδρο τη συζήτηση σήµερα θα αποφύγει να απαντήσει στα ερω-
τήµατα που σκοπεύω να του θέσω; Δεν θα ξανάρθει στη Βουλή;
Θα έχουµε κι άλλες ευκαιρίες. Δεν είναι µόνο η συζήτηση για την
εξεταστική. Δεν θα βρεθούµε σε αντιπαράθεση; Δεν θα κάνουµε
διάλογο; Θα κρυφτεί µέχρι τις εκλογές; Κάποια στιγµή θα έρθει. 

Εγώ απλά θα περιµένω να δω για πόσο ακόµα θα αντέχει να
έχει το κεφάλι του στο χώµα και να παριστάνει ότι τάχα κανείς
δεν τον βλέπει. Είναι πράγµατι ένα συγκλονιστικό θέαµα. Πάνω
από όλα θα έλεγα ότι είναι µια τρανή απόδειξη της ενοχής του.

Διότι το σκάνδαλο της συγκάλυψης είναι εξίσου σοβαρό µε το
σκάνδαλο αυτό καθαυτό, το σκάνδαλο των παρακολουθήσεων.
Πρόκειται για ένα δίδυµο σκάνδαλο, το τέρας -µιας και σας αρέ-
σει να µιλάτε για τερατογένεση- µε τα δύο κεφάλια που το ένα
τροφοδοτεί το άλλο. 

Ας δούµε όµως -και θα προσπαθήσω να είµαι όσο πιο επιγραµ-
µατικός γίνεται- τι αποκάλυψε αυτή, η έστω και κολοβή διαδικα-
σία, της εξεταστικής επιτροπής. Με απόλυτη ευθύνη της
πλειοψηφίας ήταν κολοβή η διαδικασία. 

Τρία είναι τα βασικά συµπεράσµατα. Πρώτον: «Predator» ίσον
ΕΥΠ, ΕΥΠ ίσον «Predator», τελεία, παράγραφος. Πρώτο συµπέ-
ρασµα. Το ίδιο επιτελικό κέντρο αποφάσιζε ποιος είναι ο στόχος
και είχε δύο βασικά εργαλεία, την επίσηµη επισύνδεση, την νο-
µότυπη και επίσηµη, την παραδοσιακή, µε εντολή της κατά την
κρίση της ανέλεγκτης -έτσι είπε, τα κατέθεσε ο κ. Ράµµος στην
εξεταστική- κ. Βλάχου, εισαγγελέως. 

Άρα, λοιπόν, το ένα ήταν η επίσηµη διαδικασία µε εντολή της
κατά την κρίση της ανέλεγκτης εισαγγελέως και το δεύτερο ερ-
γαλείο ήταν το παράνοµο λογισµικό «Predator». Όταν δεν µπο-
ρούσε να χρησιµοποιηθεί το ένα, χρησιµοποιούσαν το άλλο. Και
µάλιστα για κακή τους τύχη οι δύο µόνο -η κορυφή του παγό-
βουνου είναι- περιπτώσεις πολιτικών που µέχρι σήµερα έχουν
αποκαλυφθεί, η περίπτωση του κ. Ανδρουλάκη και του κ. Σπίρτζη
και οι δύο -για κακή τους τύχη- δέχθηκαν το ίδιο link, το ίδιο µή-
νυµα για να µολυνθεί το κινητό τους τηλέφωνο µε το κακόβουλο
και παράνοµο λογισµικό. Γίνονταν, φαίνεται, και οικονοµίες κλί-
µακας στο µαγαζί, δεν έστελναν πολλά και διαφορετικά. 

Όµως, ειδικότερα και σύµφωνα µε την κατάθεση του κ. Αν-
δρουλάκη αλλά και του επικεφαλής της ΑΔΑΕ, κ. Ράµµου, η πα-
ρακολούθηση του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ συνέπεσε
ακριβώς µε την περίοδο που ήταν υποψήφιος για την Προεδρία
του ΚΙΝΑΛ. Όµως, µόλις εκλέχθηκε η παρακολούθηση σταµά-
τησε πρόωρα, εξέλειψαν τότε ως διά µαγείας οι εθνικοί λόγοι
που δήθεν την επέβαλαν. 

Σε ό,τι δε αφορά την υπόθεση του δηµοσιογράφου κ. Κουκάκη
-για εθνικούς λόγους και αυτός παρακολουθείτο- προκύπτει ότι
η νοµότυπη παρακολούθηση σταµάτησε ακριβώς όταν κατέθεσε
στην ΑΔΑΕ την καταγγελία του, ώστε η αρχή να του γνωστοποι-
ήσει αν παρακολουθούνται οι επικοινωνίες του. Και τότε ακριβώς
ο κ. Μητσοτάκης άλλαξε τον νόµο για να µην µπορεί η ΑΔΑΕ να
τον ενηµερώσει. Και τότε ακριβώς ξεκίνησε η µη νοµότυπη πα-
ρακολούθηση από το παράνοµο λογισµικό «Predator». Τι τροµα-
κτικές συµπτώσεις. Και οι συµπτώσεις συνεχίζονται. Στις 29
Ιουλίου, µέρα συνεδρίασης της Επιτροπής Θεσµών και Διαφά-
νειας µε αφορµή την υπόθεση Κουκάκη, ο κ. Ανδρουλάκης υπέ-
βαλε αίτηση έρευνας στην ΑΔΑΕ σχετικά µε την προσπάθεια
παγίδευσης του τηλεφώνου του µε το παράνοµο, κακόβουλο λο-
γισµικό «Predator», όπως είχε ταυτοποιήσει µε τη συνδροµή της
αρµόδιας επιτροπής του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. 

Εκείνη την ηµέρα, λοιπόν, ακριβώς ο Διοικητής της ΕΥΠ, ο κ.
Κοντολέων έδωσε εντολή για καταστροφή του αρχείου όλων των
επισυνδέσεων του προγενέστερου διαστήµατος. Κοίτα να δεις,
δεν µπορούσε να το κάνει πιο πριν, ούτε λίγο πιο µετά, εκείνη τη
µέρα ακριβώς! Και φυσικά οι συµπτώσεις συνεχίζονται και στην
υπόθεση Σπίρτζη.

Ο Χρήστος Σπίρτζης προχώρησε στις 13 Νοεµβρίου -ως καθ’
ύλην αρµόδιος τοµεάρχης του ΣΥΡΙΖΑ για τα ζητήµατα προστα-
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σίας του πολίτη, στα οποία συµπεριλαµβάνεται και το χαρτοφυ-
λάκιο της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών- σε καταγγελίες για
τον τρόπο µε τον οποίον η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών πα-
ρακολουθεί πολίτες µε βάση τις ιδεολογικές και πολιτικές τους
προτιµήσεις, σύµφωνα µε αποκάλυψη τότε της «Εφηµερίδας των
Συντακτών». 

Στις 15 Νοεµβρίου, δύο ηµέρες µετά, ο Χρήστος Σπίρτζης
προχωρά στην κατάθεση επίκαιρης ερώτησης προς τον Πρωθυ-
πουργό. Και την ίδια ηµέρα ακριβώς γίνεται και ο ίδιος στόχος
παρακολούθησης µε το ίδιο ακριβώς µήνυµα παγίδευσης που
επιχειρήθηκε να µολυνθεί το κινητό τηλέφωνο του κ. Ανδρουλάκη
µε το κακόβουλο λογισµικό «Predator». 

Δεν νοµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι χρειάζεται να
προχωρήσουµε πολύ παρακάτω, να συνεχίσουµε για πολύ ακόµα
να µιλάµε για συµπτώσεις. Δεν πρόκειται για συµπτώσεις. Πρό-
κειται για µια παράνοµη, για µια παρακρατικού χαρακτήρα, για
µια µαφιόζικου χαρακτήρα λειτουργία της Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών υπό την πλήρη εποπτεία και υπό την πλήρη γνώση
φυσικά του Πρωθυπουργού και πολιτικού της προϊσταµένου, κ.
Μητσοτάκη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θα µιλήσω, λοιπόν, σήµερα µε τη γλώσσα της αλήθειας, Σύν-

τοµα -όπως είπα- περιεκτικά, µε ονόµατα και διευθύνσεις. Γιατί;
Γιατί αυτά που θα πω σήµερα καταγράφονται στα Πρακτικά κι
αυτά τα Πρακτικά κάποτε θα ανασυρθούν. Συζητάµε το πόρισµα
µιας διαδικασίας η οποία µε ευθύνη της Πλειοψηφίας ήταν πα-
ρωδία. Όµως, βγήκαν κάποια συµπεράσµατα. Και αυτά που σή-
µερα θα πούµε, κάποτε θα κριθούν. Οφείλουµε, λοιπόν,
περιεκτικά να µιλήσουµε πολύ συγκεκριµένα. 

Άρα, λοιπόν, αυτό είναι το πρώτο συµπέρασµα της «κολοβής»
εξεταστικής. Το πρώτο συµπέρασµα είναι ότι «Predator» ίσον
ΕΥΠ, ΕΥΠ ίσον «Predator». 

Δεύτερο συµπέρασµα. Ποιος προµήθευε αυτό το παράνοµο
λογισµικό στον κ. Μητσοτάκη; Προφανώς µια εταιρεία που κάνει
αυτή τη δουλειά. Μάλιστα. Ποιοι φαίνεται να είναι οι επιχειρηµα-
τίες που εµπορεύονται το «Predator»; Ας µιλήσουµε κάποια
στιγµή και µε ονόµατα, ιδίως –επαναλαµβάνω- όταν αυτά κατα-
γράφονται και θα µείνουν. Διότι αύριο µπορεί να πει κάποιος ότι
δεν µας είπες ποιοι ήταν, δεν ήξερες; 

Κοιτάξτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά την προσπάθεια,
την µεγάλη προσπάθεια να κρύψουν τα ίχνη τους µέσα από διαρ-
κείς εξαγορές και µεταβιβάσεις εταιρειών που συγκροτούν όλο
αυτό το δαιδαλώδες οικοδόµηµα, η έρευνα αποδεικνύει -και όσα
ειπώθηκαν, κυρίως όµως όσα αποκρύφθηκαν στην εξεταστική µε
ευθύνη της Πλειοψηφίας- ότι πίσω από όλα κρύβονται τα ίδια
πρόσωπα. Ποιοι είναι αυτοί; Έχετε ακούσει κάτι; Πήρε το µάτι
σας ποτέ κανένα δηµοσίευµα; Εµένα πάλι δεν πήρε κανένα δη-
µοσίευµα. Έχουν χυθεί τόνοι µελανιού για να προσπαθήσουν να
µας πείσουν -όσοι δηµοσιογράφοι ασχολούνται µε το θέµα αυτό
και όσα µεγάλα µέσα ενηµέρωσης έχουν ασχοληθεί- ότι αυτά
είναι µια κανονικότητα. Δεν βαριέσαι, γίνονται, συµβαίνουν αυτά.
Όπως στην εποχή µας συµβαίνουν και άλλα. Συµβαίνει. 

Δεν συµβαίνει να έχουµε 3 δισεκατοµµύρια αισχροκέρδεια της
ΔΕΗ και των άλλων παρόχων και ο κόσµος να µην µπορεί να πλη-
ρώσει το ρεύµα; Συµβαίνουν αυτά. Βιασµοί στο αστυνοµικό
τµήµα δεκαεννιάχρονης. Συµβαίνουν αυτά. Πέφτουν από τα πα-
ράθυρα φοιτητές στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο, διότι στριµώ-
χνονται µέσα σε µια αίθουσα και δεν µπορούν να λειτουργήσουν.
Συµβαίνουν αυτά. 

Και µε την εξεταστική τώρα, µε το θέµα του «Predator». Ανα-
θέσεις 7,5 δισεκατοµµυρίων; Συµβαίνουν αυτά. Πρώτη στους θα-
νάτους από πανδηµία, τριάντα πέντε χιλιάδες νεκροί; Συµβαίνουν
αυτά.

Όλα συµβαίνουν στην εποχή µας, έτσι και εδώ. Τί συµβαίνει;
Παρακολουθήσεις. Συµβαίνουν αυτά! Ποιοι, πώς, πού; Δεν ξέ-
ρουµε. Έχουµε υποχρέωση, λοιπόν, να µιλήσουµε µε ονόµατα
και δεν χρειάζεται να πάµε µακριά, γιατί αυτοί για τους οποίους
δεν έχει γίνει συζήτηση καθόλου το τελευταίο διάστηµα, είναι
ακριβώς όσοι ο κ. Μητσοτάκης και η κυβερνητική πλειοψηφία αρ-
νήθηκε τρεις φορές και κίνησε γη και ουρανό, προκειµένου να
µην κληθούν να εξεταστούν, αυτοί είναι. Είναι οι αξιότιµοι επιχει-

ρηµατίες κ. Φέλιξ Μπίτζιος, κ. Γιάννης Λαβράνος, κ. Γιάννης Λα-
βράνος και κ. Φέλιξ Μπίτζιος, κ. Φέλιξ Μπίτζιος και κ. Γιάννης Λα-
βράνος. Τους ξέρετε; Δεν ακούσαµε να τους λέτε. Έχετε και
δευτερολογία. Αυτοί δεν εκλήθησαν στην εξεταστική. Δεν εκλή-
θησαν. Και αναρωτιέµαι εγώ τώρα -διότι εγώ δεν θέλω να προδι-
κάσω και να ρίξω ευθύνες σε επιχειρηµατίες- τι ακριβώς φοβάται
ο κ. Μητσοτάκης και η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία, κύριοι;
Ήσασταν πολλοί από εσάς στην εξεταστική επιτροπή, όπου κι-
νήσατε γη και ουρανό για να µην κληθούν να καταθέσουν. Τί
ακριβώς φοβάται;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Φοβάται µην µιλήσουν; Αφού µπορούν να επικαλεσθούν και

αυτοί το απόρρητο. Το απόρρητο δεν έχει επιβάλει ο Πρωθυ-
πουργός; Τί φοβάται; Γιατί τους κρύβει; Γιατί; Και για πόσο, εν
τοιαύτη περιπτώσει, διότι εγώ τους φόβους του δεν µπορώ να
τους γνωρίζω. Ενδεχοµένως, να φοβάται ότι κάποιοι δεν θα επι-
καλεσθούν το απόρρητο, γι’ αυτό δεν τους φωνάζει, ξέρω εγώ!
Για πόσο, όµως, θα µπορεί αυτή η πολιτική στρουθοκάµηλος να
τους κρύβει και να κρύβεται; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και, εντάξει, δεν τους φώναξε στην εξεταστική, εντάξει, πή-

γατε και την Θεσµών και Διαφάνειας ενάµιση µήνα πιο µετά για
την υπόθεση Σπίρτζη -όσο πιο µετά µπορούσατε- αλλά κάποια
στιγµή θα συνεδριάσει, εκτός κι αν την καταργήσετε και αυτήν.
Εκτός και αν αλλάξετε σύνθεση. Μια ωραία ιδέα, να αλλάξετε τη
σύνθεση της Θεσµών και Διαφάνειας, προχωρήστε. 

Επίσης, εντάξει, δεν ήλθε σήµερα ο κ. Μητσοτάκης εδώ στη
Βουλή. Δεν καταλαβαίνει ότι κάποια στιγµή θα τον έχω εδώ απέ-
ναντί µου πρόσωπο µε πρόσωπο και θα τον ρωτήσω ποιες ήταν
οι σχέσεις του µε τους εν λόγω επιχειρηµατίες; Απλά τους γνώ-
ριζε, απλά τους είχε ακουστά ή µήπως κάποιος εξ αυτών τον
συµβούλευε σε µόνιµη και τακτική βάση;

Όπως, επίσης, θα τον ρωτήσω να µου απαντήσει αν έχει ποτέ
συναντήσει ως Πρωθυπουργός, όχι στη ζωή του, τον κ. Ντίλιαν,
τον Ισραηλινό. Ξέρετε, ο κοινοβουλευτικός διάλογος γι’ αυτό έχει
αξία, γι’ αυτό είναι ωραίο πράγµα η Βουλή, θέτεις ερωτήµατα,
παίρνεις απαντήσεις ή δεν παίρνεις απαντήσεις, που και µε αυτό
όµως βγάζεις συµπεράσµατα. Έτσι είναι η δηµοκρατία. Διάλογος
ανοικτός, στο φως, συµπεράσµατα! Δεν είναι οµερτά η δηµοκρα-
τία. Δεν ισχύει µέσα στο ελληνικό Κοινοβούλιο ο νόµος της σιω-
πής και του απορρήτου. Αυτά ίσχυαν κάποτε στη Σικελία και στο
Σικάγο, αλλά όχι στη δηµοκρατία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πάµε τώρα στο τρίτο και βασικό συµπέρασµα της εξεταστικής.

Δεν υπάρχει γενικά σκάνδαλο υποκλοπών, ούτε αυτό το σκάν-
δαλο είναι σκάνδαλο Δηµητριάδη, Κοντολέοντα, Λαβράνου, Μπί-
τζιου, ή δεν ξέρω εγώ ποιανού άλλου επιχειρηµατία. Υπάρχει
σκάνδαλο και έχει ονοµατεπώνυµο. Υπάρχει σκάνδαλο Μητσο-
τάκη. Τελεία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και οι συνεργοί του, ο κ. Κοντολέων, σήµερα ο κ. Δεµίρης που

έχει ίδιες ευθύνες µε αυτές του κ. Κοντολέοντος και µια σειρά
άλλοι, είναι απλά συνεργοί του. Διότι, αλήθεια, ποιος µπορεί να
πιστεύει ότι δεν γνώριζε ο εγκέφαλος του επιτελικού κράτους
που έβαλε κάτω από τις φτερούγες του ακόµη και την ΕΥΠ, για
να αναβαθµίσει δήθεν την εθνική ασφάλεια, τι συνέβαινε; Αυτός
που µετέτρεψε τελικά την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών σε οι-
κογενειακό γραφείο υποκλοπών.

Αν δεν γνώριζε, λοιπόν, ο κ. Μητσοτάκης αν όλοι εξαπατήθη-
καν από τον κ. Δηµητριάδη και τους φίλους του, τότε γιατί
έσπευσε να ακυρώσει κάθε προσπάθεια διερεύνησης, δήθεν για
λόγους εθνικής ασφάλειας µε την επίκληση του απορρήτου; Και
αλήθεια, απόρρητο έναντι τίνος; Της Βουλής; Της Επιτροπής Θε-
σµών και Διαφάνειας; Της εξεταστικής επιτροπής που συστήνε-
ται µε βάση το Σύνταγµα ακριβώς για να ελέγξει και να βρει την
αλήθεια;

Αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι απόρρητο, αυτό
είναι ρητό. Ρητό στοιχείο ενοχής και επιδίωξης συγκάλυψης!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Επικαλέστηκε ο κ. Μητσοτάκης το απόρρητο, προκειµένου να

αδρανοποιήσει στην πράξη την εξεταστική επιτροπή. Να δικαιο-
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λογήσει τον αποκλεισµό κρίσιµων µαρτύρων, την αποδοχή της
άρνησης κατάθεσης κρίσιµων εγγράφων, αλλά και την κατα-
στροφή των αποδεικτικών στοιχείων, µε προφανή στόχο τη συ-
σκότιση της υπόθεσης και την εξαφάνιση στοιχείων που µπορεί
να οδηγήσουν σε απόδοση και ποινικών ευθυνών. Και αυτό, επί-
σης όπως γνωρίζετε -όσοι καλά ξέρετε τα νοµικά- αποτελεί αυ-
τοτελές αδίκηµα.

Δεν χρειάζεται, όµως, ειδικά κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της
Συµπολίτευσης να σας πω τίποτα περισσότερο εγώ. Απλά, θα
σας διαβάσω το παρακάτω απόσπασµα, για να φρεσκάρω τη
µνήµη σας. Δεν είναι δα και πολύ µακρινή η µέρα που ειπώθηκαν
αυτά τα λόγια που θα σας διαβάσω. Πρόσφατα ειπώθηκαν.

«Το να προκλήθηκαν τα γεγονότα από κυβερνητική πρωτοβου-
λία, είναι εκτός από αντιδηµοκρατικό και παράνοµο, τόσο πέρα
από κάθε όριο νοσηρής φαντασίας και πολιτικής ανοησίας που
είναι αδιανόητο. Παραµένει, όµως, επιτακτική η ανάγκη να ξεκα-
θαριστεί ποιοι και µε ποια δικαιολογία ζήτησαν κάτι τέτοιο, ποιοι
και πώς το ενέκριναν. Η επίκληση του απορρήτου σε τέτοιες πε-
ριπτώσεις υποτάσσεται στην ανάγκη κάθαρσης του δηµόσιου
βίου». 

Δεν τα είπα εγώ αυτά ούτε κάποιος άλλος Βουλευτής της Αν-
τιπολίτευσης, αλλά ο πρώην Πρωθυπουργός και πρώην Αρχηγός
της παράταξής σας τα είπε αυτά, ο κ. Καραµανλής.

Ο κ. Μητσοτάκης, λοιπόν, επέλεξε το απόρρητο από την κά-
θαρση. Επέλεξε το σκοτάδι από το φως, όπως και η στρουθοκά-
µηλος. Το ερώτηµα είναι για πόσο ακόµα;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Σε κάθε περίπτωση επαναλαµβάνω: Αυτή του η επιλογή µαρ-

τυρά την απόλυτη ενοχή του. Θα το κάνω όσο πιο σαφές γίνεται.
Η δηµοκρατία µας δεν µπορεί να συµβιβαστεί και δεν θα συµβι-
βαστεί µε το σκοτάδι. Η εξεταστική διερεύνησε, όσο της το επι-
τρέψατε, τις υποθέσεις Ανδρουλάκη και Κουκάκη. Για την
υπόθεση Σπίρτζη, όµως, την παγίδευση του κινητού του τηλεφώ-
νου, φροντίσατε να µην υπάρξει συζήτηση ούτε στην εξεταστική
ούτε στη Θεσµών και Διαφάνειας.

Η υπόθεση Σπίρτζη δεν είναι υπόθεση Σπίρτζη, είναι υπόθεση
ΣΥΡΙΖΑ. Πρόκειται για έναν στενό µου συνεργάτη, µέλος της Πο-
λιτικής Γραµµατείας και της Κεντρικής Επιτροπής. Κάθε φορά που
βρίσκονταν σε συνεδρίαση τα όργανα του ΣΥΡΙΖΑ, είχαν τη δυνα-
τότητα αυτοί οι κύριοι να ανοίγουν το λογισµικό και να τα ακούν
όλα. Και να τα βλέπουν όλα! Αυτές, λοιπόν, οι υποκλοπές εις
βάρος του κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και άλλων
κοµµάτων, όσο και αν το θέλετε, δεν θα µείνουν στο σκοτάδι και
οι ευθύνες σας θα αποδοθούν. Αυτή η υπόθεση δεν κλείνει εδώ.
Και πριν πάω στο γιατί δεν κλείνει εδώ, να πω και κάτι ακόµη.

Ένα κρίσιµο ερώτηµα είναι: Τι απέγινε το «Predator»; Τι απέ-
γινε; Βούλιαξε; Το πήρε κάποιος και έφυγε; Δεν υπάρχει σήµερα
που µιλάµε; Ή µήπως έχει τελειώσει το θέµα, επειδή γράψανε
δυο πρωτοσέλιδα εφηµερίδων και τρεις στηµένες δηµοσκοπή-
σεις; Ή και µη στηµένες να είναι. Πήγα και συνάντησα τον
αγρότη, τον κτηνοτρόφο που δεν έχει να πληρώσει το ρεύµα και
αναγκάζεται να σφάζει τα ζωντανά του. Προφανώς, άµα τον ρω-
τήσεις αυτόν «ποιο είναι το σηµαντικότερο θέµα που σε απασχο-
λεί;», δεν θα σου πει οι υποκλοπές. Θα σου πει η ακρίβεια, η ζωή
του, η καθηµερινότητα, η οικονοµία!

Όποιον και να ρωτήσεις, όµως, σε αυτή τη χώρα αν µπορεί η
Δηµοκρατία να προχωρήσει µε τέτοιες µεθοδεύσεις, µε την
αθλιότητα των υποκλοπών, µε τη συρρίκνωση της ίδιας της κοι-
νοβουλευτικής διαδικασίας, ό,τι κόµµα και αν έχει ψηφίσει στη
ζωή του, δεν θα σου απαντήσει «ναι, µπορεί να προχωρήσει».

Αυτό το βάρος, αυτό το όνειδος θα το κουβαλάει για πάντα
στην πολιτική του καριέρα ο κ. Μητσοτάκης, λοιπόν. Άρα, ένα
κρίσιµο ερώτηµα: Τι γίνεται τώρα; Ποιους ακούν; Ποιοι ακούν; Τι
γίνεται µε τα κινητά τηλέφωνα που λάβανε µηνύµατα, µε αυτά
που δεν µπορούν να βγουν στη δηµοσιότητα, είτε γιατί κυριαρχεί
το πέπλο της σιωπής είτε γιατί έχουν σβηστεί τα στοιχεία;

Έρχοµαι, λοιπόν, στο προκείµενο. Η υπόθεση αυτή δεν θα
κλείσει µε το τέλος της εξεταστικής - παρωδίας. Η συνέχεια θα
δοθεί στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, όποτε και αν απο-
φασίσετε να συνεδριάσει. Η συνέχεια θα δοθεί στην επιτροπή
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, στην Επιτροπή PEGA, που έρχε-

ται αρχές Νοέµβρη στην Αθήνα για να εξετάσει κρίσιµους µάρ-
τυρες. Ας κρυφτούν, λοιπόν!

Η συνέχεια θα δοθεί και στην επιτροπή του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου. Ας µην πάει ο κ. Μητσοτάκης να απαντήσει. Απόδειξη
της ενοχής του θα είναι µια ακόµη φορά.

Και τέλος, η συνέχεια θα δοθεί ούτως ή άλλως στην ελληνική
δικαιοσύνη.

Κλείνω, λέγοντας το εξής: Εδώ δεν υπάρχει µόνο γενική πολι-
τική ευθύνη. Υπάρχει και κάτι ακόµα, για να δείτε πώς τελικά η
ζωή κάνει κύκλους. Υπάρχει και η περιβόητη ατοµική ευθύνη. Για
αυτή δεν µας µιλούσε ο Πρωθυπουργός τόσον καιρό στην παν-
δηµία; Υπάρχει η ατοµική ευθύνη του επικεφαλής, του πολιτικού
προϊσταµένου της ΕΥΠ, η ατοµική ευθύνη του Πρωθυπουργού
των υποκλοπών, του κυβερνήτη των «κοριών», που κρύφτηκε και
κρύβεται κάθε φορά που έρχεται η ώρα να αναµετρηθεί µε τις
ευθύνες του.

Θέλει να αποδείξει, έστω και τώρα, ότι δεν γνώριζε; Θέλει να
αποδείξει, έστω και τώρα, ότι δεν ενέκρινε έστω αυτό το εύρος
αυτής της αθλιότητας; Ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα! Ας
φέρει αύριο την ακύρωση της τροπολογίας για την ΑΔΑΕ και την
άρση της απαγόρευσης ενηµέρωσης όσων έχουν τεθεί σε παρα-
κολούθηση και κυρίως, αύριο, ο ίδιος, ως πολιτικός προϊστάµε-
νος της ΕΥΠ, να ζητήσει την άρση του απορρήτου, αντί να το
επικαλείται, ώστε να λάµψει η αλήθεια ενώπιον της αρµόδιας επι-
τροπής της Βουλής, της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Έχει τη δυνατότητα να αποδείξει ότι δεν είναι ένοχος ή, εν

πάση περιπτώσει, έστω ότι δεν ενέκρινε, δεν γνώριζε αυτό το
βάθος της αθλιότητας, να περιορίσει τουλάχιστον τη ζηµιά, όχι
την προσωπική, αλλά τη ζηµιά στη δηµοκρατία και στην εµπιστο-
σύνη του πολίτη απέναντι στο πολιτικό σύστηµα.

Αν επιλέξει, όµως, για µια ακόµη φορά τον ρόλο του συµπα-
θούς αυτού πτηνού, τον ρόλο της στρουθοκαµήλου, τον δρόµο
και τον ρόλο της συγκάλυψης, ας γνωρίζει τουλάχιστον ότι αυτός
ο δρόµος είναι πολύ ολισθηρός και ότι όλες οι δηµοκρατικές δυ-
νάµεις του τόπου, είτε σήµερα βρίσκονται στην Αντιπολίτευση
είτε και στη Συµπολίτευση -γιατί εγώ δεν πιστεύω ότι κάποιος
έχει το προνόµιο και στη συντηρητική παράταξη υπάρχουν δη-
µοκρατικές δυνάµεις και δηµοκράτες πολιτικοί- όταν έρθει η ώρα
θα πράξουµε το καθήκον µας.

Σε ό,τι µας αφορά -ας µιλήσω, τουλάχιστον, για µας- δεν θα
χαριστούµε σε κανέναν. Διότι, αν χαριστούµε στον βιασµό της
δηµοκρατικής λειτουργίας, τότε θα είµαστε και εµείς συνένοχοι
στο έγκληµα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Έχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν
από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθήτριες και
µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 11ο Γυµνά-
σιο Πάτρας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ (Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Πριν συνεχίσουµε
από τον κατάλογο, έχει ζητήσει για ένα λεπτό να παρέµβει ο κ.
Κατρίνης. Μετά θα δώσουµε τον λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας, τον κ. Μαρκόπουλο.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ (Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω να διευκρινίσω, επειδή ο µόλις αποχωρήσας Πρόεδρος
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, κοιτώντας προς την πλευρά
των εδράνων του ΠΑΣΟΚ, είπε γιατί δεν κατονοµάσαµε τα δύο
πρόσωπα που σχετίζονται µε τις εταιρείες που ερευνώνται σε
αυτή την υπόθεση, το εξής. Δεν ήταν παρών το πρωί να ακούσει
και την εισηγήτριά µας, την κ. Λιακούλη.
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Προφανώς, δεν τον έχουν ενηµερώσει ότι εµείς έχουµε ζητή-
σει να έρθουν ως µάρτυρες ή δεν έχει ακούσει τις τοποθετήσεις
µας σε όλη τη διαδικασία της εξεταστικής επιτροπής. Προφα-
νώς, δεν άκουσε και τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ εχθές, που στη
συνέντευξη Τύπου µίλησε για τη συγκεκριµένη εταιρεία, που
όλως τυχαίως έκανε συνεργασία µε την ΕΛΑΣ και την ΕΥΠ το
2018 επί διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ.

Μπορεί ο κ. Τσίπρας να µην είχε υπαγάγει την ΕΥΠ τότε στη
δική του δικαιοδοσία και να µη γνώριζε ότι η εταιρεία «KRIKEL»
συνεργάστηκε τότε µε ανάθεση 1 εκατοµµυρίου ευρώ. Θα µπο-
ρούσε, όµως, να ρωτήσει αν η εταιρεία «KRIKEL» τότε ήταν νό-
µιµη και σήµερα είναι παράνοµη.

Θα µπορούσε να ρωτήσει, κύριε Πρόεδρε, αν ο Υπουργός, ο
οποίος υπέγραψε αυτή την, απευθείας, ανάθεση, είχε και κάποια
ευνοϊκή µεταχείριση από την εισηγµένη εταιρεία, όπως ειπώθηκε,
ευθέως χθες, από τον Πρόεδρό µας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ)

Άρα, εδώ, δεν θα έρχονται κάποιοι να λένε ότι η εταιρεία που
µπήκε σε συµβάσεις µε την ΕΛ.ΑΣ. το 2018 ήταν καλή και νόµιµη
και ξαφνικά έγινε παράνοµη. Θα πρέπει να αναλάβουν το µερίδιο
της ευθύνης που τους αναλογεί και το οποίο είναι συντριπτικό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ναι, κύριε συνάδελφε.
Έχετε κάτι να πείτε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Θέλω να δώσω µια διευκρίνιση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ορίστε, έχετε τον λόγο

για ένα λεπτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Είναι λίγο πρωτόγνωρο -δεν ξέρω,

κύριε Κατρίνη, εγώ τουλάχιστον δεν το έχω ξανασυναντήσει- ότι
κάνατε µία τοποθέτηση τώρα, βασισµένος στο πού κοιτούσε ο
Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, όταν έκανε τη
συγκεκριµένη αναφορά.

Είναι βέβαιο ότι δεν θα µπορούσε να έχει κάνει την αναφορά
για το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής, για τον απλούστατο λόγο ότι
γνωρίζει πάρα πολύ καλά ότι οι συγκεκριµένοι επιχειρηµατίες
ήταν και στις δικές σας τις προτάσεις για να έρθουν ως µάρτυ-
ρες στην εξεταστική επιτροπή. Άρα, εκεί, έχετε κάνει ένα λάθος
και νοµίζω ότι θα ήταν σωστό να το διορθώσετε.

Το δεύτερο είναι κάτι το οποίο εσείς, βεβαίως, µπορεί να µη
γνωρίζετε, αλλά µε την ευκαιρία θα σας το πω. Η πρώτη ιστορία
της ανάθεσης της «KRIKEL» είναι µία ιστορία που ξεκίνησε µε
διαγωνισµό, που έγινε επί Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας -
ΠΑΣΟΚ, όταν Υπουργός ήταν ο κ. Κικίλιας. Αυτό είναι η πραγµα-
τικότητα.

Τα υπόλοιπα τα ξέρουµε και πολύ καλύτερα από όλα ξέρουµε
ότι καµµία ανάµειξη δεν είχε το όνοµα αυτής της εταιρείας µε
παράνοµες υποκλοπές µέχρι να έρθει η ώρα να µάθουµε όλο
αυτό το οποίο έκαναν εναντίον του κ. Ανδρουλάκη και εναντίον
του κ. Κουκάκη. Αυτά απλώς προς διευκρίνιση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ωραία.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο τώρα έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της

Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Μαρκόπουλος.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, µε τον κ. Τσίπρα θα συνεχίσουµε µε ορ-

νιθολογία. Εκτός από τη στρουθοκάµηλο υπάρχει και άλλο ένα
πτηνό, ο παπαγάλος, που λέει συνέχεια τα ίδια και τα ίδια.

Στη συγκεκριµένη περίπτωση, από τον κ. Τσίπρα ακούσαµε τα
ίδια και τα ίδια ψέµατα. Τα ίδια και τα ίδια ψέµατα!

Σας προκαλούµε. Ακούσαµε ότι ο Πρωθυπουργός υπεκφεύγει
και δεν είναι σήµερα. Σας ρωτάµε: Προτάθηκε, ναι ή όχι, να γίνει
η σηµερινή συζήτηση την Τετάρτη και αρνηθήκατε; Προτείναµε,
ναι ή όχι;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ψεύδεται ο κ. Τσίπρας για µία ακόµη φορά. Γι’ αυτό, λοιπόν,

εγώ µιλάω για παπαγαλισµό, µονότονα, των ίδιων και των ίδιων
ψεµάτων. Και αν δεν µας πιστεύετε, ρωτήστε τους εκπροσώπους
σας στη Διάσκεψη των Προέδρων. Είναι ο κ. Βούτσης εδώ, είναι
η κ. Γεροβασίλη. Ρωτήστε τους.

Προτάθηκε, λοιπόν, ή δεν προτάθηκε η συζήτηση να γίνει την
Τετάρτη και εσείς αρνηθήκατε; Ψέµατα, παπαγαλισµός.

Επίσης, απείλησε τον κ. Μητσοτάκη ο κ. Τσίπρας ότι «στο επό-
µενο τετ-α-τετ θα τα πούµε». Την προηγούµενη Παρασκευή δεν
ήµασταν εδώ πέρα, πάλι σε Ολοµέλεια; Υπήρχε η ευκαιρία,
υπήρχε το Βήµα να ρωτήσει τον Πρωθυπουργό, τον κ. Μητσο-
τάκη, οτιδήποτε θέλει. Αυτά, λοιπόν, είναι λεονταρισµοί και µά-
λιστα, πολύ φθηνού είδους.

Και επειδή εµένα µου αρέσει να µιλάω µε πηγές, θέλω να σας
διαβάσω τα εξής. Ο Αλέξης Τσίπρας στις 26 Αυγούστου του 2022
σε συζήτηση στη Βουλή σε επίπεδο Αρχηγών είπε: «Ουδέποτε
επί των ηµερών µου υπήρξε παρακολούθηση πολιτικού. Είµαι ξε-
κάθαρος. Δεν διανοηθήκαµε ποτέ να προβούµε σε υποκλοπές.
Προφανώς και ποτέ δεν έδωσα εντολή παρακολούθησης για κα-
νέναν πολιτικό». Θα σας διαβάσω και άλλη µία δήλωση, η οποία
αρχικά έγινε στην εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ» και µετά στον τηλεοπτικό
σταθµό «ΣΚΑΪ» δεκαπέντε ηµέρες µετά, από τον Στέργιο Πι-
τσιόρλα -τον δικό σας- τέως Πρόεδρο του ΤΑΙΠΕΔ και πολιτικό
πρόσωπο, καθώς ο εκάστοτε Πρόεδρος του ΤΑΙΠΕΔ είναι ένα
πολιτικό πρόσωπο. Τι έλεγε; Είπε: «Σοκαρίστηκα και προσφεύγω
στη δικαιοσύνη για την παρακολούθησή µου επί Κυβέρνησης ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Για πρώτη φορά δεκαπέντε ηµέρες µετά…» -εννοούσε από
αυτά που είπε ο κ. Τσίπρας- «…και ενώ λέγονταν άλλα…» -όσα
είπε ο κ. Τσίπρας- «…έγινε παραδοχή ότι υπήρξε άµεση παρακο-
λούθησή µου. Επί δεκαπέντε ηµέρες λέγονταν ψέµατα». Ερωτη-
θείς ο κ. Πιτσιόρλας τι θα έλεγε στον Αλέξη Τσίπρα αν τον είχε
µπροστά του, είπε: «Θα του έλεγα ένα, Αλέξη, γιατί;». Μην κά-
νετε, λοιπόν, σε εµάς µαθήµατα, και αφήστε τους στρουθοκαµη-
λισµούς, όταν παπαγαλίζετε ψέµατα.

Θα πω κάτι και για το πόρισµά σας. Τεµπέλικο ήταν. Ήταν τεµ-
πέλικο, ατεκµηρίωτο και αρπακολλατζίδικο. Θα κάνω µια αποκά-
λυψη, εδώ, από το Βήµα της Βουλής. Κανένας συνάδελφος -και
δεν αναφέροµαι στην κ. Λιακούλη, η κ. Λιακούλη πήγε στην Αί-
θουσα 148 και είδε το πόρισµα το απόρρητο- από τον ΣΥΡΙΖΑ -
ούτε ένας, ούτε ένας!- δεν πήγε στην Αίθουσα 148 για να
διαβάσει το απόρρητο πόρισµα. Εσείς που κόπτεστε για το απόρ-
ρητο, εσείς που λέτε ότι οι Έλληνες δεν το έχουν µάθει και ότι
οι Έλληνες πρέπει επιτέλους να το µάθουν! Γι’ αυτό σας λέω ότι
είσαστε αδιάβαστοι, ατεκµηρίωτοι και αρπακολλατζήδες. Αυτό
είσαστε. Και µην κουνάτε το δάχτυλο σε εµάς! Κυρίες και κύριοι,
σήµερα εµείς, τα µέλη της κυβερνητικής Πλειοψηφίας, είµαστε
εδώ µε αίσθηµα ευθύνης, καθήκοντος και µε διάθεση διαφά-
νειας. Είµαστε εδώ. Δεν κρυβόµαστε. Άλλοι κρύβονται από τους
πρώην συντρόφους τους! 

Πάµε, όµως, να δούµε τις καταγγελίες. Τι έλεγαν; Και γιατί λέω
ότι υπήρξε και πάλι παπαγαλισµός ψεµάτων από τον κ. Τσίπρα;
Ήρθε εδώ µε τη µεγάλη σοφία ο κ. Τσίπρας, και είπε: «Τελείωσε!
Τελείωσε! Συνδέεται.». Υπήρξε, λέει, σύνδεση του παράνοµου
λογισµικού του «Predator» µε το κινητό του Νίκου Ανδρουλάκη.
Πού; Πότε; Σας προκαλώ, δώστε µας ένα στοιχείο. Σας προκαλώ
να φέρετε ένα στοιχείο το οποίο να αποδεικνύει, µέσα από τη
διαδικασία της εξεταστικής, ότι παρουσιάστηκε σύνδεση του
«Predator» µε κρατικές υπηρεσίες και πολύ περισσότερο µε την
ΕΥΠ.

Η δεύτερη κατηγορία λέει πως οι διαδικασίες της επισύνδεσης
στο κινητό του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ ήταν παράνοµες. Προ-
καλώ ξανά και ρωτώ το εξής: Ποιος µάρτυρας κατέθεσε ότι
υπήρξε σύνδεση µεταξύ παράνοµης εντολής από την εισαγγελέα
και από την ΕΥΠ για την επισύνδεση;

Τρίτον, ακούσαµε πως οι εταιρείες, λέει, «KRIKEL» και «INTEL-
LEXA» συνδέονταν µε την ΕΥΠ και το κράτος. Πού αποδείχτηκε;
Πότε; Ψέµατα! Ψέµατα! Και σήµερα ο Πρόεδρός σας ψεύδεται
για το ότι δεν παρακολουθούνταν επί των ηµερών σας πολιτικά
πρόσωπα, και τον διέψευσε ο δικός σας «σύντροφος», ο κ. Πι-
τσιόρλας. Ξέρετε, αυτά µου θυµίζουν λίγο και τους «ζαχαριαδι-
κούς» και «αντιζαχαριαδικούς» της Τασκένδης του 1955 - 1956
που κατήγγελλαν ο ένας τον άλλον. Αυτά µας θυµίζουν! Πείτε
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µας εσείς ποιος µάρτυρας -και σας προκαλώ και προκαλώ και
τον εκπρόσωπό σας τον κ. Ραγκούση- είπε ότι συνδέεται η
«KRIKEL» και η «INTELLEXA» µε την ΕΥΠ; Ψέµατα! Ψέµατα! Ψέ-
µατα! Ακούστηκε πουθενά σύνδεση του Μαξίµου σε όλη τη δια-
δικασία της εξεταστικής µε τις επίµαχες εταιρείες και µε το
«Predator»; Ακούστηκε πουθενά το όνοµα του Πρωθυπουργού;
Ακούστηκε πουθενά το όνοµα των συνεργατών του; Πουθενά.
Σας προκαλώ ξανά, σας «πετάω το γάντι» εδώ από το πιο επί-
σηµο Βήµα, φέρτε στοιχεία. 

Διάβασα το πόρισµά σας, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν
θα πέσω στο επίπεδο του συναδέλφου σας που για τους «FINAN-
CIAL TIMES» και για τα όσα θετικά έγραφαν για την οικονοµία
της χώρας µας, έλεγε ότι έπαιρναν ναρκωτικά. Αυτά είναι για
εσάς, δεν είναι για εµάς. Μακριά από το δικό µας ήθος! Θα πω,
όµως, ξεκάθαρα πως το πόρισµά σας αποτελεί την επιτοµή της
διαστρέβλωσης και την επιτοµή τού πώς το άσπρο γίνεται
µαύρο. Σήµερα, για να εξηγούµαστε, βρισκόµαστε και συζητάµε
αυτό το πόρισµα γιατί υπήρξε µία ξεκάθαρη θέση του Κυριάκου
Μητσοτάκη, η ξεκάθαρη βούληση να έρθουν τα πράγµατα στο
φως. Σε ουδέτερο πολιτικό χρόνο ο Πρωθυπουργός έδωσε εν-
τολή να κινηθούν οι διαδικασίες. Άλλοι συσκότισαν. Άλλοι έφτια-
ξαν µία «new age» στάση κατά των συναδέλφων τους. Θυµηθείτε
-θα το ξαναπώ- την ταινία «Οι Ζωές των Άλλων». 

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης πρώτος ζήτησε διαφάνεια, κάτι που
ποτέ, ποτέ -θα το πω και τρίτη φορά- ποτέ δεν το έκανε ο δικός
σας Αρχηγός για την υπόθεση Πιτσιόρλα και Σαγιά, του Προ-
έδρου του ΤΑΙΠΕΔ και του Σαγιά, ο οποίος ήταν ο δικός σας Δη-
µητριάδης. Τι έπραξε, λοιπόν, ο Πρωθυπουργός, σε αντίθεση µε
τον Αρχηγό σας; Έφερε τη δικλείδα του δεύτερου εισαγγελέα
ως θεσµικό ανάχωµα για να έχουµε πλέον νοµιµοποίηση κάθε
επισύνδεσης µε δεύτερη υπογραφή. Εσείς τι κάνατε το 2018; Τη
διάταξη αυτή την καταργήσατε. Αυτό είναι η επιτοµή της υποκρι-
σίας σας. Αµέσως µετά τις καταγγελίες του Προέδρου του
ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής, η Κυβέρνηση ενεργοποίησε τις
σχετικές κοινοβουλευτικές διαδικασίες. Ζήτησε προσωπικά ο
Πρωθυπουργός από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, τον κ. Τσιάρα,
να γίνει επίσπευση, µε εντολή στην Εισαγγελία του Αρείου
Πάγου, στον κ. Ντογιάκο. Συγκλήθηκε η αρµόδια Επιτροπή Θε-
σµών και Διαφάνειας της Βουλής. Δεχθήκαµε πρώτοι -ουσια-
στικά εµείς προτείναµε- τη διενέργεια εξεταστικής επιτροπής. 

Μας λέτε ότι δεν κατέθεσαν πολιτικά πρόσωπα. Τι λέτε; Τι
λέτε! Δεν κατέθεσαν στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας; Δεν
ήρθε ο Γρηγόρης Δηµητριάδης; Δεν ήρθε η Εισαγγελέας, η κ.
Βλάχου; Δεν είχαµε πολιτικά πρόσωπα τα οποία µίλησαν; Μάλι-
στα να πω και κάτι. Ουσιαστικά αυτά τα οποία έχουµε ακούσει
τις τελευταίες ηµέρες, δείχνουν και µια διάσταση απόψεων και
πρόβληµα στις γραµµές των ίδιων των στελεχών της Αντιπολί-
τευσης. Στη Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας δικά σας στελέχη
δεν συµµετέχουν; Δεν άκουσαν; Δεν µπορούσαν να παρέµβουν
και να ρωτήσουν; Ο κ. Βούτσης, ο κ. Κατρούγκαλος δεν ήταν
στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας; Δεν µπορούσαν να ρω-
τήσουν εκεί; Είναι µήπως χαµηλού επιπέδου η Επιτροπή Θεσµών
και Διαφάνειας;

Εµείς φέραµε τις εταιρείες «KRIKEL» και «INTELLEXA». Φέ-
ραµε τους επικεφαλής Ανεξάρτητων Αρχών. Και προσέξτε κάτι
που έχει µεγάλη σηµασία. Αυτές οι Ανεξάρτητες Αρχές έρχονται
να ελέγξουν την Κυβέρνηση. Εµείς είπαµε να έρθουν και να µι-
λήσουν. Ποιος, λοιπόν, τα έκρυψε όλα αυτά; Όµως, το κυριότερο
όλων είναι ότι η Κυβέρνηση ανέλαβε την αντικειµενική πολιτική
ευθύνη µε τις παραιτήσεις του Γενικού Γραµµατέα του Πρωθυ-
πουργού και του Διοικητή της ΕΥΠ. 

Από όλη τη διαδικασία θέλω να τονίσω, όµως, ότι βγάλαµε και
πολιτικά συµπεράσµατα. Καταλάβαµε ότι ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ αι-
σθάνονται κατά κάποιο τρόπο πολιτικές ελίτ. Δεν θέλουν να
έχουν την ίδια µεταχείριση µε τον απλό πολίτη. Για τον απλό πο-
λίτη αν κριθεί ότι υπάρχει κάτι ύποπτο, µπορεί να δίνει ο εισαγ-
γελέας και η ΕΥΠ εντολή παρακολούθησης. Εδώ τι µας λένε οι,
δήθεν, λαϊκές δυνάµεις που υπερασπίζονται το λαϊκό συµφέρον;
Μας λένε: «Εµείς, όχι! Εµείς ανέλεγκτοι! Δεν θα υπάρχει έλεγχος
σε εµάς». Δεν θέλετε την ίδια µεταχείριση. Βέβαια, σε άλλα ζη-
τήµατα φωνάζετε, δήθεν, για τα προνόµια των Βουλευτών και

των Υπουργών. Εδώ, όµως, τι κάνατε; Θέλατε να λειτουργήσετε
ως κάτι ξεχωριστό. Είσαστε δηλαδή εσείς οι υπηρέτες του λαού
ή θέλετε να σας υπηρετεί ο λαός και να είσαστε ανεξέλεγκτοι;
Μωρέ µπράβο δηµοκράτες! Μπράβο υποστηρικτές της ισονο-
µίας και της ισότητας των πολιτών! Αυτό ξέρετε τι είναι, επειδή
µας λέτε και ότι είσαστε σοσιαλιστές; Είναι σοσιαλισµός από τα
πάνω, όχι από τα κάτω. Είναι η Αριστερά του χαβιαριού και των
πλεονεκτηµάτων. Είναι ο σοσιαλισµός των βολεψάκηδων και των
γιαλαντζί φιλολαϊκών κοµµάτων. 

Εµείς, λοιπόν, είπαµε διαφάνεια παντού. Εσείς θέλετε οι νόµοι
να υπηρετούν εσάς. Εµείς θέλουµε οι Βουλευτές να είµαστε υπη-
ρέτες των νόµων. Εµείς καταθέσαµε προτάσεις για την ΕΥΠ, ξε-
κάθαρα. Εσείς τι κάνετε; Καταγγελία και προσπάθεια αποδό-
µησης των πάντων. Θέλατε να συντηρήσετε τα προνόµια της
βουλευτικής τάξης, και αυτό σε απόλυτο εναρµονισµό µε το
ΠΑΣΟΚ, για το οποίο µάλιστα έχουµε να πούµε ότι είδαµε τις
κρυφές και φανερές συνεννοήσεις που έγιναν εντός της εξετα-
στικής. Στην Εξεταστική ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ ήσασταν το ένα και
το αυτό! Σόου, λοιπόν, θέλατε να κάνετε και µε τα πολιτικά πρό-
σωπα που τοποθετήθηκαν στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφά-
νειας και εµείς σε αυτό τον ευτελισµό είπαµε ξεκάθαρα «όχι!». 

Τέλος, για να ολοκληρώσω: Κανένας δεν κρύφτηκε. Και τον κ.
Ανδρουλάκη εµείς δεχθήκαµε και τον φέραµε -προφανώς, εννο-
είται!- και τοποθετήθηκε.

Θέλω, όµως, να πω και κάτι για το απόρρητο. Οι νόµοι για κάθε
πολιτεία που θέλει να έχει µία σοβαρή προοπτική, για κάθε κρά-
τος δικαίου οφείλουν να εφαρµόζονται ακέραια, και όχι α λά
καρτ, ειδικότερα σε περιόδους κρίσιµες για την ασφάλεια. Το
απόρρητο κάποιοι επέλεξαν -επιλέξατε!- να το µετατρέψετε σε
κουρελόχαρτο. Όχι εµείς. 

Όµως και στις κατά καιρούς διαρροές σας, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ
και του ΠΑΣΟΚ -κάνατε διαρροές- το απόρρητο που δήθεν επι-
κοινωνούσατε πως δεν επικαλέστηκαν µάρτυρες, όπως οι κύριοι
Ρουµπάτης και Ράµµος, αποτελεί ψέµα, fake news. Ψεύδεστε
όταν λέτε τέτοια πράγµατα, γιατί έγινε επίκληση του απορρήτου
από τους µάρτυρες, από όλους τους µάρτυρες. 

Δεν θα προχωρήσω στη δηµοσιοποίησή του είπαν, γιατί εγώ
και η παράταξή µου σεβόµαστε το απόρρητο. Μην ανησυχείτε,
δεν θα σας εκθέσω τόσο βαριά. Δεν θα σας εξευτελίσω αναφέ-
ροντας το πώς επικαλέστηκαν το απόρρητο. Θα σας εγκαλέσω,
όµως, µιας και δεν το έχετε πράξει, για το ότι δεν πήγατε να δια-
βάσετε το πόρισµα και είναι ντροπή σας. Δεν πήγατε καν να το
διαβάσετε στην Αίθουσα 148 και οι υπογραφές όσων έχουµε πάει
και το διαβάσαµε είναι πάνω. 

Θα σας καλέσω να διαβάσετε έστω και µία φορά τα πρακτικά.
Για κοιτάξτε καλύτερα τι απαντήθηκε από τον κ. Ράµµο για το αί-
τηµα που έχει απευθυνθεί από τον κ. Ανδρουλάκη για την υπό-
θεσή του. Για διαβάστε καλύτερα τι είπε ο κ. Ρουµπάτης. Και εάν
δεν µπορείτε να διαβάσετε καλά, θα σας πρότεινα να βγάλετε τα
γυαλιά της κοµµατικής µυωπίας σας, µήπως και δείτε καλύτερα,
µήπως και βγάλετε ένα σωστό πόρισµα και όχι αυτό το πόρισµα,
το οποίο αποτελεί ντροπή για εσάς και τα Κόµµατά σας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε συνάδελφε.

Εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας τον λόγο τώρα έχει ο κ.
Κωνσταντινίδης. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ και περίπου τρεις µήνες
µετά την καταγγελία του Προέδρου του ΚΙΝΑΛ, ότι επιχειρήθηκε
η παγίδευση του τηλεφώνου του µε παράνοµο λογισµικό, η πο-
λιτεία έχει ενεργοποιήσει όλες τις αρµόδιες υπηρεσίες και αρχές
για τη διαλεύκανση της υπόθεσης. 

Έτσι, µετά τη µήνυσή του ξεκίνησε δικαστική διερεύνηση. Η
ΑΔΑΕ πραγµατοποίησε ελέγχους σε υπηρεσίες της αστυνοµίας,
αλλά και στην ίδια την ΕΥΠ, ενώ και η Εθνική Αρχή Διαφάνειας
διενήργησε έλεγχο για την τυχόν προµήθεια τέτοιου λογισµικού
από κρατικούς φορείς, χωρίς φυσικά να προκύψει κάτι τέτοιο.
Το εντελώς αντίθετο µάλιστα. 
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Παράλληλα, δε, µε την άµεση ανταπόκριση του κυρίου Πρω-
θυπουργού συγκλήθηκε δύο φορές η Επιτροπή Θεσµών και Δια-
φάνειας ενώπιον της οποίας κλήθηκαν υψηλόβαθµα πρόσωπα,
προκειµένου να διακριβωθεί τι είχε συµβεί και αν στη συγκεκρι-
µένη υπόθεση είχαν ακολουθηθεί οι νόµιµες διαδικασίες, όπως
επιβεβαίωσαν όλοι οι µάρτυρες που είχαν γνώση αυτών των ζη-
τηµάτων.

Για τον ίδιο λόγο συστάθηκε και η Εξεταστική Επιτροπή, η
οποία εξέτασε εννέα µάρτυρες -τους µάρτυρες που εσείς προ-
τείνατε- σε εξήντα περίπου ώρες συνεδριάσεων. Μάλιστα, ζή-
τησε και έλαβε χιλιάδες έγγραφα από τις εµπλεκόµενες
υπηρεσίες και βέβαια συγκέντρωσε και πολλές χιλιάδες πρακτι-
κών, ώστε να διαπιστώσει εάν υπάρχουν πράξεις ή παραλείψεις
και ποιοι ενδεχοµένως ευθύνονται. 

Εξάλλου, για την ίδια υπόθεση πραγµατοποιήθηκε συζήτηση
σε επίπεδο Αρχηγών Πολιτικών Κοµµάτων στη Βουλή και αναλή-
φθηκε άµεση νοµοθετική πρωτοβουλία µε τη θέσπιση πράξης νο-
µοθετικού περιεχοµένου για την σε πρώτο χρόνο προσθήκη
εγγυήσεων στις διαδικασίες των επισυνδέσεων και φυσικά, ανα-
λυτική συζήτηση και κατά την κύρωση της πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου. 

Επιπλέον, το ζήτηµα των παρακολουθήσεων και της κυκλοφο-
ρίας του κακόβουλου λογισµικού απασχόλησε και το Ευρωκοι-
νοβούλιο, το οποίο ανέθεσε σε ειδική επιτροπή τη διερεύνηση
αντίστοιχων καταγγελιών. 

Και µόνο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την τηλεγραφική
αναφορά των διαδικασιών που εξελίχθηκαν και κυρίως από την
ταχύτητα µε την οποία ανταποκρίθηκαν οι υπηρεσίες και η ίδια η
Κυβέρνηση, δεδοµένου ότι η σύγκληση της Επιτροπής Θεσµών
και Διαφάνειας εξελίχθηκε τρεις ηµέρες µετά -τρεις µόλις ηµέ-
ρες µετά!- την καταγγελία του κ. Ανδρουλάκη, ενώ και οι άλλες
διαδικασίες ολοκληρώθηκαν, εξελίχθηκαν µέσα στον µήνα Αύ-
γουστο που, ως γνωστόν, οι υπηρεσίες υπολειτουργούν, γίνεται
φανερό ότι κάθε άλλο παρά προσπάθεια συγκάλυψης υπήρξε. 

Από όλες αυτές τις διαδικασίες, λοιπόν, ήρθαν σε αυτό το
Βήµα κορυφαία στελέχη της Αντιπολίτευσης. Μας έδωσαν κά-
ποιο στοιχείο που να επαληθεύει τις καταγγελίες τους; Μας απέ-
δειξαν έστω µία σοβαρή ένδειξη ότι υπάρχει εµπλοκή των
προσώπων στα οποία αναφέρονται; Εγώ, όµως, διερωτώµαι:
Υπάρχουν δήθεν και κάποια άλλα πρόσωπα, τα οποία εµείς δεν
έχουµε καλέσει, και γνωρίζουν κάποια άλλα στοιχεία και δεν τα
καταθέτουν αυτή την στιγµή; Δεν τα φέρνετε εσείς να τα κατα-
θέσουν δηµόσια, σε οποιοδήποτε βήµα και να φωτίσουν πτυχές
αυτής της υπόθεσης; 

Βεβαίως και είπαµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να χυθεί
φως. Και στο πλαίσιο ενός πολιτικού consensus, πράγµατι, κατά
παρέκκλιση προτάθηκε στον θιγόµενο να πάει ο ίδιος να πληρο-
φορηθεί τι πραγµατικά συµβαίνει. Γιατί; Για να µην δηλητηριάζε-
ται η δηµόσια ζωή. Είχε κανείς αντίρρηση µε αυτό; Όχι, εκτός
από τον ίδιο. 

Το «όλα στο φως» όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν ση-
µαίνει όλα στη φόρα. Εµείς από την αρχή είπαµε ότι πρέπει να
προστατεύσουµε αυτή τη νευραλγική υπηρεσία και ενδεχοµένως
και κάποιες διαβαθµισµένες πληροφορίες που πιθανότατα σχε-
τίζονται µε τη συγκεκριµένη υπόθεση. 

Το γνώριζαν αυτό φυσικά και τα στελέχη της Αντιπολίτευσης,
έστω και αν κατά πρόφαση ζητούσαν να δηµοσιοποιηθούν ευαί-
σθητα δεδοµένα από λειτουργούς που δεσµεύονταν από το κα-
θήκον εχεµύθειας. Ενώ, δηλαδή, οι της Αντιπολίτευσης,
ευλόγως, µάντευαν ότι πολλοί από αυτούς που θα καλούνταν θα
επικαλούνταν το απόρρητο, εντούτοις προκαταβολικά τους κα-
ταλόγιζαν πρόθεση συγκάλυψης. Τζάµπα µαγκιά, δηλαδή: «Ξέρω
ότι δεν µπορείς να καταθέσεις, σε καλώ να καταθέσεις και όταν
δεν το κάνεις, σου καταλογίζω ότι κρύβεσαι πίσω από το απόρ-
ρητο.». 

Από ποιο απόρρητο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Από αυτό
που εδώ, αυτό το Σώµα το νοµοθετικό έχει θεσπίσει από το 1994
και παρά τις παρεµβάσεις στο συγκεκριµένο πεδίο, δεν έχει αλ-
λάξει καµµία κυβέρνηση που έχει µεσολαβήσει. Θέλετε να το αλ-
λάξουµε; Ελάτε να το αλλάξουµε. Και κάθε φορά που θα
παγιδεύεται το τηλέφωνο ενός δικαστικού, ενός δηµοσιογράφου,

ενός δικηγόρου, ενός Βουλευτή, ενός υψηλόβαθµου πολιτικού
ή διοικητικού στελέχους, να δίνουµε στον αέρα ονόµατα, τηλέ-
φωνα και διευθύνσεις. Και να δούµε τότε ποια πηγή θα δίνει πλη-
ροφορίες στην ΕΥΠ, όταν θα ξέρει ότι τα ονόµατα θα µπουν στα
«µανταλάκια» την επόµενη ηµέρα. 

Μας είπατε «µα, την πληροφορία θα την προστατέψουµε εµείς
που, επίσης, δεσµευόµαστε από το απόρρητο» και την ίδια ώρα
οι κατά τα άλλα µυστικές συνεδριάσεις της επιτροπής έπαιζαν
σε απευθείας µετάδοση στα φιλικά µέσα. Και ξέρετε γιατί δεν
φοβόνταν κάποιοι να δώσουν αυτά τα στοιχεία στα µίντια; Διότι
και η δηµοσιογραφική πληροφορία καλύπτεται από το απόρ-
ρητο. 

Και φτάσαµε έτσι στο οξύµωρο να καταθέτει στα Πρακτικά στη
συζήτηση της υπόθεσης σε επίπεδο Αρχηγών ο κ. Τσίπρας δη-
µοσίευµα, το οποίο αναφερόταν σε µυστική συνεδρίαση. Μάλι-
στα! Δηλαδή, διά του πλαγίου παραβίαση του απορρήτου. Δίνω
στο µέσο την πληροφορία και µετά την επικαλούµαι µε το δηµο-
σίευµά του. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς από την αρχή αναγνωρί-
σαµε ότι η διαδικασία έχει κενά και χρειάζεται πρόσθετες δικλεί-
δες και πήραµε άµεσα µέτρα γι’ αυτό και συµπράξαµε σε κάθε
διερεύνηση. Τηρήσαµε, λοιπόν, µία υπεύθυνη και θεσµική στάση. 

Εσείς πριν από κάθε έλεγχο, κυριολεκτικά, από την πρώτη κιό-
λας µέρα, αποδίδατε, µοιράζατε κατηγορίες και µετά ψάχνατε
να τις επαληθεύσετε. Ξεκινήσατε µε το «απαγορεύεται η παγί-
δευση του τηλεφώνου κάθε Βουλευτή» και όταν είδατε ότι αυτό
δεν βγαίνει και ότι δεν περνάει στον κόσµο, το πήρατε πίσω. Και
τελικά, τι αποδείχθηκε, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ; Αποδείχ-
θηκε ότι παρακολουθούσατε συντρόφους σας. 

Και όσο δεν προέκυπταν στοιχεία από τις διαδικασίες, τόσο
καταφεύγατε σε κατασκευές και σενάρια. Αφού -λέει- η τάδε
εταιρεία είχε την έδρα της εκεί που την είχε και µία άλλη και
αφού ο τάδε συναντήθηκε µε τον δείνα, άρα φταίει ο Πρωθυ-
πουργός. Μάλιστα! Ωραίος δικανικός συλλογισµός! Ακλόνητος!
Γι’ αυτό, λοιπόν, και η θέση σας, επί του πορίσµατος, υπήρξε ένα
ανθολόγιο εικασιών και αγεφύρωτων υποθέσεων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Πρέπει να κλείσετε,
κύριε συνάδελφε.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ξέρετε, όµως, ποιο είναι το
προκλητικό; Είναι πως αυτά τα λένε εκείνοι που σε δύο τουλάχι-
στον υποθέσεις που ήχθησαν ενώπιον του ειδικού δικαστηρίου
από τη δικαιοσύνη και έβλεπαν µπροστά τους να περνούν έγ-
γραφα, µηνύµατα και καταγγελίες από εισαγγελικούς λειτουρ-
γούς για απειλές σε βάρος τους, εκεί µιλούσαν για σκευωρία. 

Αλλά και επί της διαδικασίας, πραγµατικά, µας βγάλατε την
ψυχή που δεν διανεµήθηκαν τα πρακτικά και δεν πήγατε καν να
τα βρείτε, δεν πήγατε καν να τα επισκοπήσετε.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να µας κατηγορούν και
τα κόµµατα της Ελάσσονος Αντιπολίτευσης, το Κοµµουνιστικό
Κόµµα, το ΜέΡΑ25 και η Ελληνική Λύση που ψήφισαν «Δεν ξέρω.
Δεν απαντώ» σε υποθέσεις που οδηγήθηκαν στο ειδικό δικαστή-
ριο, αυτό πραγµατικά ξεπερνάει κάθε όριο προκλητικότητας και
υποκρισίας. 

Κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, δυστυχώς σε µία ακόµα
σοβαρή υπόθεση, γιατί πράγµατι είναι σοβαρή υπόθεση, απο-
δειχθήκατε κατώτεροι των περιστάσεων. Αποδείξατε ότι κινείστε
βάσει µικροκοµµατικών σκοπιµοτήτων. Όσο θα λειτουργείτε έτσι,
τόσο θα σας γυρίζει και ο κόσµος την πλάτη. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθήτριες και µαθητές και δύο συ-
νοδοί εκπαιδευτικοί από το 11ο Γυµνάσιο Πάτρας, δεύτερο
Τµήµα.  

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
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(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Τον λόγο τώρα έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κι-

νήµατος Αλλαγής κ. Σκανδαλίδης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, ακούγοντας τους οµιλητές της Νέας Δηµοκρατίας νιώθω
ότι, αν είχατε τη δυνατότητα, θα ζητούσατε από τον κ. Ανδρου-
λάκη να σας ζητήσει ταπεινά συγγνώµη γιατί σας απασχόλησε
όλο αυτόν τον καιρό. Αλλά νοµίζω ότι δεν είναι ώρα για αστεία.
Εδώ µιλάµε στη Βουλή των Ελλήνων και είναι µία στιγµή που δεν
περιποιεί τιµή για το εθνικό Κοινοβούλιο. 

Σε ένα µείζον θέµα διαφάνειας και δηµοκρατίας υποταχθήκατε
στο έργο συγκάλυψης που σκηνοθέτησε το Μέγαρο Μαξίµου.
Είχατε µία χρυσή ευκαιρία, αν πιστεύετε πραγµατικά ότι ο Πρω-
θυπουργός ήταν αµέτοχος, να αναζητήσετε έµπρακτα τα πειστή-
ρια της αθωότητάς του. Δεν το τολµήσατε. Προφανώς δεν το
πιστεύατε. Δυστυχώς, η στάση σας είναι η πιο κατηγορηµατική
απόδειξη της ενοχής του, άµεσης ή έµµεσης. Φοβηθήκατε να
µην αποκαλυφθεί η ευθύνη και ο φόβος σας αυτός µπροστά στην
αλήθεια πληγώνει βαθιά τη δηµοκρατία. 

Μέχρι τώρα, κυρίες κύριοι συνάδελφοι, γνώριζα τους όρκους
πίστης στις ιδέες, στην ελευθερία, στην πατρίδα, στον έρωτα.
Είναι η πρώτη φορά στα χρόνια της Μεταπολίτευσης που κατά-
πληκτοι βλέπουµε όρκο πίστης στο απόρρητο των επικοινωνιών.
Πανηγυρίζετε ότι κανένα στοιχείο δεν προέκυψε. Μα, πώς θα
προέκυπτε; Αφού δεν καλέσατε κανέναν µάρτυρα από αυτούς
που γνώριζαν, από αυτούς που είχαν την ευθύνη, από αυτούς
που επόπτευαν. Δεν καλέσατε ούτε καν τον επικεφαλής της υπη-
ρεσίας, τον πολιτικό προϊστάµενο, που αποπέµφθηκε από τον
Πρωθυπουργό, παρ’ ότι συγγενής του. Ήταν τόσο µικρό, τόσο
ασήµαντο αυτό, που αποκεφάλισε την ηγεσία της ΕΥΠ και του
Γραφείου του Πρωθυπουργού; 

Στις 29 Αυγούστου η Ολοµέλεια της Βουλής αποφάσισε τη
συγκρότηση Εξεταστικής Επιτροπής µε µόνο αίτηµα, ποιος πα-
ρακολουθούσε, για ποιον λόγο, µε ποιον τρόπο. Σήµερα, δύο
µήνες µετά έρχεστε µε ένα πόρισµα που πραγµατεύεται το τί-
ποτε και το καθόλου. Τίποτε δεν αποκαλύπτεται. Τίποτε δεν ερευ-
νήσατε. Τίποτα δεν επιτρέψατε να δει το φως της δηµοσιότητας.
Αντίθετα, συγκαλύψατε τα πάντα. Σηκώσατε πέπλο σιωπής και
αποφανθήκατε ότι καθόλου σκάνδαλο δεν υπάρχει. Όλα είναι νό-
µιµα, όλα είναι διάφανα. Ήταν ένα λάθος στη διαδικασία σε µια
καθ’ όλα νόµιµη υπόθεση.

Ο απόηχος αυτού του σκανδάλου κινείται ανάµεσα στο αν ο
Πρωθυπουργός παρακολουθούσε έναν πολιτικό του αντίπαλο ή
αν ο Πρωθυπουργός παρακολουθούσε έναν πράκτορα εναντίον
των εθνικών συµφερόντων. Ποια είναι η απάντηση σε αυτή την
αντίφαση; Μπορείτε να µου πείτε ποιος ήταν ο άλλος λόγος;
Ήταν προσωπικός; Είχε καµµιά βεντέτα ο κ. Μητσοτάκης µε τον
κ. Ανδρουλάκη; Γιατί δεν µπόρεσε να βγει αυτό στη δηµοσιό-
τητα; 

Πιστεύει κανείς από εσάς ότι ήταν πράκτορας ο κ. Ανδρουλά-
κης; Πιστεύει κανείς από εσάς ότι συνοµιλούσε µε ξένες πρε-
σβείες και ξένες υπηρεσίες σε βάρος των εθνικών συµφερόντων;
Θα πήγαινε στο ειδικό δικαστήριο αµέσως. 

Όµως στην ιστορία θα καταγραφεί ότι µε δική σας αποκλει-
στική ευθύνη η εξεταστική επιτροπή ήταν η εξεταστική επιτροπή
τού τίποτε και του καθόλου. Και το σιωπητήριο που επιβάλατε
από την πρώτη στιγµή, έγινε σιωπητήριο στην εξεταστική επι-
τροπή και επιχειρήσατε να το κάνετε και σιωπητήριο της Βουλής.
Δεν είναι τυχαία αυτή η συζήτηση που γίνεται όλες αυτές τις ηµέ-
ρες και τα πορίσµατα. «Θα βγουν; Δεν θα βγουν. Δεν πρέπει; Το
απόρρητο…». Ποιο απόρρητο; 

Κι όµως, είχατε την ευκαιρία να ερευνήσετε σε βάθος τα συµ-
βάντα, τόσο µε την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, όσο και µε
το κακόβουλο λογισµικό. Είναι τυχαίο ότι την ώρα αυτή βοά η
Ευρώπη και κάνει τις δικές της διαδικασίες έρευνας, έρχεται πε-
πεισµένη στη χώρα µας να αποκαλύψει την αλήθεια και εσείς
κλείνετε άρον άρον πόρτες και παράθυρα που οδηγούν σε αυτή
την αλήθεια; Τι σας φοβίζει; Τι είναι αυτό που κρύβεται κάτω από
αυτό το σιωπητήριο; 

Ποιος είναι ο ρόλος των εταιρειών «KRIKEL» και «INTELLEXA»,
που αποδεδειγµένα πια ζουν από το ελληνικό δηµόσιο; Γιατί δεν

έγινε ενδελεχής έλεγχος σε όλα τα οικονοµικά στοιχεία, τις εµ-
πορικές σχέσεις µε µητρικές και θυγατρικές, καθώς και στα πρό-
σωπα που έπαιξαν καθοριστικό ρόλο στις συναλλαγές µε το
δηµόσιο, για τις διασυνδέσεις τις οικογενειακές, τις φιλικές, τις
εναλλακτικές, τόσο µε την τωρινή Κυβέρνηση όσο και µε την
προηγούµενη;

Όµως όλα τα αρνηθήκατε πεισµατικά. Επανειληµµένα σας το
ζητήσαµε, σας προκαλέσαµε. Και εσείς σιγή ιχθύος και άρα συ-
νενοχής!

Γιατί δεν χτυπήσατε το παρακράτος; Διότι φοβηθήκατε τους
µάρτυρες, διότι εκδιώξατε από τις υπηρεσίες ανθρώπους που
γνώριζαν και διότι υπήρξε αυτό το µοντέλο διακυβέρνησης που
εσείς κυβερνάτε τη χώρα. Αυτό είναι η αλήθεια! Γιατί τώρα και
γιατί έτσι; Γιατί µε την επίγνωση του τεράστιου σκανδάλου κα-
ταστρέψατε εν ριπή οφθαλµού τον φάκελο; Γιατί σπεύσατε µέσα
σε αντιφάσεις να τον κλείσετε άρον άρον; Γιατί επιστρατεύσατε
κάθε µέσο για να πείσετε ότι κανέναν δεν ενδιαφέρει, κανέναν
δεν απασχολεί; Γιατί το ρίξατε µέσα στη σούπα τού «όλοι το ίδιο
κάνουν σε κάθε εποχή από κάθε καθεστώς»; 

Είµαστε ενοχλητικοί και πολιτικά επικίνδυνοι! Νέος αρχηγός,
νέα δυναµική ενός κινήµατος µε ρίζες βαθιές και προοπτική επι-
στροφής. Κατανοητό. Θα σας πω, λοιπόν, εγώ, γιατί τώρα και
γιατί έτσι.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας,
υπάρχει ένα όριο. Γιατί σήµερα πέφτει και το τελευταίο πέπλο
που προσπάθησε να κρύψει την πραγµατικότητα του τρόπου που
κυβερνάτε τη χώρα, που µοιάζει τόσο πολύ µε τον παραδοσιακό
σας εαυτό, αυτόν που θέλετε να κρύψετε επιµελώς από τον ελ-
ληνικό λαό στην πορεία σας προς τη νέα δόξα σας και τη νέα αυ-
τοδυναµία σας. 

Εµείς πιστεύουµε σε άλλον τρόπο που κυβερνιέται η χώρα.
Εµείς τους θεσµούς τους φτιάξαµε. Εµείς τους θεσµούς τους
στηρίξαµε µε τα λάθη µας και τις παραλείψεις µας. Εµείς ό,τι
αφορά στη διαφάνεια και στη δηµοκρατία το κάναµε πράξη σε
όλες τις περιόδους που κυβερνήσαµε και της ακµής και της πα-
ρακµής. Εµείς εγγυόµαστε αυτό το άλλο µοντέλο διακυβέρνη-
σης χωρίς παρακράτος, χωρίς παρακολουθήσεις, χωρίς
πολιτικές χειραγώγησης των θεσµών, γνωρίζοντας πολύ καλά τι
σηµαίνει στη σηµερινή εποχή να προστατεύει κανείς τη δηµο-
κρατία, την οποία εσείς, όµως, δυστυχώς δεν την προστατεύ-
σατε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ κύριε

συνάδελφε. 
Τον λόγο τώρα, εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας, έχει η κ.

Έλενα Ράπτη.
ΕΛΕΝΗ ΡΑΠΤΗ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, δεν θυµάµαι σε ολόκληρη την κοινοβουλευτική µου δια-
δροµή να έχουν υπάρξει ταχύτερες κοινοβουλευτικές
διαδικασίες από αυτές που ενεργοποιήθηκαν στην περίπτωση
της παρακολούθησης του κινητού του κ. Ανδρουλάκη. Είχαµε
άµεσες παραιτήσεις προσώπων, νωρίτερο άνοιγµα της Βουλής,
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου για άµεση νοµοθέτηση επι-
πλέον δικλείδων ασφαλείας και διαφάνειας και κύρωσή της από
τη Βουλή, σύγκληση της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας, προ
ηµερησίας διατάξεως συζήτηση, σύσταση και ολοκλήρωση της
εξεταστικής επιτροπής. Έγιναν όλες οι κινήσεις µε απόλυτη θε-
σµική ευθύνη και χωρίς λεπτό καθυστέρηση σε όλα τα επίπεδα,
σε επίπεδο Κυβέρνησης, Βουλής, δικαιοσύνης, ελέγχου διοίκη-
σης, πολιτικής ευθύνης. 

Πάµε στην ουσία της διαδικασίας όπου από τις καταθέσεις των
µαρτύρων και τα έγγραφα που προσκοµίστηκαν προκύπτουν τα
εξής: 

Πρώτον, ότι η άρση απορρήτου του κινητού του κ. Ανδρου-
λάκη ήταν απολύτως νόµιµη µε βάση αίτηµα της ΕΥΠ, που είχε
υπογραφεί από υπηρεσιακούς παράγοντες και από τον διοικητή
της ΕΥΠ προς την αρµόδια εισαγγελέα που εξέδωσε διάταξη για
την άρση του απορρήτου. 

Δεύτερον, όπως προέκυψε συνολικά από τις καταθέσεις, το
Σύνταγµα και οι εφαρµοστικοί νόµοι σχετικά µε την προστασία
του απορρήτου των επικοινωνιών δεν προβλέπουν καµµία απο-
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λύτως εξαίρεση από την άρση του απορρήτου για καµµία κατη-
γορία πολιτών, όταν γίνεται διερεύνηση πράξεων κατά της εθνι-
κής ασφάλειας και, φυσικά, συµπεριλαµβάνονται και οι
Βουλευτές και οι Ευρωβουλευτές. Αναρωτιέµαι ποια έννοια δη-
µοκρατίας και ισονοµίας θα µπορούσε a priori να µας αποκλείσει. 

Τρίτον, δεν προέκυψε η παραµικρή ένδειξη ότι ο Πρωθυπουρ-
γός, το γραφείο του και οι συνεργάτες του γνώριζαν για την
άρση του απορρήτου σε οποιοδήποτε στάδιο. Το επιβεβαίωσαν
οι ίδιοι οι διοικητές της ΕΥΠ ως πάγια πρακτική της υπηρεσίας. 

Τέταρτον, για κανένα πολιτικό πρόσωπο από αυτά που έκαναν
αίτηση για να µάθουν αν παρακολουθούνται δεν προέκυψε πα-
ρακολούθηση εκ µέρους της ΕΥΠ. Επιπλέον, έγινε σαφές πως η
διάρκεια της νόµιµης επισύνδεσης για την παρακολούθηση του
κ. Ανδρουλάκη διήρκησε δύο µήνες, όπως είναι η πάγια πρακτική
της ΕΥΠ χωρίς εξαιρέσεις. 

Πέµπτον, προέκυψε πέρα από κάθε αµφιβολία πως η απόπειρα
παγίδευσης του κινητού τηλεφώνου µε το κακόβουλο λογισµικό
«Predator» δεν διενεργήθηκε ούτε από την ΕΥΠ που ουδέποτε
προµηθεύτηκε τέτοιο λογισµικό ούτε από οποιονδήποτε άλλο δη-
µόσιο φορέα. Επιβεβαιώθηκε, µάλιστα, πως το δηµόσιο ουδέ-
ποτε έχει προµηθευτεί παράνοµο λογισµικό παρακολούθησης,
ενώ από την εξέταση προέκυψε ότι η εταιρεία «KRIKEL», επίσης,
ουδέποτε προµήθευσε το δηµόσιο µε λογισµικό παρακολούθη-
σης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διαφορά της παράταξής µας
µε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση ήταν η εξής: Εµείς προσήλθαµε
στην εξεταστική επιτροπή για να βρούµε αληθινές απαντήσεις
για τα κύρια ερωτήµατα της παρακολούθησης και ο ΣΥΡΙΖΑ προ-
σήλθε για να βρει οπωσδήποτε κάτι που θα χρεώσει στην Κυβέρ-
νηση µε σκοπό να την φθείρει, αλλά και να µην εκτεθεί για τα
όσα αβάσιµα περιέφερε στον δηµόσιο διάλογο περί δήθεν πα-
ράνοµων επισυνδέσεων και κράτους παρακολουθήσεων, µπερ-
δεύοντας µάλλον τις εποχές που ο ίδιος το έκανε
παρακολουθώντας τα στελέχη του και, µάλιστα, µε έγκριση του
κ. Τσίπρα. Διαβάζοντας το πόρισµα που συνέταξε γίνεται φανερό
πως µαταίως προσπαθεί να συντηρήσει την υπόθεση. Θα µπο-
ρούσε να γράψει τα ίδια και κάποιος που δεν συµµετείχε στην
επιτροπή. 

Ίδιες προθέσεις χρεώνω και στο Κίνηµα Αλλαγής - ΠΑΣΟΚ, το
οποίο, δυστυχώς, εργαλειοποιεί  ένα σοβαρό θέµα και αρνείται
να αποδεχτεί τη διαφορετική πραγµατικότητα που ανέδειξε η
εξεταστική επιτροπή. Επίσης, µάλλον φοβούµενο πως αν στερέ-
ψει πολιτικά το συγκεκριµένο θέµα, θα επιστρέψει στην πολιτική
και δηµοσκοπική του στασιµότητα. 

Το θέµα σε πείσµα όσων ενδιαφέρονται για εντυπώσεις κλείνει
εδώ και κρατώ ως απότοκο αυτής της υπόθεσης το ότι ως πα-
ράταξη υποδείξαµε µια σειρά προτάσεων για τη θωράκιση του
θεσµικού πλαισίου της λειτουργίας της ΕΥΠ. Το βλέπω ως µία
συνέχεια στην πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου της Κυβέρνη-
σης και ως ένα κάλεσµα για το επόµενο διάστηµα να συµφωνή-
σουµε σε διατάξεις που θα ενισχύσουν τη διαφάνεια λειτουργίας
της ΕΥΠ, αλλά παράλληλα δεν θα θέτουν σε κίνδυνο την αποδο-
τικότητά της και την κρίσιµη αποστολή που έχει να επιτελέσει για
την προάσπιση των εθνικών µας συµφερόντων. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευ-
χαριστώ, κυρία συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι εκπρόσωποι δηµοτικών συµβουλίων και
πολιτιστικών συλλόγων του Δήµου Πυλαίας Χορτιάτη Θεσσαλο-
νίκης. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο τώρα έχει εκ µέρους του Κινήµατος Αλλαγής ο κ.
Μπιάγκης και αµέσως µετά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΜέΡΑ25, ο κ. Αρσένης.

Ορίστε, κύριε Μπιάγκη, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα γράφε-

ται ο επίλογος µιας καλοστηµένης παράστασης, ενός οργανω-
µένου κυβερνητικού σχεδίου συγκάλυψης του διαπιστωµένου
πλέον σε κάθε πολίτη αυτής της χώρας, σκανδάλου των παρά-
νοµων παρακολουθήσεων. 

Είχα την τιµή να εκπροσωπήσω το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής
και τον Πρόεδρό του στην εξεταστική επιτροπή, που προσπά-
θησε να διερευνήσει τις πτυχές αυτής της υπόθεσης. 

Κυρία Πρόεδρε, οι εξεταστικές επιτροπές βάσει του Κανονι-
σµού της Βουλής συνιστώνται για την εξέταση, διερεύνηση ειδι-
κών ζητηµάτων δηµόσιου ενδιαφέροντος, λόγος για τον οποίον
ο νοµοθέτης τις έχει εξοπλίσει µε όλες τις αρµοδιότητες των
ανακριτικών αρχών και του εισαγγελέα πληµµελειοδικών. Κάτω
από αυτό το ιδιαίτερα αυστηρό θεσµικό πλαίσιο κληθήκαµε να
αποφανθούµε για ένα ζήτηµα που αγγίζει τα όρια της δηµοκρα-
τίας, των ατοµικών κατοχυρωµένων συνταγµατικών δικαιωµάτων
και της ελευθερίας εν γένει. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις 28 Ιουνίου του 2022 η ει-
δική υπηρεσία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για την ασφάλεια
των επικοινωνιών διαπιστώνει την παρουσία ύποπτου συνδέσµου
στο κινητό τηλέφωνο του Ευρωβουλευτή του σηµερινού Προ-
έδρου του ΠΑΣΟΚ Νίκου Ανδρουλάκη και άρα απόπειρα παγί-
δευσης αυτού. Με το πόρισµα της ειδικής αυτής υπηρεσίας ανά
χείρας ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Νίκος Ανδρουλάκης καταθέτει
µηνυτήρια αναφορά στον Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου και ζητά
να διερευνηθεί το θέµα. Τρεις µέρες µετά ενεχυριάζει τη µηνυ-
τήρια αναφορά του στην Αρχή Διασφάλισης του Απορρήτου των
Επικοινωνιών, την ΑΔΑΕ. Η εµπλοκή της ΑΔΑΕ έδωσε νέα τροπή
στην υπόθεση, καθώς αποκαλύφθηκε ό,τι επιµελώς κρυβόταν
από τους αρµόδιους, δηλαδή ότι στο ίδιο διάστηµα µέσω του πα-
ράνοµου λογισµικού έγινε και η απόπειρα παγίδευσης του κινη-
τού, είχε τεθεί και υπό νόµιµη επισύνδεση η παρακολούθηση από
την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών. 

Με αυτά τα δεδοµένα ο Πρωθυπουργός κ. Μητσοτάκης και το
Γραφείο του αποφασίζουν την αποποµπή του Γενικού Γραµµα-
τέα του Πρωθυπουργού κ. Δηµητριάδη και του πρώην Διοικητή
της ΕΥΠ κ. Κοντολέοντα µε την αιτιολογία της αποσυµπίεσης της
πολιτικής επικαιρότητας από το τοξικό κλίµα που είχε δηµιουρ-
γηθεί. Την ίδια ώρα οι διεργασίες στην Επιτροπή Θεσµών και Δια-
φάνειας που είχαν κινηθεί από αίτηµα της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΠΑΣΟΚ δίνουν το στίγµα τους για προσπάθεια συγ-
κάλυψης των όποιων παρανοµιών. 

Κατόπιν όλων των ανωτέρω, η Κοινοβουλευτική Οµάδα του
ΠΑΣΟΚ επανέρχεται και ζητά αυτή τη φορά τη σύσταση της εξε-
ταστικής των πραγµάτων επιτροπής, ώστε να πέσει άπλετο φως
σε αυτές τις παράνοµες δραστηριότητες. Το σύνολο της Αντιπο-
λίτευσης υπερψηφίζει την παραπάνω πρόταση µε τη Νέα Δηµο-
κρατία να ψηφίζει «παρών». 

Δυστυχώς, όµως, από την πρώτη µέρα λειτουργίας της εν λόγω
επιτροπής, η πλειοψηφία αυτής προσκείµενη στη Νέα Δηµοκρα-
τία, έδειξε τις διαθέσεις της µε το εξής αποτέλεσµα: Αρνήθηκε
πεισµατικά τη δηµιουργία διαπαραταξιακού Προεδρείου, χαρα-
κτήρισε ως απόρρητη την όλη διαδικασία µε αποτέλεσµα να µη
δίνεται καν η δυνατότητα επίσηµης και υπεύθυνης ενηµέρωσης
των όσων ειπώθηκαν, ενώ την ίδια ώρα διαρροές προς τα έξω
ήταν επιλεκτικές. Ανάλογα µε τι τη συνέφερε πολιτικά, µεθόδευσε
και απέκλεισε σηµαντικούς µάρτυρες µένοντας µόνο σε αυτούς
που αυτή είχε προτείνει, ακόµα και όταν από τις καταθέσεις των
µαρτύρων αυτών που η ίδια είχε προτείνει, προέκυψαν στοιχεία
που έπρεπε να διερευνηθούν. Τέλος, η πλειοψηφία στέρησε στην
επιτροπή την πρόσβαση σε ζωτικής σηµασίας αποδεικτικό υλικό,
εµποδίζοντας µε κάθε τρόπο τη διερεύνηση της υπόθεσης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατόπιν όλων των ανωτέρω κα-
νένα από τα βασικά ερωτήµατα για τα οποία συστάθηκε η εν
λόγω επιτροπή δεν ήρθε στο φως, ερωτήµατα όπως: Ποιος ο
λόγος παρακολούθησης των τηλεφωνικών επικοινωνιών του
Νίκου Ανδρουλάκη; Ποιος ο λόγος παρακολούθησης του τηλε-
φώνου του κ. Κουκάκη; Τι έγινε τελικά µε την παρακολούθηση
στα γραφεία του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας;
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Ποια η σχέση κακόβουλου λογισµού «Predator» και νόµιµων επι-
συνδέσεων; Γιατί την ίδια µέρα που ο Νίκος Ανδρουλάκης κατήγ-
γειλε το γεγονός στην ΑΔΑΕ, εξαφάνιζαν τον φάκελο στην ΕΥΠ;
Γιατί αποµάκρυναν όσους µπορούσαν να µιλήσουν και δεν δέχτη-
καν ως όφειλαν όλους τους µάρτυρες; Γιατί διέταξαν σιωπή στους
διοικητές αλλά και στα στελέχη της ΕΥΠ, µε την επίκληση του
απορρήτου και την ταυτόχρονη απειλή για κάθειρξη; Γιατί ποδο-
πάτησαν τους θεσµικούς φορείς υποβιβάζοντας δραµατικά την
ΑΔΑΕ; 

Όµως, ας έρθουµε στην ουσία της υπόθεσης. Τελικά από κα-
νένα αποδεικτικό στοιχείο κατάθεσης µάρτυρα ή έγγραφο δεν
προέκυψε ότι πράγµατι συνέτρεχε έστω και ένας, κάποιος, κατά
το ελάχιστο, λόγος ασφάλειας για την άρση του απορρήτου των
επικοινωνιών του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ. Σε αυτό το συµπέρασµα
µάς αναγκάζει πλέον να καταλήξουµε ότι η εν λόγω επισύνδεση
αφορούσε την προσπάθεια ελέγχου του προσώπου του κ. Αν-
δρουλάκη -κατά προέκταση της πολιτικής του δραστηριότητας.
Συµπέρασµα: Η άρση του απορρήτου, προκειµένου να γίνει η νό-
µιµη επισύνδεση, µόνο νόµιµη δεν ήταν. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από τη διαδικασία ενώπιον της
εξεταστικής επιτροπής ένα επίσης σηµαντικό στοιχείο που προ-
έκυψε είναι ότι οι αλλαγές, από την πρώτη µέρα διακυβέρνησης
της Κυβέρνησης που αφορούσαν τη λειτουργία της ΕΥΠ, δηµι-
ούργησαν ένα κλίµα αδιαφάνειας και πλήρους καχυποψίας, κατά
το Σύνταγµα και των προβλεπόµενων εγγυήσεων για την άρση του
απορρήτου. Προέκυψε σωρεία άρσεων του απορρήτου στη λο-
γική των νόµιµων επισυνδέσεων, µε πλήρη αδιαφάνεια αναφορικά
µε τον τρόπο λήψης των σχετικών αποφάσεων, αλλά και του ελέγ-
χου λογοδοσίας.

Πρόκειται για συµπεράσµατα που µας οδηγούν στην αναγκαιό-
τητα εφαρµογής νέων διαφανών πολιτικών στον τρόπο λειτουρ-
γίας της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών και την ενίσχυση των
ανεξάρτητων αρχών. Σε αυτή την κατεύθυνση κατατέθηκαν και οι
τροπολογίες του ΠΑΣΟΚ. 

Τέλος, πρέπει να επισηµανθεί η αναγκαιότητα να τροποποιηθεί
ο Κανονισµός της Βουλής στην κατεύθυνση που επιβάλλει η πρό-
σφατη αναθεώρηση του άρθρου 68 παράγραφος 2 του Συντάγ-
µατος. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι εξεταστικές επιτροπές σκοπό
έχουν την αποκάλυψη και όχι τη συγκάλυψη της πραγµατικότητας.
Στην περίπτωσή µας, ο σκοπός αυτός δεν επετεύχθη σε καµµία
περίπτωση. Τουναντίον, η κυβερνητική πλειοψηφία εντός της επι-
τροπής επεδίωξε µε κάθε δυνατό τρόπο να εξουδετερώσει την
προσπάθεια διαλεύκανσης των υπό διερεύνησης ζητηµάτων. Και
αυτό -επιτρέψτε µου- έχει ήδη καταγραφεί ιστορικά ως ένα σο-
βαρό πλήγµα στην ίδια τη δηµοκρατία και τη διαφάνεια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέρα από τον τρόπο µε τον οποίο
λειτουργούσε και λειτουργεί η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών,
βασικό θέµα που προκύπτει και καλούµαστε ως πολιτεία να δώ-
σουµε απαντήσεις στην κοινωνία είναι η θωράκιση της ατοµικής
ελευθερίας των πολιτών ενάντια σε κάθε είδους κακόβουλα λογι-
σµικά, που επιχειρούν να στερήσουν το υπέρτατο αγαθό της ιδιω-
τικότητας. 

Ποια είναι τελικά η απάντηση της επίσηµης πολιτείας στα πα-
ράπλευρα προβλήµατα που δηµιουργούνται µε την εξέλιξη της τε-
χνολογίας, από συµφέροντα που µε ιδιοτέλεια κινούνται εις βάρος
των συνταγµατικά κατοχυρωµένων δικαιωµάτων των πολιτών;
Ποιες είναι οι ουσιαστικές κινήσεις της πολιτείας στην κατεύθυνση
της προστασίας της ιδιωτικότητας των πολιτών και της απειλής
που προσβεύουν αυτά τα λογισµικά; Όταν η ίδια η Πολιτεία αδυ-
νατεί να περιφρουρήσει τα δικαιώµατα ενός Ευρωβουλευτή, ενός
Αρχηγού Κόµµατος, πώς έχουµε την αξίωση να πιστέψει ο κάθε
πολίτης αυτής της χώρας ότι µπορούµε ως πολιτεία να διασφαλί-
σουµε και να περιφρουρήσουµε τα δικά του ευάλωτα δικαιώµατα;

Η διασφάλιση και η προάσπιση των ατοµικών δικαιωµάτων και
της εύρυθµης και οµαλής λειτουργίας του δηµοκρατικού πολιτεύ-
µατος και όλα όσα αυτό συνεπάγεται, µε σαφή διαχωρισµό της
ιδιωτικής και δηµόσιας σφαίρας, αποτελεί ύψιστο καθήκον πλέον.
Το διακύβευµα είναι µεγάλο και απαιτείται η συσπείρωση και η συ-
νεργασία όλων των πολιτικών δυνάµεων στην κατεύθυνση αυτή. 

Δυστυχώς, αυτό δεν έγινε. Είναι ξεκάθαρο τόσο εντός της επι-

τροπής -µε ευθύνη της δικής σας παράταξης, κύριοι της Πλει-
οψηφίας-, όσο και πέρα και έξω από αυτήν -επίσης, µε δική σας
ευθύνη-, καθώς γίναµε µάρτυρες µιας απροκάλυπτης προσπά-
θειας από την κυβερνώσα παράταξη να µετατρέψει το άσπρο σε
µαύρο, τα θύµατα σε θύτες, στοχοποιώντας και συκοφαντώντας
ακόµα και όσους βρέθηκαν να παρακολουθούνται µε αυτές τις
«νόµιµες» παράνοµες επισυνδέσεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας, οι εξελίξεις τρέχουν
µε ιλιγγιώδεις ρυθµούς. Πρέπει, επιτέλους, κάποια στιγµή να
δράσουµε από κοινού όλοι µαζί σήµερα, τώρα. Αύριο θα είναι
πολύ αργά για εµάς, για τις νέες γενιές, για τη δηµοκρατία µας,
για τον τόπο µας. 

Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή, κυρία Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε. 

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΜέΡΑ25 κ. Αρσένης. 

ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Βουλεύτριες και Βουλευτές, Υπουργέ, το νόµιµο και το απόρ-

ρητο είναι οι έννοιες που αποφάσισε η Κυβέρνηση να διαστρε-
βλώσει στην υπόθεση των υποκλοπών. Απόρρητη έγινε η
αλήθεια. Την έκανε, για να είναι νόµιµη η κοινωνική λεηλασία,
αυτή η λεηλασία που µας στερεί σχολεία, νοσοκοµεία, δοµές
προστασίας ανηλίκων από την κακοποίηση και τόσα πολλά άλλα,
που µια ευνοµούµενη κοινωνία έχει, που άλλες χώρες έχουν. 

Η απόφαση υποκλοπών, προφανώς, πρέπει να λήφθηκε τον
Ιούλιο του 2019, όταν ο κ. Μητσοτάκης φέρνει τον νόµο που
βάζει τη ΕΥΠ σαν πρώτη προτεραιότητα -ήταν σχεδόν το πρώτο
πράγµα που έκανε-, που βάζει την ΕΥΠ υπό την αποκλειστική
δική του αρµοδιότητα. Διορίζει τοποτηρητή δικό του συγγενή και
αλλάζει τον νόµο, ώστε να είναι νόµιµη η παράνοµη πρόσληψη
του αρεστού επικεφαλής της ΕΥΠ. 

Όταν ο κ. Κουκάκης ρωτάει την ΑΔΑΕ εάν παρακολουθείται
και η ΑΔΑΕ στέλνει το ερώτηµα στην ΕΥΠ, προλαβαίνει η ΕΥΠ -
πριν απαντήσει στην ΑΔΑΕ- να αλλάξει τον νόµο που την υπο-
χρεώνει να ενηµερώνει τους πολίτες. Μπορεί µια ανεξάρτητη
ΕΥΠ να αλλάξει νόµους στο χρονικό διάστηµα µεταξύ της υπο-
χρέωσής της να απαντήσει σε έναν πολίτη; Προφανώς, αυτό
µπορεί να το κάνει µόνο ο Πρωθυπουργός. 

Γιατί όµως να παρακολουθεί πολιτικούς και πολίτες ο Πρωθυ-
πουργός, ο κ. Μητσοτάκης; Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη, όπως
έχουµε καταγγείλει ως ΜέΡΑ25 επανειληµµένα από αυτό το
Βήµα, λειτουργεί σαν «Μητσοτάκης Α.Ε.», σαν ατοµική εταιρεία,
µε στόχο την εξυπηρέτηση πέντε συµφερόντων στη χώρα µέσα
από την κοινωνική λεηλασία. Και για να κάνεις αυτή τη λεηλασία,
πρέπει να έχεις στα χέρια σου εργαλεία που σε βοηθάνε να απο-
µακρύνεις κάθε εµπόδιο, αλλά και να κρατάς αρκετούς ανθρώ-
πους «στο χέρι», ώστε να µην χάσεις απρόβλεπτα την εξουσία
και να µην έχεις ποινικές κυρώσεις. 

Απόρρητη, λοιπόν, έγινε η αλήθεια, νόµιµη η συγκάλυψη, νό-
µιµη η διαπλοκή, νόµιµη η παραβίαση του Συντάγµατος, νόµιµη
η παραβίαση της ευρωπαϊκής νοµοθεσίας, όσον αφορά την πε-
ριβαλλοντική νοµοθεσία, παραδείγµατος χάριν, κατά συρροή.
Νόµιµη έγινε η παραβίαση της εθνικής νοµοθεσίας. Γιατί το µόνο
νόµιµο σε αυτή τη χώρα έχει γίνει το δικαίωµα της ολιγαρχίας να
ξεκοκαλίζει ό,τι έχει αποµείνει από τη χρεοκοπηµένη µας χώρα
και τα χρεοκοπηµένα νοικοκυριά. 

Σε ένα σκηνικό δυστοπικό, φτωχοποίησης µαζικής και ρα-
γδαίας των νοικοκυριών των πολιτών, µε τους ολιγάρχες να
έχουν κάθε µέρα µεγαλύτερη όρεξη για να λεηλατήσουν µεγα-
λύτερους πόρους της κοινωνίας από µια κοινωνία που έχει και
λιγότερα να τους δώσει, προφανώς και χρειάζεται η εξουσία να
ασκήσει βία και προφανώς χρειάζεται να γίνουν και υποκλοπές. 

Οι υποκλοπές είναι ένα από τα εργαλεία φτωχοποίησης. Γίνον-
ται για να εκβιαστούν άνθρωποι, άνθρωποι που µπορεί να είναι
στο σύστηµα, αλλά καλούνται να εξυπηρετήσουν διαφορετικά
σχέδια, ανταγωνιστικά σχέδια λεηλασίας της κοινωνίας, άνθρω-
ποι που είναι ανεξάρτητοι και καλούνται να αποκαλύψουν αυτή
τη λεηλασία, αυτά τα παράνοµα, ανήθικα, αντιδηµοκρατικά σχέ-
δια της Κυβέρνησης και όποιας κυβέρνησης. 
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Το ΜέΡΑ25 είναι εδώ για να βάλει ένα τέλος στη συγκάλυψη
και γι’ αυτό ενοχλεί. 

Χθες ο κ. Αλαφούζος έκανε µήνυση στον Κλέωνα Γρηγοριάδη
για τις δηλώσεις του στην Ολοµέλεια ως Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΜέΡΑ25. Δεν θα το ξέρετε γιατί δεν το έγραψε
κανείς, πέρα από ένα µικρό παραπολιτικό στην «Εφηµερίδα των
Συντακτών». Δεν το έγραψε κανείς, γιατί κανείς δεν θέλει να ξέ-
ρουν οι πολίτες ποιος είναι αυτός που δεν έχει κανένα γραµµάτιο
µε την πλουτοκρατία και τους ολιγάρχες. Κανείς δεν θέλει να ξέ-
ρουν οι πολίτες ποιους φοβούνται οι ολιγάρχες, ποιοι είναι αυτοί
που µπορούν να φέρουν την ανατροπή στην κοινωνική λεηλασία,
ποιοι είναι αυτοί που µπορούν να φέρουν τη ρήξη. 

Μιλάει ο ΣΥΡΙΖΑ για προοδευτική διακυβέρνηση. Καταλαβαί-
νετε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ ποτέ δεν θα θελήσει να κάνει µια προγραµµα-
τική σύγκλιση µε το ΜέΡΑ25 γι’ αυτή τη προγραµµατική
διακυβέρνηση ούτε το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής. Γιατί η προ-
γραµµατική αυτή σύγκλιση µε το ΜέΡΑ25 σηµαίνει υποχρεωτικά
ρήξη µε την κοινωνική λεηλασία. Όµως ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ ούτε το
ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής είναι διατεθειµένο να κάνει αυτή τη
ρήξη.

Το σχέδιο που διαβλέπω είναι η συµφωνία µεταξύ τους και η
προσπάθεια µετεκλογικά να εκβιαστεί η ψήφος ανοχής του
ΜέΡΑ25. Θέλω να θυµίσω στην Ολοµέλεια την απόφαση της Κεν-
τρικής Επιτροπής του ΜέΡΑ25 ότι δεν θα υπάρξει η παραµικρή
στήριξη στην οποιαδήποτε κυβέρνηση ούτε µε ψήφο ανοχής αν
δεν έχει προηγηθεί προγραµµατική σύγκλιση προεκλογικά. Και
θέλω να ξεκαθαρίσω ότι το ΜέΡΑ25 έχει πάρει αυτή τη θέση από
πλήρη σεβασµό στην απλή αναλογική. 

Όποιος πιστεύει στην απλή αναλογική, πιστεύει ότι όταν το
αποφασίσει ο κόσµος πρέπει να γίνονται κυβερνήσεις συνεργα-
σίας και γι’ αυτό το ΜέΡΑ25 είναι ανοιχτό σε αυτή τη συζήτηση.
Όµως υπάρχουν δύο µοντέλα εφαρµογής της απλής αναλογι-
κής. Τα µοντέλα των χωρών που έχουν χρόνο, µήνες µετά τις
εκλογές, όπως η Γερµανία για να γίνει η προγραµµατική σύγ-
κλιση -δεν είναι η χώρα µας αυτό το µοντέλο, εµείς έχουµε τρεις
µέρες µόνο- και τα µοντέλα των χωρών που κάνουν προεκλογικά
το πρόγραµµά τους ώστε ανοιχτά οι πολίτες να ξέρουν τι θα τους
βγει όταν ψηφίζουν κάποιο κόµµα. 

Όποιος στη χώρα µας δεν θέλει να κάνει προγραµµατική συ-
ζήτηση για προγραµµατική σύγκλιση προεκλογικά πολύ απλά
θέλει να τελειώνει µε την απλή αναλογική. Αυτή είναι η ωµή αλή-
θεια και η ωµή αλήθεια εδώ µέσα είναι ότι και ο ΣΥΡΙΖΑ που λέει
πως αγαπάει την απλή αναλογική, όταν έρχεται να επιλέξει µε-
ταξύ του να κάνει τη ρήξη µε την ολιγαρχία και να υπερασπιστεί
την απλή αναλογική ή να θυσιάσει την απλή αναλογική για ακόµη
µια φορά παίρνει το µέρος της ολιγαρχίας. 

Η συγκάλυψη στη χώρα µας δεν είναι σπάνιο φαινόµενο. Ατι-
µωρησία και συγκάλυψη στην υπόθεση Λιγνάδη, στον Ζακ-Ζάκι,
σε βιασµούς και τόσες άλλες υποθέσεις. Βοά η κοινωνία για τη
συγκάλυψη. Κάθε φορά που αποκαλύπτεται µια καινούργια υπό-
θεση, η κοινωνία είναι σίγουρη ότι θα ακολουθήσει συγκάλυψη.
Συγκάλυψη έχουµε και στην περίπτωση βέβαια των pushbacks.
Μια συγκάλυψη η οποία έχει διακοµµατικό χαρακτήρα για τα
pushbacks τα οποία, όπως ο Ιάσονας Αποστολόπουλος δήλωνε,
γίνονταν και επί ΣΥΡΙΖΑ στη θάλασσα, τουλάχιστον µέχρι το πο-
λύνεκρο ναυάγιο του Μολύβου στα τέλη του 2015 και που συνέ-
χισαν να γίνονται από το ΣΥΡΙΖΑ και στη στεριά καθ’ όλη τη
διακυβέρνησή του. 

Η Νέα Δηµοκρατία δεν κάνει καν µόνο pushbacks. Pushbacks
κάνουν πάρα πολλές ευρωπαϊκές χώρες αυτή τη στιγµή. Αυτό το
έγκληµα το κάνουν πάρα πολλές ευρωπαϊκές χώρες. 

Έχει πάει λοιπόν στο επόµενο, στις εξαφανίσεις ανθρώπων.
Άνθρωποι που φτάνουν στην Ελλάδα, τους βλέπουν οι κάτοικοι,
στη Μεσσηνία και αλλού, τους φωτογραφίζουν και µετά ξαφνικά
βρίσκονται σε µια σχεδία να πλέουν στο πέλαγος και µερικοί από
αυτούς να χάνουν τη ζωή τους. Και µας λέτε ότι εργαλειοποιεί η
Τουρκία τους πρόσφυγες. Ναι, θα συµφωνήσω µαζί σας. Η Τουρ-
κία εργαλειοποιεί πρόσφυγες. Όµως τότε γιατί την θεωρείτε
ασφαλή χώρα για πρόσφυγες; Απευθύνεται και στον ΣΥΡΙΖΑ και
σε όλα τα άλλα κόµµατα που έχουν υπογράψει τη συµφωνία ή
συναινούν, συµφωνούν δηµόσια µε τη συµφωνία του 2016. Αν η

κυβέρνηση της Τουρκίας εργαλειοποιεί τους πρόσφυγες, γιατί
την θεωρείτε ασφαλή χώρα και τελικά πότε είστε υποκριτές;
Όταν λέτε ότι είναι ασφαλής χώρα ή όταν λέτε ότι κάνει εργα-
λειοποίηση; Πότε τελικά είστε υποκριτές; Πείτε µας.

Εδώ έχουµε την αλήθεια να γίνεται απόρρητη, η υποκρισία, το
ψέµα, η πληρωµένη προπαγάνδα να γίνονται εργαλεία λεηλασίας
της κοινωνίας. Μιας κοινωνίας τόσο φτωχής που για να βγάλει
τα υπερκέρδη τους τα συµφέροντα πρέπει να ασκήσουν βία και
οι υποκλοπές εκεί εντάσσονται. Είναι σύµπτωµα της κοινωνικής
λεηλασίας, στην οποία εµµέσως συναινούν τα περισσότερα κόµ-
µατα εδώ µέσα.

Το ΜέΡΑ25 θα αντιµάχεται αυτή την κοινωνική λεηλασία µε
όλες του τις δυνάµεις. Ας µην παίζουµε ένα θέατρο δηµοκρατίας
εδώ µέσα. Η δηµοκρατία σας µετριέται στις τσέπες των ολιγαρ-
χών. Αυτά θα ανατρέψουµε εµείς. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 11ο Γυµνάσιο Πατρών (τρίτο
τµήµα).

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Κατρούγκαλος εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-

εδρε. 
Θα ήταν κωµικοτραγικό εάν δεν αποτελούσε πλήγµα στον κοι-

νοβουλευτισµό αυτό που πρότεινε και επέβαλε η κοινοβουλευ-
τική Πλειοψηφία, να συζητάµε σε µια συνεδρίαση που στην αρχή
φλέρταρε να είναι και αυτή µυστική επί µυστικών πορισµάτων,
τουλάχιστον των δικών της. Είναι προφανές γιατί γίνεται αυτό.
Για να συνεχιστεί η προσπάθεια συγκάλυψης και συσκότιση της
υπόθεσης. Άλλωστε η αφήγηση του γενικού εισηγητή της Πλει-
οψηφίας, όπως και η στάση του στην εξεταστική ήταν ότι δεν
πρόκειται για σκάνδαλο, είναι µια συνωµοσία της Αντιπολίτευ-
σης, ειδικά της Αξιωµατικής και µάλιστα ανοιχτά µας είπαν ότι
αρχίζουµε να γινόµαστε ενοχλητικοί, κουραστικοί.

Αγαπητοί συνάδελφοι, ειδικά της Νέας Δηµοκρατίας, θα σας
διαβάσω µια άλλη αφήγηση: «Το θέµα είναι τόσο σοβαρό που
δεν γίνεται να µείνουν σκιές. Παραµένει επιτακτική η ανάγκη να
ξεκαθαριστεί ποιοι και µε ποια δικαιολογία ζήτησαν κάτι τέτοιο
και ποιοι και πώς το ενέκριναν. Η επίκληση του απορρήτου σε
τέτοιες περιπτώσεις υποτάσσεται στην ανάγκη κάθαρσης του
δηµόσιου βίου. Αυτά τα στοιχειώδη, για να αποτραπεί η περαι-
τέρω απαξίωση των θεσµών».

Ξέρετε βεβαίως ποιος προχώρησε σε αυτή τη δήλωση τον Αύ-
γουστο του 2022. Ο πρώην Πρωθυπουργός και προηγούµενος
Αρχηγός της Νέας Δηµοκρατίας. Είναι η αντιδιαµετρική αφή-
γηση από αυτή που υποστηρίξατε σήµερα. Και υπάρχει ένα εύ-
λογο ερώτηµα σε εσάς κυρίως τους Βουλευτές της Νέας
Δηµοκρατίας. Νοµίζω ότι ο µέσος ψηφοφόρος της Νέας Δηµο-
κρατίας το έχει ήδη απαντήσει. Με ποια από αυτές τις δύο αφη-
γήσεις ταυτίζεστε τόσο από πλευράς περιεχοµένου όσο και από
πλευράς ύφους; Με τον κ. Τσαβδαρίδη ή µε τον κ. Καραµανλή;
Και δεν είναι θέµα µόνο του κ. Καραµανλή ούτε έχω καµµία ιδι-
αίτερη διάθεση να τον υποστηρίξω. Ούτε από τον κ. Σαµαρά
ακούσαµε κάποια δήλωση υποστηρικτική του κ. Μητσοτάκη. Πώς
θα µπορούσε άλλωστε;

Πώς θα µπορούσε να υποστηριχθεί µε οποιονδήποτε τρόπο
και µε οποιονδήποτε κοµµατικό πατριωτισµό ένας Πρωθυπουρ-
γός που παραβιάζει ευθέως το Σύνταγµα όχι απλώς για να πα-
ρακολουθήσει έναν πολιτικό του αντίπαλο, αλλά για να
χειραγωγήσει τις εξελίξεις σε ένα άλλο κόµµα, µε σκοπό να τις
επηρεάσει προς την κατεύθυνση που θεωρεί ότι θα ευνοήσουν
τον ίδιο; 

Πώς µπορεί να υποστηριχθεί ένας Πρωθυπουργός που αντί να

1412 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



αναλάβει τις συνταγµατικές του ευθύνες που έχουν υπογραµµι-
στεί από σχεδόν όλους τους συνταγµατολόγους, προσπαθεί να
υπεκφύγει θυσιάζοντας τους συγγενείς του, τον ανηψιό του,
τους συνεργάτες του, τον διοικητή της ΕΥΠ που ο ίδιος τον είχε
τοποθετήσει εκεί παράνοµα; 

Πώς µπορεί να υπερασπιστεί κανείς έναν Πρωθυπουργό που
σήµερα δεν ήταν καν εδώ στο Κοινοβούλιο να απαντήσει και να
απολογηθεί για τις πολύ συγκεκριµένες ευθύνες του που, όπως
σωστά τόνισαν ο εισηγητής µας, ο προηγούµενος Πρόεδρος της
Βουλής, είναι διπλές -το τέρας µε τα δύο κεφάλια, στο οποίο
αναφέρθηκε ο Αλέξης Τσίπρας- για τις υποκλοπές αυτές καθ’
αυτές, αλλά και για την προσπάθεια συγκάλυψής τους;

Το απόρρητο, το οποίο προφανώς δεν µπορεί να προβληθεί
όχι απλώς σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής, αλλά σύµ-
φωνα µε το Σύνταγµα απέναντι στη Βουλή, ήταν απλώς φύλλο
συκής, διότι όλες οι διατάξεις ερµηνεύονται βάσει των θεµελιω-
δών συνταγµατικών κατευθυντήριων διατάξεων της αρχής του
κοινοβουλευτισµού και της αρχής της λαϊκής κυριαρχίας. Δεν
µπορούν να υπάρχουν κενά στο κράτος δικαίου, αλλά και στη
δυνατότητα της Βουλής να ασκεί το ελεγκτικό της έργο.

Η δε άµυνα της κυβερνητικής πλειοψηφίας, του ίδιου του Πρω-
θυπουργού γιατί αυτός εµπλέκεται ευθέως, είναι εξαιρετικά αδύ-
ναµη και νοµίζω ότι η ίδια η διατύπωσή της συνιστά σιωπηρή
οµολογία ενοχής. 

Ποια είναι η τοποθέτηση της Νέας Δηµοκρατίας για την εµ-
βληµατική υπόθεση του κ. Ανδρουλάκη; Ότι ήταν νόµιµη επειδή
ακολουθήθηκε η νόµιµη διαδικασία. Αυτό το ακούσαµε σε διά-
φορες εκδοχές. Άρα τι αποφεύγει να πει η πλειοψηφία και κυ-
ρίως ο ίδιος ο Πρωθυπουργός; Ήταν νόµιµη επί της ουσίας; Δεν
µπορεί να απαντήσει σε αυτό το ερώτηµα, γιατί προφανώς ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός έχει αυτοπαγιδευτεί µε την εξόφθαλµα
αντιδηµοκρατική και αντισυνταγµατική του τοποθέτηση ότι ναι
µεν ήταν νόµιµη η παρακολούθηση του κ. Ανδρουλάκη, αλλά
ήταν λάθος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα µία πολύ µικρή ανοχή. 
Για να είναι νόµιµη η παρακολούθηση, έπρεπε να υπάρχει σο-

βαρός λόγος εθνικής ασφάλειας εξ αρχής. Αν υπήρχε παρόµοιος
λόγος εθνικής ασφάλειας, ήταν κατάσκοπος ο κ. Ανδρουλάκης
ή πράκτορας ξένης δύναµης, η παρακολούθηση ήταν νόµιµη και
δεν θα µπορούσε να είναι λάθος η διεξαγωγή της. Αν αντιθέτως
από την αρχή δεν υπήρχε λόγος εθνικής ασφάλειας -και το ότι η
κυβερνητική πλειοψηφία αποφεύγει µέχρι σήµερα να µας το ανα-
φέρει, νοµίζω ότι είναι πλήρης απόδειξη ότι ποτέ δεν υπήρξε πα-
ρόµοιος λόγος-, τότε η παρακολούθηση ήταν προφανώς
εξαρχής παράνοµη και αντιδηµοκρατική θίγοντας τα θεµέλια του
κοινοβουλευτικού πολιτεύµατος.

Δεν θα αναφερθώ -γιατί έχει τελειώσει ο χρόνος µου- σε άλ-
λους ισχυρισµούς του πορίσµατος που είναι µισό µυστικό, µισό
φανερό. Υπερακοντίζει σε σουρεαλισµό ακόµα και τις µέχρι τώρα
γνωστές δηλώσεις της Κυβέρνησης. Για παράδειγµα, απ’ ό,τι κα-
τάλαβα, ο ισχυρισµός δεν είναι πια ότι δεν χρησιµοποιεί η ΕΥΠ
το Predator, αλλά ότι προέκυψε πως ουδέποτε χρησιµοποιήθηκε
το Predator εντός της ελληνικής επικράτειας, λες και δεν ξέ-
ρουµε ότι ο κ. Κουκάκης, ο κ. Σπίρτζης, ο κ. Ανδρουλάκης παρα-
κολουθήθηκαν µε το ίδιο λογισµικό και µάλιστα µε τον ίδιο
σύνδεσµο παγίδευσης. 

Ολοκληρώνοντας το αφήγηµα της κούρασης, όπως προβάλ-
λεται και από τα δηµοσιογραφικά «εξαπτέρυγα», είναι ότι είναι
νεκρές πια οι υποκλοπές. Να θυµίσω ότι ο Πρόεδρος Νίξον βα-
σανίστηκε για δύο χρόνια από τότε που ξέραµε ότι έγινε το σκάν-
δαλο του «Watergate» µέχρι που τελικά αναγκάστηκε να
παραιτηθεί. Το µέλλον του βαλκάνιου µιµητού του -δεν είναι τυ-
χαίο ότι µίλησε για ελληνικό «Watergate» η «WASHINGTON
POST», η εφηµερίδα που αποκάλυψε το αρχικό- είναι επίσης
προδιαγεγραµµένο. Κι εµείς θα κάνουµε ό,τι µπορούµε, ώστε να
υπάρχει συνέχεια και στη δικαιοσύνη και στην Επιτροπή Θεσµών
και τελικά εκεί που δίνεται η τελική πολιτική ετυµηγορία, στις
εκλογές.

Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Θεοχάρης εκ µέρους της Νέας Δηµο-

κρατίας. 
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί είµαστε σήµερα εδώ; Γιατί

έγινε η παρακολούθηση του κ. Ανδρουλάκη; Φυσικά. Γιατί η ΕΥΠ
επέδειξε δυσλειτουργίες; Οπωσδήποτε. Γιατί ο διοικητής της δεν
ένιωσε την ανάγκη να επιβεβαιώσει και πολιτικά την πεποίθησή
του πως πρέπει να παρακολουθηθεί ο Αρχηγός του ΠΑΣΟΚ, τότε
Ευρωβουλευτής; Σίγουρα. Όµως, ο πραγµατικός λόγος είναι
άλλος. Είµαστε εδώ γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ δεν δέχεται τη λειτουργία της
σύγχρονης δηµοκρατίας, δεν δέχεται τη διάκριση των εξουσιών
του Μοντεσκιέ, παραδεκτή αρχή της Δηµοκρατίας από τον 18ο

αιώνα. Γιατί τι διαφορά έχουν όσα ακούσαµε σήµερα, αλλά και
τις προηγούµενες ηµέρες από την Αντιπολίτευση είτε δηµόσια
είτε για όσους είµαστε µέσα στις συνεδριάσεις της εξεταστικής;
Σε τι διαφέρουν, λοιπόν, όλα αυτά από τα «ρεσάλτα», από «τον
έλεγχο των αρµών της εξουσίας», από το «δεν νικάµε αν δεν βά-
λουµε κάποιον από δαύτους στη φυλακή» και από το «η δεύτερη
φορά θα είναι αλλιώς» όλων των στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ; Καµµία!
Γι’ αυτό η υπόθεση αυτή στην πραγµατικότητα είναι ένα απέ-
ραντο κατηγορητήριο για την πολιτική σας νοοτροπία.

Σας κατηγορώ, λοιπόν, γιατί για εσάς ο Πρωθυπουργός, όπως
και κάθε πολιτικός, έχει απόλυτη ισχύ επειδή εκλέγεται. Και σας
κατηγορώ στο όνοµα των κανόνων, συνταγµατικών και νοµικών,
που επιβάλλουν ακόµα και την άρνηση από τον δηµόσιο υπάλ-
ληλο, όταν η πολιτική εντολή τον οδηγεί στην παρανοµία. Δεν
µπορεί να σκεφτεί κάποιος ότι ένας δηµόσιος υπάλληλος µπορεί
να πει «όχι» και στον Πρωθυπουργό. 

Σας κατηγορώ γιατί για εσάς το ποιος εποπτεύει την ΕΥΠ έχει
µόνο πολιτική σηµασία. 

Σας κατηγορώ στο όνοµα της αποτελεσµατικότητας µιας κρί-
σιµης υπηρεσίας, ο ρόλος της οποίας επιβάλλει να στηρίζει όλα
τα Υπουργεία και συνεπώς πρέπει να υπάγεται στον Πρωθυ-
πουργό. 

Σας κατηγορώ γιατί για εσάς ο λόγος παρακολούθησης του κ.
Ανδρουλάκη έχει αξία κουτσοµπολιού και πρέπει να γίνει φέιγ
βολάν. 

Σας κατηγορώ στο όνοµα µιας ευνουχισµένης υπηρεσίας που
δεν θα πείθει κανέναν συνεργάτη πως η συνεργασία τους µπορεί
να είναι προστατευµένη. 

Σας κατηγορώ γιατί αφελώς βάζετε όρια στο ποιος µπορεί να
παρακολουθηθεί θέτοντας τους πολιτικούς υπεράνω των πολι-
τών. 

Σας κατηγορώ στο όνοµα µιας υπηρεσίας που θα είναι ευά-
λωτη στη χειραγώγηση µε τρωτά και αδύναµα σηµεία. 

Σας κατηγορώ γιατί για εσάς τίποτε δεν είναι ιερό και όλα µπο-
ρούν να γίνουν βορά στην κοµµατική αντιπαράθεση. 

Σας κατηγορώ στο όνοµα των θεσµών που θα είναι τόσο κα-
ταρρακωµένοι από την ισοπεδωτική κριτική σας που και να νική-
σετε στις εκλογές, η νίκη θα είναι πύρρειος.

Σας κατηγορώ γιατί θολώνετε τη διαφορά ανάµεσα στο νόµιµο
και το σωστό. Και αυτό είναι κάτι που κάνετε συνέχεια και το
ακούσαµε ακόµα και τώρα από τον κ. Κατρούγκαλο.

Σας κατηγορώ στο όνοµα της ευνοµίας που έχουµε τόσο
ανάγκη και που εξαρτάται από το να ξεχωρίζουµε αυτά τα δύο,
ώστε να διορθώνουµε τον νόµο και να τον ξανακάνουµε σωστό.

Σας κατηγορώ γιατί υποσκάπτετε την εµπιστοσύνη των πολι-
τών, όταν δεν δέχεστε ούτε τα πορίσµατα των ανεξάρτητων
αρχών που δείχνουν πως δεν χρησιµοποιήθηκε και δεν χρησιµο-
ποιείται Predator από δηµόσιες αρχές, ούτε άλλα τέτοιου τύπου
λογισµικά.

Σας κατηγορώ στο όνοµα της προόδου της χώρας που χτίζε-
ται πάνω στην πολιτική διαλεκτική, διαλεκτική η οποία µε τη
σειρά της βασίζεται στην ύπαρξη της στοιχειώδους πολιτικής εµ-
πιστοσύνης σε γεγονότα και θεσµούς.

Σας κατηγορώ γιατί για εσάς όλη εν τέλει η εξεταστική ήταν
ένα παιχνίδι σκιών, υποθέσεων, υποψιών και τελικά µικροκοµµα-
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τικών υπολογισµών αντί για µια προσπάθεια βελτίωσης υπαρ-
κτών παθογενειών, αλλά και ευκαιρίας αναστοχασµού και προ-
όδου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αυτές τις προτάσεις που θα
οδηγήσουν σε βελτίωση θέλω να τελειώσω, ελπίζοντας πως
µέσω αυτών κάτι µπορεί να διασωθεί από τη διαδικασία αυτή. 

Προτείνω, λοιπόν. Πρώτον, πολιτικά ευαίσθητα πρόσωπα, δη-
µοσιογράφοι, πολιτικοί και άλλοι, πρέπει να παρακολουθούνται
µόνο µετά και από αξιολόγηση του Προέδρου της Βουλής. 

Δεύτερον, ενίσχυση του εσωτερικού κανονισµού της Υπηρε-
σίας Εσωτερικού Ελέγχου και Εσωτερικών Υποθέσεων της ΕΥΠ
και λογοδοσία τους σε δεύτερο ανεξάρτητο εισαγγελέα. Σε πε-
ρίπτωση που γίνει δεκτή µια τέτοια πρόταση, θα µπορούσε να
επανέλθει το καθεστώς του ενός εισαγγελέα που διατάσσει τις
άρσεις απορρήτου, καθώς ο παραπάνω εισαγγελέας θα έχει
ικανό ελεγκτικό ρόλο πάνω στον πρώτο. 

Τρίτον, ενίσχυση των σχετικών ανεξάρτητων αρχών και εισαγ-
γελέων µε ανθρώπινο δυναµικό και υλικοτεχνικό υλικό. 

Τέταρτον, αποσαφήνιση των ορίων δικαιοδοσίας των ανεξάρ-
τητων αρχών και της Επιτροπής Θεσµών, ώστε να µπορούν να
εποπτεύουν αποτελεσµατικά τη συµµόρφωση της ΕΥΠ στους νό-
µους, όπως, για παράδειγµα, πως δεν γίνονται παρακολουθήσεις
χωρίς αντίστοιχη εισαγγελική εντολή και όχι, όπως µας λέτε συ-
νεχώς, για να κρίνουν τάχα αν ο εισαγγελέας έκρινε ορθώς ή όχι
διατάσσοντας -άρα νόµιµα- µια παρακολούθηση. 

Τέλος, απαγόρευση εµπορίας και κατοχής λογισµικού παρα-
κολούθησης τύπου Predator από ιδιώτες, ώστε να προστατευ-
τούν όλοι οι πολίτες από τέτοιες παράνοµες πρακτικές. 

Με αυτές τις προτάσεις ελπίζω να µείνει κάτι χρήσιµο από τη
διαδικασία της εξεταστικής και να πείσω έστω και λίγους πως
δεν ήταν άσκοπα όλα αυτά που κάναµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνω. 
Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας ήταν για µήνες η µόνη

που επέµενε πως η αληθινή ατζέντα του κόσµου είναι τα προ-
βλήµατά του. Δεν αναρωτηθήκατε «πώς γίνεται αυτό;» από µια
Κυβέρνηση που κυβερνάει για τρεισήµισι χρόνια και θα έπρεπε
να κρύβεται από τα προβλήµατα, αν είχε κάνει άπειρα λάθη; Γί-
νεται, γιατί, παρά τις δυσκολίες, ήταν συνεπής στις προεκλογικές
της δεσµεύσεις. Ό,τι είπαµε το κάναµε στην οικονοµία, τις επεν-
δύσεις, την παιδεία, τις υποδοµές, τον τουρισµό, τη θωράκιση
των θεσµών. Οι πολίτες, λοιπόν, δεν θα επιτρέψουν κανένα πι-
σωγύρισµα, καµµία επιστροφή στο παρελθόν, το οποίο όλοι θέ-
λουµε να ξεχάσουµε. Και γι’ αυτό τις επόµενες εκλογές θα
δώσουν στη Νέα Δηµοκρατία την εντολή για µια ακόµη τετραε-
τία, για µια αυτοδύναµη Νέα Δηµοκρατία, για µια αυτοδύναµη
Ελλάδα. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε συνάδελφε. 

Τον λόγο τώρα έχει η κ. Κοµνηνάκα εκ µέρους του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας. 

ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Από το «άπλετο φως» στο «βαθύ σκοτάδι» µια εξεταστική επι-

τροπή δρόµος. Δεν είναι και πρωτοφανές το φαινόµενο. Όµως,
αυτή τη φορά η επιχείρηση συγκάλυψης ξεκίνησε µε το «καλη-
µέρα» και εντελώς απροσχηµάτιστα. Πρόκειται για µια εξετα-
στική επιτροπή χωρίς ουσιαστικά προσβάσιµα Πρακτικά, χωρίς
πρόσβαση σε βασικές πληροφορίες, που θάβονται υπό το πέπλο
του απορρήτου ή της επιλεκτικής µνήµης µαρτύρων στο πλαίσιο
µιας καλοστηµένης κατανοµής ρόλων, χωρίς κλήση για κατά-
θεση σηµαντικότατων µαρτύρων και τώρα χωρίς καν πόρισµα.
Συνεδριάζει η Ολοµέλεια σε δηµόσια συνεδρίαση επί ενός απόρ-
ρητου µυστικού πορίσµατος. Ο ορισµός του θεάτρου του παρα-
λόγου. 

Ο απαράδεκτος τρόπος λειτουργίας της εξεταστικής επιτρο-
πής, µε πρώτιστη βέβαια ευθύνη της κυβερνητικής πλειοψηφίας
για την απόλυτη συγκάλυψη όλων των προς διερεύνηση υποθέ-
σεων, θα µπορούσε να αποτελέσει αντικείµενο διακωµώδησης
ως µια κακόγουστη παρωδία, αν δεν αφορούσε την τόσο σοβαρή
υπόθεση της παραβίασης του απορρήτου των επικοινωνιών, της

προσωπικής ζωής, βασικών δηλαδή ελευθεριών και δικαιωµάτων
του λαού, που δεν µπορεί να γίνεται ανεκτό να µένει στο σκοτάδι. 

Αν η επιχείρηση συγκάλυψης των πολιτικών και άλλων ευθυ-
νών είναι µια φορά ορατή, αν όχι εξόφθαλµη, στις περιπτώσεις
των υποκλοπών σε βάρος του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ Νίκου Αν-
δρουλάκη και των δηµοσιογράφων, στην υπόθεση των συνακρο-
άσεων του τηλεφωνικού κέντρου του ΚΚΕ µιλάµε για το πιο
κραυγαλέο «θάψιµο». Όχι µόνο µε τον αποκλεισµό του συνόλου
των µαρτύρων που είχαν πολύ συγκεκριµένες ευθύνες στη διε-
ρεύνηση της υπόθεσης, στους οποίους µάλιστα µας παρέπεµψε
για να βρούµε απαντήσεις στα ερωτήµατα ο επιλεκτικά ξεχασιά-
ρης Πρόεδρος της ΑΔΑΕ κ. Ράµµος, αλλά και µε τον στοχευµένο
εξοβελισµό της υπόθεσης από την όλη συζήτηση. 

Και εδώ οι ευθύνες βεβαίως βαρύνουν τη Νέα Δηµοκρατία,
αλλά βαρύνουν εξίσου και τον ΣΥΡΙΖΑ, που έπαιξαν και παίζουν
και σήµερα από κοινού το έργο «Δεν βλέπω, δεν ακούω, δεν
µιλάω», έργο βέβαια που αµίλητο τελικά το παρακολούθησε και
το ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ, παρ’ ότι περιέλαβε την υπόθεση προς διε-
ρεύνηση στην πρότασή του. 

Κανένας άλλος Βουλευτής µέλος της επιτροπής δεν είδε, δεν
άκουσε, πάντως σίγουρα δεν ασχολήθηκε µε τα πολλά και συγ-
κεκριµένα ερωτήµατα που κατέθεσε δηµόσια και υπόψιν τους το
ΚΚΕ, µε ηµεροµηνίες, ονόµατα και διευθύνσεις, για τα εξό-
φθαλµα κενά και τις ανεξήγητες παραλείψεις στην έρευνα των
υποθέσεων από το 2016 ως σήµερα των αρµόδιων αρχών και ιδι-
αίτερα αυτά της Αρχής Διασφάλισης Απορρήτου των Επικοινω-
νιών, το έργο της οποίας µόνο που δεν εξύµνησαν τα υπόλοιπα
κόµµατα, παρά τον εξόφθαλµα ένοχο ρόλο της στην υπόθεση
του ΚΚΕ, αλλά και τον καθ’ όλα ύποπτο και στην υπόθεση του
δηµοσιογράφου Κουκάκη. 

Εκεί θα βρίσκατε από το 2016, κύριε Κατρούγκαλε, και τα αδιά-
σειστα στοιχεία που ψάχνατε ως κυβέρνηση τάχα για να αρχίσει
η διερεύνηση της υπόθεσης ή και άλλα, µε βάση τα οποία ο επί
ηµερών σας διοικητής της ΕΥΠ χαρακτήρισε την υπόθεση των
παρακολουθήσεων του ΚΚΕ ως κάτι µεγάλο που ξεπερνούσε τις
δυνατότητες των εγχώριων υπηρεσιών. 

Τα καταθέτουµε, λοιπόν, ξανά στα Πρακτικά σήµερα, όπως
συµπεριελήφθησαν στο πόρισµα του Βουλευτή µας, του Νίκου
Καραθανασόπουλου, για να µην χρειαστεί να τα ξαναψάχνετε
όταν θα θελήσετε να διερευνήσετε τις συγκεκριµένες υποθέσεις.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Μαρία Κοµνηνάκα καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υπήρξε, όµως, κάτι άλλο, το οποίο δεν είδε, δεν άκουσε και
κυρίως δεν έβγαλε «άχνα» κανένα από τα άλλα κόµµατα στην επι-
τροπή, ούτε και στις υψηλών τόνων αντιπαραθέσεις που βολικά
στήθηκαν στα τηλεοπτικά πάνελ όλο αυτό το διάστηµα. Δεν
έβγαλαν «άχνα» για το αντιδραστικό πολυδαίδαλο θεσµικό πλαί-
σιο από ευρωπαϊκές οδηγίες, κανονισµούς και διακρατικές συµ-
φωνίες µέχρι και τους εγχώριους νόµους µε την υπογραφή όλων
σας και µε τη συγκάλυψη του Συντάγµατος, που νοµιµοποιεί το
µαζικό και προληπτικό φακέλωµα, την παρακολούθηση και κα-
ταστολή του εχθρού λαού, για τον οποίο κανείς σας δεν επικα-
λείται ούτε καν αυτές τις προσχηµατικές θεσµικές εγγυήσεις για
την προστασία του. Αυτό που επιτρέπει, όχι µόνο στην ΕΥΠ, αλλά
σε µια σειρά υπηρεσιών, κρατικών και παρακρατικών, εγχώριων
και ξένων, να κάνουν πράξη το «ουδείς εξαιρείται των παρακο-
λουθήσεων». Όχι κατά παρέκκλιση, αλλά µε πλήρη αξιοποίηση
αυτού του θεσµικού βούρκου. 

Αυτός είναι που βαφτίζει «κίνδυνο για την εθνική ασφάλεια»
οτιδήποτε αµφισβητεί τα «ιερά και τα όσια» του συστήµατος,
αυτόν που προστατεύει το αντιδραστικό αστικό κράτος και γι’
αυτό βάζει πάντα στο στόχαστρο όσους πρωτοστατούν στη σύγ-
κρουση µε την αντιλαϊκή πολιτική και στην ανατροπή του. 

Μήπως ακόµα και η παραγωγή, διάθεση και χρήση των κατα-
σκοπευτικών λογισµικών, η εµπορία µεταξύ των κρατών, οργανι-
σµών και επιχειρηµατικών οµίλων στην Ευρωπαϊκή Ένωση δεν
είναι επιτρεπτή, µε βάση και σχετικό ευρωπαϊκό κανονισµό; 

Αυτή είναι η ευρωπαϊκή και διεθνής «κανονικότητα». Γι’ αυτό η
όλη συζήτηση περί θεσµικών εγγυήσεων και δηµοκρατικών αντί-
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βαρων στην εξουσία δεν είναι παρά ο φερετζές που στοχεύει στη
µεγαλύτερη κοινωνική αποδοχή του ρόλου αυτών των αντιδρα-
στικών µηχανισµών του αστικού κράτους. Εξάλλου η υπόθεση
του ΚΚΕ αποδεικνύει ότι καµµία αστική εγγύηση δεν µπορεί να
προστατεύσει την πολιτική δράση που υπηρετεί τα λαϊκά συµφέ-
ροντα.

Απέναντι σε όλα αυτά, λοιπόν, το ΚΚΕ δεν πρόκειται να µείνει
σιωπηλό και κυρίως δεν πρόκειται να µείνει άπραγο. Δεν πρόκει-
ται ποτέ να συµβιβαστούµε µε τις αντιδραστικές πρακτικές σε
βάρος του λαού. Θα συνεχίσουµε να αποκαλύπτουµε, να ενηµε-
ρώνουµε τον ελληνικό λαό για κάθε µεθόδευση και σχεδιασµό
σε βάρος του. Θα κάνουµε κυρίως ό,τι χρειαστεί για να βγάλει ο
ίδιος συµπεράσµατα, να µην δείξει εµπιστοσύνη στους διάφο-
ρους «σωτήρες», αλλά µε τη δράση του και τις πολιτικές επιλο-
γές του να υπερασπιστεί ο ίδιος τα δικαιώµατα και τις ελευθερίες
του ενάντια σε όλους αυτούς που σταθερά τα υπονοµεύουν και
κυρίως µε εµπιστοσύνη στη δύναµή του να δώσει µαζί µε το ΚΚΕ
τη µάχη για να γράψει ο λαός το δικό του σενάριο κόντρα στον
συνολικό βούρκο της σηµερινής βαρβαρότητας, αυτό δηλαδή
που βγάζει στο προσκήνιο τις δικές του ανάγκες και τα δικαιώ-
µατά του.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κυρία συνάδελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»,- τριάντα ένας
µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Γε-
νικό Λύκειο Μολάων.

Η Βουλή, παιδιά, σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο τώρα έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ελ-
ληνικής Λύσης κ. Αντώνιος Μυλωνάκης. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα έχω την

αίσθηση ότι θα µιλήσω µπροστά σε φοιτητικές παρατάξεις και
όχι µπροστά σε Κοινοβουλευτικές Οµάδες, παρατάξεις οι οποίες
κατά το δοκούν βγάζουν τα δικά τους πορίσµατα στις συνελεύ-
σεις τους ή όταν έρχονται εκλογές η κάθε παράταξη δίνει το δικό
της πόρισµα, ποιος έχει βγει πρώτος, δεύτερος, τρίτος, ποσοστό
κ.λπ..

Αυτό το οποίο παρακολουθήσαµε σήµερα δεν ήταν τίποτε
άλλο από το άκρον άωτον του παραλόγου. Κάθε Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα σηκώθηκε και είπε αυτά τα οποία έλεγε και όταν κά-
ναµε τις οµιλίες εδώ για τη συγκρότηση της εξεταστικής
επιτροπής.

Η Νέα Δηµοκρατία έξυπνα, όπως θα έκανε κάθε Κυβέρνηση -
αυτό είναι λογικό γιατί και το ΠΑΣΟΚ και ο ΣΥΡΙΖΑ τα ίδια πράγ-
µατα έκαναν-, απέκλεισε όλους τους µάρτυρες που αντικειµενικά
έπρεπε να έρθουν να καταθέσουν στην εξεταστική επιτροπή,
κλείδωσε στο ντουλάπι του απορρήτου το αποδεικτικό υλικό και
όλα βγήκαν «µέλι - γάλα», όλα ήταν σωστά κατά τη Νέα Δηµο-
κρατία, δεν αποδείχθηκε τίποτα και προφανώς -πρέπει να το
πούµε για να είµαστε και έντιµοι απέναντι στον ελληνικό λαό και
για τα παιδιά προπάντων που µας παρακολουθούν και είναι το
µέλλον αυτής της χώρας- ήταν, όπως και τα προηγούµενα χρό-
νια, ένα οργανωµένο σχέδιο της Κυβέρνησης για να συγκαλυ-
φθεί ένα τέτοιου µεγέθους σκάνδαλο. Απλά και όµορφα!

Και επειδή συζητούσαµε για τα θέµατα τα οποία αφορούσαν
την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών και στην πρώτη µας συζή-
τηση εδώ, όταν είπαµε ότι πρέπει να γίνει εξεταστική επιτροπή,
η Ελληνική Λύση είχε ζητήσει δύο πράγµατα: πρώτον, να κλη-
θούν αυτοί οι µάρτυρες που έπρεπε να κληθούν -και τους είχαµε
κατονοµάσει, είχαµε στείλει και χαρτί στον Πρόεδρο της Βου-
λής- και, δεύτερον, να είναι όλα στο τέλος της ηµέρας στο φως.
Αποδείχτηκε ότι στο τέλος της ηµέρας είναι όλα στο σκοτάδι.
Δεν υπήρξε καµµία πρόοδος.

Για να πάρουµε, λοιπόν, τα πράγµατα από την αρχή. Η Νέα
Δηµοκρατία είπε διά στόµατος Πρωθυπουργού ότι η παρακολού-

θηση, η επισύνδεση η τηλεφωνική του κ. Ανδρουλάκη είναι νό-
µιµη, αλλά εσφαλµένη. Δεν υπάρχει πιο παράλογο από αυτό.
Ένα παιδάκι της πρώτης δηµοτικού άµα του πεις «είναι νόµιµο
να κάνεις κάτι, αλλά εσφαλµένο, άµα το κάνεις», θα σου πει «µα
γιατί, αφού είναι νόµιµο, αφού µπορεί να γίνει, γιατί είναι εσφαλ-
µένο;». Άρα ένα θέµα το οποίο πρέπει να δούµε είναι αυτό που
είπε ο Πρωθυπουργός. 

Τι άλλο είπε ο Πρωθυπουργός; Είπε ότι όλοι οι πολίτες είναι
ίσοι απέναντι στον νόµο. Πολύ σωστά το είπε. Ερχόµαστε τώρα
να δούµε αν στις υπηρεσίες πληροφοριών οι παρακολουθήσεις
είναι το ίδιο ίσες απέναντι στον νόµο. Υπάρχουν θέµατα τροµο-
κρατίας, υπάρχουν θέµατα λαθροδιακίνησης, υπάρχουν θέµατα
εµπορίου ναρκωτικών, υπάρχουν θέµατα κατασκοπείας. Μπο-
ρούµε να ρωτήσουµε τη Νέα Δηµοκρατία, την Κυβέρνηση, την
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών και τον ίδιο τον Πρωθυπουργό,
ο οποίος είναι υπεύθυνος για την Εθνική Υπηρεσία Πληροφο-
ριών, αλλά δεν ξέρει τίποτα, γιατί παρακολουθείτο νόµιµα επι-
συνδεδεµένος ο κ. Ανδρουλάκης; Θα µας πει για ποιον λόγο τον
παρακολουθούσαν; 

Τώρα τι έγινε; Ο µεν κ. Ανδρουλάκης και το ΠΑΣΟΚ καλύπτονται
πίσω από το απόρρητο το οποίο φέρνει η Νέα Δηµοκρατία ως
πρόσχηµα και λέει «εγώ δεν µπορώ να πω τίποτα, διότι είναι απόρ-
ρητα τα πάντα». Άρα ο κ. Ανδρουλάκης έχει καλυφθεί πίσω από
αυτό. Η Νέα Δηµοκρατία έχει κάνει το χατίρι του κ. Ανδρουλάκη,
δεν βγάζει στο φως για ποιον λόγο τον παρακολουθούσαν, αλλά
είναι νόµιµη η παρακολούθηση, άρα έπρεπε να γίνει η παρακο-
λούθηση. Ο Πρωθυπουργός το ήξερε -είναι σίγουρο 100%-, αλλά
κάνει ότι δεν ξέρει τίποτα. Βάζει µπροστά τον κ. Δηµητριάδη, βάζει
µπροστά τον διοικητή της ΕΥΠ, τον κ. Κοντολέοντα, και έχει ένα
τείχος µπροστά του και λέει: «Εγώ όλα καλά θα τα κάνω. Αν το
ήξερα, θα έλεγα «όχι»». Γιατί; Αφού όλοι οι πολίτες είναι ίσοι απέ-
ναντι στον νόµο. Άρα η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, όπως πα-
ρακολουθεί έναν απλό πολίτη για ένα οποιοδήποτε θέµα βάσει
αυτών που είπα ήταν προηγουµένως, θα έπρεπε να παρακολου-
θήσει και τον Ευρωβουλευτή, τον κ. Ανδρουλάκη. Και να πούµε
και το άλλο, επειδή πολλοί κάνετε ότι δεν ξέρετε: Όταν βγήκε η
εντολή δεν είχε ξεκινήσει η προεκλογική εκστρατεία του κ. Αν-
δρουλάκη, ήταν Ευρωβουλευτής ακόµα. 

Ερχόµαστε τώρα στην Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών. Τι
έκανε η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών; Καλύπτεται πίσω από
το απόρρητο, παρακολουθεί όποιον θέλει, δεν δίνει λογαριασµό
σε κανέναν αφού µε τον νόµο που ψηφίστηκε στις 31 Μαρτίου
του 2021 δεν πρέπει να ενηµερώσει και δεν οφείλει ούτε η ΑΔΑΕ
ούτε κανένας άλλος αυτόν ο οποίος παρακολουθείται για ποιον
λόγο παρακολουθείται, πόσο καιρό παρακολουθούνταν, τι απο-
τελέσµατα είχε η παρακολούθησή του. Τον ψήφισε και το
ΠΑΣΟΚ. Δεν είναι κανένας εδώ πέρα. Μου κάνουν τώρα όλοι τις
αθώες περισσότερες. 

Δεν τον ψηφίσατε εσείς, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, µαζί µε τη Νέα Δη-
µοκρατία τον νόµο; Για κάποιο λόγο φέρατε αυτή την τροπολο-
γία, για να µην φέρετε σε δύσκολη θέση την κ. Βλάχου. Ποια είναι
η κ. Βλάχου; Η µόνη εισαγγελέας βάσει του νόµου του ΣΥΡΙΖΑ -
άλλο πάλι αυτό!- η οποία έχει την τελική υπογραφή για την πα-
ρακολούθηση. Η κ. Βλάχου για να µην έρθει σε δύσκολη θέση
αφ’ ενός δεν απάντησε αµέσως στο ερώτηµα της ΑΔΑΕ, του κ.
Ράµµου, σύµφωνα µε την κατάθεση του κ. Ράµµου, και αφετέρου
βγαίνει και λάδι διότι σου λέει: Κύριοι, εγώ δεν έχω δικαίωµα.
Μπορώ και να µην απαντήσω. Δεν είµαι υποχρεωµένη να απαν-
τήσω για ποιον λόγο παρακολουθούσα τον Ανδρουλάκη ή τον
Κουκάκη ή τον Μυλωνάκη ή τον οποιονδήποτε».

Και έρχοµαι τώρα να απαντήσω σε αυτό που ρώτησε -τον είδα
που µπήκε τώρα στην Αίθουσα, τον περίµενα- ο κ. Ραγκούσης.
Ρώτησε ο κ. Ραγκούσης ποιος τελικά κυβερνά αυτή τη χώρα.
Ποιος την κυβερνάει, κύριε Ραγκούση;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ο Κωνσταντίνος Καραµανλής το είπε
αυτό.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Ποιος την κυβερνάει αυτή τη χώρα,
κύριε Ραγκούση µου; Αυτοί που την κυβερνούσαν και πριν, αυτοί
που την κυβερνούν και τώρα. Και αν ο ελληνικός λαός, δεν βάλει
µυαλό και δεν φέρει την Ελληνική Λύση στην εξουσία για να µην
την κυβερνούν οι ίδιοι, οι ολιγάρχες, οι πολιτικοί απατεώνες, οι
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πολιτικοί στρουθοκάµηλοι από σήµερα -έχουµε και αυτό τώρα
το καινούργιο, πολιτικός στρουθοκάµηλος!-, θα συνεχίσουν να
την κυβερνούν οι ίδιοι, διότι αυτά έκανε και ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα
Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Αυτά που έκανε το ΠΑΣΟΚ, τα ξέ-
χασε; Αυτά που έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ;

Λέει ο Υφυπουργός του: «Γιατί µε παρακολουθείς, Αλέξη;».
«Έπρεπε να σε παρακολουθώ», λέει ο Αλέξης. Άρα κάτι είχες
κάνει, κάτι έγινε και πρέπει να σε παρακολουθήσω οπωσδήποτε.
Άρα και νόµιµη και κανονική εδώ. Εδώ στον Ανδρουλάκη γιατί
ήταν εσφαλµένη; 

Άρα αφήνουµε ένα σύννεφο το οποίο πλανάται πάνω από το
ΠΑΣΟΚ πλέον. Το λέω εγώ, το λέει η Ελληνική Λύση που από την
αρχή φώναζε «όλα στο φως». Τώρα τι έχει µείνει; Ένα σύννεφο
πάνω από το ΠΑΣΟΚ και από τον κ. Ανδρουλάκη. Δεν ξέρουµε
γιατί τον παρακολουθούσε. 

Τον παρακολουθούσε γιατί είχε σχέση µε τροµοκρατία; Τον
παρακολουθούσε γιατί είχε σχέση µε ναρκωτικά; Τον παρακο-
λουθούσε γιατί είχε σχέση µε κατασκοπεία; Τον παρακολου-
θούσε γιατί έκανε τίποτα µε λαθροδιακινητές; Δεν ξέρει κανένας.
Όλα στο φως και τελικά, όλα στο σκοτάδι. Ό,τι συµπέρασµα
θέλει να βγάλει ο ελληνικός λαός. 

Ο κ. Τσίπρας σήµερα -και πραγµατικά το χάρηκα- ήρθε εδώ
µε στόµφο και είπε «Ήρθε η ώρα να µιλήσουµε µε ονόµατα». «Τι
λες, βρε Αλέξη;», θα του πω εγώ. Ο Βελόπουλος δεν ήρθε από
εδώ πρώτος, προτού ξεκινήσει η εξεταστική, και µίλησε για τον
Φέλιξ Μπίτζιο, τον Γιάννη Λαβράνο και για όλους αυτούς και δεν
µίλαγε κανένας εδώ και ρώταγε: «Γιατί δεν µιλάει κανείς µε ονό-
µατα, βρε παιδιά;»

Και τώρα αν ήταν εδώ ο κ. Τσίπρας, θα του έλεγα «Καλά, τα
ίδια τα λόγια του Βελόπουλου πήρες και µας είπες τώρα; Μας
έκανες σοφότερους κι εσύ». Και ρωτάει ο κ. Τσίπρας: «Δεν µιλάει
κανένας από εσάς;». Ποιος να µιλήσει; Δεν ξέρω πώς το είπε ο
Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν ξέρω τι τον έκανε. Προφανώς έχει
αρχίσει και στριµώχνεται κι αυτός τώρα, διότι βλέπει ότι δεν βγαί-
νει τίποτα και από αυτό. 

Πρέπει λοιπόν να αλλάξετε αφήγηµα, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ. Κάτι
πρέπει να βρείτε διαφορετικό. Διότι τα ίδια που κάνατε και τα
αποσιωπούσατε και τα ίδια κάνουν και τα αποσιωπούν, τα ίδια
έκανε και το ΠΑΣΟΚ. Και οι τρεις είστε όµοιοι, ίδιοι και απαράλ-
λακτοι. 

Και θα δείτε ότι µετά τις εκλογές θα είστε οι πρώτοι που θα
σχηµατίσετε συγκυβερνήσεις. Για το εθνικό συµφέρον, όπως
λέει και η ΕΥΠ. Για την ασφάλεια της χώρας µας, για να πάει
µπροστά η χώρα. Καταστρέψατε και οι τρεις τη χώρα, αλλά θέ-
λετε να την ξαναφτιάξετε από την αρχή. Δεν γίνεται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα άλλο θέµα και θα κλείσω είναι το εξής.
Πρέπει να δούµε την επόµενη µέρα. Αυτό τελείωσε. Ήταν γε-

γονός. Εµείς θα το συνεχίσουµε και στην Επιτροπή Θεσµών και
Διαφάνειας. Η Ελληνική Λύση θα προτείνει ορισµένα πράγµατα
για την επόµενη µέρα της ΕΥΠ. Τα παραµύθια τελείωσαν. Όποιος
ξέρει από µυστικές υπηρεσίες και έχει µια µικρή οπτική γωνία τα
καταλαβαίνει αυτά που λέω τώρα. 

Οι µυστικές υπηρεσίες σε όλον τον κόσµο -το έχω ξαναπεί-
πίσω από την εθνική ασφάλεια και το απόρρητο, έχουν κάνει τα
µεγαλύτερα εγκλήµατα σε όλον τον κόσµο. Αυτό είναι δεδοµένο,
δεν αµφισβητείται από κανέναν. 

Η ελληνική Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών δεν διαφέρει σε τί-
ποτα από τις άλλες µυστικές υπηρεσίες όλων των κρατών της
Δύσης. Άρα τι πρέπει να κάνουµε εµείς; Πρέπει η επόµενη µέρα
να µας βρει να συζητήσουµε σοβαρά το θέµα της Εθνικής Υπη-
ρεσίας Πληροφοριών, όσον αφορά τον τρόπο παρακολούθησης,
πρώτον.

Δεύτερον, αυτό το οποίο πρέπει να γίνει δεν διορθώνεται, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου που έφερε η Νέα Δηµοκρατία µόνο και µόνο να µπει ένας
εισαγγελέας ακόµα. Ας βάλουµε και δέκα εισαγγελείς. Αυτός ο
οποίος είναι πολιτικός προϊστάµενος της ΕΥΠ θα είναι και αυτός
ο οποίος θα έχει τον τελικό λόγο, αν πρόκειται για πολιτικό πρό-
σωπο. 

Ο πολιτικός µπαίνει στη Βουλή µε ψήφο του ελληνικού λαού.
Άρα, αφού είναι αιρετός, πρέπει να περνάει πρώτα από τη Βουλή
το αίτηµα της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών, από τον Πρό-
εδρο της Βουλής και εν συνεχεία, να ξεκινούν οι νόµιµες επισυν-
δέσεις.

Για ορισµένα άλλα θέµατα, δύο λέξεις µόνο, γιατί δεν έχω
άλλο χρόνο. Θα τα πούµε στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφά-
νειας. 

Όσον αφορά τα Predator και Pegasus, τα ιδιωτικά λογισµικά,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν πρόκειται να γίνει κάτι και να
µην µπορεί να χρησιµοποιηθεί το ιδιωτικό λογισµικό είτε είναι
στην Ελλάδα είτε είναι στο Ισραήλ είτε είναι στη Μαδαγασκάρη
ή όπου θέλετε να είναι. Το ιδιωτικό λογισµικό το έχει ιδιώτης,
είναι πανάκριβο, το νοικιάζει ένας επιχειρηµατίας, η Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών, αν θέλει. 

Γι’ αυτό και είναι ερωτηµατικό εάν χρησιµοποιήθηκε και δεν
έχει απαντηθεί αυτή η ερώτηση αν έχει χρησιµοποιηθεί από την
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών για ορισµένο χρονικό διάστηµα
και για ορισµένους ανθρώπους το Predator ή το Pegasus. Θέλει
χρήµατα να λειτουργήσει, άρα, ας µην αυταπατώµεθα, και να το
διώξουµε από εδώ, να πάει στην Ιταλία, και από την Ιταλία µπορεί
να γίνει παρακολούθηση.

Πρέπει να θέσουµε το θέµα της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφο-
ριών ως προς τον τρόπο και το αν θα πρέπει και πότε πρέπει να
παρακολουθηθεί ένας πολιτικός και ποια αδικήµατα πρέπει να
έχει κάνει αποδεδειγµένα, όχι να αρχίσουµε να βάζουµε τον Μυ-
λωνάκη, τον Βελόπουλο, τον Τσίπρα, τον οποιονδήποτε πολιτικό,
τον Μπούµπα που βλέπω εκεί, την κ. Αλεξοπούλου, την κ. Αση-
µακοπούλου, να την πιάσουµε κι αυτή γιατί κάτι λέει µε τη φίλη
της, κάτι λέει µε τον γιο της. Αυτά πρέπει να σταµατήσουν. Εί-
παµε στο φως όλα.

Η Ελληνική Λύση από την αρχή ήταν ξεκάθαρη και ήταν σί-
γουρη ότι δεν πρόκειται να βγει τίποτα. Το αποτέλεσµα το είδατε.
Η κάθε Κοινοβουλευτική Οµάδα έβγαλε το πόρισµά της. Τα πο-
ρίσµατα για τη Νέα Δηµοκρατία είναι όλα «µέλι, γάλα». «Δεν συ-
νέβη τίποτα, όλα έγιναν νόµιµα, δεν παρακολουθήθηκε κανένας».
Και αν παρακολουθήθηκε, καταστράφηκε το αποτέλεσµα της πα-
ρακολούθησης την ίδια µέρα. 

Πώς γίνεται αυτό τώρα; Καταστράφηκε. Τι να κάνουµε τώρα;
Ένα κουµπί πατήθηκε και έσβησαν όλα. Τελεία και παύλα. Άντε
ψάξε βρες. Άλλα λόγια να αγαπιόµαστε. Κοροϊδευόµαστε, παρα-
µυθιαζόµαστε και ερχόµαστε εδώ να πούµε στον ελληνικό λαό
ότι σας κοροϊδεύουµε; Μα, τον κοροϊδεύετε και η Νέα Δηµοκρα-
τία και το ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ και ο ΣΥΡΙΖΑ.

Να πούµε και στον κ. Τσίπρα να µην παίρνει για δικά του αυτά
τα οποία ακούει από τον Πρόεδρο της Ελληνικής Λύσης. Τα ίδια
κάνει και ο κ. Μητσοτάκης. Του λέει ο Κυριάκος Βελόπουλος για
το τείχος στον Έβρο, πάει µετά ετεροχρονισµένα και κάνει τείχος
στον Έβρο. «Κάναµε τείχος στον Έβρο» λέει ο Μηταράκης. Τι
λες; Δικά σας όλα. 

Λέµε για τους λιγνίτες. Αφού καταστράφηκε ο κόσµος, αφού
ο κόσµος δεν έχει να πληρώσει το ρεύµα του, φουλ οι λιγνίτες
τώρα. Πού να ξαναβάλει µπροστά τους λιγνίτες; Τι είναι τα ερ-
γοστάσια; Τι είναι ο κόσµος που κατεβαίνει κάτω και βγάζει το
κάρβουνο; Ροµπότ;

Κάνετε λοιπόν τις κουταµάρες, σας διορθώνει η Ελληνική
Λύση, έρχεστε ετεροχρονισµένα και λέτε «Δικά µου είναι αυτά».
Όχι, κύριε συνάδελφε, δεν είναι δικό σας. Έπρεπε από την
πρώτη στιγµή να µιλήσετε και για τον Μπίτζιο και για τον Λα-
βράνο και για όποιους άλλους θέλετε να µιλήσετε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για άλλη µια φορά η Ελληνική
Λύση το είχε προβλέψει, το είχε πει από την πρώτη στιγµή, προ-
τού γίνει εξεταστική: Όχι µία, δεκαπέντε εξεταστικές και να κά-
νετε, πόρισµα σοβαρό δεν πρόκειται να βγει. 

Κι επειδή έχουµε µάθει να λέµε την αλήθεια, για άλλη µια φορά
κοροϊδέψατε τον ελληνικό λαό. Αυτοί που κυβερνούσαν, επειδή
ρώτησε ο κ. Ραγκούσης, αυτοί κυβερνούν και αυτοί θα κυβερ-
νούν, εάν δεν αποφασίσει ο ελληνικός λαός, εσείς που παρακο-
λουθείτε τώρα, να µας δώσετε τουλάχιστον µια τετραετία, να
δείτε τότε πώς κυβερνάται µια χώρα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε.
Να έρθει στο Βήµα η κ. Κεφάλα εκ µέρους της Νέας Δηµοκρα-

τίας. 
ΜΑΡΙΑ - ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΚΕΦΑΛΑ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις 29 Αυγούστου εδώ στη συ-

ζήτηση για τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής της υπόθεσης
παραβίασης του απορρήτου επικοινωνιών του κ. Ανδρουλάκη
είχα αναφερθεί στην πολιτική ευθύνη και τη σοβαρότητα που
πρέπει να διέπει το πολιτικό µας σύστηµα και το πώς αυτή η ευ-
θύνη µετατρέπεται σε εθνική, όταν αναφερόµαστε σε ζητήµατα
εθνικής ασφάλειας της χώρας. 

Δύο µήνες µετά, κινδυνεύω να επαναλάβω εκείνη την οµιλία
µου, καθώς οι κοµµατικές παρωπίδες σας και η τοξικότητα, κύ-
ριοι της Αντιπολίτευσης, κυριαρχούν σε σχέση µε την ελάχιστη
εθνική συνεννόηση που απαιτούν οι περιστάσεις.

Από την πρώτη στιγµή που προέκυψε το θέµα, η στάση της
Κυβέρνησης ήταν ξεκάθαρη. Διεύρυνση της υπόθεσης σε βάθος,
ώστε να µη µείνει ούτε µια σκιά. Αυτό κάναµε.

Πριν από κάθε τι και αφού αναλήφθηκε η ουσιαστική πολιτική
ευθύνη, η Κυβέρνηση εξέδωσε πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, η οποία και στη συνέχεια κυρώθηκε από εµάς στην Ολοµέ-
λεια της Βουλής, για την άµεση ενίσχυση των θεσµικών
εγγυήσεων στην ΕΥΠ, επαναφέροντας την ανάγκη έγκρισης του
αιτήµατος νόµιµης άρσης απορρήτου και από δεύτερο εισαγγε-
λέα, διάταξη που είχε καταργήσει το 2018 η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ
- ΑΝΕΛ.

Χωρίς καθυστέρηση ενεργοποιήσαµε όλες τις σχετικές κοινο-
βουλευτικές διαδικασίες, ανταποκριθήκαµε θετικά στα αιτήµατα
των κοµµάτων για συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως και συγ-
κρότηση της εξεταστικής επιτροπής, δικαίωµα που η Νέα Δηµο-
κρατία έδωσε στην Αντιπολίτευση!

Αυτούς τους δύο µήνες στις πυκνές µας συνεδριάσεις εξαντ-
λήσαµε τα περιθώρια που µας παρέχει η κοινοβουλευτική διαδι-
κασία εξέτασης των µαρτύρων που πέρασαν από την επιτροπή.

Υπηρετήθηκε στο ακέραιο ο σκοπός της διερεύνησης της υπό-
θεσης Ανδρουλάκη, της θεσµικής θωράκισης του πλαισίου των
νόµιµων άρσεων απορρήτου και της ανάγκης ενίσχυσης της λει-
τουργίας της ΕΥΠ.

Πάντοτε βέβαια, διασφαλίζοντας τον ρόλο της, ως έναν πολύ-
τιµο επιχειρησιακό βραχίονα του κράτους. Δεν µπορούµε σε καµ-
µία περίπτωση να υποβαθµίσουµε το έργο της στην προάσπιση
των εθνικών µας δικαίων στο σύνθετο γεωπολιτικό περιβάλλον
που ζούµε.

Η λειτουργία και η φύση των δοµών αυτών είναι ευαίσθητη.
Θα ήταν λάθος, λοιπόν, να αποδυναµώσουµε τις µυστικές µας
υπηρεσίες. Γι’ αυτό και απαιτείται εθνική συνεννόηση.

Όσο διαφορετική οπτική και αν έχουµε σε πολλά ζητήµατα -
το οποίο εκτός από υγιές είναι και θεµιτό στη δηµοκρατία- υπάρ-
χουν βασικές αρχές και λειτουργίες που οφείλουµε όχι µόνο να
σεβαστούµε, αλλά και να υπηρετήσουµε για το καλό της πατρί-
δας µας.

Αυτό που χρειάζονται οι µυστικές µας υπηρεσίες είναι θωρά-
κιση, βελτίωση της επιχειρησιακής τους επάρκειας, επαναξιολό-
γηση και επαναπροσδιορισµό του πλαισίου µέσα στο οποίο
λειτουργούν. Η λειτουργία των υπηρεσιών πληροφοριών απαιτεί
«φίλτρα» και δικλείδες ασφαλείας.

Ελάτε να συµφωνήσουµε σε αυτά. Ελάτε να δούµε από κοινού
τις διαχρονικές παραλείψεις και στρεβλώσεις και να υφάνουµε
δίχτυ ασφαλείας, λαµβάνοντας υπ’ όψιν όλα τα δεδοµένα του
σήµερα, τις απειλές, τις προκλήσεις και αυτά που ακολουθούν
αύριο.

Ποιο είναι εν τέλει το ζητούµενό µας; Από την µία αναγνωρί-
ζουµε την ανάγκη να γίνει πιο διαφανής η λειτουργία της ΕΥΠ,
από την άλλη, όµως, δεν µπορούµε να θέσουµε σε κίνδυνο την
αποδοτικότητά της και την κρίσιµη αποστολή που έχει επιτελέσει
στο παρελθόν, επιτελεί τώρα και έχει να επιτελέσει και στο µέλ-
λον για την προάσπιση των εθνικών µας δικαιωµάτων.

Κινούµενοι σε αυτήν την κατεύθυνση καταθέτουµε προτάσεις

προς συζήτηση, επεξεργασία και κοινή δράση. 
Ενίσχυση του πλαισίου νόµιµης άρσης απορρήτου για πολιτικά

πρόσωπα. Είναι κατανοητό πως δεν µπορούµε να αποκλείσουµε
κανέναν a priori, όµως για τα πολιτικά πρόσωπα, εκτός από την
έγκριση κάθε νόµιµης άρσης απορρήτου από δεύτερο εισαγγε-
λέα, θα πρέπει να αξιολογηθεί η ενεργοποίηση επιπλέον φίλ-
τρου. Και αυτό να προέρχεται πιθανώς από πολιτικό πρόσωπο. 

Αλλαγές στο εσωτερικό της ΕΥΠ µε σαφή στόχευση την ενί-
σχυση του εσωτερικού ελέγχου, της διαφάνειας, της εξωστρέ-
φειας και της εκπαίδευσης του ανθρώπινου δυναµικού της.

Απαγόρευση εµπορίας προς ιδιώτες λογισµικών παρακολού-
θησης. Είναι καθήκον µας να δηµιουργήσουµε τα απαραίτητα
στεγανά και να θεσπίσουµε διάταξη που ξεκάθαρα θα απαγο-
ρεύει και θα τιµωρεί την πώληση και την αγορά λογισµικών πα-
ρακολούθησης προς ιδιώτες.

Πλέγµα θεσµικής θωράκισης του κράτους, των δοµών και των
αρµόδιων υπηρεσιών όπως, παρεµβάσεις του πλαισίου προστα-
σίας προσωπικών δεδοµένων, οργανωτική ενίσχυση της ΑΔΑΕ,
δηµιουργία φορέα κυβερνοασφάλειας ως συντονιστικού µηχανι-
σµού, επένδυση για προστασία κρίσιµων υποδοµών της χώρας
από απειλές ασφαλείας και επένδυση πόρων Ταµείου Ανάκαµ-
ψης προς αυτή την κατεύθυνση.

Ευαισθητοποίηση πολιτών και φορέων. Η διαρκής επικοινωνία
των δοµών του κράτους µε πολίτες και φορείς αναφορικά µε την
ασφαλή χρήση τεχνολογικών συσκευών και εφαρµογών, καθώς
και η καθιέρωση σεµιναρίων ψηφιακής ασφαλείας σε όλες τις
βαθµίδες της τυπικής εκπαίδευσης, µόνο θετικό αποτύπωµα µπο-
ρούν να έχουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντιµετωπίζουµε το όλο θέµα
µε σοβαρότητα, νηφαλιότητα και υπευθυνότητα. Είµαστε εδώ για
να αντιµετωπίσουµε τις όποιες επιχειρησιακές αστοχίες, χωρίς
εκπτώσεις στα θεµελιώδη δικαιώµατα των πολιτών αλλά και
χωρίς εκπτώσεις στην προστασία της εθνικής µας ασφάλειας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κυρία συνάδελφε.

Τον λόγο έχει τώρα εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ η κ. Σουλτάνα Ελευ-
θεριάδου.

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, στην ποινική διαδικασία, ο φε-

ρόµενος ως ένοχος, όταν είναι πραγµατικά ένοχος επιλέγει να
υπερασπισθεί τον εαυτό του επικαλούµενος το δικαίωµα της µη
αυτοενοχοποίησης και το δικαίωµα της σιωπής. Επίσης, κατά την
ακροαµατική διαδικασία, επιλέγει να µην προσέρχεται και να
αφήνει στους δικηγόρους του να κάνουν όλο το ξέπλυµα, το ξε-
λάσπωµά του. Και γιατί δεν προσέρχεται; Γιατί δεν θέλει να υπο-
στεί τη βάσανο της ακροαµατικής διαδικασίας, τη βάσανο των
ερωτήσεων από το Προεδρείο, από τους εισαγγελείς, από τους
δικηγόρους κατηγορίας.

Επίσης, οι πραγµατικά ένοχοι επιλέγουν να µη φέρνουν και
µάρτυρες, για να µην υποπέσουν αυτοί σε λάθη και αντιφάσεις
που θα βοηθήσουν να αποκαλυφθεί το έγκληµα που έχουν δια-
πράξει. Αυτή την τακτική, λοιπόν, ακολούθησε από την αρχή ο
ένοχος κ. Μητσοτάκης και την ακολούθησε πρώτον, στην περί-
φηµη Εξεταστική Επιτροπή για τις Υποκλοπές. Επειδή δεν µπο-
ρούσε να αποφύγει τη διαδικασία µετά το σκάνδαλο που
ξέσπασε και τις πιέσεις όλης της Αντιπολίτευσης, αφού παραί-
τησε τυπικά µόνο τον ανιψιό του και τον πρωθυπουργικό έµπιστο
στη διοίκηση της ΕΥΠ, οργάνωσε µεθοδευµένα µια επιτροπή-πα-
ρωδία, µια επιτροπή που καταπάτησε το Σύνταγµα και τους νό-
µους, εξευτέλισε τους θεσµούς και τις κοινοβουλευτικές
διαδικασίες, που απέδειξε ότι στη χώρα µας πλέον δεν υπάρχει
έλεγχος, δεν υπάρχει λογοδοσία, δεν υπάρχει δηµοκρατία. Αλλά
και εσείς, οι συνάδελφοι Βουλευτές που συµµετείχατε από την
πλευρά της Νέας Δηµοκρατίας στην εξεταστική επιτροπή, είχατε
ρόλο οιονεί εισαγγελέα και όχι υπερασπιστή, και όχι συνηγόρου
κατηγορουµένων. Υποτίθεται ότι έπρεπε να βρείτε την αλήθεια
και να αποδώσετε ευθύνες, υποτίθεται ότι λειτουργούσατε ανε-
πηρέαστοι από τις ιδεολογικές και πολιτικές προτιµήσεις σας.
Υποτίθεται ότι έπρεπε να υπακούσετε στη συνείδησή σας και όχι
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στις ηγεσίες των κοµµάτων σας στα οποία ανήκετε. Υποτίθεται
ότι έπρεπε να καταδικάσετε το κουκούλωµα. Μόνο αυτό δεν κά-
νατε. Βάλατε µπροστά το κοµµατικό σας συµφέρον και την προ-
στασία του Αρχηγού σας και έχετε και εσείς ατοµική ευθύνη για
το διπλό αυτό σκάνδαλο, κυρίως για το δεύτερο µέρος αυτού,
που είναι και το σηµαντικότερο, το σκάνδαλο της συγκάλυψης
και η ευθύνη σας θα αποδοθεί και σε σας ατοµικά όταν έλθει η
ώρα. Και η παρωδία συνεχίζεται και σήµερα, αφού σε µια υπό-
θεση εξόχως πολιτική, ο κ. Μητσοτάκης συνεχίζει να κρύβεται.
Όπως κρύφτηκε, όταν δήλωσε πριν την έναρξη της εξεταστικής
επιτροπής ότι θέλει όλα να βγουν στο φως. Και τι έκανε; Έδινε
εντολή στους Βουλευτές του µέλη της εξεταστικής, αλλά και
στους µάρτυρες που κατέθεσαν –στους δικούς του µάρτυρες-
σε ερώτησή µας αν θα ζητήσουν από τον Πρωθυπουργό να άρει
το απόρρητο, όπως είχε τη δυνατότητα, να λένε «όχι, δεν θα το
ζητήσουµε, γιατί θέλουµε να διασφαλίσουµε τη λειτουργία της
ΕΥΠ». Μόνο ο κ. Δεµίρης είπε ότι αν ήθελε ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός να άρει το απόρρητο, θα το είχε κάνει. Εποµένως, δεν θα το
ζητήσω. 

Και τι κάνατε ακόµα, για να συγκαλύψετε την αλήθεια; Διακοµ-
µατικό Προεδρείο. Αρνηθήκατε. Το καταλαβαίνω ως ένα σηµείο.
Μάρτυρες. Αρνηθήκατε όλους σχεδόν τους µάρτυρες που πρό-
τεινε η Αντιπολίτευση. Αρνηθήκατε να έλθει ο κ. Μητσοτάκης, ο
κ. Δηµητριάδης, ο κ. Γεραπετρίτης. Οι διοικητικοί υπάλληλοι της
ΕΥΠ που υπέγραψαν τις εντολές για τις παράνοµες παρακολου-
θήσεις, η κ. Βλάχου, ιδιοκτήτες της «KRIKEL» και της «IN-
TELLEXA» αρνηθήκατε. Αρνηθήκατε να έλθει ακόµη και ο κ.
Κουκάκης. 

Έγγραφα; Όχι, αρνηθήκατε να έλθουν τα περισσότερα έγ-
γραφα που ζήτησε η Αντιπολίτευση. Μάλιστα, ο εισηγητής σας
είπε ότι ήλθαν όποια έγγραφα µπορούσαν και τα άλλα η ΕΥΠ είπε
ότι είναι απόρρητα. Εποµένως, δεν ήλθαν. Και φυσικά, το απόρ-
ρητο των Πρακτικών. Ούτε για εµάς, τα µέλη της επιτροπής, δεν
δόθηκε η δυνατότητα να έχουµε τα Πρακτικά έστω και µε υδα-
τογράφηµα, για να µπορέσουµε να τα µελετούµε.

Συµπέρασµα: Διαβολικές συµπτώσεις στην περίπτωση του κ.
Ανδρουλάκη, οι οποίες αποδεικνύουν ότι η παρακολούθησή του
ήταν απολύτως παράνοµη επί της ουσίας. Διαβολικές συµπτώ-
σεις στην περίπτωση του κ. Κουκάκη -αναλυτικά τις ανέφερε ο
εισηγητής µας ο κ. Τζανακόπουλος- που αποδεικνύουν επίσης
ότι ήταν απολύτως παράνοµη επί της ουσίας η παρακολούθησή
του, διαβολικές συµπτώσεις και στην περίπτωση του κ. Σπίρτζη.
Την πρώτη φορά µπορείτε να πείτε ότι ήταν τυχαίο, τη δεύτερη
φορά των συµπτώσεων µπορείτε να πείτε ότι ήταν πραγµατικές
συµπτώσεις, την τρίτη φορά όµως, είναι επίθεση κατά της δηµο-
κρατίας. Αυτό κάνατε.

Ο κ. Δηµητριάδης, τυχαία σύµπτωση. Ο κ. Μπίτζιος, επιχειρη-
µατικές σχέσεις µε τον κ. Δηµητριάδη. Ο κ. Λαβράνος, οικογε-
νειακές σχέσεις µε τον κ. Δηµητριάδη. Ο κ. Κοντολέων, φιλικές
σχέσεις µε τον κ. Δηµητριάδη.

Όλοι οι άνθρωποι του κ. Δηµητριάδη µπλεγµένοι σε αυτό το
σκάνδαλο. Ο κ. Γεραπετρίτης ήταν ο µοναδικός ο οποίος είχε αν-
τίθετη άποψη από όλους τους συνταγµατολόγους της χώρας
στο θέµα του απορρήτου και σε αυτή την άποψη στηριχτήκατε.
Όλα τα επιχειρήµατά σας ήταν στηριγµένα στην άποψη του κ.
Γεραπετρίτη.

Ο κ. Τσαβδαρίδης ανέφερε: «Μα, η ΑΔΑΕ µας δικαίωσε. Είπε
ότι γίνονται έλεγχοι». Ξεχνάτε τι είπε ο κ. Ράµµος. Ο κ. Ράµµος
σας διέψευσε. Είπε ότι αυτό το σκάνδαλο δεν πρόκειται να στα-
µατήσει εδώ και ότι θα συνεχιστεί µέχρι τέλους. Είπε ότι επικα-
λεστήκατε όλοι το απόρρητο, όλοι οι αρµόδιοι στην ΕΥΠ και ότι
δεν του δόθηκαν στοιχεία.

Ως προς την έρευνα της Εθνικής Αρχής Διαφάνειας, τι είπε η
κ. Ρογκάκου ουσιαστικά; Μας είπε ότι έγινε µια έρευνα-παρωδία.
Ουσιαστικά, τι έψαχνε η Εθνική Αρχή Διαφάνειας; Έψαχνε να
βρει σύµβαση στην ΕΥΠ και στην Ελληνική Αστυνοµία που να λέει
«προµηθευτήκαµε παράνοµο λογισµικό». Αυτό έψαχνε η Εθνική
Αρχή Διαφάνειας. Είναι δυνατό να το βρει ποτέ; Πώς το έψαχνε;
Στην Ελληνική Αστυνοµία έλεγξε τις συµβάσεις που είναι δηµο-
σιευµένες και ρώτησε τον διοικητή. Στην ΕΥΠ δεν έλεγξε τίποτα.
Ρώτησε απλώς την εισαγγελέα, την κ. Βλάχου: Προµηθεύτηκε η

ΕΥΠ παράνοµο λογισµικό παρακολουθήσεων;». «Όχι», απάντησε
η κ. Βλάχου. «Εντάξει, ευχαριστούµε. Το ελέγξαµε. Ας βγάλουµε
ανακοίνωση να πούµε στον ελληνικό λαό ότι το ελληνικό δηµόσιο
δεν έχει παράνοµα λογισµικά παρακολουθήσεων στην κατοχή
του και δεν χρησιµοποίησε ποτέ το «Predator».

Τι γελοιότητες είναι αυτές; Παραπλανάτε τον ελληνικό λαό και
τον παραπλανάτε µε εντολή του Κυριάκου Μητσοτάκη.

Προκύπτει ξεκάθαρα, λοιπόν, η συγκάλυψη του κ. Μητσοτάκη.
Έχει και πολιτικές και ποινικές ευθύνες ο σηµερινός Πρωθυ-
πουργός. Δεν υφίστανται λόγοι εθνικής ασφάλειας για τις παρα-
κολουθήσεις και η ΕΥΠ και προχωράει σε παράνοµες
επισυνδέσεις και χρησιµοποιεί το «Predator».

Κανείς δεν κέρδισε ποτέ, υποτιµώντας τη νοηµοσύνη του ελ-
ληνικού λαού. Η συζήτηση για τις υποκλοπές δεν κλείνει σήµερα
µε αυτό το πόρισµα-φαρσοκωµωδία. Μόλις τώρα ξεκινάει. Αυτή
η υπόθεση θα επανέλθει, όπως είπε και ο Πρόεδρός µας, ο Αλέ-
ξης Τσίπρας, στο ελληνικό Κοινοβούλιο την εποµένη των εκλο-
γών και τότε να είστε σίγουροι ότι και ορθά θα τηρηθεί η
διαδικασία και ορθά θα τηρηθούν οι νόµοι και θα αποδοθούν ευ-
θύνες.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κυρία συνάδελφε.

Και κλείνει ο δεύτερος κύκλος των οµιλητών µε τον Ανεξάρ-
τητο Βουλευτή, τον κ. Μπογδάνο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΟΓΔΑΝΟΣ: Εξετάζουµε σήµερα εδώ τις
εργασίες της επιτροπής. Εκεί θα καταλήξουµε, ξεκινώντας όµως
από εδώ: Lola Daviet. Αυτή η δωδεκάχρονη που βιάστηκε και τε-
µαχίστηκε στο Παρίσι, είναι το πρόσωπο της σηµερινής Ευρώ-
πης. Είναι το πρόσωπο που αποστρέφονται αριστεροί και
αριστεροποιηµένοι κεντροδεξιοί. Είναι το πρόσωπο-αποτύπωση
των προοδευτικών πολιτικών, της λαθροµετανάστευσης, της
αποκτήνωσης, της κατάργησης νόµων και κανόνων προς όφελος
της κάθε µειονότητας, του γενικού µηδενισµού της ανωµαλίας:
Lola Daviet.

Θα γίνουν ποτέ εξεταστικές για όλα αυτά; Δεν µας επιβάλλον-
ται πλέον µόνο υψηλοί φόροι, ακραίες αυξήσεις και υποχρεωτι-
κότητες. Μας επιβάλλονται νέα ήθη και νέα εθνολογική σύνθεση
στις κοινωνίες µας, ενώ ζούµε την καθηµερινή χειραγώγηση
νόµων, κανόνων και θεσµών και δυστυχώς, η παρούσα επιτροπή
είναι ένα πρόχειρο παράδειγµα αυτής της χειραγώγησης.

Και αν το πρόσωπο της σηµερινής Ευρώπης είναι αυτό της
Lola Daviet, το πρόσωπο της σηµερινής Ελλάδος είναι, δυστυ-
χώς, εκείνο της δωδεκάχρονης από την καρδιά της Αθήνας. Διότι
η υπόθεση αυτή χαρακτηρίζεται πρωτίστως από την κρισιµότερη
σύγχρονη ελληνική παθογένεια: Τη γενική απουσία αρχών και κα-
νόνων.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητάµε σήµερα εδώ για το αν
ο Πρωθυπουργός παραβίασε τους κανόνες.

Κυρία Προεδρεύουσα, κύριε Υπουργέ, ποιους κανόνες; Πού
στη χώρα ισχύουν πια κανόνες; Πού υπάρχουν αρχές; Είναι δυ-
νατόν, φερ’ ειπείν, ο δικηγόρος της µητέρας µιας εκδιδόµενης
δωδεκάχρονης -κάποιος που απασχόλησε και την εξεταστική επι-
τροπή λόγω της συσχέτισής του µε το Μέγαρο Μαξίµου, θυµίζω-
να δηλώνει δηµόσια ότι η υπόθεση ήταν στον ίδιο και προφανώς
και σε άλλους γνωστή από το καλοκαίρι; Ποιας ευνοµούµενης
χώρας οι αρχές παρακολουθούν επί δύο µήνες ένα παιδί να βιά-
ζεται; Πόσοι έλαβαν -ή είχαν τον χρόνο να το κάνουν- τα µέτρα
τους στο ενδιάµεσο; Είναι δυνατόν ένα µικρό κορίτσι να µπαινο-
βγαίνει σε οίκους ανοχής και ουδείς να ασχολείται;

Προφανώς, ούτε η ΕΥΠ για την οποία σήµερα συζητάµε δεν
ξέρει τι γίνεται στα αστικά χαλάσµατα, ανάµεσα στα παράνοµα
τζαµιά, σε πυρήνες ισλαµιστών και σε οίκους ανοχής. Διότι, εάν
µάθαινε κάτι, θα ενηµέρωνε το γραφείο του εισαγγελέα Εφετών
Αθηνών, που λειτουργεί εντός της υπηρεσίας, έτσι δεν είναι;

Προφανώς, σε περιοχές της πρωτεύουσας όπου η ισλαµική ει-
σβολή συναντά την αποθρασυσµένη βαριά εγκληµατικότητα, το
κράτος δεν στήνει αυτί µε την ίδια σπουδή που το κάνει για να
ακούσει πολιτικούς αρχηγούς.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µιλάµε σήµερα εν πολλοίς για
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την ΕΥΠ. Τι κάνει, εν κατακλείδι, η ΕΥΠ; Μεριµνά για την εθνική
ασφάλεια και µας προστατεύει από εξωτερικό κίνδυνο. Αυτό
ακούσαµε και κατά τις εργασίες της επιτροπής. Αλήθεια; Ανα-
γνωρίζετε αυτή τη γυναίκα; Εάν δεν πρόκειται περί σατανικής
οµοιότητας, είναι αυτή εδώ η Τουρκάλα αξιωµατικός. Υποδύ-
θηκε, όπως διαβάζουµε, την επικεφαλής λαθροµεταναστών, που,
υπό πίεση δήθεν ανθρωπιστών, κατ’ ουσίαν «…», έγιναν δεκτοί
στην Ελλάδα. Μεταφέρθηκε σε δοµή και έκτοτε αγνοείται.

Συγγνώµη, αλλά χάσαµε φερόµενη ως Τούρκο πράκτορα, δεν
έχει δοθεί καµµία εξήγηση και ο αρµόδιος Υπουργός είναι ακόµα
στη θέση του; Δεν έχει καν την αξιοπρέπεια να παραιτηθεί; Καµ-
µία αίσθηση ντροπής και περιµένουµε από αυτή την Κυβέρνηση
να διεξαγάγει τις εργασίες µιας εξεταστικής επιτροπής που θα
αποδώσει τυχόν ευθύνες στον ίδιο τον Πρωθυπουργό µε τρόπο
που θα είναι οτιδήποτε άλλο εκτός από προσχηµατικός;

Κάνω µια παρένθεση, συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας. Το
ξέρετε ότι την τελευταία εβδοµάδα έχουν µπει στην Ελλάδα εν-
νιακόσιοι λαθροµετανάστες; Τα µισά µας χωριά έχουν, δεν έχουν
πενήντα µόνιµους κατοίκους που να είναι νέοι άνδρες, σε παρα-
γωγική ηλικία. Βάζετε µέσα ένα χωριό αφροασιάτες µουσουλµά-
νους την ηµέρα και τους δίνετε ΑΦΜ, ΑΜΚΑ και επιδόµατα.
Διαλύετε το έθνος, ώστε να λέγεστε προοδευτικοί. Είστε υπόλο-
γοι στην ιστορία.

Κλείνει η παρένθεση και ας ανακεφαλαιώσουµε. Έχουµε µια
Κυβέρνηση παρακµής, η οποία καταπίνει αµάσητη την τουρκική
προπαγάνδα, αγόµενη και φερόµενη από αριστεριστές και διε-
θνιστές και έχουµε µια ΕΥΠ η οποία, αντί να αντιµετωπίζει -και
να εντοπίζει, βεβαίως- αξιωµατικούς του εχθρού που υπονο-
µεύουν και διασύρουν την Ελλάδα, µας απασχολεί, διότι παρα-
κολουθεί για λογαριασµό του Πρωθυπουργού κορυφαία πολιτικά
πρόσωπα και ένας Θεός ξέρει ποιους και πόσους άλλους!

Αυτή η Κυβέρνηση και αυτή η ΕΥΠ συναντιούνται στον προ-
ϊστάµενό τους, τον Πρωθυπουργό, υπό την ευθύνη του γραφείου
του οποίου βρίσκονται οι υπηρεσίες που εµπλέκονται στην πα-
ρακολούθηση του Νίκου Ανδρουλάκη και επ’ αυτού συµµετεί-
χαµε σε µια εξεταστική επιτροπή, όπου η κυβερνητική
πλειοψηφία κάλεσε µόνον όσους µάρτυρες εκείνη ήθελε, ενώ
προσκόµισε µόνον όσα έγγραφα εκείνη ενέκρινε.

Γνώριζε ο Πρωθυπουργός; Γνώριζε ο Γραµµατέας του; Πόσοι
άλλοι παρακολουθήθηκαν ή παρακολουθούνται; Ποιοι µπορούν
τελικά σε αυτή εδώ τη χώρα να υποκλέπτουν τις επικοινωνίες
µας; Αφού ο Πρωθυπουργός αποδέχθηκε βαρύ ατόπηµα, γιατί
εξαπέλυσε τους «λακέδες» του να σπιλώσουν τον Πρόεδρο του
ΠΑΣΟΚ; Ποιοι και πώς είχαν πρόσβαση σε απόρρητες δικογρα-
φίες; Τι παρακολουθήσεις έκανε τυχόν η προηγούµενη Κυβέρ-
νηση; 

Όλα αυτά, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως και πολλά ακόµα
θα µείνουν ερωτήµατα. Αυτό, όµως, που είναι βέβαιο, είναι πως
από αυτή την εξεταστική επιτροπή όλοι βγαίνουν καθαροί. Ο
Πρωθυπουργός προσπέρασε αµέριµνος. Οι συνεργάτες του ξεµ-
πέρδεψαν. Ο κ. Ανδρουλάκης πέταξε από πάνω του τη λάσπη.
Και ο ΣΥΡΙΖΑ δεν ερευνήθηκε από τη Νέα Δηµοκρατία, που είχε
τη δυνατότητα να το κάνει, για τίποτα απολύτως. 

Υπό όρους, λοιπόν, ξανανοίγει δυνατότητα συνεργασίας µε-
ταξύ κοµµάτων, λεγοµένων, εξουσίας που οι ατζέντες τους συγ-
κλίνουν. Αυτό βλέπουµε µετά το πέρας των εργασιών της
επιτροπής. Και ταυτόχρονα ο Πρωθυπουργός µπορεί να επιδείξει
στους ξένους αξιολογητές του ότι η Βουλή τον απήλλαξε και
είναι πλέον κατάλληλος για υψηλό διεθνές αξίωµα. Κοντολογίς,
όσοι διαχρονικά µάς έφεραν σε αυτό το σηµείο παρακµής µια
χαρά συνεννοούνται. Μια χαρά συνεννοείστε. Γι’ αυτό στην επό-
µενη Βουλή, που θα είναι εθνικά κρίσιµη, ανάγκη είναι να υπάρχει
πραγµατική, αστική, Δεξιά, συντηρητική, παράταξη, αδέσµευτη,
αµετακίνητη και µαχητική, για την πατρίδα και για τα παιδιά µας. 

Ευχαριστώ θερµά για την προσοχή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε συνάδελφε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζητώ για λίγο τον

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Έχετε τον λόγο, κύριε

Πρόεδρε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα παρακαλούσα για
το εξής. Και δεν θέλω να σας υποβάλλω κάτι, προς Θεού! Ο οµι-
λητής, ο κ. Μπογδάνος, στην οµιλία του µίλησε για «…». Εάν εν-
νοεί αυτό το οποίο κατάλαβα ή οτιδήποτε άλλο, θα
παρακαλούσα να διαγραφεί από τα Πρακτικά. Βεβαίως, εάν ο
ίδιος το επιθυµεί. Γι’ αυτό απευθύνοµαι σε εσάς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε Μπογδάνο, έχετε
τον λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΟΓΔΑΝΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, ευχαριστώ
που µου δίνετε τον λόγο.

Κύριε Πρόεδρε, αντιλαµβάνοµαι την ευαισθησία σας. Θα σας
καλούσα να µην κάνετε συσχετίσεις, εάν κρίνετε ότι δεν υπάρ-
χουν ή δεν τις βρίσκουµε. Υπάρχουν, δυστυχώς, άνθρωποι οι
οποίοι παίζουν τον ρόλο, όπως τον περιέγραψα. 

Προσωπικά, κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να µην διαγραφεί από
τα Πρακτικά η έκφρασή µου. Δεν είναι, όµως, κάτι για το οποίο
θα ήθελα να ανέβουν οι τόνοι και να δηµιουργηθεί κοινοβουλευ-
τική ένταση. Συνεπώς, το αφήνω στη δική σας ευχέρεια, κυρία
Πρόεδρε. Δεν θέλω να προσβάλω κανέναν. Είναι, όµως, γεγονός
ότι στη χώρα λειτουργούν εσωτερικά Έλληνες πολίτες µε τρόπο
ο οποίος είναι πιο τουρκόφιλος και πιο προς τα συµφέροντα της
τουρκικής δηµοκρατίας και από όσο θα φαντάζονταν οι πιο φα-
νατισµένοι Τούρκοι. Δεν θέλω κανένας να δει τον εαυτό του σε
αυτή την έκφραση και σε αυτή τη διατύπωση, ούτε την είπα για
να προσβάλω οποιαδήποτε ή οποιονδήποτε εκ των ευρισκοµέ-
νων εντός της Αιθούσης. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε Μπογδάνο, θα

σας παρακαλούσα να διαγραφεί η φράση αυτή από τα Πρακτικά.
Σας δίνω πάλι τον λόγο. Πείτε µας µε µία φράση µόνο, σας πα-
ρακαλώ, και όχι µε λόγο. Δεν θέλω τοποθέτηση. Μία φράση θέλω
µόνο, κύριε Μπογδάνο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΟΓΔΑΝΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, ολοκλη-
ρώνω και δεν θα τσακωθούµε. Θα ήθελα, όµως, να καταγραφεί
στα Πρακτικά ότι η ίδια ευαισθησία η οποία επιδεικνύεται σήµερα
από το Σώµα και από το Προεδρείο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Σας είπα να µας πείτε
µία φράση, κύριε Μπογδάνο. Δεν θέλω τοποθέτηση, σας παρα-
καλώ πολύ. Την κάνατε την τοποθέτησή σας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΟΓΔΑΝΟΣ:… και από το Προεδρείο,
καλό θα είναι να διαπνέει συνολικά την αντίληψη και τις εργασίες
µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε Μπογδάνο, δέ-
χεστε να διαγραφεί, ναι ή όχι; Αυτό θέλω να µου πείτε και τίποτε
άλλο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΟΓΔΑΝΟΣ: Για να µην δηµιουργηθεί κοι-
νοβουλευτικό επεισόδιο και για να µην έχουµε ένσταση, ναι,
κυρία Πρόεδρε, προχωρήστε σε αυτό το οποίο αιτήθηκε ο κύριος
Πρόεδρος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
συνάδελφε.

Μπαίνουµε τώρα στον τρίτο κύκλο των οµιλητών. Και τον λόγο
έχει ο κ. Μπουτσικάκης από τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Σας ευχα-
ριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σηµερινό πλαίσιο συζήτησης
καθορίζεται από τον πυρήνα και την ουσία της καταγγελίας, από
τη σοβαρότητα των καταγγελλοµένων, καθώς και από τον διά-
λογο γύρω από την ακεραιότητα και τη χρησιµότητα της ίδιας
της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών. Σε αυτό το πλαίσιο συζή-
τησης η Νέα Δηµοκρατία αποτελεί τον πολιτικό εγγυητή των θε-
σµών και τον κύριο εκφραστή της σταθερότητας στη χώρα,
σταθερότητα θεσµική, κοινοβουλευτική και πολιτική, σταθερό-
τητα που είναι πολύτιµη στην ταραχώδη περίοδο την οποία δια-
νύουµε. 

Είναι σαφές, µετά την ολοκλήρωση των εργασιών της επιτρο-
πής, ότι η Κυβέρνηση λειτούργησε απολύτως θεσµικά, ταχύτατα
και µε καταφανή σοβαρότητα. Με πρόταση του Πρωθυπουργού
άνοιξε η Βουλή. Κατατέθηκε και ψηφίστηκε η ΠΝΠ µε τα διαρ-
θρωτικά µέτρα τα οποία βοηθούν στη λειτουργία της Εθνικής
Υπηρεσίας Πληροφοριών. Συνεδρίασε η Επιτροπή Θεσµών και
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Διαφάνειας, όπου κατέθεσαν όλοι οι εµπλεκόµενοι. Και τελικά,
για να µη µείνει τίποτα κρυφό και κυρίως για να λάµψει η αλή-
θεια, συγκροτήθηκε και συστάθηκε η εξεταστική επιτροπή για τη
διερεύνηση της υπόθεσης. Αν το πάρει κανείς υπ’ όψιν του και
θέσει εύλογους προβληµατισµούς, οι απαντήσεις που θα λάβει,
θα είναι ξεκάθαρες. 

Ας τα πάρουµε µε τη σειρά λοιπόν. Αποδείχτηκαν ή έστω πι-
θανολογήθηκαν οι θέσεις και οι αιτιάσεις της Αντιπολίτευσης που
οδήγησαν στη σύσταση της επιτροπής και στην έρευνα που αυτή
διεξήγαγε; Όχι. Παραβιάστηκε το απόρρητο των επικοινωνιών
του κ. Ανδρουλάκη; Όχι. Γίνεται χρήση παράνοµου λογισµικού
στην ελληνική επικράτεια από κρατική υπηρεσία; Όχι. Η απάν-
τηση στα παραπάνω, λοιπόν, ερωτήµατα είναι σαφής, ξεκάθαρη
και κατηγορηµατική. 

Είναι σηµαντικό, όµως, να δούµε και τι ανέδειξε η έρευνα αυτή.
Ανέδειξε την προσπάθεια της Αντιπολίτευσης να ταυτίσει την
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών µε ένα παράνοµο λογισµικό, µια
σκόπιµη σύγχυση, βλαπτική και επικίνδυνη. Η προσπάθεια αυτή,
κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, βάλλει κατά του κύρους και της χώρας, αλλά
και της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών. Η ΕΥΠ έχει επιφορτι-
στεί µε την προάσπιση της εθνικής ασφάλειας και της ασφάλειας
των Ελλήνων πολιτών. Υπηρετεί το έργο αυτό µε µετρήσιµο
εθνικό όφελος. Αποτελεί µία σηµαντική υπηρεσία, η οποία συµ-
βάλλει καθοριστικά στην πρόβλεψη απειλών και στην αποτροπή
κινδύνων, όπως έχει συµβεί και στο πρόσφατο παρελθόν και
όπως καθηµερινά γίνεται στα σύνορά µας. Δεν προέκυψε κα-
νένα, λοιπόν, στοιχείο σχετικά µε την προµήθεια του «Predator»
από το ελληνικό δηµόσιο. Επίσης, καταλάβετε πως άλλο πράγµα
είναι η νόµιµη επισύνδεση και τελείως διαφορετικό είναι η χρήση
παράνοµου λογισµικού. 

Η εξεταστική επιτροπή, από την άλλη, ανέδειξε τις πτυχές των
παρακολουθήσεων των κυβερνητικών στελεχών της προηγούµε-
νης κυβέρνησης, που ξαφνικά κωφεύουν τα αυτιά σας και δεν
ακούτε τίποτα σχετικά µε αυτά, ούτε και λέτε τίποτα για αυτά.
Και δεν έχετε να πείτε τίποτα αυτή τη στιγµή για τα θέµατα τα
οποία αφορούν τον κ. Πιτσιόρλα και όλους τους υπόλοιπους
αξιωµατούχους οι οποίοι έχουν αναφερθεί στο ζήτηµα αυτό. Για
άλλη µια φορά, λοιπόν, σταθήκατε κατώτεροι των περιστάσεων.
Επιλέξατε τη λασπολογία. Προσπαθήσατε να στήσετε ένα δόλιο
και άθλιο αφήγηµα, αλλά δεν σας βγήκε! Για άλλη µια φορά δι-
χάσατε τον δηµόσιο διάλογο και τον κοινοβουλευτικό βίο. Ακόµα
και για τα τόσο ευαίσθητα θέµατα που αφορούν την εθνική
ασφάλεια, εσείς σκοπεύσατε, µε τα µικροκοµµατικά οφέλη και
µε τη λασπολογία, να προεξοφλήσετε αποτελέσµατα. Κάνατε
λόγο για σκάνδαλο και για διεθνή διασυρµό της χώρας. Ακού-
σαµε όλα τα σενάρια και τις υποθέσεις και τα υπονοούµενα. Μι-
λήσατε για παρακράτος και καθεστώς. Ακόµα και ο ίδιος ο κ.
Τσίπρας µίλησε για θέµα αποκατάστασης δηµοκρατίας. 

Ξέρετε, η προάσπιση της δηµοκρατίας είναι ένα διαρκές ζη-
τούµενο, για το οποίο πρέπει να µαχόµαστε καθηµερινά, κάθε
ώρα και κάθε λεπτό και η παράταξη της Νέας Δηµοκρατίας είναι
αυτή η οποία αποκατέστησε τη δηµοκρατία στη χώρα, οπότε
καλό θα είναι να προσέχετε τι λέτε. 

Εσείς, λοιπόν, διασύρετε τη χώρα καθηµερινά στο εσωτερικό
και στο εξωτερικό. Αναπαράγετε ψέµατα, fake news, όπως κά-
νατε πρόσφατα και στην υπόθεση των µεταναστών στον Έβρο
και θεωρείτε ότι τα εθνικά θέµατα προσφέρονται για φθηνή αν-
τιπολίτευση. Ο λαός όµως εµπιστεύτηκε τη διακυβέρνησή του
στη Νέα Δηµοκρατία και θα το ξανακάνει και πολύ σύντοµα. Ει-
δικά σε ζητήµατα εθνικής ασφάλειας, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, χρειάζεται νηφαλιότητα και αυξηµένη υπευθυνότητα. 

Καταλήγουµε, λοιπόν, ότι οι αβάσιµες κατηγορίες σας αποτε-
λούν όχι µόνο υπόθεση εργασίας, αλλά ένα σενάριο φαντασίας
και θεωρίες συνωµοσίας. Για άλλη µια φορά επενδύσατε στο
γκρίζο, όµως τα συµπεράσµατα της εξεταστικής επιτροπής σάς
εκθέτουν και πάλι.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» είκοσι εννέα
µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Γε-
νικό Λύκειο Μολάων (δεύτερο τµήµα). 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο τώρα εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ έχει ο κ. Σπίρτζης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Αξιότιµοι, αγαπητοί κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, σήµερα είναι µια ιστορική ηµέρα, µια πραγµατικά
ιστορική ηµέρα για το ελληνικό Κοινοβούλιο, όχι όµως από τις
λαµπρές ηµέρες του Κοινοβουλίου, όχι από εκείνες τις µέρες
που οι Έλληνες θα θυµούνται για το κοινοβουλευτικό ήθος, τη
µεγαλοθυµία που οφείλει να έχει η εκάστοτε πλειοψηφία, τον σε-
βασµό στον ευρωπαϊκό κοινοβουλευτικό και νοµικό πολιτισµό
της χώρας µας.

Σήµερα δεν είναι δυστυχώς από τις λαµπρές ηµέρες που θαυ-
µάζουµε το πολιτικό παράστηµα, το θάρρος παραδοχής των
πράξεων και των ευθυνών των όποιων κυβερνώντων, τις τεκµη-
ριωµένες προτάσεις µεγάλων πολιτικών που έζησε αυτό το Κοι-
νοβούλιο στο παρελθόν στη Μεταπολίτευση, όπως ο Ανδρέας
Παπανδρέου, ο Χαρίλαος Φλωράκης, ο Λεωνίδας Κύρκος και ο
Κωνσταντίνος Καραµανλής. 

Σήµερα είναι µια µαύρη ιστορική µέρα, µια µέρα ντροπής για
τον κοινοβουλευτισµό, για τη δηµοκρατία στη χώρα που τη γέν-
νησε, για τη Νέα Δηµοκρατία που έχει την κοινοβουλευτική Πλει-
οψηφία και ταυτόχρονα, την κατακραυγή για το σκάνδαλο των
παρακολουθήσεων, για τις πράξεις, τις σκόπιµες παραλείψεις
και τη συγκάλυψη των εγκληµάτων που έχει διαπράξει ο Πρωθυ-
πουργός κ. Κυριάκος Μητσοτάκης και οι συνεργάτες του. 

Είναι µια µαύρη µέρα στην πολιτική ιστορία του τόπου µας, µία
ακόµη µαύρη σελίδα της Δεξιάς. Σήµερα, αγαπητοί συνάδελφοι,
φτάσατε στις εσχατιές του κοινοβουλευτισµού, δηλαδή, να ψη-
φίζετε και να µας καλείτε να ψηφίσουµε ένα πόρισµα-κείµενο που
δεν το διαβάσατε, που δεν το έχετε καταθέσει στην Αίθουσα, που
δεν ξέρει κανείς τι λέει και γιατί και µε έναν Πρωθυπουργό κρυ-
πτόµενο µαζί µε το γραφείο του, µαζί µε την Κυβέρνησή του και
τους συνεργάτες του εντός και εκτός Μαξίµου. Κοιτάξτε εικόνα! 

Ειλικρινά, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, θέλω
να σας ρωτήσω πώς ανέχεστε να σας διασύρουν έτσι. Είσαστε
εκπρόσωποι του ελληνικού λαού, δεν είσαστε του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη. Πώς µπορείτε να συνδέετε το όνοµά σας µε µια ολο-
κληρωτικά παράλογη, αντιδηµοκρατική πρακτική που κηλιδώνει
ανεξίτηλα τη δηµοκρατία, το πολιτικό σύστηµα, το κόµµα σας,
τον κοινοβουλευτισµό και την προσωπική σας διαδροµή; Πώς
µπορείτε; 

Αποφασίζεται η Βουλή να εξετάσει τις παράνοµες απόρρητες
παρακολουθήσεις της ΕΥΠ –όπου µέσω των απόρρητων συνε-
δριάσεων της εξεταστικής επιτροπής κάνατε µπούλινγκ στους
Βουλευτές της Αντιπολίτευσης. Σε αυτές τις απόρρητες συνε-
δριάσεις τα στελέχη σας επικαλούνται κατ’ εντολή Μητσοτάκη -
και µε τη δική σας στήριξη, γι’ αυτό έχετε και την ευθύνη σήµερα-
το απόρρητο, για να συγκαλύψετε. 

Και εσείς φέρνετε σήµερα για ψήφιση ένα απόρρητο πόρισµα
της απόρρητης επιτροπής, που δεν το καταθέτετε καν στην Ολο-
µέλεια και που δεν κατέθεσαν τα στελέχη σας επικαλούµενοι το
απόρρητο. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν υπάρχει ψήφιση σήµερα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Είναι δυνατόν; Πόσο πιο κάτω θα φτά-

σετε; Πόσο πιο κάτω θα φτάσετε, για να καλύψετε τις παράνοµες
πρακτικές του κ. Μητσοτάκη, του αποκλειστικού υπεύθυνου για
την ΕΥΠ και της παρέας του; 

Απαγορεύσατε να καταθέσουν στην εξεταστική όλοι οι εµπλε-
κόµενοι. Τρέµει ο κ. Μητσοτάκης -γι’ αυτό δεν είναι εδώ σήµερα
και κανείς Υπουργός του- µην καταθέσουν οι συνεργοί του. Τρέ-
µει µην έρθουν οι εκπρόσωποι που εµπορεύονταν το «Predator»
στη χώρα, o κ. Μπίτζιος και ο κ. Λαβράνος. Να έρθουν να τους
καµαρώσετε και εσείς, όχι µόνο εκείνος. Τρέµει µην έρθουν τα
κοµµατικά σας στελέχη από την ΚΥΠ. Η Β’ αντιδιευθύντρια που,
απ’ ό,τι µαθαίνουµε, έλειπε εννέα µήνες από την ΕΥΠ και γύρισε
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µία µέρα -η υπεύθυνη για το οργανωµένο έγκληµα, µία µέρα!-
για να υπογράψει την παρακολούθηση Ανδρουλάκη. Δεν θέλετε
να έρθει. Προφανώς δεν θέλετε να έρθει. 

Γράψατε στα παλιά σας παπούτσια τα πάντα, τον επιστηµονικό
κόσµο της χώρας, τον πρόεδρο της ΑΔΑΕ τον κ. Ράµµο και απα-
γορεύσατε στην επιστηµονική επιτροπή της Βουλής να γνωµο-
δοτήσει για το απόρρητο. 

Κύριε Υπουργέ, αφού είναι όλα καλά -δεν ξέρω αν το έχετε
ακούσει, είστε Υφυπουργός Δικαιοσύνης- εσείς προσωπικά ποια
εντολή δώσατε τόσους µήνες για να ελεγχθεί η εταιρεία που εµ-
πορεύεται το παράνοµο λογισµικό στη χώρα µας; Εσείς ως Υφυ-
πουργός Δικαιοσύνης, ο κ. Τσιάρας, ο λαλίστατος Υπουργός
προπαγάνδας ο κ. Θεοδωρικάκος που έχει στην ευθύνη του τη δι-
εύθυνση του ηλεκτρονικού εγκλήµατος, ποια εντολή δώσατε τό-
σους µήνες; Ο Πρωθυπουργός που είναι υπεύθυνος για την ΕΥΠ;

Εφόσον λέτε ότι όλα είναι καλά, γιατί λέτε ότι θέλετε να αλλά-
ξετε το θεσµικό πλαίσιο; Γιατί; Γιατί αποπέµψατε τον κ. Κοντο-
λέοντα και τον κ. Δηµητριάδη; Όλα καλά, όλα νόµιµα. Αφού είναι
όλα νόµιµα, γιατί τους αποπέµψατε τους ανθρώπους και δεν
τους αφήσατε στις θέσεις τους; 

Γιατί ενεργοποιήσατε τον µηχανισµό της προπαγάνδας, της
108ης θέσης για την ελευθεροτυπία, για να πείσετε ότι δεν αφο-
ρούν τον ελληνικό λαό οι παρακολουθήσεις; Τους αφορούν, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί ο κ. Μητσοτάκης έστησε ένα
επιτελικό σύστηµα ελέγχου του Τύπου, των πολιτικών του αντι-
πάλων, των αντιδράσεων, του σχεδιασµού, των αντιδράσεων που
θα είχε ο Πρόεδρός µας κ. Αλέξης Τσίπρας και το κόµµα µας,
του ΚΙΝΑΛ - ΠΑΣΟΚ -και ποιος ξέρει πόσους άλλους παρακολου-
θούσατε-, για να είναι απόλυτα κυρίαρχος µέσα στην ανασφά-
λειά του µε κάθε µέσο. Και θέλει να είναι απόλυτα κυρίαρχος,
για να εξυπηρετεί τα συµφέροντα που θέλει, τις τράπεζες που
παρακολουθούσε ο κ. Κουκάκης δηµοσιογραφικά, τις εταιρείες
που κερδοσκοπούν. 

Και αυτή η αλαζονεία και η έπαρση που έχετε και εσείς, αλλά
κυρίως ο Πρόεδρός σας και νοµίζετε ότι το παρακράτος σας δεν
λογοδοτεί πουθενά και ότι δεν θα σας αγγίξει ποτέ κανείς, βγαί-
νει πλέον. Βγαίνει σε κάθε πολίτη η νοσηρή, άρρωστη κατάσταση
που αναδύεται από τη διακυβέρνηση Μητσοτάκη, αυτή η καθε-
στωτική λογική, η πρακτική που λέει ότι όποιος διαφωνεί µαζί
σας, όποιος δρα ενάντια στους σχεδιασµούς σας και όποιος αν-
τιστέκεται στις ανοµίες σας, θα στοχοποιείται, θα παρακολου-
θείται και θα γίνεται εχθρός του έθνους, όπως παλιά, είτε αυτό
αφορά τα πολιτικά θέµατα είτε αφορά τα εθνικά θέµατα. 

Ακούσαµε πριν µια παρέµβαση. Ακούσαµε και τον Βουλευτή
σας για τους πρόσφυγες στον Έβρο. Θα στείλουµε ένα µήνυµα
για τα ψέµατα που λέγατε, που γκριζάρατε τη νησίδα και είναι η
µισή ελληνική, ενώ µας λέγατε ότι είναι τουρκική, για να αιτιολο-
γήσετε την άθλια πολιτική σας στο προσφυγικό και το µετανα-
στευτικό. Είναι ψέµατα! Χαρίσατε τη µισή νησίδα στους
Τούρκους. 

Γράψατε, λοιπόν, σήµερα µία ακόµη µαύρη σελίδα, αφού ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης και η παράταξή σας διέσυρε διεθνώς τη
χώρα. Μετεξελίξατε τη Νέα Δηµοκρατία σε γραφείο τελετών, σε
νεκροθάφτη της αλήθειας, της δηµοκρατίας και του κοινοβου-
λευτισµού. Γράψατε µια ακόµη µαύρη σελίδα στις χιλιάδες µαύ-
ρες σελίδες που έχει γράψει η Δεξιά, η παράταξή σας και ο κ.
Μητσοτάκης. 

Να είστε σίγουροι ότι θα αποκαλυφθούν όλα για τον Κυριάκο
Μητσοτάκη και την παράταξή σας, όπως αποκαλύφθηκε και για
τον πατέρα του και τους συνεργάτες του. Να είστε σίγουροι γι’
αυτό. 

Σήµερα ξεκινάει η ανάταξη της χαµένης τιµής της Κοινοβου-
λευτικής Δηµοκρατίας, του δηµοκρατικού κόσµου, όσων πάλε-
ψαν για να έχουµε µια βαθιά δηµοκρατία µετά τη
Μεταπολίτευση, ακόµη και από τη Νέα Δηµοκρατία, έτσι όπως
την κάνατε. Και δεν θα αποκαλυφθούν µόνο οι πράξεις και οι ευ-
θύνες σας, όπως στο παρελθόν. Πίσω έχει η αχλάδα την ουρά.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να
έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γίνεται µια ανοίκεια επίθεση
σε έναν άνθρωπο που δεν βρίσκεται στη ζωή, στον Κωνσταντίνο
Μητσοτάκη. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Να ήταν εδώ.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Μισό λεπτό! Παρακαλώ
πολύ! Ο κ. Μαρκόπουλος έχει τον λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γίνεται µια ανοίκεια επίθεση
κατά ενός ανθρώπου ο οποίος δεν βρίσκεται στη ζωή, κατά του
τέως Πρωθυπουργού, του Κωνσταντίνου Μητσοτάκη, από τον
εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ τον κ. Σπίρτζη και γυρίζει και µας
απαντά: «Ας ήταν εδώ». 

Κύριε Σπίρτζη, ντροπή σας!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, φαν-

τάζοµαι ότι κατάλαβε λάθος αυτό που λέτε. Δεν φαντάζοµαι να
είναι τόσο ανόητος ο συνάδελφος. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: (Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, πα-

ρακαλώ. Για το πρώτο που είπατε, δεν µου πέφτει λόγος βέβαια,
είναι ο συνάδελφος εδώ να σας απαντήσει, αλλά φαντάζοµαι ότι
έγινε λάθος στο συγκεκριµένο. 

Πάτε παρακάτω. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Επίσης, µιλήσατε για εχθρούς

του έθνους, ότι τους κατασκευάζουµε µάλιστα. Το είπε και πριν
και ο κ. Βούτσης. Εµείς κατασκευάζουµε εχθρούς του έθνους τη
στιγµή που εσείς έχετε το άγος, έχετε τον Υπουργό σας τον κ.
Παπαγγελόπουλο σε ειδικό δικαστήριο και ο οποίος απολογείται
για τη λάσπη που οργανωµένα πέταξε σε συνέργεια και συνερ-
γασία µε το κόµµα σας σε δέκα πολιτικούς αντιπάλους; Σοβαρο-
λογείτε;

Κύριε Σπίτρζη, εδώ και πολύ καιρό, σας το έχω πει και προσω-
πικά ότι έχετε πάρει προσωπικά έναν πολιτικό κατήφορο χρησι-
µοποιώντας ακόµα και την υπόθεση της δωδεκάχρονης, µε
επιθέσεις διαρκώς, απειλείτε τους πάντες και τα πάντα, όπως ότι
θα απολύσετε τους ειδικούς φρουρούς. Πρέπει να υπάρχει,
όµως, ένας σεβασµός, ιδιαίτερα όταν πρόκειται για ανθρώπους
που δεν είναι στη ζωή. 

Ταυτόχρονα δεν θα δεχτούµε από εσάς που έχετε δύο Υπουρ-
γούς σας στα ειδικά δικαστήρια για κατάχρηση εξουσίας και οι
οποίοι πήγαν µε συγκεκριµένο τρόπο να χρησιµοποιήσουν αυτή
την εξουσία κατά των πολιτικών τους αντιπάλων, να µας κουνάτε
το δάχτυλο και να αναφέρετε ότι στήσαµε εµείς υπόθεση γιατί
θέλουµε να δηµιουργήσουµε εχθρούς του κράτους.

Αυτό, κύριε Βούτση, απευθύνεται και σε εσάς, για την προ-
ηγούµενη οµιλία σας. 

Να είµαστε πιο προσεκτικοί. Αιδώς Αργείοι! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Θα δώσω πρώτα τον

λόγο στον κ. Βούτση και αµέσως µετά στον κ. Σπίρτζη.
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, για µισό λεπτό θέλω

τον λόγο. Δεν χρειάζεται παραπάνω. 
Εγώ αναφέρθηκα σαφώς στο ότι κεκτηµένο της Μεταπολίτευ-

σης, ένα από τα σοβαρά κεκτηµένα της ιστορικής αυτής περιό-
δου, είναι το ότι οι πολιτικοί αντίπαλοι, ακόµα και των πιο
ακραίων άκρων και αντιπαραθέσεων µεταξύ τους, θεωρούντο
πάντοτε ως αντίπαλοι και όχι ως εσωτερικοί εχθροί, όπως ήταν
η µετεµφυλιακή κατάσταση στη χώρα. Αυτό είναι ιστορικό γεγο-
νός. Είναι η ιδεολογική αντιπαράθεση. Ήµουν πάρα πολύ σαφής
και δεν είχε κανενός είδους ύβρη. Έχει σχέση ακριβώς µε τη
στρατηγική αναθεώρησης της Μεταπολίτευσης. Την άλλη φορά
τα είχαµε πει και µε τον κ. Συρίγο εδώ. 

Δίνω, λοιπόν, αυτές τις διευκρινίσεις, κυρία Πρόεδρε, αλλά
θέλω µε σαφήνεια να πω και κάτι ακόµη. 

Πράγµατι είναι ένα ειδικό δικαστήριο που έχει ξεκινήσει για
τον κ. Παπαγγελόπουλο και την κ. Τουλουπάκη και κάποιο άλλο
που θα ξεκινήσει και αφορά στον κ. Παππά. Έπρεπε να γνωρίζετε
ότι δεν υπάρχει καµµία κατηγορία που να αφορά στη «NOVAR-
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TIS», στα δέκα πρόσωπα και σε κατάχρηση εξουσίας, παρά µόνο
έχουν σχέση µε διαδικαστικά ζητήµατα σοβαρά ή λιγότερο σο-
βαρά που θα κρίνει το δικαστήριο, διότι τα προηγούµενα, η λε-
γόµενη «σκευωρία», κατέπεσε απολύτως διά του ειδικού
δικαστηρίου, διά του βουλεύµατος κ.λπ.. 

Είναι λάθος -και για τα Πρακτικά και όταν «τρέχει» µία δίκη- να
αναφέρεστε µε ανακριβή τρόπο σε σχέση µε αυτό το ζήτηµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Σπίρτζη, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, εσείς µας λέτε εχθρούς του έθνους όλο

το προηγούµενο διάστηµα διά της προπαγάνδας σας, ότι είµα-
στε υπερασπιστές του Ερντογάν. Μάλιστα, λέτε ψέµατα για τον
Έβρο ότι η νησίδα που ήταν οι πρόσφυγες, που είχατε εγκατα-
λείψει, ήταν τουρκική. Εσείς, η προπαγάνδα σας, η Κυβέρνηση
108. Εσείς και τα στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Οι ΜΚΟ το πήραν πίσω. Εσείς
δεν το παίρνετε πίσω!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Δεν ήταν τουρκική, προφανώς και να
στείλουµε και ένα µήνυµα η Αντιπολίτευση, γιατί η Κυβέρνηση
τη χάρισε -επικοινωνιακά τουλάχιστον-, ότι η νησίδα είναι και ελ-
ληνική. Είναι και ελληνική και όχι, όπως λέγατε εσείς και οι
Υπουργοί σας, τουρκική.

Δεύτερον, νόµιζα ότι λέγατε για τον Κυριάκο Μητσοτάκη, όχι
για τον συγχωρεµένο τον Κωνσταντίνο Μητσοτάκη. Όµως,
επειδή υπάρχει ιστορική µνήµη στην Αίθουσα -δεν είµαστε σαν
κι εσάς- να θυµίσω, γιατί µπορεί να σας χρειαστεί για την επό-
µενη κοινοβουλευτική περίοδο, ότι µετά τη διακυβέρνηση της
χώρας από τον Κωνσταντίνο Μητσοτάκη έγινε προανακριτική επι-
τροπή που κατέληξε σε συµπέρασµα και αποκαλύφθηκε ότι ο
Κωνσταντίνος Μητσοτάκης -και όχι µόνο και άλλοι συνεργάτες
του που είναι στην Κοινοβουλευτική σας Οµάδα-, παρακολου-
θούσαν τον Ανδρέα Παπανδρέου, τον Γεράσιµο Κουρή, τον Μιλ-
τιάδη Έβερτ και τον Γεώργιο Ράλλη από την παράταξή σας!
Αυτά είναι ιστορικά στοιχεία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εξακολουθείτε να προσβάλ-
λετε τη µνήµη ενός ανθρώπου που δεν είναι εδώ να απαντήσει.
Είναι ντροπή, κύριε Σπίρτζη. Είναι ντροπή αυτό το οποίο κάνετε!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Ακούστε ποιο είναι ντροπή, επειδή η δη-
µοκρατική παράταξη και ο προοδευτικός κόσµος έχει µεγαλοθυ-
µία. Ντροπή είναι αυτό που κάνετε εσείς! Ντροπή είναι αυτό που
κάνετε εσείς, που για πολιτικούς λόγους έχετε σύρει δύο Υπουρ-
γούς της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ για πληµµελήµατα στο ειδικό δι-
καστήριο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Η δικαιοσύνη τους έσυρε!
Είστε αδιάβαστος!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Εσείς τους στείλατε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Η ανεξάρτητη δικαιοσύνη! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριοι συνάδελφοι, πα-

ρακαλώ! Να τελειώσουµε, για να συνεχίσουµε τη διαδικασία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι άνανδρο πολιτικά να επι-

καλείται ανθρώπους…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας

παρακαλώ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, είπε ότι απειλώ τους

πάντες και τα πάντα. Ποτέ δεν έχω πει για απολύσεις. Δεν είναι
και στον χαρακτήρα µου.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μαζί ήµασταν στην τηλεό-
ραση την προηγούµενη Πέµπτη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Εντάξει, η προπαγάνδα σας είναι γνω-
στή.

Είπα ότι θα καταργήσουµε τα σώµατα που έχετε φτιάξει, για
να δραστηριοποιούνται οι ακροδεξιοί θύλακες µέσα στην Αστυ-
νοµία και τα ρουσφέτια σας. Αυτοί που βίασαν στο Αστυνοµικό
Τµήµα Οµονοίας µία κοπέλα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε Σπίρτζη, πρέπει
να κλείσετε, σας παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: …δίπλα στο γραφείο της ενδοοικογε-
νειακής βίας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είστε ψεύτης κατά συρροή.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Αυτοί που κάνουν εµπόριο ναρκωτικών

και τους διορίσατε εσείς!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ψεύδεστε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριοι συνάδελφοι, πα-

ρακαλώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Αυτοί που πιάστηκαν για εκβιασµό. Τα

ρουσφέτια σας! 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ετοιµάζετε απολύσεις στην

Αστυνοµία. Είστε ψεύτης. Πολιτικός ψεύτης!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Έξω από το ΑΣΕΠ και έξω από τις πα-

νελλήνιες. Εντάξει;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ψεύδεστε. Ήµασταν µαζί

στην τηλεόραση.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Δεν απειλούµε, λοιπόν, κυρία Πρόεδρε,

εµείς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Παρακαλώ, κύριε Σπίρ-

τζη, πρέπει να κλείσετε. Σας παρακαλώ πολύ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Ειδικά εγώ δεν απειλώ τους πάντες και

τα πάντα. Εσείς πήγατε να µας απειλήσετε και εµάς και το ΚΙΝΑΛ
και όποιον σας αντιστέκετε, και γι’ αυτό µας παρακολουθούσατε
είτε µέσω της ΕΥΠ είτε µέσω του «Predator».

Καταλάβατε;
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ, κύριε συ-
νάδελφε.

Τον λόγο τώρα εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας έχει η κ. Πα-
παδηµητρίου.

Κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΑΝΝΑ ΜΑΝΗ - ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισαγωγικά και

σε απάντηση όσων ακούστηκαν από την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση, αλλά και ως αντιπρόεδρος της εξεταστικής επιτροπής
θέλω να τονίσω την καθόλα ορθή τήρηση της διαδικασίας, ανα-
φορικά µε τη σύνθεση, συγκρότηση και λειτουργία της επιτρο-
πής.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΒΔΕΛΑΣ)

Όπως ήδη ανέφερε ο πρόεδρος της εξεταστικής επιτροπής
συνάδελφος κ. Κεφαλογιάννης, για την εν λόγω επιτροπή, σύµ-
φωνα µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής, ισχύουν οι
διατάξεις περί Διαρκών Επιτροπών, σύµφωνα µε τις οποίες οι
αποφάσεις λαµβάνονται κατά πλειοψηφία -άρθρα 144, 34 και 39
του Κανονισµού της Βουλής.

Αν, εποµένως, λειτουργούσαµε διαφορετικά, αυτό θα συνι-
στούσε ευθεία παραβίαση των διατάξεων.

Όσον αφορά δε το απόρρητο και την έννοια του απορρήτου
που ειπώθηκε νωρίτερα, παραπέµπω τους συναδέλφους Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης στο έγγραφο της ΑΔΑΕ, που εκεί δίνεται
σαφής εξήγηση τι είναι το απόρρητο. Δεν ξέρω αν το έχουν ήδη
διαβάσει, παρ’ όλο που βρίσκεται στο αρχείο της εξεταστικής
επιτροπής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την πρώτη στιγµή, που προ-
έκυψε το ζήτηµα της νόµιµης επισύνδεσης του κινητού του κ. Αν-
δρουλάκη, η Κυβέρνηση, αλλά και προσωπικά Πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης, ανέλαβαν άµεσα σειρά πρωτοβουλιών σε
όλα τα επίπεδα, µε µοναδικό σκοπό την πλήρη διερεύνηση της
υπόθεσης.

Συγκεκριµένα, ο ίδιος Πρωθυπουργός απευθύνθηκε δηµόσια
και µε απόλυτη ειλικρίνεια στον ελληνικό λαό. Εκδόθηκε και κυ-
ρώθηκε άµεσα η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, η οποία
έθεσε πρόσθετες εγγυήσεις στη λειτουργία της ΕΥΠ µε την επα-
ναφορά της έγκρισης της άρσης απορρήτου και από δεύτερο ει-
σαγγελέα, διάταξη που είχε καταργήσει το 2018 η κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ.

Επίσης, ενεργοποιήθηκαν άµεσα όλες οι κοινοβουλευτικές
διαδικασίες µε τη σύγκληση της Επιτροπής Θεσµών και Διαφά-
νειας, τη συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως στην Ολοµέλεια
και την, εν τέλει, συγκρότηση εξεταστικής επιτροπής.

Καµµία, συνεπώς, χρονοτριβή και καµµία υπεκφυγή, παρά
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µόνο άµεσες ενέργειες, µε σκοπό την πλήρη διερεύνηση της
υπόθεσης.

Ακριβώς την ίδια στοχοθεσία είχαν και οι εργασίες της εξετα-
στικής επιτροπής, από την οποία προέκυψαν τα εξής αδιαµφι-
σβήτητα συµπεράσµατα:

Αρχικά, ότι η άρση απορρήτου του κινητού του κ. Ανδρουλάκη
ήταν απολύτως νόµιµη, καθώς τηρήθηκε όλη η προβλεπόµενη
κατά νόµο διαδικασία.

Συγκεκριµένα, από την ακροαµατική διαδικασία αποδείχθηκε
ότι η άρση πραγµατοποιήθηκε κατόπιν αιτήµατος της υπηρεσίας
της ΕΥΠ, το αίτηµα ελέγχθηκε και υπογράφηκε από σειρά αρµο-
δίων υπηρεσιακών παραγόντων και από τον διοικητή της ΕΥΠ,
µε τελικό αποδέκτη την αρµόδια εισαγγελέα, η οποία αφού διε-
ρεύνησε τον νόµο και ουσία βάσιµο του αιτήµατος, εξέδωσε και
τη σχετική διάταξη. Έλεγχος και έγκριση που αποτελεί τη µεγα-
λύτερη εγγύηση για την ορθότητα όλης της διαδικασίας.

Σε αυτό το σηµείο και παρενθετικά πρέπει να επισηµάνουµε
ότι µε βάση το Σύνταγµα και τον εκτελεστικό ν.2225/1994, δεν
υπάρχει a priori καµµία απολύτως εξαίρεση για την άρση του
απορρήτου για καµµία κατηγορία πολιτών. Δεν συνάγεται, συνά-
δελφοι, από το Σύνταγµα η βούληση του συντακτικού νοµοθέτη
να εξαιρέσει τους Βουλευτές από την προστασία του απορρήτου
του άρθρου 19 του Συντάγµατος, αφ’ ενός διότι στη διάταξη δεν
προβλέπεται εξαίρεση, αφ’ ετέρου διότι η επίκληση από την Αν-
τιπολίτευση του άρθρου 61 παράγραφος 3 του Συντάγµατος,
κατά το οποίο ο Βουλευτής δεν έχει υποχρέωση µαρτυρίας, έχει
διαφορετικό ουσιαστικό πεδίο εφαρµογής.

Περαιτέρω, αποδείχθηκε ότι ουδέποτε η ΕΥΠ ή άλλος δηµό-
σιος φορέας παγίδευσε το κινητό του κ. Ανδρουλάκη µε το κα-
κόβουλο λογισµικό «Predator». Το δηµόσιο ποτέ δεν έχει
προµηθευτεί και ποτέ δεν έχει χρησιµοποιήσει ούτε το «Predator»
ούτε κάποιο άλλο αντίστοιχο κακόβουλο σύστηµα παρακολού-
θησης.

Τέλος, από καµµία µαρτυρική κατάθεση και αποδεικτικό στοι-
χείο δεν προέκυψε ότι ο Πρωθυπουργός ή οι συνεργάτες του
γνώριζαν το παραµικρό για την άρση του απορρήτου του κ. Αν-
δρουλάκη. Όπως κατέθεσαν ξεκάθαρα οι µάρτυρες, ο Πρωθυ-
πουργός, ως πολιτικός προϊστάµενος της ΕΥΠ, έθετε µόνο το
γενικό πλαίσιο στοχοθεσίας της υπηρεσίας, χωρίς να υπεισέρ-
χεται και να λαµβάνει γνώση για διαδικαστικά ζητήµατα λειτουρ-
γίας. Αυτό, µάλιστα, αποτελούσε ανέκαθεν πάγια πρακτική.

Αντιθέτως, όµως, ο κ. Τσίπρας, ο οποίος προσπάθησε να ερ-
γαλειοποιήσει το ζήτηµα και να επενδύσει στην πόλωση, γνώριζε
και µάλιστα ενέκρινε παρακολουθήσεις ακόµα και δικών του κυ-
βερνητικών στελεχών επί διακυβερνήσεώς του, χωρίς µάλιστα
να έχει την αρµοδιότητα, αφού πολιτικός προϊστάµενος τότε της
ΕΥΠ ήταν µόνο ο αρµόδιος Υπουργός και όχι ο Πρωθυπουργός.
Αυτό, µάλιστα, είναι γνωστό από πλήθος δηµοσιευµάτων, καθώς
ο κ. Πιτσιόρλας, πρόεδρος τότε του ΤΑΙΠΕΔ και στη συνέχεια
Υπουργός επί ΣΥΡΙΖΑ, έχει ήδη κινηθεί νοµικά για την υπόθεση. 

Συµπερασµατικά, για τη θέση σε επισύνδεση του κινητού του
κ. Ανδρουλάκη, προηγήθηκε ενδελεχής έλεγχος από όλους τους
υπηρεσιακούς παράγοντες της ΕΥΠ. Ακολούθησε έλεγχος και
έγκριση από την αρµόδια εισαγγελική λειτουργό που εξέδωσε
τη διάταξη για την άρση. Επίσης, αποδείχθηκε ότι υπήρχε διαρ-
κής ενηµέρωση και συνεργασία της ΕΥΠ µε την αρχή που την
ελέγχει, την Ανεξάρτητη Αρχή Διασφάλισης του Απορρήτου των
Επικοινωνιών και, επίσης, αποδείχθηκε ότι ουδεµία σχέση είχε η
ΕΥΠ µε την απόπειρα παγίδευσης του κινητού του κ. Ανδρου-
λάκη από το παράνοµο λογισµικό «Predator». Τέλος, αποδείχ-
θηκε ότι καµµία ενηµέρωση δεν είχε ο Πρωθυπουργός, ούτε και
οι συνεργάτες του, συνεπώς ουδεµία ευθύνη φέρουν τα παρα-
πάνω πρόσωπα για την εν λόγω υπόθεση. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, η Κυβέρνηση δεν µένει στο χθες αλλά
έχει στραµµένο το βλέµµα στο αύριο. Για να µην υπάρξει ξανά
οποιαδήποτε σκιά στο µέλλον, καταθέτουµε σειρά προτάσεων
για την καλύτερη λειτουργία της ΕΥΠ. Ενδεικτικά αναφέρω την
ενίσχυση του πλαισίου νόµιµης άρσης απορρήτου για πολιτικά
πρόσωπα µε την ενεργοποίηση επιπλέον φίλτρου, αλλαγές στο
εσωτερικό της ΕΥΠ για την ενίσχυση του εσωτερικού της ελέγ-
χου, απαγόρευση εµπορίας λογισµικών παρακολούθησης προς

ιδιώτες και άλλα. Αυτή είναι η σηµαντική παρακαταθήκη της Κυ-
βέρνησης και ίσως το πιο χρήσιµο αποτέλεσµα της όλης υπόθε-
σης για τον ελληνικό λαό. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κυρία Παπαδηµητρίου. 

Καλησπέρα σας και από µένα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 
Καλείται στο Βήµα ο κ. Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος από το

ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής και να ετοιµάζεται ο κ. Μελάς από τη
Νέα Δηµοκρατία. 

Κύριε Αντιπρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, ακούγοντας

τους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας σήµερα, αλλά και πα-
ρακολουθώντας την εξεταστική επιτροπή και τον δηµόσιο διά-
λογο, αναρωτιέµαι γιατί υπάρχει αυτός ο τίτλος, γιατί δηλαδή
ψάχνουµε και διερευνούµε τον κύριο Πρωθυπουργό;

Εγώ νοµίζω ότι σήµερα πρέπει να αλλάξουµε τον τίτλο. Πρέπει
να διερευνήσουµε τις ευθύνες του κ. Ανδρουλάκη για την παρα-
κολούθησή του. Μόνο ο κ. Ανδρουλάκης παρουσιάστηκε στην
εξεταστική επιτροπή. Κανένα άλλο πολιτικό πρόσωπο. Άρα τον
κ. Ανδρουλάκη πρέπει να ψάξουµε. 

Μήπως, όµως, να γίνει έρευνα και για τα πρόσωπα στο Μαξί-
µου, τον κ. Δηµητριάδη και τον κ. Κοντολέοντα, µήπως είναι πρά-
κτορες του κ. Ανδρουλάκη; Ο Πρωθυπουργός τούς "παραιτεί",
τους δείχνει ότι έκαναν το λάθος, σήµερα δεν ξέρει κανένας και
άρα αναρωτιέµαι, µήπως είναι άνθρωποι του κ. Ανδρουλάκη;
Γιατί, εάν δεν είναι άνθρωποι του κ. Ανδρουλάκη, δεν ξέρω γιατί
τους "παραιτήσατε". Δεν καταλαβαίνω, κύριε Υπουργέ, γιατί τους
"παραιτήσατε". Οι άνθρωποι δεν ήξεραν. Μήπως έγινε λάθος; 

Ξεκινώ την οµιλία µου έτσι, γιατί, πέρα από τις σκοπιµότητες,
αναδεικνύονται η υποκρισία και τα άθλια επιχειρήµατα πολλών
στελεχών της Κυβέρνησης, των τρολ και κάποιων δηµοσιογρά-
φων, που λέει ο λόγος, ενώ είναι µια ιστορία που αποκαλύφθηκε
µε τυχαίο τρόπο, δεν έχει σχέση µε τον κ. Ανδρουλάκη µόνο,
αλλά µε τη λειτουργία του δηµοκρατικού πολιτεύµατος. Εάν δεν
υπήρχαν η Ανεξάρτητη Αρχή που ψήφισε το ΠΑΣΟΚ και ο κ. Ράµ-
µος, ο οποίος δεν ανήκει πολιτικά στο ΠΑΣΟΚ, σήµερα δεν θα
γνωρίζαµε καν ότι υπήρχε αυτό που λέτε «νόµιµη επισύνδεση». 

Κοιτάξτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κάθε κόµµα έχει
παρελθόν, παρόν και µέλλον και αποδεικνύει εάν µαθαίνει από
τα λάθη του. Εάν σήµερα η Νέα Δηµοκρατία στη λογική του συµ-
ψηφισµού θέλει να ακολουθήσει τον κ. Τόµπρα -το ξαναλέω, τον
κ. Τόµπρα- τον κ. Μαυρίκη ή να πει για τον κ. Τσίπρα και τα βαλι-
τσάκια του συνεταίρου του κ. Τσίπρα, εάν θέλει να πει για συµ-
ψηφισµό ότι «τα έκανε ο κ. Τσίπρας, τα κάνει και Μητσοτάκης»,
αυτό είναι δικό σας θέµα. Δεν µας αφορά εµάς. Ο κ. Ανδρουλά-
κης δεν παρακολουθούσε κάποιον. Άρα η ουσία είναι ότι δεν σας
ενδιαφέρει η διερεύνηση, αλλά ο συµψηφισµός, ότι είστε ίδιοι µε
τον κ. Τσίπρα. Το κατανοούµε και το σεβόµαστε. 

Εάν όµως πιστεύετε στον δηµόσιο διάλογο και ότι αλλάξαµε
κάτι σε σχέση µε το πολιτικό θέµα -γιατί αυτό ήταν το ζητούµενο-
, εγώ θέλω να σας πω ότι τις προϋποθέσεις που είπαµε για τη
µελλοντική διακυβέρνηση της χώρας τις έχουµε θέσει. Επειδή,
όµως, κυρίως σας "έτσουζε" το «όχι Τσίπρας, όχι Μητσοτάκης»,
αυτό ήταν το πρόβληµά σας και γι’ αυτό προσπαθήσατε µέσα
από αυτή διαδικασία να πάτε σε συµψηφισµό. 

Εάν θέλετε να κάνετε έναν συµψηφισµό από εικόνα του µέλ-
λοντος, θέλω να σας πω κάτι, κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δη-
µοκρατίας. Πριν λίγες µέρες στη Διάσκεψη της Βουλής, ενώ
ανταλλάσσατε πολύ βαριές κουβέντες µεταξύ σας ΣΥΡΙΖΑ και
Νέα Δηµοκρατία, µια χαρά τα βρήκατε και µοιράσατε τις θέσεις
του ΑΣΕΠ, έξι προς εννιά. Συµφωνήσαµε µε τον ΣΥΡΙΖΑ, τις ψη-
φίσατε µαζί και κανένα πρόβληµα. Εµείς προτείναµε µια άλλη
διαδικασία, το open.gov. Άρα όταν ήταν για την καρέκλα και την
εξουσία τα βρήκατε, ενώ την ίδια ώρα ανταλλάσσατε πολύ βα-
ριές κουβέντες. 

Υπάρχει ένα ακόµα ενδιαφέρον. Γιατί η Νέα Δηµοκρατία ή µάλ-
λον όχι η Νέα Δηµοκρατία, οι πράκτορες εκεί, γιατί παρακολου-
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θούσαν στην εσωκοµµατική διαδικασία έναν υποψήφιο, που τε-
λικά επιλέχθηκε; Μάλιστα, κύριοι συνάδελφοι, οι δηµοσκόποι που
συνεργάζονται µε τη Νέα Δηµοκρατία έβγαζαν τον κ. Ανδρου-
λάκη τρίτο και πολλά στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας έβαζαν
στοίχηµα ότι δεν θα εκλεγεί ο Ανδρουλάκης. Δεν είναι όλοι, λέω,
πολλά στελέχη. Έτσι είναι η ζωή, βέβαια, πολλές συµπτώσεις
µαζί. Το πιο άθλιο, όµως, είναι ο µηχανισµός, ένας µηχανισµός
της Νέας Δηµοκρατίας στο διαδίκτυο, κάποιοι δήθεν δηµοσιο-
γράφοι που υπονοούσαν ότι όλο αυτό έγινε γιατί ο κ. Ανδρουλά-
κης ήταν πράκτορας του Ερντογάν. Άρα µάλλον για κάλυψη ο
Ανδρουλάκης έκανε την πρόταση στο Ευρωκοινοβούλιο για εµ-
πάργκο όπλων, που πέρασε η πρότασή του και παρουσία του ο
σοσιαλιστής Σάντσεθ του είπε ότι πρέπει να σταµατήσει η Ισπα-
νία τις προµήθειες όπλων στην Τουρκία. Μάλλον και ο Τούρκος
αθλητής, ο Καντέρ, που ήρθε να συγχαρεί τον κ. Ανδρουλάκη για
τη στάση του απέναντι στον Ερντογάν, και αυτός είναι στο
κόλπο. Κοιτάξτε, είµαστε παλιοί, αυτό το κόλπο το έχουµε ζήσει
το 2009 - 2010 από τον ΣΥΡΙΖΑ, που µας έλεγαν τότε πράκτορες
της Μέρκελ και γερµανοτσολιάδες. Τώρα ήρθε η Νέα Δηµοκρα-
τία να µας πει ότι είµαστε πράκτορες του Ερντογάν. Αθλιότητες,
χυδαιότητες, για να απαξιωθεί όλη αυτή η διαδικασία. 

Τελειώνω µε το θέµα του «Predator». Το «Predator» είναι ένα
λογισµικό που όλοι γνωρίζετε ότι µπορεί να κάνει ροµπότ το κι-
νητό. Η παγίδευση του Ανδρουλάκη µέσω του «Predator» είναι
αποδεδειγµένη από τις υπηρεσίες του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου. Στην Ελλάδα, όµως, δεν έχουµε ακούσει κάτι, δεν µπορεί
µια χώρα µε τις υπηρεσίες της να βρει τα ίχνη του σήµατος. Και
επειδή άκουσα τον κ. Σπίρτζη νωρίτερα, ο οποίος κατήγγειλε µια
αντίστοιχη παρακολούθηση, θέλω να πιστεύω ότι και η δική του
παρακολούθηση θα έχει πιστοποιηθεί αντίστοιχα µέσω επίσηµου
φορέα, όπως συνέβη µε τον κ. Ανδρουλάκη. 

Θεωρούµε ότι στην κατάλληλη στιγµή θα έχει όλα τα απαραί-
τητα έγγραφα, για να το αποδείξει, όπως το έφερε ο κ. Ανδρουλά-
κης, στη δηµοσιότητα. Διαφορετικά, το µόνο που θα έχει
δηµιουργήσει, εάν δεν είναι αυτό -εγώ είµαι καλόπιστος ότι είναι-,
θα είναι µία απρόσµενη στήριξη στους φίλους της Νέας Δηµοκρα-
τίας.

Εµείς ζητήσαµε ενδελεχή διερεύνηση θεµάτων σχετικά µε τη
λειτουργία των εταιρειών, αλλά ακούστε πάλι µια σύµπτωση. Η
εταιρεία αυτή το 2017 έχει κεφάλαιο 5.000 και έρχεται η κυβέρ-
νηση του ΣΥΡΙΖΑ και της δίνει µε απευθείας ανάθεση σύµβαση
µε το ελληνικό δηµόσιο ύψους 1 εκατοµµυρίου. Ακούστε, ξεκί-
νησε επί ΣΥΡΙΖΑ. Δείτε πόσο είναι αδελφάκια µερικά κόµµατα,
όσο και αν τσακώνονται. Και µετά έρχεται η Νέα Δηµοκρατία -η
οποία πάντα το τερµατίζει σε αυτά τα θέµατα- και δίνει 9 εκατοµ-
µύρια στην ίδια εταιρεία. 

Θα ήθελα να σας ρωτήσω, κύριε Μαρκόπουλε, εάν έχετε ακού-
σει ότι κάποιοι από την ερευνητική δηµοσιογραφία λένε ότι -έχει
γίνει δηµόσια- ένας γιος του Υπουργού -γράφτηκε στον Τύπο-
που σύναψε µία από αυτές τις συµφωνίες, µετά εργάστηκε σε
αυτή την εταιρεία. Ούτε αυτό θέλατε να το µάθετε στη Νέα Δη-
µοκρατία; Ούτε αυτό. 

Τελειώνω µε το εξής. Ένα από τα επιχειρήµατα της Κυβέρνη-
σης ήταν: «Μα, σας αγκάλιασε πολύ ο ΣΥΡΙΖΑ». Θυµάµαι, όταν
ο κ. Τσίπρας πριν λίγο καιρό έλεγε: «Ψηφίζεις ΠΑΣΟΚ, βγαίνει
Μητσοτάκης». Τώρα ο Μητσοτάκης, επειδή ξεκίνησε -τα λέτε και
οι άλλοι, εσείς οι Βουλευτές- λέει: «Ψηφίζεις ΠΑΣΟΚ, βγαίνει Αν-
δρουλάκης». 

Ξέρετε ποιο είναι το ζητούµενο; Ξέρετε τι θέλετε; Τις ψήφους
µας. Θέλετε να ανταλλάξουµε τις αρχές και τις αξίες µας µε τις
καρέκλες που µας προσφέρετε απλόχερα. 

Με κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ αυτή την αθλιότητα αντιπαράθεσης για
την υπόθεση του Κολωνού δεν θα την είχαµε. Ξέρουµε τις δυσκο-
λίες. Θα προχωρήσουµε µπροστά. Αγωνιζόµαστε για τις αξίες και
τις αρχές µας και για µια άλλη κουλτούρα διακυβέρνησης. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Μου την κάνατε τη ζηµιά. Ο Αλέξανδρος Τριανταφυλλίδης
τώρα θα µου πει: «Πόσο κράτησε η οµιλία του κ. Κωνσταντινό-

πουλου;»
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής): Δεν είναι και Αντιπρόεδρος ο κ. Τριανταφυλλίδης…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Καλείται στο Βήµα ο

κ. Ιωάννης Μελάς από τη Νέα Δηµοκρατία και να ετοιµάζεται ο
κ. Νικόλαος Φίλης από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία. Κοι-
τάξτε να το τηρήσουµε το πεντάλεπτο, όσο µπορούµε, γιατί είναι
κάποιοι που πρέπει να ταξιδέψουν. Εάν ήταν άλλη µέρα, το ξέ-
ρετε πως θα σας άφηνα.

Ορίστε, κύριε Μελά, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, σήµερα πέφτει η αυλαία για την εξετα-

στική επιτροπή, δυστυχώς όµως η θεατρική παράσταση από την
Αντιπολίτευση δεν έχει τέλος. Αυτό συµβαίνει γιατί η έλλειψη των
προτάσεων στα σοβαρά ζητήµατα που απασχολούν τη χώρα, η
σύγκριση που αναπόφευκτα γίνεται από την κοινωνία για τα πε-
πραγµένα της προηγούµενης κυβέρνησης σε σχέση µε τα πε-
πραγµένα αυτής της Κυβέρνησης -της Κυβέρνησης του
Κυριάκου Μητσοτάκη-, οι επιτυχίες που έχει καταφέρει αυτή η
Κυβέρνηση να φέρει στη χώρα µε πάρα πολλές και µεγάλες
επενδύσεις, η επιτυχία της Κυβέρνησης Μητσοτάκη στη διαχεί-
ριση της κρίσης στον Έβρο, στην κρίση στο Αιγαίο, η επιτυχία
µε τις µεγάλες και σηµαντικές αµυντικές συµφωνίες µε τη Γαλλία
και τις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής, η ενίσχυση των Ενόπλων
Δυνάµεων της χώρας µας και η αποφασιστικότητα µε την οποία
απαντάει αυτή η Κυβέρνηση σε κάθε δήλωση από την απέναντι
πλευρά, η εδραίωση στη συνείδηση των Ευρωπαίων εταίρων ότι
ο Κυριάκος Μητσοτάκης είναι ένας αξιόπιστος συνοµιλητής και
η Ελλάδα είναι πλέον ένα σοβαρό κράτος, η αναγνώριση ότι η
χώρα µας έγινε «φάρος» µε προτάσεις και πρωτοβουλίες του Έλ-
ληνα Πρωθυπουργού και µε µέτρα που έλαβε η Κυβέρνηση κατά
την πανδηµία, τόσο σε υγειονοµικό όσο και σε κοινωνικό και οι-
κονοµικό επίπεδο, η στήριξη σήµερα από αυτή την Κυβέρνηση
στα ελληνικά νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις, λόγω της ενεργει-
ακής κρίσης και η εµπιστοσύνη που συνεχίζουν να δείχνουν -σε
κάθε εικόνα που λαµβάνουµε από την ελληνική κοινωνία- οι Έλ-
ληνες πολίτες µετά από τρία χρόνια και τρεις µήνες στην Κυβέρ-
νηση του Κυριάκου Μητσοτάκη, όλα αυτά σας προκαλούν και
αµηχανία και εκνευρισµό. 

Και επειδή δεν µπορείτε να αναµετρηθείτε µαζί µας στα σο-
βαρά και στα µεγάλα ζητήµατα, ακολουθείτε πρακτικές Ιζνογ-
κούντ για µικροκοµµατικά οφέλη, µήπως µε κάποιον τρόπο, µε
κάποιες µαθηµατικές πράξεις, καταφέρετε να έρθετε στο επιθυ-
µητό για εσάς αποτέλεσµα: Να δηµιουργήσετε µία συµµαχία λίγο
µε το ΠΑΣΟΚ, λίγο µε το ΜέΡΑ25, να πάρετε και την ανοχή του
ΚΚΕ και να έρθετε πάλι στην εξουσία. 

Με πρόταση, λοιπόν, της Αντιπολίτευσης ήρθαµε σήµερα να
συζητήσουµε το πόρισµα της εξεταστικής επιτροπής. Πρόκειται
για µια εξεταστική επιτροπή η οποία συστάθηκε µε πρόταση της
Αντιπολίτευσης µετά από την τροποποίηση που έφερε αυτή η
κοινοβουλευτική πλειοψηφία.

Έχουν πραγµατοποιηθεί δύο εξεταστικές επιτροπές µε πρό-
ταση της Αντιπολίτευσης:

Η πρώτη ήταν, όπως θυµόµαστε όλοι, για τη δήθεν επιχείρηση
από την Κυβέρνηση της χειραγώγησης της κοινής γνώµης, του
ευτελισµό των θεσµών και της κατασπατάλησης δηµοσίου χρή-
µατος. Τα αποτελέσµατα, νοµίζω, είναι γνωστά: Φιάσκο για τον
ΣΥΡΙΖΑ αυτή η εξεταστική επιτροπή. Κοινώς, φάγατε τα µούτρα
σας! Πήγατε για µαλλί και βγήκατε κουρεµένοι! 

Πάµε στη δεύτερη εξεταστική επιτροπή από πρόταση της Αν-
τιπολίτευσης. Συζητάµε, λοιπόν, για την επισύνδεση του τηλεφώ-
νου του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ κ. Νίκου Ανδρουλάκη και τυχόν
ευθύνες τού Πρωθυπουργού και συνεργατών του. 

Το περίεργο είναι ότι, πριν ακόµα ξεκινήσει η συζήτηση στην
εξεταστική επιτροπή, είχατε ήδη βγάλει τα συµπεράσµατά σας,
υπονοµεύοντας µε αυτόν τον τρόπο και τις εργασίες της ίδιας
της εξεταστικής επιτροπής -που εσείς προτείνατε- και τη συζή-
τηση που κάνουµε σήµερα και συζητάµε για τα αποτελέσµατά
της. 

Θυµίζω ενδεικτικά, για να στηρίξω αυτό που είπα. 
Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ κ. Ανδρουλάκης στις 25 Αυγούστου
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στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ στη Βουλή είχε ανα-
φέρει: «Είναι σαφές ότι ένας παρακρατικός µηχανισµός εκκινού-
µενος από το Μαξίµου ήθελε ένα ΠΑΣΟΚ σε οµηρία, ένα ΠΑΣΟΚ
του χεριού του.». 

Ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης Αλέξης Τσίπρας,
στην προ ηµερησίας συζήτηση που είχε γίνει στη Βουλή στις 26
Αυγούστου, είχε αναφέρει: «Εντολή Μητσοτάκη η παρακολού-
θηση του Νίκου Ανδρουλάκη». Σε άλλη οµιλία του, στο Φεστιβάλ
Σπούτνικ το 2022, στη νεολαία του ΣΥΡΙΖΑ, στις 11 Σεπτεµβρίου,
είχε αναφέρει: «Κύριε Πρωθυπουργέ των υποκλοπών και του πα-
ρακράτους, αφού σας αρέσει να µας ακούσετε, ακούστε και
αυτό: Τελειώσατε!». 

Σε άλλη ανακοίνωσή του ο ΣΥΡΙΖΑ στις 8 Σεπτεµβρίου, είχε
αναφέρει ότι ο κ. Μητσοτάκης µεθοδεύει την «οµερτά», για να
µείνει το παρακράτος στο σκοτάδι. 

Αναρωτιόµαστε, λοιπόν, αφού είχατε βγάλει τα συµπεράσµατά
σας, αφού είχατε φτιάξει το αφήγηµά σας, αφού είχατε απαξιώ-
σει εξαρχής τη λειτουργία και τις εργασίες εξεταστικής επιτρο-
πής, γιατί µπήκατε σε αυτή τη διαδικασία; Γιατί η εξεταστική
επιτροπή σάς διέψευσε. Στην εξεταστική επιτροπή οι καταθέσεις
των µαρτύρων και των εγγράφων σάς διαψεύδουν πανηγυρικά.

Κάποια χαρακτηριστικά στοιχεία είναι: 
Πρώτον, ότι η άρση του απορρήτου του κινητού τηλεφώνου

του κ. Νίκου Ανδρουλάκη ήταν απολύτως νόµιµη, µε βάση το αί-
τηµα της αρµόδιας υπηρεσίας της ΕΥΠ, κάτι το οποίο επιβεβαί-
ωσαν τόσο ο πρώην διοικητής της ΕΥΠ, όσο και ο νυν πρόεδρος
της ΑΔΑΕ. Εξάλλου, από το Σύνταγµα και τον εκτελεστικό
ν.2225/1994 δεν υπάρχει εξαίρεση για καµµία κατηγορία πολιτών
από την άρση απορρήτου, ούτε για εµάς τους Βουλευτές ούτε
για τους Ευρωβουλευτές.

Δεύτερον, από τα στοιχεία της εξεταστικής επιτροπής δεν
προέκυψε κανένα στοιχείο που ο Πρωθυπουργός ή το γραφείο
του ή συνεργάτες του πρέπει να γνώριζαν για την άρση του
απορρήτου του κ. Ανδρουλάκη.

Τρίτο στοιχείο από την εξεταστική. Από την κατάθεση του προ-
έδρου της ΑΔΑΕ προέκυψε ότι για κανένα πολιτικό πρόσωπο από
αυτά που έκαναν αίτηση δεν πρόκυψε παρακολούθηση από την
ΕΥΠ.

Τέταρτον, όσον αφορά τα παράνοµα λογισµικά τύπου «Preda-
tor» έγινε ξεκάθαρο πως τέτοιου είδους λογισµικά δεν χρησιµο-
ποιεί και δεν έχει προµηθευτεί ούτε η ΕΥΠ ούτε καµµία άλλη
υπηρεσία του δηµοσίου. Προέκυψε µάλιστα και κάτι ακόµα. Αν-
τίθετα µε όσα έλεγε ο κ. Τσίπρας ως συνήγορος υπεράσπισης
του κ. Ανδρουλάκη για τη νόµιµη παρακολούθηση από την εξε-
ταστική, προέκυψαν ενδιαφέροντα στοιχεία και για την περίοδο
του ΣΥΡΙΖΑ. Τι προέκυψε;

Στις 26 Αυγούστου, εδώ στη Βουλή, ο κ. Τσίπρας -το είπε πριν
και ο κ. Μαρκόπουλος- υποστήριξε ότι δεν έχει γίνει καµµία πα-
ρακολούθηση πολιτικού προσώπου. Κι όµως, από την κατάθεση
του πρώην διοικητή της ΕΥΠ, του κ. Ρουµπάτη, προέκυψε ότι
έγινε επισύνδεση στο τηλέφωνο του κ. Πιτσιόρλα από τις αρχές
του 2016 µέχρι το τέλος εκείνου του έτους. Μάλιστα γι’ αυτό είχε
ενηµερωθεί και ο κ. Τσίπρας. Τελικά τι ισχύει; Ο κ. Τσίπρας δεν
γνώριζε; Ο κ. Τσίπρας ήρθε σε αυτή εδώ την Αίθουσα και µας
είπε ψέµατα; Ο κ. Πιτσιόρλας δεν ανήκει στην κατηγορία των πο-
λιτικών προσώπων;

Φιάσκο, λοιπόν, και αυτή η εξεταστική επιτροπή που συστά-
θηκε από την Αντιπολίτευση.

Οι καταθέσεις και τα έγγραφα καταρρίπτουν κάθε κατηγορία
για την Κυβέρνηση ότι παρακολουθεί πολιτικούς αντιπάλους και
τους πολίτες, ότι το Μαξίµου και ο Πρωθυπουργός είχαν στήσει
παρακράτος, ότι η επισύνδεση του κ. Ανδρουλάκη ήταν παρά-
νοµη ή ότι η ΕΥΠ είναι ένα εργαλείο του παρακράτους και χρη-
σιµοποιεί παράνοµα λογισµικά για να παρακολουθεί όλους εµάς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και κλείστε µε αυτό,
σας παρακαλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΕΛΑΣ: Κλείνοντας, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε -και
σας ευχαριστώ για την ανοχή σας- αναρωτιέµαι αν έχετε κατα-
λάβει τι πραγµατικά πετύχατε µε όλη αυτή τη διαδικασία που κά-
νατε.

Πρώτον, καταφέρατε να καταλάβει και ο τελευταίος ψηφοφό-

ρος του ΠΑΣΟΚ ότι η ανάληψη της υπεράσπισης εντός και εκτός
Κοινοβουλίου του Νίκου Ανδρουλάκη από τον Αλέξη Τσίπρα είναι
ένα γραµµάτιο το οποίο θα ξέρουν ότι ψηφίζοντας Ανδρουλάκη
είναι σαν να ψηφίζουν Τσίπρα, ψηφίζοντας ΠΑΣΟΚ ψηφίζουν ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Και, δεύτερον, και πιο σηµαντικό για εµένα είναι ότι θέσατε σε
κίνδυνο ζητήµατα εθνικής ασφάλειας. Υπονοµεύσατε στη συνεί-
δηση της κοινωνίας µε κάθε τρόπο τη λειτουργία της Εθνικής Υπη-
ρεσίας Πληροφοριών, µέχρι µάλιστα και δηµόσια συγχαρητήρια
σε τοποθετήσεις για την κατάργηση των θέσεων της ΕΥΠ και την
απόλυση των στελεχών της έδωσαν κάποιοι από τον ΣΥΡΙΖΑ. Αλλά
αυτή είναι η λογική σας και αυτές είναι οι λύσεις που εσείς προ-
τείνετε. Εµείς και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός έδειξε από την αρχή
τις προθέσεις του για αυτή την υπόθεση.

Σε ό,τι αφορά τα ζητήµατα παρακολούθησης του κινητού του
κ. Ανδρουλάκη έδωσε αµέσως εντολή να αλλάξει και το θεσµικό
πλαίσιο της ΕΥΠ, προκειµένου να υπάρξει ακόµα µεγαλύτερη
ασφάλεια στη λειτουργία της ίδιας της υπηρεσίας. Στο πλάνο
αυτό µάλιστα κατατέθηκαν και συγκεκριµένες προτάσεις.

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών
έχει δώσει πολλές και µεγάλες προσπάθειες για την εθνική µας
ασφάλεια. Ειδικά σε τέτοιους καιρούς είναι πολύ επικίνδυνο να
προσπαθούµε να δηµιουργήσουµε τριγµούς σε τέτοιου είδους
υπηρεσίες, οι οποίες προάγουν την εθνική ασφάλεια και να µη γι-
νόµαστε έρµαιο σε κάθε αναθεωρητισµό της Τουρκίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Νικόλαος Φίλης από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται ο κ. Κωνσταντίνος Κυρανά-
κης από τη Νέα Δηµοκρατία.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στο πόρισµα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία στις οµιλίες

του Προέδρου του και των στελεχών µας, αλλά και στις µέχρι
τώρα οµιλίες όλων των Βουλευτών της Αντιπολίτευσης αναδείχ-
θηκε το σταυρικό πρόβληµα της χώρας αυτή την περίοδο, το πρό-
βληµα της δηµοκρατίας, της υποβάθµισής της, της στρέβλωσής
της, της διαστροφής του νοήµατός της, της αιχµαλωσίας της από
αυτούς που όφειλαν να την περιφρουρούν αλλά ασελγούν πάνω
της.

Η χώρα ζει ένα ιστορικό «déjà vu», σε συνθήκες µάλιστα διαφο-
ρετικές, αλλά πιο επικίνδυνες, αφού έχουµε το κράτος-επιτηρητή,
αυτό που ονοµάστηκε κατασκοπευτικός καπιταλισµός. Επιχειρεί-
ται µια παλινόρθωση σε σκοτεινές εποχές, σε µια εποχή µάλιστα
που σηκώνει κεφάλι η ακροδεξιά στην Ευρώπη, που οι εχθροί της
δηµοκρατίας ψαρεύουν στα θολά νερά της αντιπολιτικής και επι-
χειρούν να ενοχοποιήσουν τον ασθενέστερο και διαφορετικό συµ-
πολίτη µας ως υπεύθυνο για την τεράστια κρίση που ζούµε µε τον
πόλεµο, την οικονοµική, ενεργειακή αλλά και την περιβαλλοντική
υποβάθµιση.

Στην Ελλάδα επιχειρείται ένα γιγάντιο πισωγύρισµα στις µε-
θόδους και στις πρακτικές που υπήρξαν πριν τη Μεταπολίτευση.
Επιχειρούν -η Κυβέρνηση- να κατασκευάσουν το σκιάχτρο του
εσωτερικού εχθρού, καταφεύγοντας σε εµφυλιοπολεµικές διαι-
ρέσεις µε οµολογηµένο στόχο να µην επιστρέψει η αριστερά και
η δηµοκρατική παράταξη στην εξουσία, µε την αναβίωση του πα-
ρακράτους και του βαθέος κράτους, µε την επιστροφή στο κα-
θεστώς της αµερικανοκρατίας που σήµερα ονοµάζεται Πάιατ ή
Τσούνης, µε τον έλεγχο της δικαιοσύνης, µε τον έλεγχο των
µέσων ενηµέρωσης, µε την αστυνοµική βία και καταστολή, µε την
παταγώδη αποτυχία στην πανδηµία, µε το βρώµικο πόλεµο εναν-
τίον των πιο φτωχών, των αδύναµων, των κοινωνικά αποκλεισµέ-
νων, της νεολαίας, µε όπλο την ακρίβεια, την αισχροκέρδεια και
τον αυταρχισµό, µε τα εγκληµατικά «push back» και τον βάρβαρο
συναγωνισµού Ελλάδας και Τουρκίας - Μητσοτάκη και Ερντογάν
εναντίον των προσφύγων και των απόκληρων αυτού του κόσµου.

«Η δηµοκρατία στο απόσπασµα», ήταν ο τίτλος ενός εµβληµα-
τικού βιβλίου του Ανδρέα Παπανδρέου. «Η δηµοκρατία στο
απόρρητο», µπορεί να είναι ο τίτλος του βιβλίου που χαρακτηρί-
ζει την εποχή που ζούµε.
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Υπήρξε σκάνδαλο υποκλοπών; «Όλα στο φως», φωνάζει η Κυ-
βέρνηση. Ποιος-ποιοι ευθύνονται; Ποιος-ποιοι πρέπει να ελεγχ-
θούν και να τιµωρηθούν; «Ουδείς», µας λέει η πλειοψηφία της
εξεταστικής επιτροπής, ενώ η δικαιοσύνη δεν αναζητεί ευθύνες
για το σκάνδαλο αυτό καθαυτό, αλλά ποιοι είναι αυτοί που το
αποκάλυψαν.

Υπήρχε σκάνδαλο «SIEMENS»; «Ναι», είπαν όλες οι πλευρές.
Ποιος-ποιοι ευθύνονται; Ποιος-ποιοι πρέπει να ελεγχθούν και να
τιµωρηθούν; «Ουδείς», µας είπε πρόσφατα η δικαιοσύνη. Υπήρξε
σκάνδαλο «NOVARTIS»; «Ναι», λένε όλες οι πλευρές. Ποιος-ποιοι
ευθύνονται; Ποιος-ποιοι πρέπει να ελεγχθούν και να τιµωρηθούν;
«Ουδείς», µε απόφαση και εδώ της πλειοψηφίας της Νέας Δη-
µοκρατίας ή µάλλον η Τουλουπάκη και ο Παπαγγελόπουλος που
παραπέµφθηκαν για δευτερεύουσες πτυχές κατά την άσκηση
των καθηκόντων τους.

Υπήρξε σκάνδαλο µε την επί τριάντα χρόνια κατάληψη των τη-
λεοπτικών συχνοτήτων από ολιγαρχικά συµφέροντα; «Ναι», λένε
όλες οι πλευρές. Ποιος-ποιοι ευθύνονται; Ποιοι πρέπει να ελεγχ-
θούν και να τιµωρηθούν; «Ουδείς» ή µάλλον µόνο ο Νίκος Παπ-
πάς.

Σε αυτό το «ουδείς πταίει», σε αυτή την καλά οργανωµένη
«οµερτά», στην ατιµωρησία, τις επιλεκτικές διώξεις µε προφανή
πολιτική σκοπιµότητα ας αναζητήσουµε το σαράκι που κατα-
τρώει το σώµα της δηµοκρατίας µας, που οδηγεί στην παραίτηση
και στην απογοήτευση τους πολίτες, που αφήνει τεράστιο έδα-
φος για να καρπίζει η αντιπολιτική και η αναζήτηση σωτήρα που
θα βάλει τέρµα στον εµπαιγµό και τη φαυλότητα που πολλές δυ-
νάµεις πασχίζουν να πείσουν ότι συνδέονται µε τη δηµοκρατία
και τη δικαιοσύνη. Αυτή ήταν πάντοτε η ιστορική ευθύνη της δε-
ξιάς παράταξης και του αστικού πολιτικού συστήµατος, η ευκο-
λία µε την οποία σε συνθήκες κρίσης και αµφισβήτησης, όταν
βρίσκεται σε πανικό και µπροστά στο φάσµα της ήττας, κατα-
φεύγει στη βρώµικη δράση του βαθέος κράτους και εναγκαλίζε-
ται το παρακράτος.

Θέλω να φωτίσω τέσσερα σηµεία. 
Πρώτον, πάµε σε εκλογές µε αλώβητο τον παραθεσµικό µη-

χανισµό των παρακολουθήσεων και των κοριών, να ζει και να βα-
σιλεύει εντός της ΕΥΠ, η οποία στεγανοποιήθηκε ακόµη
περισσότερο υπό τον πλήρη έλεγχο του Πρωθυπουργού, µε δε-
µένα τα χέρια του Κοινοβουλίου από το οποίο αφαιρέθηκε η συν-
ταγµατική αρµοδιότητα να ελέγχει την ΕΥΠ µε τη γνωστή θεωρία
του απορρήτου. 

Να θυµίσουµε ότι ο πρώην Πρωθυπουργός Κώστας Καραµαν-
λής, ο δικός σας πρώην Αρχηγός, δήλωσε τον Σεπτέµβριο ότι η
επίκληση του απορρήτου σε αυτές τις περιπτώσεις υποτάσσεται
στην ανάγκη κάθαρσης του δηµόσιου βίου. «Υποτάσσεται στην
ανάγκη κάθαρσης του δηµόσιου βίου», µε δεµένα τα χέρια της
ΑΔΑΕ, από την οποία αφαίρεσαν τη δυνατότητα να ενηµερώνει
τους πολίτες αν τα τηλέφωνα τους παρακολουθούνταν, µε το πε-
ριβόητο άρθρο 87 του Μαρτίου του ’21. Και ακόµη και σήµερα η
ΕΥΠ, προφανώς µε εντολή του Πρωθυπουργού, αρνείται να συ-
νεργαστεί µε την ΑΔΑΕ, που σύµφωνα µε το Σύνταγµα ελέγχει
την ΕΥΠ για τις παρακολουθήσεις. Αυτό κατέθεσε στην επιτροπή
ο πρόεδρος της ΑΔΑΕ και πρώην αντιπρόεδρος του Συµβουλίου
της Επικρατείας κ. Ράµµος, χωρίς να ιδρώσει το αυτί κανενός
υπευθύνου.

Δεύτερον, ένας πολιτικός Αρχηγός είναι αυτή τη στιγµή ύπο-
πτος ως πράκτορας ξένης ή ξένων δυνάµεων: ο κ. Ανδρουλάκης,
ο οποίος µε επίσηµη δήλωση του Πρωθυπουργού νοµίµως πα-
ρακολουθούνταν για λόγους δηµόσιας ασφάλειας, ασχέτως αν
είπε ότι αυτή τη νόµιµη παρακολούθηση δεν θα την επέτρεπε αν
τη γνώριζε. Δηλαδή θα παρανοµούσε. Εδώ προκύπτει όµως ένα
µείζον θέµα αυθαιρεσίας. Τι σηµαίνει δηµόσια ασφάλεια; Τι υπο-
κρύπτεται πίσω από έναν εξαιρετικά ασαφή και τόσο ευρύ όρο
που καταντάει γενεσιουργός αιτία παρανοµιών; Οι συνταγµατο-
λόγοι αποφαίνονται ότι η δηµόσια ασφάλεια παραπέµπει περιο-
ριστικά µόνο στην κατασκοπεία. Ήταν κατάσκοπος, λοιπόν, και
ποιου ο κ. Ανδρουλάκης; Πήγαµε σε εκλογές µε τον κ. Ανδρου-
λάκη στιγµατισµένο και µε όλα σχεδόν τα στελέχη αυτού του
κόµµατος να έχουν τεθεί υπό παρακολούθηση τουλάχιστον για
όσο παρακολουθούνταν ο τότε υποψήφιος Πρόεδρος του

ΠΑΣΟΚ. Ο κ. Μητσοτάκης οµολογεί την αδυναµία του να σχηµα-
τίσει κυβέρνηση µετά τις εκλογές. Επιχειρεί να εκβιάσει και να
εγκλωβίσει το ΠΑΣΟΚ µε ανήθικες µεθόδους. Αυτή η µεθοδολο-
γία αποτελεί πλήγµα στον κοινοβουλευτισµό και τη δηµοκρατία. 

Τρίτον, δεν έχουν διαψευστεί οι πληροφορίες της εφηµερίδας
«ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» ότι υπάρχουν κι άλλα πολιτικά πρόσωπα που
παρακολουθούνται, µε αποδεδειγµένη την παρακολούθηση του-
λάχιστον ενός εξ αυτών -τα ονόµατά τους κυκλοφορούν δεξιά
και αριστερά- του κ. Σπίρτζη. Δηλαδή, όλοι του ΣΥΡΙΖΑ- Προ-
οδευτική Συµµαχία, όπως είπε προηγουµένως ο Αλέξης Τσίπρας
παρακολουθούνται.

Τέταρτον, η υπόθεση δεν έχει κλείσει. Ερευνάται ήδη σε ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο. Υπάρχει πάντοτε η δηµοσιογραφική έρευνα
της ανεξάρτητης δηµοσιογραφίας από την οποία προέκυψαν τα
στοιχεία. Η δικαιοσύνη δεν θα κλείνει για πολύ ακόµη τα µάτια.
Ανδρουλάκης, Κουκάκης, Σπίρτζης και άλλοι πιθανά είναι προ-
φανές ότι θα εξαντλήσουν όλους τους βαθµούς δικαιοδοσίας και
δικαστικής προστασίας για να βρεθεί η αλήθεια. Η υπόθεση πι-
θανότατα να αχθεί στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο αν η ελληνική δι-
καιοσύνη συνεχίσει να κωφεύει. Οι υποκρυπτόµενες εταιρείες
«KRIKEL», «INTELLEXA», οι συνδεόµενοι επιχειρηµατίες θα ερευ-
νηθούν. Η σηµερινή συζήτηση µε απόντα και κρυπτόµενο τον µε-
γάλο ένοχο, τον κ. Μητσοτάκη, προδιαγράφει την ήττα της Νέας
Δηµοκρατίας. Γι’ αυτό µεθοδεύτηκε να γίνει την ηµέρα που τα
σκάγια δεν θα µπορούσαν να πέσουν πάνω στον ίδιο τον Πρω-
θυπουργό. Σήµερα συνειδητοποιούν όλοι ποιος είναι ο κ. Μητσο-
τάκης. Αρχιερέας των υποκλοπών, αρχιεπίσκοπος της
συγκάλυψης. 

Με αυτά τα στίγµατα και µε τον κοριό κρεµασµένο στο αυτί θα
πάει ο κ. Μητσοτάκης στις εκλογές. Κι εκεί θα πάρει την πολιτική
απάντηση για όσα διέπραξε σε βάρος του δηµοκρατικού πολι-
τεύµατος. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Φίλη. 
Καλείται στο Βήµα ο κ. Κυρανάκης από τη Νέα Δηµοκρατία.

Να ετοιµάζεται ο κ. Συντυχάκης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Θα ήθελα να απευθυνθώ αρχικά στους συναδέλφους από το
ΠΑΣΟΚ. Στον συνάδελφο µάλλον. Βλέπω έναν µόνο στην Αί-
θουσα. Βλέπετε, είναι εξαιρετικό το ενδιαφέρον του κόµµατος
που ζήτησε να συσταθεί αυτή η εξεταστική επιτροπή και φαίνεται
από την παρουσία σας σήµερα. Θα ήθελα να µεταφέρετε, λοι-
πόν, στον αγαπητό συνάδελφο, τον κ. Κωνσταντινόπουλο, ο
οποίος συνεχώς και σε δηµόσιες εµφανίσεις του αλλά και σή-
µερα από το Βήµα της Βουλής επανέλαβε για πολλοστή φορά
ότι κάποιος τους έχει υποσχεθεί καρέκλες, ότι κάποιος, µάλλον,
τους προσφέρει µετ’ επιτάσεως καρέκλες για µια πιθανή συγκυ-
βέρνηση. 

Θα ήθελα να µεταφέρετε, λοιπόν, στον κ. Κωνσταντινόπουλο
ότι κανείς δεν ενδιαφέρεται για συνεργασία µαζί σας. Και το
έχετε καταφέρει αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι στο ΠΑΣΟΚ, µετα-
τρέποντας τον κ. Τσίπρα ως απόλυτο προστάτη της παράταξής
σας. Έχετε καταφέρει να γίνετε ένα κόµµα µονοθεµατικό, το
οποίο το τελευταίο µεγάλο διάστηµα µιλάει αποκλειστικά για ένα
και µοναδικό θέµα, την παρακολούθηση του κ. Ανδρουλάκη µε
βασικό εισηγητή αυτής της κριτικής τον κ. Τσίπρα. 

Είστε το µοναδικό κόµµα, ενδεχοµένως, σε ολόκληρη την Ευ-
ρώπη που κατάφερε, έχοντας όλα τα φώτα της δηµοσιότητας
πάνω του, να µειώσει τα ποσοστά του δηµοσκοπικά. Και το έχετε
καταφέρει αυτό διότι είναι πλέον προφανές ότι υπάρχει µια από-
λυτη σύµπλευση ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ το τελευταίο διάστηµα. Το
είδαµε εµφανέστατα και στην εξεταστική επιτροπή σε όλες τις
συνεδριάσεις. Το βλέπουµε στις τοποθετήσεις σας, το βλέπουµε
στην κριτική σας, το βλέπουµε ακόµα και στις κινήσεις που κά-
νετε εντός των διαδικασιών του Κοινοβουλίου. 

Έχοντας, λοιπόν, τα αποτελέσµατα αυτής της εξεταστικής επι-
τροπής και την προτροπή κάποιων µαρτύρων που κλήθηκαν να
πάει να ενηµερωθεί ο Αρχηγός σας από τον αρµόδιο εισαγγελέα
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για τους λόγους παρακολούθησής του, πραγµατικά απορώ κι
εγώ µαζί µε όσους ενδιαφέρονται στην ελληνική κοινωνία -πι-
στέψτε µε δεν είναι πολλοί- για το θέµα της παρακολούθησης
του κ. Ανδρουλάκη, για ποιον λόγο ακόµη και σήµερα µετά από
τόσες εβδοµάδες δεν έχει πάει να ενηµερωθεί. Για ποιον λόγο
ακόµη και σήµερα, παρ’ ότι είναι σαφές πλέον ότι µπορεί να πάει
να ενηµερωθεί από τον αρµόδιο εισαγγελέα, δεν έχει πάει να
µάθει ο ίδιος και να κρίνει µε βάση τη δική του θεσµική ιδιότητα
και τις δυνατότητες που έχει. Να ενηµερωθεί και εφόσον το κρί-
νει να ενηµερώσει κιόλας εκείνους που αυτός κρίνει. 

Αυτό, λοιπόν, το οποίο έχει σηµασία κατά τη γνώµη µου, αγα-
πητοί συνάδελφοι, είναι να αποφασίσουµε τι είδους Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών θέλουµε. Αν θέλουµε, δηλαδή, µυστικές
υπηρεσίες οι οποίες θα κάνουν τη δουλειά τους ή µυστικές υπη-
ρεσίες οι οποίες δεν θα είναι µυστικές. Διότι καλά όλα αυτά που
συζητάµε και εδώ, στην εξεταστική επιτροπή και πολλές φορές
στα µέσα ενηµέρωσης, αλλά ο βασικός στόχος µιας σοβαρής,
αξιόπιστης, ισχυρής Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών είναι να
αντιµετωπίζει τους εχθρούς της χώρας εξ Ανατολών αλλά και όχι
µόνο. Να µπορεί, δηλαδή, να αφιερώσει όλη της την ενέργεια και
όλες της τις δυνάµεις στο πώς θα µπορέσει να προστατεύσει τα
εθνικά συµφέροντα, πώς θα µπορέσει να προστατεύσει την
εθνική ασφάλεια από χώρες οι οποίες απειλούν ότι θα έρθουν
βράδυ. Και το έχει κάνει στο παρελθόν. Το έχει κάνει όταν συνε-
λήφθησαν δύο πράκτορες της Τουρκίας στη Ρόδο. Το έχει κάνει
όταν συνελήφθησαν άνθρωποι οι οποίοι οργάνωναν πράξεις οι
οποίες βλάπτουν το εθνικό συµφέρον. Το έχει κάνει όταν ενηµέ-
ρωσε έγκαιρα την Κυβέρνηση για να µπορέσει να αποτρέψει την
υβριδική επίθεση που δεχθήκαµε στον Έβρο. Αυτή την υβριδική
επίθεση, την οποία αποτρέψαµε, δεν θα την είχαµε προλάβει αν
η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών δεν είχε αφεθεί να κάνει τη
δουλειά της ακριβώς όπως πρέπει. 

Κύριε Πρόεδρε, δεσµεύτηκα από την αρχή ότι θα είµαι εντός
του χρόνου. Θα ήθελα να κάνω µία παρότρυνση προς τους συ-
ναδέλφους να δούµε τι κάνει λάθος µέχρι τώρα η Εθνική Υπηρε-
σία Πληροφοριών. Να πάµε να το διορθώσουµε µε βάση και το
πόρισµα της εξεταστικής επιτροπής. Πλέον υπάρχουν δύο εισαγ-
γελείς. Να δούµε τι θεσµικά, νοµικά φίλτρα πρέπει να έχει η
Εθνική Υπηρεσία ώστε να µπορέσει να κάνει µε ακόµη πιο δια-
φανή τρόπο τη δουλειά της, αλλά να µπορεί εκεί που πρέπει να
λειτουργεί και µυστικά για να προστατεύει τα εθνικά συµφέ-
ροντα. 

Εγώ, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, προτιµώ µια κυβέρνηση η
οποία αναγνωρίζει και διορθώνει τα λάθη της από µία κυβέρνηση
η οποία ψάχνει για λάθη και δεν βρίσκει, όπως είδαµε στο πα-
ρελθόν. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Κυρανάκη. Μπορώ να πω ότι τηρήσατε τον λόγο
σας. Το είπατε και το κάνατε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο
για ένα λεπτό, σας παρακαλώ, αν έχετε την καλοσύνη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ. Έχετε τον
λόγο. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Φτάνοντας προς το τέλος πίστευα
τουλάχιστον ότι θα βάζαµε το δάχτυλο εις τον τύπον των ήλων
και θα λέγαµε αλήθειες εδώ µεταξύ µας. Ο συνάδελφος κ. Κυ-
ρανάκης από τη Νέα Δηµοκρατία που τοποθετήθηκε, αναρωτή-
θηκε γιατί δεν ανταποκρίνεται ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ κ.
Ανδρουλάκης, να επισκεφθεί την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών
προκειµένου να ενηµερωθεί. Πραγµατικά εντυπωσιάζοµαι, κύριε
Κυρανάκη. Ίσως αν ρωτάγατε τον κ. Μαρκόπουλο που ήταν µέσα
εκείνη την ηµέρα -δεν γνωρίζω αν ήσασταν εσείς- θα καταλαβαί-
νατε ότι ακόµα και ο κ. Δεµίρης δήλωσε ότι είναι αδύνατον από
τη µεριά τη δική του και βάσει του νοµοθετικού πλαισίου που
υπάρχει να ενηµερωθεί. Ότι θα καινοτοµήσει, απάντησε και ότι
θα απαντήσει στο πλαίσιο του δυνατού. Για να λέµε αλήθειες
ακόµα και την τελευταία στιγµή. 

Δεύτερον, η πρόσκληση προς τον κ. Ανδρουλάκη έχει ολοκλη-
ρωθεί, αν θέλετε, µέσα από το SMS του κ. Γεραπετρίτη. 

Αν εσείς γνωρίζετε κάποιο θεσµικό όργανο της ελληνικής πο-
λιτείας που κάλεσε επίσηµα τον κ. Ανδρουλάκη, είτε να τον ενη-
µερώσει είτε -αν θέλετε- για οποιονδήποτε άλλο λόγο να
συνοµιλήσει µαζί του, δεν έχετε παρά να το πείτε στην Ολοµέ-
λεια. 

Είναι πραγµατικά λυπηρό, ακόµα και στο παρά ένα, σήµερα
εδώ, ενώπιον της Ολοµέλειας του Κοινοβουλίου, να έρχεστε και
να στρεβλώνετε την αλήθεια, προσπαθώντας να κάνετε τι; Για
άλλη µια φορά να βάλετε -αν θέλετε- την αµφιβολία ότι ανησυχεί
ο κ. Ανδρουλάκης και δεν θέλει να πάει να ενηµερωθεί, ότι απο-
φεύγει να ενηµερωθεί. Από ποιον φορέα, από ποιο θεσµικό όρ-
γανο θα ενηµερωθεί; 

Κύριε Πρόεδρε, έχω την εντύπωση ότι τα πράγµατα πρέπει να
ξεκαθαρίσουν, έστω και την τελευταία στιγµή. Αν είναι δυνατόν!
Δεν µπορεί να ακούγονται αυτά στην ελληνική κοινωνία!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε, πολύ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να

έχω τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ορίστε, κύριε Κυρα-

νάκη, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό, σας παρακαλώ πολύ. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε. Παραπέµπω τον αγαπητό συνάδελφο, τον κ. Μπιάγκη, στα
πρακτικά εκείνης της ηµέρας. Ήµουν κι εγώ παρών στη συνε-
δρίαση του µάρτυρα στον οποίο αναφερθήκατε, ο οποίος είπε
µεν αυτά τα οποία αναφέρατε, συνέχισε, όµως, λέγοντας ότι ενη-
µέρωση µπορεί να γίνει από τον εισαγγελέα. 

Σας παραπέµπω, λοιπόν, στα πρακτικά, για να το δείτε εσείς
που είστε και µέλος της εξεταστικής επιτροπής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου, αν

έχετε την καλοσύνη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, όχι, δεν θα το

πάµε έτσι. Σας παρακαλώ. Σας άφησα και τους δύο να µιλήσετε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Μα, κύριε Πρόεδρε, έχουµε φτάσει

στο σηµείο εδώ, σήµερα, τελευταία στιγµή που συζητάµε το πό-
ρισµα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Το είπατε αυτό, κύριε
Μπιάγκη. Το άκουσα. Το είπατε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Με όλο τον σεβασµό στη διαδικα-
σία, έχουµε φτάσει στο σηµείο, το θύµα, ο λόγος για τον οποίο
έγινε και η σύσταση της εξεταστικής επιτροπής, να ζητάει και τα
ρέστα σήµερα. Πραγµατικά. 

Επαναλαµβάνω, λοιπόν…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ναι, αλλά πρέπει να

δείτε τα πρακτικά και πρέπει να τα δω κι εγώ, για να δούµε ποιος
από τους δύο λέει αλήθεια. Δεν θα το λύσουµε εδώ αυτό το
θέµα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Θα µου επιτρέψετε, λοιπόν, να
φέρω τα πρακτικά για να απαντήσω…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Βεβαίως. Γιατί όχι;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Δεν έχω τη δυνατότητα να το κάνω

µέσα από τις αποφάσεις που έχουν πάρει, κύριε Πρόεδρε. Το κα-
ταλαβαίνετε; Αποφασίζουν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ξέρω τι ακριβώς έχει
συµβεί. Μη στενοχωριέστε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Και µετά έρχονται να συκοφαντή-
σουν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ.
Είπατε την άποψή σας, την είπε και ο κ. Κυρανάκης. Από κει

και πέρα δεν µπορώ να κάνω κάτι άλλο.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Συντυχάκης από το Κοµµουνιστικό

Κόµµα Ελλάδας και να ετοιµάζεται ο κ. Καραγκούνης από τη Νέα
Δηµοκρατία. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Μετά την παρωδία και κυριολεκτικά το θάψιµο των υποθέσεων

παρακολουθήσεων και υποκλοπών στην εξεταστική επιτροπή, η
Κυβέρνηση φέρνει τη συζήτηση στην Ολοµέλεια µόνο και µόνο
για να διασκεδάσει τις εντυπώσεις και να βάλει την οριστική τα-
φόπλακα σε αυτή την υπόθεση. 
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Η Κυβέρνηση εξαρχής υπονόµευσε την ουσιαστική έρευνα για
την απόδοση όλων των πολιτικών και άλλων ευθυνών γύρω από
τις υποκλοπές, ακολουθώντας την τακτική ό,τι δεν είναι στο φως
παραµένει στο βαθύ σκοτάδι. 

Εκπλήρωσε µε το φιάσκο της εξεταστικής έναν διπλό στόχο,
να συγκαλύψει την αλήθεια αφ’ ενός και να θάψει καίρια ζητή-
µατα αφ’ ετέρου, γύρω από το απόρρητο των επικοινωνιών, την
προστασία των προσωπικών δεδοµένων, τα θεµελιώδη δικαιώ-
µατα και τις ελευθερίες του λαού. 

Ειδικά η υπόθεση του ΚΚΕ, δηλαδή η παρακολούθηση ενός
ολόκληρου κόµµατος από το 2016, θάφτηκε κυριολεκτικά. Αλή-
θεια, ποιο είναι το ψέµα και ποια η αλήθεια, όταν όλως περιέρ-
γως η ΑΔΑΕ, διά στόµατος του Προέδρου της, παραδέχτηκε ότι
υπήρξαν συνακροάσεις, αλλά αδυνατεί, όπως λέει, να διαλευκά-
νει την υπόθεση του ΚΚΕ λόγω έλλειψης στοιχείων ή τα όσα οµο-
λόγησε ο ίδιος στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, ότι
µπορεί να έγιναν αδεξιότητες και λάθη στην υπόθεση του ΚΚΕ;
Είναι τόσες και τέτοιες οι αντιφάσεις του και προφανώς βρισκό-
µενος σε δύσκολη θέση εκστόµισε την αθλιότητα πως το ΚΚΕ
δεν ήθελε να προχωρήσει η έρευνα για τις υποκλοπές σε βάρος
του. Πραγµατικά γελοία, αν δεν ήταν τόσο σοβαρά τα πράγµατα. 

Πρόκειται για αδικαιολόγητες καθυστερήσεις, συνειδητές πα-
ραλείψεις, λάθη και τεράστια ερωτηµατικά για τη δράση της
ΑΔΑΕ και όλων των κρατικών µηχανισµών που εµπλέκονται, των
εισαγγελικών αρχών, της κρατικής ασφάλειας, αλλά και των εται-
ρειών παρόχων τηλεπικοινωνιών. 

Εξάλλου, στην περίπτωση των υποκλοπών το ΚΚΕ υφίσταται
εµπλοκή και ευθύνη παρόχων και αρχών από πλήθος χωρών του
εξωτερικού, δεκατέσσερις ευρωπαϊκές χώρες και τις Ηνωµένες
Πολιτείες της Αµερικής, που, επίσης, αποκλείστηκαν από κάθε
έρευνα.

Ακούστηκε και στην εξεταστική επιτροπή ότι το θέµα των υπο-
κλοπών στο ΚΚΕ εκφεύγει, φεύγει έξω από τα σύνορα της
χώρας. Το θάψιµο της υπόθεσης το επιδίωκαν από την αρχή των
αποκαλύψεων όλοι τους, µε νύχια και µε δόντια, επικαλούµενοι
η µεν Νέα Δηµοκρατία το απόρρητο και ο δε ΣΥΡΙΖΑ την έλλειψη
στοιχείων, παρά τις επανειληµµένες καταγγελίες και τα αδιάσει-
στα στοιχεία που έχει καταθέσει το ΚΚΕ. 

Η δε στάση του ΣΥΡΙΖΑ βγάζει µάτι, µε δεδοµένο ότι η αποκά-
λυψη για το θέµα των συνακροάσεων στο ΚΚΕ ξεκίνησε επί δια-
κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. Επίσης, σε ανύποπτο χρόνο ο κ.
Κατρούγκαλος είχε πει δηµόσια ότι δεν υπήρχαν αδιάσειστα
στοιχεία γι’ αυτό και δεν έγινε έρευνα, κάτι που -εκτός του ότι
ψεύδεται ασύστολα, διότι διερευνάται από τη δικαιοσύνη- υπάρ-
χουν πολύτιµα ευρήµατα, τα καταθέσαµε και στην εξεταστική
επιτροπή, ειπώθηκε άλλωστε στην ίδια την εξεταστική ότι η υπό-
θεση του ΚΚΕ είναι κάτι πολύ σοβαρό, κάτι πολύ µεγάλο. Πρό-
κειται, λοιπόν, για επικίνδυνες θέσεις, που ρίχνουν νερό στον
µύλο όσων θέλουν να κουκουλώσουν την υπόθεση των παρακο-
λουθήσεων στην έδρα της Κεντρικής Επιτροπής του ΚΚΕ. 

Και αλήθεια, πώς γνώριζε, άραγε, ο κ. Κατρούγκαλος ότι δεν
προκύπτουν αδιάσειστα στοιχεία; Από πού αντλεί αυτές τις πλη-
ροφορίες; Γιατί δεν θέλει την περαιτέρω διερεύνηση, όπως φά-
νηκε και ο ίδιος ο ΣΥΡΙΖΑ συνολικά, που δικαίως επιζητούσε και
επιζητεί το ίδιο για τις υποθέσεις Ανδρουλάκη - Κουκάκη; Τι εξυ-
πηρετεί αυτή τους η στάση; 

Δικαιολογηµένα, λοιπόν, θέτουµε το ερώτηµα και θα είχε εν-
διαφέρον αν απαντούσε γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ ως κυβέρνηση 11-6-2019,
λίγες µόνο µέρες πριν από τη διεξαγωγή των εκλογών 7-7-2019,
µε τον ν.4619/2019 µετέτρεψε το αδίκηµα του άρθρου 370Α του
Ποινικού Κώδικα, που αφορά την παραβίαση του απορρήτου τη-
λεφωνικής επικοινωνίας από κακούργηµα, που ήταν, σε πληµµέ-
ληµα. Ποια σκοπιµότητα εξυπηρετούσε αυτή η αλλαγή; 

Σε κάθε περίπτωση, όλοι τους άφησαν στο απυρόβλητο, στο
σύνολό τους, το άθλιο θεσµικό πλαίσιο, που άλλοτε από κοινού
στηρίζουν και συνδιαµορφώνουν και πάνω στο οποίο στηρίζεται
η δράση των µηχανισµών παρακολούθησης, που έχουν στόχο
τον λαό και τα δικαιώµατά του. Για τον βούρκο του σκοτεινού και
σάπιου θεσµικού πλαισίου που νοµοθέτησαν όλοι τους από τα
µέσα της δεκαετίας του ’90 -σχεδόν τριάντα χρόνια- µέχρι σή-
µερα ούτε κουβέντα και, ενώ έχουν τη φωλιά τους λερωµένη,

επαναλαµβάνουν το γνωστό κόλπο της ψεύτικης και ανούσιας
αντιπαράθεσης, µιας πρώτης τάξεως ευκαιρία για έναν βολικό
καυγά ανάµεσά τους, για να θολώσουν τα νερά, να συγκαλύψουν
τις ευθύνες τους, να αποσιωπήσουν τον βρώµικο ρόλο της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και των οδηγιών της. 

Κανείς τους, λοιπόν, δεν είναι αθώος του αίµατος. Από κοινού
το συνδιαµόρφωσαν, το υλοποίησαν αυτό το τερατώδες θεσµικό
πλαίσιο, µε τροπολογίες, µε οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
που ενσωµάτωσαν στο Ελληνικό Δίκαιο, θωρακίζοντας το καθε-
στώς παρακολουθήσεων και της παραβιάσεις των προσωπικών
δεδοµένων. 

Το σύστηµά σας, λοιπόν, είναι τόσο σάπιο -πάντα ήταν άλλωστε
σάπιο-, που δεν διστάζουν το αστικό κράτος και τα κόµµατά σας,
οι κυβερνήσεις σας, αρκεί να εξυπηρετήσουν τα συµφέροντα της
οικονοµικής ολιγαρχίας και των ιµπεριαλιστών, να φακελώνουν και
να παρακολουθούν τους πάντες. Άλλωστε, είναι απόδειξη η κυνική
οµολογία του νέου διοικητή της ΕΥΠ στην Επιτροπή Θεσµών και
Διαφάνειας ότι «κανείς δεν εξαιρείται από τις παρακολουθήσεις».
Στην πραγµατικότητα στόχος ήταν και είναι ο εχθρός λαός, το κί-
νηµα της εργατικής τάξης, το κόµµα του, το ΚΚΕ.

Η γραµµή για κλειστά στόµατα φάνηκε από την πρώτη κιόλας
συνεδρίαση της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας, µε τους κυ-
βερνητικούς Βουλευτές να θέτουν από την αρχή της συνεδρία-
σης το δικαίωµα -τάχα µου- των εξεταζοµένων, νυν και πρώην
διοικητών της ΕΥΠ, του εισαγγελέα της ΕΥΠ, του πρώην γενικού
γραµµατέα της Κυβέρνησης, να επικαλεστούν το απόρρητο και
να µην απαντήσουν σε ερωτήµατα που θα τους τεθούν. Δηλαδή,
δεν κράτησαν ούτε καν τα προσχήµατα. Το ίδιο φυσικά έκαναν
και στην εξεταστική επιτροπή. Επιβεβαιώνεται η εκτίµησή µας ότι
τα όρια των δυνατοτήτων τέτοιων εξεταστικών επιτροπών φτά-
νουν µέχρι εκεί που δεν απειλείται η κυριαρχία του αστικού κρά-
τους, του συστήµατος. 

Πιστεύει κανείς ότι το ίδιο το κράτος, οι κυβερνήσεις και οι
συµµαχίες τους που εµπλέκονται σε τέτοιες δουλειές θα έβαζαν
ή θα βάλουν ποτέ φρένο στα επίσηµα και ανεπίσηµα κέντρα πα-
ρακολούθησης που δραστηριοποιούνται όλο και περισσότερο
στην Ελλάδα, λόγω του ιδιαίτερου ρόλου που έχει αναλάβει ως
προκεχωρηµένο φυλάκιο του ΝΑΤΟ στην περιοχή;

Μόνο το ΚΚΕ παλεύει για την κατάργηση του τερατώδους
αυτού θεσµικού πλαισίου, το οποίο ούτε εκδηµοκρατίζεται ούτε
βελτιώνεται. Η µόνη λύση είναι να καταργηθεί, να κουρελιαστεί
από το ίδιο το εργατικό λαϊκό κίνηµα και κανείς δεν πρέπει να
συµβιβαστεί και να εξοικειωθεί µε το φακέλωµα και τον χαφιεδι-
σµό. Μόνο το ΚΚΕ -παρά τη συκοφαντία και λάσπη- αναδεικνύει
τους µεγάλους κινδύνους για τα ατοµικά δικαιώµατα και τις ελευ-
θερίες του λαού από το σκοτεινό θεσµικό πλαίσιο και τη νοµο-
θεσία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που ταυτίζει τη
ριζοσπαστικοποίηση -συµπεριλαµβανοµένων µεταξύ άλλων τη
δράση του εργατικού λαϊκού κινήµατος, κοµµουνιστικών κοµµά-
των και όσων αµφισβητούν την καπιταλιστική κυριαρχία- µε την
τροµοκρατία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Και οι σηµερινές εξελίξεις απο-
δεικνύουν την ορθότητα και την αξία της πολιτικής του ΚΚΕ, το
ποιος τελικά ήταν για µια ακόµη φορά στη σωστή πλευρά της
ιστορίας.

Και επιτρέψτε µου να κλείσω µε µία µαντινάδα, την οποία δεν
την απευθύνουµε σε εσάς, την απευθύνουµε στον λαό: «Μην
ησυχάζεις και ας φυσά της λευτεριάς αέρας, γιατί έχει χίλιες κε-
φαλές του καπιταλισµού το τέρας!».

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», τριάντα δύο
µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το
Γενικό Λύκειο Καµένων Βούρλων Φθιώτιδας.
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Σας καλωσορίζουµε, παιδιά, και σας ευχόµαστε καλή πρόοδο!
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Και καλείται στο Βήµα ο κ. Κωνσταντίνος Καραγκούνης από τη
Νέα Δηµοκρατία και να ετοιµάζεται ο κ. Ξανθόπουλος από τον
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

Κύριε Καραγκούνη, ζητώ, βέβαια, συγγνώµη, αλλά ο συνάδελ-
φος είναι από το πρωί, θα γυρίσει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Δεν υπάρχει πρόβληµα,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δεν έχετε κανένα πρό-
βληµα, ωραία. Εγώ θέλω να είµαι και εντάξει µαζί σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχαµε την ευκαιρία -νοµίζω- να
κάνουµε µια πολύ διεξοδική συζήτηση. Πάρα πολλά έχουν ακου-
στεί από τους συναδέλφους. Νοµίζω ότι παρέλκει να επαναλά-
βουµε τα ίδια επιχειρήµατα. Ούτως ή άλλως, µπορούµε να
µείνουµε σε κάποια βασικά συµπεράσµατα της συζήτησης, αλλά
βεβαίως και της εξεταστικής επιτροπής, στην οποία είχαµε την
ευκαιρία να συζητήσουµε διεξοδικώς πολλά από αυτά τα ζητή-
µατα.

Η αλήθεια είναι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ προσπάθησε και σήµερα -από
όσο άκουσα και τους συναδέλφους- και πάλι να προτάξει το ζή-
τηµα της συγκάλυψης.

Εγώ θα έλεγα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συγκάλυψη θα
ήταν να µη δέχεσαι την έρευνα, συγκάλυψη θα ήταν να µη δέχε-
σαι να γίνουν καν κοινοβουλευτικές διαδικασίες, για τις οποίες
ξέρετε ότι από την πρώτη στιγµή είχαµε πει σε όλες «ναι» και
στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, αλλά βεβαίως µετέπειτα
και στην εξεταστική επιτροπή, σε αντίθεση µε άλλες περιόδους,
την τετραετία, την πενταετία 2015 - 2019, στις οποίες εµείς ζη-
τήσαµε από τον ΣΥΡΙΖΑ να υπάρξουν εξεταστικές επιτροπές και
προανακριτικές, αλλά κατά βάση εξεταστικές επιτροπές, όπου,
βεβαίως, ο ΣΥΡΙΖΑ δεν δέχτηκε να υπάρξει συγκρότηση καµµίας
εξεταστικής. Αυτό θα µπορούσε κανείς να το πει συγκάλυψη.

Όπως είπα και πριν, και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός δεν θέλησε
ούτε να κρύψει ούτε να εµποδίσει την οποιαδήποτε έρευνα -και
προσέξτε!- για µια υπόθεση -και αυτό πραγµατικά µε εξέπληξε
και εµένα, µε την έννοια ότι έβλεπα τις δηµοσκοπήσεις, το κατά
πόσο ασχολείται η κοινή γνώµη µε το ζήτηµα αυτό- για την οποία
πράγµατι µου έκανε εντύπωση ότι το ενδιαφέρον της κοινής γνώ-
µης άγγιζε-δεν άγγιζε το 5%. Και προφανώς αυτό δεν το λέω ως
δικαιολογία, αν είναι δυνατόν. Εµείς θέλαµε τη διερεύνηση και
προχωρήσαµε στη διερεύνηση. Το λέω, όµως, µε τη λογική, για
να καταλάβουµε και σε ποιο κοινωνικό πλαίσιο υπό µία έννοια ξι-
φούλκισε η Αντιπολίτευση, ειδικά ο ΣΥΡΙΖΑ, για αυτή την υπό-
θεση και σε ποια κοινωνική πραγµατικότητα συζητάµε αυτά τα
πολύ ευαίσθητα ζητήµατα.

Γιατί αυτό οφείλω να το καταθέσω -όχι ότι το εκτιµώ έτσι, αλλά
οφείλω να το καταθέσω- ότι η κοινωνία όλα τα αξιολογεί, έχοντας
πάντα στο µυαλό της και την ασφάλεια της χώρας. Διότι, όταν
γίνεται µια τέτοια έρευνα, πρέπει πάντα να έχουµε στο µυαλό
µας ότι δεν είναι µια απλή εξεταστική που αφορά ένα Υπουργείο
ή απλώς µια δηµόσια υπηρεσία, αφορά την Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών, που πολλοί -θα έλεγα- εκτός χώρας θα ήθελαν να
µη λειτουργεί σωστά, να είναι στο στόχαστρο και να µην µπορεί
να επιτελέσει το βασικό και ουσιαστικό της έργο, ειδικά αυτές
τις κρίσιµες εποχές. Αναφέρθηκε και από άλλον συνάδελφο
αυτό. Και προφανώς αν κάτι διέπει αυτή την υπηρεσία όχι εδώ,
αλλά παντού στον κόσµο, καταλαβαίνετε ότι είναι πράγµατι το
απόρρητο και η λειτουργία της µέσα από ένα φίλτρο πολύ µεγά-
λης µυστικότητας. Και βασικό συστατικό της ΕΥΠ είναι το να
προσπαθούµε να τη θωρακίζουµε και µε τη µυστικότητα και µε
το απόρρητο.

Είχαµε την ευκαιρία να ακούσουµε διάφορες απόψεις κάποιων
συναδέλφων, οι οποίοι είχαν πει, τέλος πάντων, να φέρουµε όλες
τις επισυνδέσεις στη Βουλή και να τις κάνουµε φέιγ βολάν, πράγ-
µατα δηλαδή που δεν αντέχουν και στην κοινή λογική.

Οι νόµοι περί µυστικότητας, εµπιστευτικότητας και απορρήτου
έχουν λόγο που έχουν θεσµοθετηθεί και προφανώς και έπρεπε
να τηρηθούν και εν προκειµένω, διότι ακούστηκαν αντίθετες από-

ψεις, επιστηµονικές προσεγγίσεις πολλές φορές αλά καρτ. Σε-
βαστές είναι, αλλά δεν εδράζονται στον νόµο, παραµένουν σε
ένα επίπεδο πολιτικής συζήτησης και αντιπαράθεσης.

Όµως, ως µέλη της επιτροπής είχαµε άλλη υποχρέωση και όχι
να αντιµετωπίσουµε το ζήτηµα ως ένα πεδίο µικροκοµµατικής εκ-
µετάλλευσης. Γι’ αυτό και όσοι µάρτυρες κατέθεσαν στην επι-
τροπή µας -θα έλεγα µε βαρύτατη θεσµική σηµασία η θέση στην
οποία υπηρετούν- υποστήριξαν ότι το απόρρητο λειτουργίας της
Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών ρυθµίζεται µε ειδικές και εξαι-
ρετικές διατάξεις, ratio των οποίων αποτελεί η κρατική και η δη-
µόσια ασφάλεια και οι όποιες διατάξεις επιβάλλουν και
φυλάσσουν το απόρρητο -και το εξηγήσαµε και το αναλύσαµε
στην επιτροπή- ακόµα και ενώπιον του Κοινοβουλίου.

Και ποια είναι η ουσία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Ότι τα
πρόσωπα που κατέθεσαν ως µάρτυρες είναι πρόσωπα νευραλ-
γικά εκ της θέσεως και της ιδιότητάς τους, πρόσωπα ελεγκτικά
και αρµόδια για τα ερευνώµενα ζητήµατα της επιτροπής µας. Δη-
λαδή δεν το είπαν οι Βουλευτές, δεν το είπαν οι διοικητές της
ΕΥΠ, το είπαν αυτοί οι οποίοι είναι επιφορτισµένοι µε το ελεγ-
κτικό έργο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν θα αργήσω πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Και µας είπαν ότι κανείς

από αυτούς δεν αµφισβήτησε ότι η αρµόδια εισαγγελέας της
ΕΥΠ έκανε σωστά τη δουλειά της, κανείς δεν αντέλεξε ότι δεν
τηρήθηκαν όλες οι νόµιµες διαδικασίες ούτε, βεβαίως, αµφισβη-
τήθηκε ότι υπάρχει ζήτηµα εξαίρεσης από επισύνδεση, επειδή
έχουµε να κάνουµε µε ένα πολιτικό πρόσωπο. Και έχει τη δική
του σηµασία ότι όλα αυτά τα κατέθεσαν πρόσωπα τα οποία είναι
επιφορτισµένα µε το να µας το βεβαιώσουν. Και αυτό είχε τη δική
του σηµασία.

Και επειδή κάποιοι εξ ηµών είµαστε και δικηγόροι, εγώ θέλω
να ρωτήσω το εξής: Υπάρχει κάποιος µάρτυρας σε αυτή την εξε-
ταστική επιτροπή που να κατονόµασε κάποια πράξη, κάποιο συγ-
κεκριµένο πρόσωπο;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Αυτοί που δεν ήρθαν, κύριε συνά-
δελφε!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Διότι πραγµατικά, κύριε
συνάδελφε, κύριε Μπιάγκη, η Αντιπολίτευση εξήγαγε συµπερά-
σµατα…

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Μας ρωτάτε αν υπάρχουν…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Θα σας πω, κυρία Λια-

κούλη.
Δυστυχώς, εξήγαγαν συµπεράσµατα όχι από γεγονότα, αλλά

από υποθέσεις.
Νοµίζω ότι το καταλαβαίνετε πάρα πολύ καλά, διότι γεγονότα,

κύριε συνάδελφε, κύριε Ξανθόπουλε, είναι αυτά που καταθέτουν
οι µάρτυρες ως γεγονότα και όχι ως υποθετικά συµπεράσµατα.
Δηλαδή θα σας πω τι ακριβώς είπατε. Είπατε «πάρα πολλές
φορές».

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Δεν τους καλέσατε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Βεβαίως και εκλήθησαν

και εκλήθησαν και από την Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρία Λιακούλη, µην

τον διακόπτετε, σας παρακαλώ!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Λέτε «ήξερε ο Διοικητής

της ΕΥΠ, οπότε ήξερε και ο Πρωθυπουργός». Αυτό δεν είναι γε-
γονός, κυρία Λιακούλη, αυτό είναι µια εικασία.

Λέτε ότι η Κυβέρνηση χρησιµοποίησε το παράνοµο λογισµικό
«Predator», αυτό δεν είναι καν εικασία, είναι ψέµα, το ξέρετε
πολύ καλά, διότι το διέψευσε και ο κ. Ράµµος και νοµίζω ξεκά-
θαρα.

Λέγατε ότι η Κυβέρνηση παρακολουθούσε πλήθος πολιτικών
προσώπων. Και αφού παρακολουθούσαν τον Ανδρουλάκη, πα-
ρακολουθούσαν και άλλους. Το λέγατε. Και ήρθε, βεβαίως, η αρ-
µόδια ελεγκτική αρχή και είπε ότι δεν υπάρχει κάτι τέτοιο. Αυτό
είναι µία συκοφαντική εικασία.

Θα µπορούσαµε, λοιπόν, κι εµείς να αναφερθούµε σε τέτοια
παραδείγµατα εικασιών. Το είχα πει όταν είχαµε ξανακάνει αυτή
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τη συζήτηση, όταν ήρθε η ΠΝΠ. Σας είχα πει: Κατέθεσε φέρ’ ει-
πείν η κ. Κωνσταντοπούλου κάποια συγκλονιστικά πράγµατα για
τον κ. Τσίπρα. Να αρχίσουµε, λοιπόν, κι εµείς να κάνουµε εικα-
σίες για αυτά που είπε η κ. Κωνσταντοπούλου ή για αυτά τα
οποία κατήγγειλε ο κ. Λαφαζάνης για την παρακολούθησή του;
Να συνεχίζουµε κι εµείς να εικάζουµε; Λοιπόν, δεν το κάναµε -
και να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, για να µην «τρώω» τον χρόνο-,
διότι έχουµε χρέος και θεσµική ευθύνη να αναφερόµαστε σε
αποδεδειγµένα γεγονότα και αποδείξεις και όχι σε εικασίες.

Αυτό το οποίο θέλω να πω, κύριε Υπουργέ, µιας και είστε εδώ,
και το είχα πει από την πρώτη στιγµή, είναι το εξής. Θεωρώ ότι
το σηµαντικό που πρέπει να κάνει η Βουλή από εδώ και πέρα
είναι να δούµε και να εξετάσουµε ποιες αλλαγές πρέπει να κά-
νουµε στο θεσµικό πλαίσιο, ποιες ακόµα µεγαλύτερες εγγυήσεις
χρειαζόµαστε, για να θωρακίσουµε την όποια νόµιµη επισύνδεση
σε πολιτικό πρόσωπο, και ας κρατήσουµε κάτι σηµαντικό και ου-
σιαστικό από αυτή την εξεταστική επιτροπή και από τον δηµόσιο
διάλογο και τις προτάσεις που κάνουµε, ώστε να έχουµε κάτι ου-
σιαστικό.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Θεόφιλος Ξανθόπουλος από τον ΣΥ-

ΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία και στη συνέχεια ο κ. Φωτήλας από
τη Νέα Δηµοκρατία.

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε

Θέλω να κάνω µια αναφορά στο χρονικό αυτής της ιστορίας,
το οποίο δεν «έσκασε» τώρα, όπως αποδείχθηκε, αλλά έχει ξεκι-
νήσει την εποµένη των εκλογών της 9ης Ιουλίου.

Πράξη πρώτη: Ο κ. Μητσοτάκης ελάχιστες µέρες µετά τις 9
Ιουλίου που εξελέγη η Νέα Δηµοκρατία προχωράει στην υπα-
γωγή της ΕΥΠ απευθείας στο Μαξίµου, στον ίδιο. Αυτό δεν είναι
καινοφανές, συνηθίζεται και εκείνη την περίοδο φαινόταν και εν-
δεχοµένως και µια λογική ενέργεια. Σε πολύ λίγο διάστηµα,
όµως, η Κυβέρνηση έρχεται και αλλάζει τις προϋποθέσεις διορι-
σµού του επικεφαλής της ΕΥΠ, για να µπορεί ο κ. Μητσοτάκης
να διορίσει τον εκλεκτό του, τον αντ’ αυτού στην Εθνική Υπηρε-
σία Πληροφοριών. 

Εντύπωση προκαλεί βεβαίως το γεγονός ότι ο κ. Μητσοτάκης,
όπως και οποιοσδήποτε Πρωθυπουργός, έχει το αναφαίρετο δι-
καίωµα να διορίζει αυτόν που κρίνει, γιατί είναι πρόσωπο της
απολύτου εµπιστοσύνης του, αλλά κάτω από ορισµένες προϋπο-
θέσεις. Ο κ. Μητσοτάκης, λοιπόν, επειδή ο κ. Κοντολέων δεν είχε
τις τυπικές αυτές προϋποθέσεις, άλλαξε, για να µπορεί να τον
βάλει, για να είναι ο αντ’ αυτού, για να είναι ο άνθρωπος της απο-
λύτου εµπιστοσύνης του.

Στη συνέχεια τα πράγµατα σοβαρεύουν ακόµη περισσότερο,
διότι έρχεται µια τροπολογία της Κυβέρνησης, την οποία ειση-
γείται ο κ. Πικραµµένος, µε την οποία δεν επιτρέπεται στην Αρχή
Διασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών να ενηµερώνει
τον παρακολουθούµενο πολίτη όταν δεν τελεσφόρησε η παρα-
κολούθηση, για να µπορεί ο πολίτης να ασκήσει τα κατά νόµον
δικαιώµατά του. Και αρχίζει πλέον να διαφαίνεται η οικοδόµηση
ενός προσωποπαγούς µηχανισµού, έξω από ελέγχους και από
διαδικασίες, ο οποίος µηχανισµός αναφέρεται µόνο στον κ. Μη-
τσοτάκη και ο µηχανισµός αυτός, για κακή µας τύχη, είναι η
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών. Και η διαδικασία που ακολου-
θείται σήµερα, από το πρωί που παρακολουθώ τις οµιλίες των
συναδέλφων της Πλειοψηφίας, µου αφήνει ένα οδυνηρό ερώ-
τηµα: Έχετε αντιληφθεί, κύριοι και κυρίες της Πλειοψηφίας, το
βαθύ τραύµα που επιφέρετε στη λειτουργία του κράτους δικαίου
της χώρας;

Και, αν το έχετε αντιληφθεί, τι ακριβώς κάνετε; Διότι, µε το να
διαπιστωθεί η παρακολούθηση του κ. Ανδρουλάκη από την ΕΥΠ,
ουσιαστικά έρχεστε και µας λέτε ότι αυτονοµείτε µια υπηρεσία
και κάνει αυτό που κρίνει αυτή, χωρίς να µπορεί να την ελέγξει
κανένας. 

Και πάµε στη σύσταση της εξεταστικής. Σύµφωνα µε το άρθρο
68, λοιπόν, και την πρόσφατη τροποποίηση του Συντάγµατος, το
προνόµιο ή µάλλον η δυνατότητα πρότασης για τη λειτουργία

εξεταστικής επιτροπής επεκτείνεται και στην αντιπολίτευση. Και
εδώ λέτε ψέµατα ή µάλλον λέτε τη µισή αλήθεια, διότι η προτεί-
νουσα Βουλή αποδέχθηκε την πρόταση αυτή και στην προτεί-
νουσα Βουλή πλειοψηφία ήταν ο ΣΥΡΙΖΑ. Αν δεν το είχε
αποδεχθεί ο ΣΥΡΙΖΑ, δεν επρόκειτο να είναι αναθεωρητέα διά-
ταξη. Την αποδέχτηκε ο ΣΥΡΙΖΑ στην Αναθεωρητική Βουλή, που
είχε την πλειοψηφία η Νέα Δηµοκρατία, την υπερψήφισε η Νέα
Δηµοκρατία, όπως κι εµείς βέβαια και άλλα κόµµατα, κι έτσι έγινε
η τροποποίηση του άρθρου του Συντάγµατος.

Από τη φύση του, λοιπόν, αυτό το άρθρο εµπεριέχει µια συ-
ναίνεση, η οποία έπρεπε να καταφανεί και στην εκλογή του προ-
εδρείου -υπάρχουν και άλλες επιτροπές οι οποίες έχουν
συναινετικά προεδρεία- και κυρίως συναίνεση, γιατί αποτελεί
έναν µηχανισµό, µια άσκηση κοινοβουλευτικού ελέγχου της µει-
οψηφίας και η πλειοψηφία δεν έπρεπε να παρεµβαίνει κατά αξιω-
µατικό τρόπο, όπως απαράδεκτα πράξατε και αποκλείσατε
σχεδόν όλους τους προτεινόµενους µάρτυρες, µε αποτέλεσµα
να αφυδατωθεί πλήρως η λειτουργία της εξεταστικής επιτροπής. 

Αυτοί δε που ήρθαν επικαλέστηκαν το απόρρητο, δηλαδή
πολύ κακό για το τίποτα, ακριβώς γιατί πίσω από τη διαδικασία
αυτή θέλετε να κρύψετε τις ποµπές σας. Ουσιαστικά, αναδει-
κνύετε την ΕΥΠ ως ένα αυτόνοµο άνδρο, µια αυτόνοµη υπηρε-
σία, η οποία λειτουργεί χωρίς κοινοβουλευτικό έλεγχο,
περιστέλλετε το δικαίωµα κοινοβουλευτικού ελέγχου, τόσο από
την Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας όσο και από την προς τον
σκοπό αυτό συσταθείσα εξεταστική επιτροπή, γιατί θέλετε να
κρύψετε αυτά που δεν κρύβονται.

Είναι δύο τα ζητήµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και
πάψτε να κάνετε ότι δεν καταλαβαίνετε. Δεν έχουµε µια τυπική
αντιπαράθεση µεταξύ ΠΑΣΟΚ - Νέας Δηµοκρατίας ή ΣΥΡΙΖΑ -
Νέας Δηµοκρατίας. Έχουµε ένα πρόβληµα λειτουργίας του κρά-
τους δικαίου. Το πρώτο ερώτηµα είναι: Γιατί παρακολουθήθηκε
ο κ. Ανδρουλάκης; Σ’ αυτό κανείς σας δεν διατυπώνει καµµία
άποψη. Και δεύτερον: Ποιος έδωσε την εντολή να παρακολου-
θηθεί ο κ. Ανδρουλάκης;

Βεβαίως, έχοντας την πλειοψηφία στην επιτροπή, «τα κόψατε
και τα ράψατε» και φέρνετε ένα πόρισµα το οποίο είναι και αυτό
απόρρητο και δεν κατατίθεται. Και εποµένως και αυτό είναι εν-
δεικτικό της προσέγγισης που έχετε.

Για τα ζητήµατα αυτά η ελληνική κοινωνία βεβαίως έχει απο-
ρίες και βεβαίως έχει αδυναµίες. Όµως, κάτω από τις συγκεκρι-
µένες συνθήκες, που αγνοεί το πώς θα βγάλει την επόµενη µέρα,
µε το κόστος των καυσίµων και της θέρµανσης, είναι προφανές
ότι το µείζον για την ελληνική κοινωνία ενδεχοµένως δεν είναι οι
παρακολουθήσεις, αλλά είναι µείζον για το κράτος δικαίου. Γι’
αυτό είµαστε εµείς εδώ, για να µην αφήσουµε να πέσει τίποτα,
για να µην αφήσουµε να θεωρήσει κανείς ότι µπορεί να διαχειρί-
ζεται τη χώρα κατά το δοκούν.

Κι αυτό που δεν έγινε στην εξεταστική επιτροπή θα γίνει σχε-
τικά σύντοµα. Έρχεται ειδική επιτροπή του Ευρωκοινοβουλίου,
στο πλαίσιο λειτουργίας της PEGA, για να δει τι ακριβώς συνέβη
µε αυτό το γεγονός, το οποίο καταβαραθρώνει την αξιοπιστία
της χώρας και το κράτος δικαίου. 

Είναι σύντοµες οι µέρες σας στην ιστορία αυτή. Θα φανεί, θα
καταγραφεί ως µία πολύ σκοτεινή πλευρά της Κυβέρνησης Μη-
τσοτάκη.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Ξανθόπουλε. 

Καλείται στο Βήµα ο κ. Ιάσονας Φωτήλας από τη Νέα Δηµο-
κρατία και στη συνέχεια τον λόγο θα πάρει ο κ. Αθανάσιος Παφί-
λης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας.

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την πρώτη στιγµή η Κυβέρ-

νηση του Κυριάκου Μητσοτάκη ανταποκρίθηκε θετικά στο αίτηµα
του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής για τη σύσταση εξεταστικής
επιτροπής στη Βουλή για το θέµα των συνδέσεων.

Πραγµατικά ήθελα να ασχοληθώ στη σηµερινή µου τοποθέ-
τηση µε κάθε ένα ξεχωριστά από τα επιχειρήµατα που όλον
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αυτόν τον καιρό διαλαλούσαν οι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης και µε το πώς κάθε ένα από αυτά τα επιχειρήµατα
καταρρίφθηκαν στην επιτροπή. 

Όµως, δεν θα το κάνω. Αντίθετα, στον λίγο χρόνο που διαθέτω
θα προσπαθήσω να σας υποδείξω τον δρόµο για το τι πρέπει να
γίνει από εδώ και πέρα, µπας και βάλετε µυαλό, µπας και ασχο-
ληθείτε µε την παραγωγή πολιτικής για το καλό της χώρας και
όχι µόνο σκανδαλολογία, µπας και δείτε την αλήθεια και ξεφύ-
γετε από το ψέµα, που δυστυχώς έχει γίνει δεύτερή σας φύση. 

Πρόταση πρώτη. Οφείλουµε να ενισχύσουµε το πλαίσιο νόµι-
µης άρσης απορρήτου για τα πολιτικά πρόσωπα. Με την πρό-
σφατη πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου για την ΕΥΠ, όπου
πλέον για τη νόµιµη άρση απορρήτου απαιτείται η έγκριση και
από δεύτερο εισαγγελέα, κάτι που εσείς καταργήσατε το 2018
και εµείς το επαναφέρουµε, οφείλουµε να διερευνήσουµε την
ενεργοποίηση ενός επιπλέον φίλτρου, πιθανόν κάποιου πολιτικού
προσώπου, προκειµένου η διαδικασία να είναι περισσότερο δια-
φανής. 

Ο εκτελεστικός ν.2254/1994 ξεκαθαρίζει ρητά ότι η άρση του
απορρήτου µπορεί να πραγµατοποιηθεί για όλους τους πολίτες
ανεξαιρέτως, είτε είναι Βουλευτές είτε Ευρωβουλευτές είτε
Υπουργοί. Και αυτό ακριβώς έγινε και στην περίπτωση του κ. Αν-
δρουλάκη και στην περίπτωση του κ. Κουκάκη. Όλη η διαδικασία
ήταν νόµιµη, από την αρχή έως το τέλος. Η άρση του απορρήτου
πραγµατοποιήθηκε νόµιµα, µε υπογραφές όλων των αρµοδίων
και του εισαγγελέα. Τηρήθηκε όλη η νόµιµη διαδικασία. Τελεία. 

Όπως φάνηκε, νόµιµη ήταν και η άρση του απορρήτου για
τους Σαγιά και Πιτσιόρλα. Μόνο που εδώ ο κ. Τσίπρας και γνώ-
ριζε και τη διαδικασία ενέκρινε, σε αντίθεση µε τον Πρωθυ-
πουργό, ο οποίος σε καµµία περίπτωση, καθ’ όλη τη διαδικασία,
δεν αποδείχθηκε ότι είχε γνώση των παρακολουθήσεων. 

Γίνονται φανερές, λοιπόν, και σε αυτή την περίπτωση οι προ-
σπάθειές σας, κυρίες και κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
να εργαλειοποιήσετε µια διαδικασία υψίστης σηµασίας για την
εθνική ασφάλεια, µόνο και µόνο για δηµιουργία εντυπώσεων. Δεν
έχετε εµπιστοσύνη σε κανέναν και σε τίποτα. Δεν έχετε εµπιστο-
σύνη στους θεσµούς, στη δηµοκρατία, ακόµα και στους δικούς
σας ανθρώπους. 

Πρόταση δεύτερη. Πρέπει -και αυτό αποδεικνύεται περίτρανα-
να αλλάξουν κάποιες διαδικασίες εντός της Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών, να ενισχύσουµε τον εσωτερικό έλεγχο, τη διαφά-
νεια, την εξωστρέφεια, αλλά και να επενδύσουµε στην εκπαί-
δευση του δυναµικού της υπηρεσίας. Επί της ουσίας λέµε το
αυτονόητο, πώς πρέπει δηλαδή να λειτουργεί κάθε δηµόσιος ορ-
γανισµός. 

Πρόταση τρίτη. Δίνεται πλέον η ευκαιρία να επανεξετάσουµε
ή καλύτερα να ενισχύσουµε την ΑΔΑΕ, προκειµένου να βελτιώσει
το έργο της και να ενισχύσει τον ρόλο της. Την ίδια στιγµή οφεί-
λουµε όλοι να συµφωνήσουµε ότι πρέπει να συσταθεί ένας φο-
ρέας κυβερνοασφάλειας, µε χαρακτήρα συντονιστικού
µηχανισµού, που θα αποτελέσει κρίσιµη µεταρρύθµιση στο κοµ-
µάτι της ψηφιακής διακυβέρνησης εν γένει. 

Στο πλαίσιο αυτό, δεν θα πρέπει να παραλείψουµε να κάνουµε
µια ολοκληρωµένη προσπάθεια επαναξιολόγησης του θεσµικού
πλαισίου γνωστοποίησης στο υποκείµενο για την επιβολή σε
βάρος του του µέτρου της άρσης του απορρήτου. Ταυτόχρονα,
για την επίτευξη των παραπάνω, είναι αδιανόητο να µην κατευ-
θύνουµε πόρους από το Ταµείο Ανάκαµψης στην προστασία κρί-
σιµων υποδοµών της χώρας από απειλές ασφάλειας. Σταµα-
τήστε να ζείτε σε ένα δικό σας παράλληλο σύµπαν και ελάτε στην
πραγµατικότητα.

Η χώρα από το 2019 έχει κάνει άλµατα στην ψηφιακή διακυ-
βέρνηση, έργο παρακαταθήκη της Κυβέρνησης του Κυριάκου
Μητσοτάκη. Έχει, όµως, ταυτόχρονα να αντιµετωπίσει νέους εχ-
θρούς και για να τους αντιµετωπίσει χρειάζεται δυνατούς θε-
σµούς, ολοκληρωµένες και λειτουργικές υπηρεσίες και τέλος
πρωτόκολλα ασφαλείας, πρωτόκολλα που θα διασφαλίζουν κάθε
νόµιµη διαδικασία για κάθε περίπτωση και δεν θα χωρούν καµµία
αµφισβήτηση, όπως προσπαθήσατε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι της Αντιπολίτευσης, να κάνετε µε την υπόθεση Ανδρουλάκη
και βρήκατε τείχος.

Πρόταση τέταρτη. Οφείλουµε, πλέον, να δούµε και το θέµα
των λογισµικών. Τα λογισµικά παρακολούθησης αποτελούν από
µόνα τους µια ξεχωριστή κατηγορία και δεν µπορούµε σε καµµία
περίπτωση να αγνοήσουµε την επικινδυνότητά τους. Προς αυτή
την κατεύθυνση θα πρέπει να νοµοθετήσουµε την απαγόρευση
της εµπορίας τους και την τιµωρία όσων τα εµπορεύονται. Φυ-
σικά δεν µιλάω µόνο για τύπου «Predator», το οποίο αποκαλύ-
φθηκε ότι δεν υπάρχει στην κατοχή και δεν έχει ποτέ
χρησιµοποιηθεί από την ΕΥΠ. Δεν µιλάω φυσικά µόνο για τις
εταιρείες «KRIKEL» ή «INTELLEXA», οι οποίες µεταξύ τους δεν
έχουν καµµία σχέση, αλλά και στο µέρος της «INTELLEXA» απο-
καλύφθηκε ότι δεν έχει καµµία σύµβαση µε το ελληνικό δηµόσιο.
Όσον αφορά την εταιρεία «KRIKEL», ας µας πουν οι σύντροφοι
του ΣΥΡΙΖΑ που το 2018 υπέγραψαν την πρώτη σύµβαση µαζί
της, τι θα έπρεπε να κάνει τώρα η τωρινή Κυβέρνηση; Να στα-
µατήσει τη συνεργασία; Να µη βοηθήσει ή καλύτερα να µην ενι-
σχύσει το έργο των ανθρώπων εκείνων που καθηµερινά
ασχολούνται µε την ασφάλεια των πολιτών και της χώρας; Η αρι-
στερή σας φαντασία δεν σας δικαίωσε ούτε εδώ. 

Τέλος, πρόταση πέµπτη. Οφείλουµε να προωθήσουµε µια καµ-
πάνια µε την οποία θα ενηµερώσουµε και θα ευαισθητοποι-
ήσουµε τους πολίτες αναφορικά µε τη χρήση κακόβουλων
λογισµικών, καθώς επίσης και για τη χρηστή χρήση τεχνολογικών
συσκευών. Η εκπαίδευση δε των πολιτών και των φορέων µε σε-
µινάρια είναι σήµερα περισσότερο επιβεβληµένη από ποτέ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αλήθεια, δεν καταφέραµε
να παρουσιάσουµε ένα πόρισµα µε το οποίο όλες οι πτέρυγες
θα ήταν σύµφωνες. Πώς να γίνει, όµως, αυτό όταν η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση παίζει το έργο «Απόψε αυτοσχεδιάζουµε», όπου
οι χαρακτήρες του Πιραντέλλο µπερδεύουν τη φαντασία µε την
πραγµατικότητα; Πώς να γίνει άλλωστε αυτό, όταν ο Αρχηγός
του τρίτου κόµµατος αρνείται να ενηµερωθεί από την ΕΥΠ για
τους λόγους της άρσης του απορρήτου του, αποφεύγει να το-
ποθετηθεί στην παρακολούθηση Πιτσιόρλα και δεν καταθέτει
ούτε µία πρόταση για την αναβάθµισή της ΕΥΠ;

Και κάτι τελευταίο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπο-
λίτευσης, σταµατήστε να µας ταράζετε στη νοµιµότητα, εκτίθε-
στε και δεν κάνει καλό στη χώρα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Φωτήλα.

Καλείται στο Βήµα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, ο κ. Αθανάσιος Παφίλης, και
στη συνέχεια θα πάρει τον λόγο ο κ. Καλαµατιανός από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία. 

Ορίστε, κύριε Παφίλη, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ο Γενικός Γραµµατέας του κόµµατός

µας, o Δηµήτρης o Κουτσούµπας, o εισηγητής, ο Νίκος ο Καρα-
θανασόπουλος, που ήταν και στην Επιτροπή, η Μαρία η Κοµνη-
νάκα, που ήταν και αυτή αναπληρωµατική, και ο Μανώλης ο
Συντυχάκης που µίλησαν νοµίζουµε ότι έχουν κάνει φύλλο και
φτερό, έχουν θέσει σοβαρά ερωτήµατα, αλλά στου κουφού την
πόρτα, όσο θέλεις βρόντα. Κανένας δεν απαντάει από κανένα
άλλο κόµµα. 

Εµείς να σας πούµε, όπως ειπώθηκε, δεν είχαµε καµµία αυτα-
πάτη για τα αποτελέσµατα της εξεταστικής και αυτό για δύο λό-
γους. Ο πρώτος λόγος είναι η εµπειρία που έχουµε από τις
εξεταστικές επιτροπές, που είναι αρκετά µεγάλη, οι οποίες τε-
λικά κατέληγαν σε µία λέξη, που τη χρησιµοποιεί ο λαός όταν
ακούει εξεταστική επιτροπή, άντε πάλι θα τα «κουκουλώσουν».
«Κουκούλωµα» δηλαδή, αυτή η λέξη χρησιµοποιείται.

Στην καλύτερη περίπτωση όλων των εξεταστικών επιτροπών
µπορούσαν να βρεθούν µία, δύο Ιφιγένειες. Το παροιµιώδες είναι
ότι στο σκάνδαλο της «SIEMENS» δύο ήταν οι υπεύθυνοι που
χρηµατίστηκαν. Εδώ έχει γίνει χαµός Κυρίου και οι άλλοι αθωώ-
θηκαν µετά λόγω παραγραφής. Και θυσιάζονται αυτές οι Ιφιγέ-
νειες, αλλά αυτό που συµβαίνει είναι ότι έχουν όρια πάντα. Ένα
είναι το όριο, να µη θιχτούν οι αρχές της λειτουργίας αυτού του
σάπιου και βάρβαρου καπιταλιστικού συστήµατος. Και φυσικά
είναι να µη θιχτούν τα συµφέροντα του µεγάλου κεφαλαίου και
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η ασυδοσία του στην εκµετάλλευση των εργαζοµένων, πολύ πε-
ρισσότερο στην υπόθεση των υποκλοπών, που µιλάµε για το
σκληρό πυρήνα του αστικού κράτους, όπως είναι οι µυστικές
υπηρεσίες, οι οποίες µυστικές υπηρεσίες δεν είναι µόνο για να
παρακολουθούν τον εξωτερικό εχθρό, αλλά είναι και ο εσωτερι-
κός εχθρός και αυτό αποδεικνύεται από πάρα πολλά πράγµατα.
Εποµένως κάναµε προσπάθειες, αλλά ήταν όλες µάταιες. 

Και εδώ θα σας βάλω ένα ερώτηµα: Ποια ήταν η απόφαση της
Ολοµέλειας, εσείς που είστε θεσµολάγνοι; Και αναφέροµαι στον
κύριο Υπουργό, αν και περισσότερο πρέπει να το κάνω στη Νέα
Δηµοκρατία. Η απόφαση ήταν παρακολούθηση Νίκου Ανδρου-
λάκη, δηµοσιογράφου Κουκάκη και εάν προέκυπταν και άλλοι και
γραφείων της Κεντρικής Επιτροπής του ΚΚΕ.

Ποιο ήταν το αποτέλεσµα, µε ευθύνη κυρίως της κυβερνητικής
πλειοψηφίας; Ανδρουλάκης: Όλα καλά και άγια, όλα ήταν νό-
µιµα, δεν τρέχει τίποτα. Δηµοσιογράφοι, Κουκάκης κ.λπ.: Αγνο-
είται η απόφαση, ούτε που εξετάστηκε ο ίδιος. Κεντρική
Επιτροπή, µάλλον η παρακολούθηση του ΚΚΕ: Δεν εξετάστηκε.
Κι εδώ δεν έχετε απαντήσει. Σταµατήστε να κοροϊδεύετε τον
κόσµο και εµάς τους ίδιους.

Καταθέσαµε πάρα πολύ συγκεκριµένα στοιχεία, εντυπωσιακά,
όπως µου είπε ένα κορυφαίο στέλεχος, από τα πιο κορυφαία της
Νέας Δηµοκρατίας. Εµείς δεν κάνουµε πολιτική «αεριτζίδικη».
Είναι στοιχεία τα οποία προέκυψαν και από την ΑΔΑΕ και από
δική µας έρευνα. Κατατέθηκε από µάρτυρα, πρώην διοικητή της
ΕΥΠ, αλλά έγινε παραδοχή ακόµα και από στελέχη της Κυβέρ-
νησης της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και άλλων κοµµάτων, ότι
είναι µεγάλη, κυριολεκτικά τεράστια και σοβαρή η υπόθεση, στην
οποία εµπλέκονται και ξένες υπηρεσίες. 

Και αυτό δεν το είπε τυχαίος άνθρωπος. Το είπε ο επικεφαλής
της ΕΥΠ και το παραδέχτηκαν και άλλοι, δεκατέσσερις χώρες
τον αριθµό. Τώρα πόσες είναι οι µυστικές υπηρεσίες; Κάντε λο-
γαριασµό. Μπορεί να µην είναι δεκατέσσερις, γιατί οι µυστικές
υπηρεσίες, όπως γνωρίζουν οι πάντες, δουλεύουν παντού και σε
όλες τις χώρες. Και η Ελλάδα έχει γίνει Αυστρία µετά τον Β’ Παγ-
κόσµιο Πόλεµο, που ήταν το κέντρο των κατασκόπων και λόγω
γενικότερης γεωπολιτικής θέσης, αλλά και λόγω των εξελίξεων
που έχουµε και µε τον πόλεµο κ.λπ..

Σας ρωτάµε και θέλουµε απάντηση και από εσάς, κύριε
Υπουργέ. Εσείς, που παριστάνετε τους προστάτες των δικαιωµά-
των, και εσείς και το ΠΑΣΟΚ και οι υπόλοιποι, πείτε µας σοβαρά
το εξής. Η παρακολούθηση ενός πολιτικού κόµµατος, ολόκληρου
πολιτικού κόµµατος, της Κεντρικής Επιτροπής είναι µικρό θέµα;
Τι κάνετε δηλαδή; Σφυράτε αδιάφορα; Αυτό κάνετε. Γράψατε στα
παλιά σας τα παπούτσια ολόκληρους φακέλους στοιχείων που δί-
ναµε συνεχώς, ντοκουµέντα που παραδίναµε συνεχώς. 

Τι έχετε να πείτε γι’ αυτό, πέρα από την παραβίαση της από-
φασης της Ολοµέλειας; Τι έχετε να απολογηθείτε; Γράψατε τί-
ποτα στο πόρισµα της Νέας Δηµοκρατίας; Εσείς, το ΠΑΣΟΚ,
γράψατε; Εσείς, του ΣΥΡΙΖΑ, γράψατε; Κουβέντα! Ξεφτίλα κυ-
ριολεκτική! Και βγαίνετε εδώ και βγάζετε όλοι λόγους. Ένα
κόµµα πολιτικό, κοινοβουλευτικό παρακολουθείται έξι χρόνια,
από το 2016 µέχρι το 2022. Είναι πρόσφατα τα στοιχεία και όλοι
κάνετε την «πάπια». Δεν τρέχει τίποτα. Και λέτε για τον Ανδρου-
λάκη κ.λπ.. Φυσικά είναι τεράστιο θέµα, είναι Αρχηγός κόµµατος,
αλλά το υπόλοιπο; Τι έγινε στην επιτροπή, µε τη συνενοχή και
των άλλων κοµµάτων; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Δώστε µου και τη δευτερολογία και την τριτολογία µου, κύριε
Πρόεδρε. 

Συνεχίζω, λοιπόν, πέρα από το απόρρητο. Αυτό το απόρρητο
έγινε γελοίο. Κοροϊδεύει και ο κόσµος. Σας προκαλούµε, πείτε
µας το εξής. Απ’ όσα κατατέθηκαν, από όσα έγιναν και από τα
δικά µας τα στοιχεία προκύπτει τίποτα που να έχει να κάνει µε
τα στρατιωτικά θέµατα, µε την ασφάλεια της χώρας; Όχι, ούτε
ένα. Βρείτε το και πείτε µας. Άρα ποιο απόρρητο επικαλεστή-
κατε; Το επικαλεστήκατε για να κουκουλώσετε. 

Γιατί δεν δεχτήκατε τους µάρτυρες; Έχουµε συµµετάσχει -και
προσωπικά έχω συµµετάσχει σε τρεις εξεταστικές- σε τόσες εξε-
ταστικές. Αυτό δεν έχει ξαναγίνει, να µη δέχεστε κανέναν µάρ-

τυρα από αυτούς που προτείνουν τα κόµµατα της Αντιπολίτευ-
σης, πολύ περισσότερο µάρτυρες για µια τέτοια σοβαρή υπό-
θεση, όπως ήταν του ΚΚΕ. 

Και απευθυνόµαστε και στον ΣΥΡΙΖΑ. Εσείς, κύριοι των ανθρω-
πίνων δικαιωµάτων, που έχετε βγει στα κεραµίδια πλέον για πο-
λιτικούς λόγους, τι κάνατε από το 2016 µέχρι το 2019; Για πείτε
µας. Κάνατε τίποτα; Όχι, και πήγαινε η υπόθεση να κλείσει και
τότε και µετά. Και µετά από δική µας παρέµβαση δεν έκλεισε. 

Δεν σας ενηµέρωσε -να µην πω όνοµα- ο επικεφαλής της ΕΥΠ
και ο πολιτικός προϊστάµενος ότι είναι τεράστια υπόθεση; Γιατί
αυτά είπε στην εξεταστική. Δεν σας είπε ότι είναι πολύ µεγάλη
υπόθεση, ότι ξεπερνάει τις δικές µας -δεν ξέρουµε αν ισχύει- τε-
χνολογικές δυνατότητες και να ψάξετε παραπέρα, να πιάσετε
τους παρόχους και τις ξένες χώρες; 

Γιατί δεν ζητήσατε δικαστική συνδροµή από αυτές τις χώρες
που αναφέρονται και όπου υπάρχουν τηλέφωνα, αριθµοί; Τα
πάντα υπάρχουν, αλλά δεν µπορούµε να τα βγάλουµε εµείς
αυτά. Δεν έχουµε δηλαδή τέτοιες δυνατότητες, αν και θα έχουµε
σε λίγο καιρό, γιατί και από αυτές τις υπηρεσίες θα προκύψει κό-
σµος που θα είναι µε το ΚΚΕ και δεν το κρύβουµε. 

Δεν κάνατε τίποτα. Σιωπή ασυρµάτου από όλους. Γιατί, λοιπόν,
αυτή η σιωπή; Δύο πράγµατα υπάρχουν. Το πρώτο, επειδή όλοι
σας έχετε συµφωνήσει µε το θεσµικό πλαίσιο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και την ενσωµάτωση στο Εθνικό Δίκαιο, µάλλον θεω-
ρείτε φυσιολογική την παρακολούθηση του ΚΚΕ. Γιατί είναι το
µόνο κόµµα που ανοιχτά παλεύει για την ανατροπή του συστή-
µατος, του βάρβαρου και σάπιου καπιταλιστικού συστήµατος και
εµπίπτει γενικά -άσχετα αν δεν µπορούν να τα εφαρµόσουν αυτά
τα πράγµατα- στους νόµους περί τροµοκρατίας και ριζοσπαστι-
κοποίησης. Θα εξηγήσω και πάλι.

Δεύτερον, γιατί δεν θέλετε να προχωρήσουν µε κρατική ευ-
θύνη οι έρευνες, που µπορεί να φτάσουν σε ξένες υπηρεσίες;
Και θα φτάσουν. Μα αλήθεια µε αυτούς συνεργάζεστε από το
πρωί µέχρι το βράδυ, όλες οι κυβερνήσεις, και µε τους Αµερικά-
νους και µε τη CIA και τη ΜΙ6 και τη Μοσάντ και την BND, τη γερ-
µανική. Δεν συνεργάζεται η ΕΥΠ µε όλες αυτές; Τις καθοδηγεί
κιόλας. Δεν συνεργάζεται τώρα στον πόλεµο, δεν συνεργάζεται
για µια σειρά τέτοια θέµατα; 

Τολµάτε, λοιπόν; Ποιος τολµά από εσάς, κακοµοίρηδες, να τα
βάλει µε ξένη υπηρεσία και µας παριστάνετε και τους µεγάλους
πατριώτες; Ποιος τολµάει να τα βάλει µε τη CIA και µε τους άλ-
λους, που είναι πασίγνωστο ποιους παρακολουθούσαν κατά και-
ρούς και δικούς σας; Για µας είναι δεδοµένο. Εµείς δεν
κοιµόµαστε, ξέρουµε. Γιατί δεν κάνατε τίποτε γι’ αυτό, ούτε εσείς
ούτε εσείς οι άλλοι; Γιατί δεν ζητήσατε τίποτα, ούτε στοιχεία
ούτε τίποτα; 

Πείτε µας, κύριε Υπουργέ, λοιπόν, και εσείς αλλά και εσείς του
ΣΥΡΙΖΑ, όποιος µιλήσει µετά, γιατί δεν κάνατε τίποτα προς αυτή
την κατεύθυνση, αφού γνωρίζατε ότι είχε βγει από το 2017 ή το
2018 ή µάλλον και πιο πριν; 

Συµπέρασµα. Σύµπλευση αντικειµενική και αφήστε τις κορώ-
νες! Από τη µία ψηφίζετε νόµους, ενσωµατώνετε ευρωπαϊκές
οδηγίες που επιτρέπουν τα πάντα να γίνονται και από την άλλη
παραπονιέστε. Γιατί παραπονιέστε; Δεν τα έχετε ψηφίσει; Πείτε
µας τι έχετε καταψηφίσει από όλα αυτά; 

Τι λέει η Ευρωπαϊκή Σύµβαση Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, που
την έχετε ευαγγέλιο; Διαβάζω: «Η επέµβαση του κράτους στην
ιδιωτική ζωή του καθενός, άρα και στο δικαίωµα στο απόρρητο
των επικοινωνιών του, επιτρέπεται όχι µόνο για λόγους εθνικής
ασφαλείας», που δεν καθορίζει τι σηµαίνει εθνική ασφάλεια, «αλλά
και για λόγους δηµόσιας ασφάλειας και διατάραξης της οικονοµι-
κής ευηµερίας της χώρας.». Τι εννοεί δηλαδή ο «ποιητής»; Της
ευηµερίας των κερδών του κεφαλαίου. Γιατί αυτή την ευηµερία
έχουµε και όταν απειλείται, τότε απειλείται και η δηµόσια ασφά-
λεια. Αυτά τα έχετε συµφωνήσει όλοι σας µέσα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και φυσικά συµφωνείτε και µε αυτή την πολιτική. 

Τα έχω ξαναπεί άλλες δύο φορές, αλλά η επανάληψη είναι
µήτηρ µαθήσεως για τον κόσµο, όχι για σας. Για σας δεν υπάρχει
πρόβληµα. Ποιος είναι ο κίνδυνος, λέει, για την τροµοκρατία;
Είναι η ριζοσπαστικοποίηση. Ποια είναι η ριζοσπαστικοποίηση;
Είναι η θρησκευτική ισλαµική, είναι η ακροδεξιά, και εδώ γελάµε,
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Μελόνι στην Ιταλία. Τι θα την κάνει τώρα; Θα τη βαφτίσει τροµο-
κράτισσα; Στη Σουηδία ακροδεξιοί και ούτω καθεξής. Γεννάει το
σύστηµα, όταν δυσκολεύεται. 

Λέει ακροαριστεροί και αριστεροί που έχουν τι; Ακούστε. Πα-
λεύουν λέει για την κοινωνία, για την ισότητα και τη δίκαιη κατα-
νοµή του εισοδήµατος. Πηγή τροµοκρατίας.

Εµείς παλεύουµε! Μόνο το ΚΚΕ παλεύει για την αλλαγή και
την ανατροπή αυτής της κοινωνίας. Απορρίπτουν –κι εδώ είναι
πλήρης οµολογία- τις υποκείµενες καπιταλιστικές αξίες, οι
οποίες θεωρούνται ως η κύρια αιτία της κοινωνικής ανισότητας.
Γιατί, δεν είναι αυτός ο κόσµος της ανισότητας, της βαρβαρότη-
τας, της σαπίλας, της πείνας, της χλιδής, της εκµετάλλευσης των
πολέµων, της µετανάστευσης, των δολοφονιών, του ξεπεσµού,
της σήψης και της διαφθοράς που υπάρχει; Αξίες είναι αυτές.
Αναρωτιούνται όλοι για τα φαινόµενα, όπως το κοριτσάκι και
άλλα. Όλα πουλιούνται στον καπιταλισµό! Και το παιδί πωλείται
και τα ανθρώπινα όργανα πωλούνται, για να επιζήσει ο άλλος.
Έτσι δεν είναι; Άµα τα αµφισβητείς αυτά, λοιπόν, είσαι φυτώριο
της τροµοκρατίας. Μιλάµε και για όποιον αντιτίθεται στις ιδιωτι-
κοποιήσεις, κλπ.. 

Τελευταίο θέµα. Η υποκρισία συνεχίζεται. Απευθύνοµαι στην
κ. Λιακούλη αλλά και στη Νέα Δηµοκρατία. Δεν είναι προσωπικό.
Πολιτικό είναι. Πώς αφήνετε ελεύθερες τις εταιρείες λογισµικών
παρακολούθησης; Πώς; Πώς τις αφήνουν; Είναι ο ευρωπαϊκός
κανονισµός 2021/821. Τι λέει; Λέει ότι επιτρέπεται η παραγωγή,
η εµπορία και η διάθεση αυτών των λογισµικών.

Συµφωνήσατε; Αυτή είναι απόφαση όλων των σοσιαλδηµοκρα-
τών. Εννοώ, δηλαδή, και ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ. Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει γίνει
πελάτης τώρα πλέον στους σοσιαλδηµοκράτες. Τι διαµαρτύρε-
στε λοιπόν; Τι διαµαρτύρεστε; Κάντε πρόταση νόµου να δούµε
αν θα περάσει. Αφού το Ευρωπαϊκό Δίκαιο µε δικές σας αποφά-
σεις υπερισχύει στο Σύνταγµα από το Εθνικό Δίκαιο.

Για το «φακέλωµα Σένγκεν» τι έχετε να πείτε, αλήθεια, εσείς
και εσείς, κύριε Υπουργέ; Ποια είναι η απόφαση; Φακέλωµα όλων
των πολιτών της Ευρωπαϊκής Ένωσης από δώδεκα χρονών και
πάνω. Με ποια στοιχεία φακελώµατος; Για να δούµε εδώ. Τα
ευαίσθητα προσωπικά δεδοµένα. Ποια είναι; Φυλετική-εθνική
προέλευση, πολιτικά φρονήµατα.

Πολιτικά φρονήµατα! Μάλιστα. Δεν νοµίζω να φακελώνει τη
Νέα Δηµοκρατία και άλλους.

Είναι, επίσης, οι θρησκευτικές και φιλοσοφικές πεποιθήσεις,
η συµµετοχή σε ένωση ή σε σωµατεία, η υγεία, η κοινωνική πρό-
νοια και ο γενετήσιος προσανατολισµός.

Κύριοι, δεν τα ξέρετε αυτά; Τι µας λέτε, λοιπόν, για ατοµικά
δικαιώµατα και δηµοκρατικά δικαιώµατα;

Εσείς του ΠΑΣΟΚ δεν τα ξέρετε;
Εσείς οι συριζαίοι όχι µόνο τα ξέρετε, αλλά επικαλείστε τώρα-

εδώ είναι που πραγµατικά δεν παίζεστε στην απάτη- την Ευρω-
παϊκή Ένωση και τα δικαιώµατα επειδή έδωσε την υπόθεση Αν-
δρουλάκη και κάνετε την πάπια σε όλα αυτά. Και υµνείτε την
Ευρωπαϊκή Ένωση και από πάνω! Να πάτε να τα πείτε σε έναν
αριστερό κόσµο που τα ακούει και αηδιάζει. Αυτό το παιχνίδι παί-
ζετε. Είναι υπόθεση της Νέας Δηµοκρατίας, λέει, µόνο στην Ελ-
λάδα γίνονται. Θα µας τρελάνετε; Εδώ, οι πάντες παρακο-
λουθούν τους πάντες. Η Μέρκελ έκανε παράπονα στον Οµπάµα,
τον µεγάλο δηµοκράτη, για τη CIA και τις παρακολουθήσεις.

Τελειώνουµε, λοιπόν, µε το εξής: Δεν θα περάσει έτσι σε ό,τι
αφορά το ΚΚΕ. Έχετε αυταπάτες. Δεν µασάµε τίποτα. Δεν θα το
αφήσουµε. Θα το συνεχίσουµε. Θα το γενικεύσουµε. Θα συνεχί-
σουµε τις έρευνες. Θα απευθυνθούµε στον λαό να καταλάβει το
τι γίνεται και γιατί γίνεται. Θα τον καλέσουµε να µην πιστεύει στα
παραµύθια σας για εκδηµοκρατισµό της ΕΥΠ. Η ΕΥΠ είναι ένας
µυστικός, οπλισµένος και επικίνδυνος φύλακας του συστήµατος.
Μπορεί να υπάρχουν και άνθρωποι που κάνουν το καθήκον τους
ή υπάρχουν κιόλας. Όµως, σαν οργανισµός, σαν όργανο, είναι
από τους σκληρότερους πυρήνες του κράτους. Δεν αλλάζει. Υπε-
ρασπίζεται ακριβώς αυτό το κράτος. Όταν αλλάξει η εξουσία και
γίνει λαϊκή, τότε η Υπηρεσία Πληροφοριών θα υπερασπίζεται το
δικαίωµα του λαού να απολαµβάνει τον πλούτο και όχι να τον
κλέβουν.

Τέλος, να µη συµβιβαστεί ο λαός στη λογική: «Έλα, µωρέ, γί-

νονται όλα αυτά», γιατί αυτά που φαίνονται σήµερα σαν αραιά,
αλλά δεν είναι, κάποτε θα γίνουν κοφτερό µαχαίρι για τα δικαιώ-
µατά του. Όµως, έχει τη δυνατότητα µε το ΚΚΕ και τον αγώνα
του να το τσακίσει αυτό το µαχαίρι, να το αντιπαλέψει, για να
προχωρήσει στον δρόµο της λαϊκής εξουσίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε.
Όλο µου λες: «δέκα λεπτά, πέντε λεπτά, λίγα έχω» και ανεβαί-

νεις επάνω και µιλάς για δεκαεπτά, τρία λεπτά λιγότερα από τον
Γενικό Γραµµατέα.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Διονύσιος - Χαράλαµπος Καλαµατιανός
από τον ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται ο κ.
Κελέτσης από τη Νέα Δηµοκρατία. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ - ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, µέχρι να έρθει εκείνη η ώρα, να δούµε τώρα

τι κάνουµε.
Σήµερα συζητάµε στην Ολοµέλεια της Βουλής για ένα κορυ-

φαίο ζήτηµα. Δεν είναι απλά µια ακόµα συζήτηση. Είναι ένα κο-
ρυφαίο ζήτηµα που αφορά τα συνταγµατικά δικαιώµατα, το
κράτος δικαίου, τα θεµέλια του πολιτεύµατός µας, τα θεµέλια
της δηµοκρατίας µας. Είναι µια συζήτηση που αφορά την υπο-
νόµευση της λειτουργίας του δηµοκρατικού πολιτεύµατος και
την προσβολή των στοιχειωδών εγγυήσεων του κράτους δικαίου.

Τι λέγατε συνεχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δη-
µοκρατίας, όταν ξέσπασε αυτό το σκάνδαλο; Το έλεγε και ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός, ο κ. Μητσοτάκης. Λέγατε: «Όλα στο φως».
Τι διαπιστώνουµε όµως; Προσπαθείτε να τα κρατήσετε όλα στο
σκοτάδι. Προσπαθήσατε και προσπαθείτε να ρίξετε ένα µαύρο
πέπλο συγκάλυψης, αποσιώπησης, κουκουλώµατος και µη από-
δοσης ευθυνών. Γι’ αυτό ισχυριζόµαστε –και αποδεικνύεται- ότι
υπάρχουν δύο σκάνδαλα. Το ένα είναι το σκάνδαλο των υποκλο-
πών και το άλλο το σκάνδαλο της συγκάλυψης.

Πάµε να τα πιάσουµε από την αρχή. Όταν ξεκίνησαν οι πρώτες
αποκαλύψεις για το σκάνδαλο αυτό µε την παρακολούθηση του
δηµοσιογράφου κ. Κουκάκη, η κυβερνητική πλειοψηφία ψήφισε
τη διάταξη του άρθρου 87 του ν.4790/2021. Τι προβλέπει αυτή η
αντισυνταγµατική διάταξη; Προβλέπει την απαγόρευση στην
Αρχή Διασφάλισης Απορρήτου Επικοινωνιών να ενηµερώνει τους
πολίτες που είχαν παρακολουθηθεί µετά το τέλος της παρακο-
λούθησης. Και, βεβαίως, τους στερεί το δικαίωµα να ελέγξουν
και τη νοµιµότητα της παρακολούθησης.

Στη συνέχεια, στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, όταν ξε-
κίνησε η διαδικασία και συνεδρίασε, όλα τα πρόσωπα τα οποία
εµπλέκονταν στην υπόθεση αρνήθηκαν να καταθέσουν οποιοδή-
ποτε στοιχείο, επικαλούµενοι το καθήκον εχεµύθειας, το απόρ-
ρητο. Και η κυβερνητική πλειοψηφία, βεβαίως, το επέτρεψε και
ας ορίζει το άρθρο 43Α του Κανονισµού της Βουλής ότι δεν
υπάρχει το ζήτηµα του απορρήτου ενώπιον της επιτροπής αυτής,
καθώς αυτή ελέγχει τη δράση και τη λειτουργία της ΕΥΠ, και ας
αποδεικνύουν όλοι οι συνταγµατολόγοι ότι δεν µπορεί κανείς να
επικαλεστεί το απόρρητο ενώπιον των επιτροπών της Βουλής
που ελέγχουν αυτή την υπηρεσία. 

Εσείς, όµως, τι λέτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Τι ισχυρί-
ζεστε; Ισχυρίζεστε ότι στη δηµοκρατία µας υπάρχουν άβατα,
σκοτεινά δωµάτια και υπηρεσίες που δεν ελέγχονται από κανέ-
ναν και από τίποτα. Λέτε ότι µπορεί η Κυβέρνηση, η εξουσία, να
παρακολουθεί πολιτικούς αντιπάλους, δηµοσιογράφους που
ελέγχουν τα πεπραγµένα της Κυβέρνησης και άλλους πολίτες
κατά το δοκούν, όποιον θέλει.

Τέτοια αυθαιρεσία, λοιπόν, τέτοια ασυδοσία, τέτοιος αυταρχι-
σµός! Μάλλον δεν έχετε µελετήσει τον Αριστόβουλο Μάνεση που
τονίζει ότι δεν είναι δυνατόν η ασφάλεια του κράτους να χρησι-
µοποιείται από τους κυβερνώντες ως πρόφαση για την κατα-
πίεση των πολιτικών αντιπάλων. Προφανώς κάνετε το λάθος να
συγχέετε την εθνική ασφάλεια, µε την ασφάλεια της Κυβέρνησής
σας. Προφανώς βρίσκεστε σε αγωνία, προφανώς βρίσκεστε σε
µεγάλη σύγχυση.

Πάµε τώρα στην εξεταστική επιτροπή. Τι συνέβη εκεί; Νέα
απελπισµένη προσπάθεια συγκάλυψης. Αποκλείσατε µάρτυρες
που εµπλέκονται στην υπόθεση. 
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Πρώτος πρώτος, ο κ. Μητσοτάκης. Ο ίδιος επέλεξε να εµπλα-
κεί. Γιατί; Γιατί ένα από τα πρώτα νοµοθετήµατα που έφερε η Κυ-
βέρνησή του ήταν να υπαγάγει την αρµοδιότητα της ΕΥΠ στο
Μαξίµου, στο γραφείο του, στον ίδιο δηλαδή. Ο ίδιος έθεσε τον
εαυτό του σε αυτή τη θέση και πήρε και την ευθύνη προφανώς.
Δεύτερος, ο κ. Δηµητριάδης, ο ανιψιός του Πρωθυπουργού, που
αποδέχτηκε την ευθύνη του, παραιτήθηκε και ο ίδιος ο Πρωθυ-
πουργός, βεβαίως, επιβεβαίωσε αυτή την ευθύνη αποδεχόµενος
την παραίτηση. Τρίτοι, οι εκπρόσωποι των εταιρειών που εµπλέ-
κονται µε το παράνοµο λογισµικό.

Δεν επιτρέψατε να έρθουν στη Βουλή να καταθέσουν. Αρνη-
θήκατε και την παρουσία ακόµα και του πρώτου προσώπου που
υπέστη παρακολούθηση, του κ. Κουκάκη.

Στη συνέχεια όσοι εµπλεκόµενοι µάρτυρες ήρθαν διορισµένοι
από την Κυβέρνηση ουσιαστικά ισχυρίστηκαν ότι υπάρχει ξανά
απόρρητο. Και η κυβερνητική πλειοψηφία ξανά δέχτηκε.

Πράγµατι, λοιπόν, η κυβερνητική πλειοψηφία έκανε τα πάντα,
αγωνιώδεις προσπάθειες, για να κρυφτούν τα στοιχεία και να µην
υπάρξει αποδεικτικό υλικό. Και τι έρχεστε τώρα και µας λέτε; Δεν
υπήρξε κάτι που να αποδεικνύει. Δεν υπήρξαν στοιχεία να απο-
δεικνύουν ενοχή αφού κάνατε όλα αυτά, την προσπάθεια συγκά-
λυψης.

Όχι, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Προέκυψαν στοιχεία.
Υπάρχουν επαρκείς ενδείξεις ενοχής που αποδεικνύουν τη σύν-
δεση της ΕΥΠ µε τη χρήση του παράνοµου λογισµικού «Preda-
tor». Και πώς προκύπτει αυτό; Σε όλες τις περιπτώσεις, όταν
σταµατούσε η επίσηµη επισύνδεση από την ΕΥΠ ξεκινούσε η πα-
ρακολούθηση ή απόπειρα παρακολούθησης από το παράνοµο
αυτό λογισµικό. Υπάρχουν στοιχεία, επίσης, που δείχνουν ότι οι
εταιρείες αυτές που το διακινούν σχετίζονται µε το Μαξίµου.

Η µέγιστη απόδειξη ενοχής, όµως, είναι η προσπάθεια συγκά-
λυψης που κάνετε. Γιατί, λοιπόν, προσπαθείτε τόσο πολύ; Γιατί
προφανώς αποδέχεστε ότι υπάρχουν ράµµατα για τη γούνα σας.
Και το όνειδος, το άγος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι
εσείς το αποδέχεστε. Ουσιαστικά, παίρνετε πάνω σας το σκάν-
δαλο των υποκλοπών, µε ελάχιστες, µε θαρραλέες διαφοροποι-
ήσεις, δηµόσιες τοποθετήσεις συναδέλφων Βουλευτών της Νέας
Δηµοκρατίας που είπαν το αυτονόητο, ότι πρέπει να ριχτεί φως
σε αυτή την υπόθεση, να διαλευκανθεί αυτή η υπόθεση γιατί
αφορά τη δηµοκρατία µας.

Όσο όµως και να προσπαθείτε, δεν θα καταφέρετε να συσκο-
τίσετε αυτή τη βρώµικη υπόθεση. Σε οποιοδήποτε άλλο κράτος
ευρωπαϊκό δηµοκρατικό ο πρωθυπουργός µετά από αυτή την
αποκάλυψη θα είχε παραιτηθεί. Εσείς, όµως, όχι. Προσπαθείτε
να τον προστατεύσετε. Προσπαθείτε να πείτε ότι δεν έγινε και
τίποτα. Οι αποκαλύψεις, όµως, είναι συγκλονιστικές. Τα στόµατα
ανοίγουν και θα ανοίξουν ακόµα περισσότερο.

Θα πρέπει να µας απαντήσετε. Αλήθεια, νοµίζετε ότι οι πολίτες
αδιαφορούν γι’ αυτή την προσβολή, γι’ αυτή την καταπάτηση των
συνταγµατικών δικαιωµάτων τους, του κράτους δικαίου της δη-
µοκρατίας µας; Πιστεύετε ότι δεν ενδιαφέρονται γι’ αυτή τη λει-
τουργία παρακράτους, γι’ αυτή τη λειτουργία υποκόσµου; Όχι,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Αλήθεια, πιστεύετε ότι δεν αντι-
λαµβάνονται οι πολίτες ότι δεν µπορεί να υπάρξει ούτε κοινωνική
ούτε οικονοµική ευηµερία και ελευθερία όταν καταπατούνται τα
συνταγµατικά δικαιώµατα;

Το αντιλαµβάνονται και το γνωρίζουν και έρχεται η ώρα της
κρίσης, η ώρα των εκλογών που θα σας το αποδείξουν. Όλοι οι
δηµοκρατικοί και προοδευτικοί πολίτες θα σταθούν ανάχωµα σε
αυτή την αντιδηµοκρατική κατηφόρα, σε αυτή την αντιθεσµική
εκτροπή. Θα εµπιστευτούν µία προοδευτική πλειοψηφία η οποία
θα αποκαταστήσει τη δηµοκρατική λειτουργία και θα συστήσει
προανακριτική επιτροπή για να φωτίσει ακόµα περισσότερο αυτή
τη δυσώδη υπόθεση και θα αποδώσει τις ευθύνες σε αυτούς που
τις έχουν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Καλαµατιανέ.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Σταύρος Κελέτσης από τη Νέα Δηµο-
κρατία και να ετοιµάζεται ο κ. Γεώργιος Μουλκιώτης από το

ΠΑΣΟΚ – Κίνηµα Αλλαγής.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Καθώς οδεύουµε προς το τέλος αυτής

της συζήτησης, αλλά και της συνολικής διαδικασίας που αφορά
το θέµα µε το οποίο ασχολήθηκε η εξεταστική επιτροπή, νοµίζω
πως ένα είναι το πιο ασφαλές συµπέρασµα που βγαίνει, η υπο-
κρισία της Αντιπολίτευσης και κυρίως της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης.

Ο Πρωθυπουργός αµέσως µε το που δηµιουργήθηκε το ζή-
τηµα και δηµοσιοποιήθηκε δήλωσε ξεκάθαρα: «Ήταν λάθος».
Αυτή ήταν µία στάση ξεκάθαρη η οποία µάλιστα είχε και συνέχεια
µε την εκκίνηση όλων εκείνων των διαδικασιών που θα φώτιζαν
το θέµα.

Σήµερα ο κ. Τσίπρας ήρθε εδώ και κατηγόρησε τον κ. Μητσο-
τάκη για στρουθοκαµηλισµό. Όµως, δεν βρήκε τίποτα να πει για
την υπόθεση Πιτσιόρλα, για την παρακολούθηση δηλαδή ενός
στελέχους του, το οποίο µάλιστα γνώριζε ότι παρακολουθείται
για λόγους εθνικής ασφάλειας και ως επιβράβευση τον έκανε
Υφυπουργό, οπότε και σταµάτησε η παρακολούθηση. Αυτό, ει-
ρήσθω εν παρόδω, είναι η µόνη ασφαλής κατάθεση που έγινε
στην εξεταστική. Είναι το µόνο ασφαλές συµπέρασµα για παρα-
κολούθηση που έγινε κατά τη διάρκεια των εργασιών της εξετα-
στικής επιτροπής. Γι’ αυτή την περίπτωση, λοιπόν, ο κ Τσίπρας
δεν βρήκε να πει κουβέντα.

Επίσης, είναι υποκριτική η συζήτηση η οποία έγινε και στην
επιτροπή και έγινε και σήµερα -πήρε διάσταση και σήµερα- που
αφορούσε το θέµα του απορρήτου. Κατ’ αρχάς, το απόρρητο, η
εχεµύθεια δηλαδή, είναι ένα υποκειµενικό δικαίωµα των δηµο-
σίων λειτουργών που όταν εκείνοι αισθάνονται ότι είναι υποχρε-
ωµένοι έναντι του νόµου, το επικαλούνται. Δεν µπορούσε η
επιτροπή σε καµµία περίπτωση να επιβάλλει σε κανέναν και δεν
είχε τα µέσα να το κάνει. Διότι πώς θα υποχρέωνε κάποιον που
δήλωνε ότι εγώ δεν µπορώ να µιλήσω γι’ αυτό το θέµα λόγω του
απορρήτου, να το κάνει. Θα τον µαστιγώναµε, κύριοι συνάδελ-
φοι; Δεν µπορούσαµε να κάνουµε τίποτε. Άρα, λοιπόν, είναι ένα
υποκειµενικό δικαίωµα το οποίο ο φορέας του, αν θέλει, το επι-
καλείται χωρίς εµείς να µπορούµε να κάνουµε κάτι. Αυτό είναι το
απόρρητο. 

Από κει και πέρα, βέβαια, πρέπει να σας πω -και εδώ το ανα-
φέρω ως δεύτερο αποδεικτικό στοιχείο της υποκρισίας- ότι και
εκείνοι οι µάρτυρες οι οποίοι ήρθαν στην επιτροπή και µας δή-
λωσαν ότι δεν αισθάνονται ότι δεσµεύονται από το απόρρητο
στην επιτροπή -και αυτοί ήταν νοµίζω δύο, αν δεν κάνω λάθος,
οι οποίοι κατείχαν σηµαντική δηµόσια θέση, ο πριν και ο άλλος
και σήµερα, εν ενεργεία δηµόσιοι λειτουργοί- όταν ρωτήθηκαν
για κρίσιµα ζητήµατα και ερωτήθηκαν και από εµένα για πολύ
συγκεκριµένα θέµατα που αφορούσαν την υπηρεσία τους και την
και την εργασία την οποία έκαναν, ο ένας χαµογέλασε και είπε
ότι «δεν µπορώ να απαντήσω». Τον ρώτησα: «Επικαλείστε το
απόρρητο;». Είπε: «όχι το απόρρητο, αλλά δεν µπορώ να µιλήσω
γι’ αυτό το θέµα». Ο δε άλλος είπε ότι: «ήταν κοινωνικό γεγονός
και συνεπώς δεν µπορώ να αναφερθώ σε αυτό».

Με λίγα λόγια, αρνήθηκαν να απαντήσουν επί της ουσίας. Στην
ουσία επικαλέστηκαν το απόρρητο, χωρίς να το επικαλεστούν
επίσηµα. Και ερωτώ εγώ: Μήπως είναι πιο έντιµη στάση να πει
κανείς εξαρχής ότι εγώ θεωρώ ότι δεσµεύοµαι από το απόρρητο
και δεν καταθέτω, από το να λέει, δηµιουργώντας ενδεχοµένως
ή θέλοντας να δηµιουργήσει πολιτικές εντυπώσεις, ότι εγώ δεν
δεσµεύοµαι από το απόρρητο, θα τα πω όλα κι όταν ερωτάται
για κρίσιµα θέµατα και κρίσιµα ζητήµατα να µην απαντά; Νοµίζω
είναι πιο έντιµο και πιο σωστό το πρώτο.

Εν πάση περιπτώσει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρώ ότι
η συζήτηση που κάνουµε είναι πράγµατι µια σηµαντική, µια σο-
βαρή συζήτηση, θα έλεγα και µια στενάχωρη συζήτηση, γιατί
αφορά θέµατα που άπτονται των ατοµικών δικαιωµάτων, των
ατοµικών ελευθεριών των πολιτών και της ίδιας της δηµοκρατίας
µας.

Θεωρώ, όµως, ότι η συζήτηση αυτή, εάν γίνεται χωρίς υποκρι-
σία, εάν γίνεται µε σεβασµό πραγµατικά στην αλήθεια, µπορεί
να είναι χρήσιµη για τη δηµοκρατία µας. Η δηµοκρατία µας µπο-
ρεί να βγει ενισχυµένη από αυτή τη συζήτηση.

Γιατί; Γιατί µπορούµε µέσα από αυτή να βγάλουµε συµπερά-
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σµατα για τις ατέλειες που υπάρχουν στο σύστηµα λειτουργίας
της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών και να τις βελτιώσουµε, να
αλλάξουµε, να κάνουµε τις τροποποιήσεις που χρειάζονται, έτσι
ώστε πραγµατικά να έχουµε µια υπηρεσία πληροφοριών που θα
υπηρετεί τον πραγµατικό σκοπό για τον οποίο υπάρχει, που είναι
η εξυπηρέτηση του δηµοσίου συµφέροντος, δηλαδή, η ασφάλεια
στο συγκεκριµένο θέµα της χώρας µε αποτελεσµατικότητα αλλά
και ταυτόχρονα σεβασµό των ελευθεριών και των δικαιωµάτων
κάθε πολίτη. 

Κλείνοντας θέλω να πω ότι µετά τη Μεταπολίτευση, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, η δηµοκρατία µας βιώνει, θα έλεγα, την κα-
λύτερη περίοδο δηµοκρατικών ελευθεριών και εµβάθυνσης της
δηµοκρατίας που έχει ζήσει ποτέ η χώρα από την ίδρυση του ελ-
ληνικού κράτους. Μπορούµε πράγµατι να βρούµε τις ατέλειες.
Μπορούµε πράγµατι να δούµε τα προβλήµατα που υπάρχουν,
να τα µελετήσουµε, να τα εκτιµήσουµε, να τα αναλύσουµε και να
κάνουµε τις αλλαγές που χρειάζονται και τις προσαρµογές που
χρειάζονται, έτσι ώστε να αποκτήσουµε µία δηµοκρατία ακόµη
πιο ενισχυµένη µε ισορροπία στο θέµα της προστασίας των δι-
καιωµάτων των πολιτών, αλλά ταυτόχρονα υπηρετώντας και το
εθνικό συµφέρον εκεί όπου χρειάζεται.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Κελέτση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», σαράντα δύο
µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το
1ο Γενικό Λύκειο Σπάρτης (πρώτο τµήµα).

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σάς εύχεται καλή πρόοδο.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Είναι το σχολείο της κ. Κιούση. Η δε κουµπάρα της, η καθηγή-
τρια κ. Ζουρτού, έχει σύζυγο µε τρία καλά: Είναι Καλαµαριώτης,
Πόντιος και Παοκτσής!

Τον λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Μουλκιώτης από το ΠΑΣΟΚ - Κί-
νηµα Αλλαγής.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προλαλήσας συνάδελφος και

εισηγητής της Πλειοψηφίας αναφέρθηκε στις δήθεν άµεσες
ενέργειες του κυρίου Πρωθυπουργού. Τελικά η αλήθεια ποια
είναι; Τι αποδέχτηκε ο κύριος Πρωθυπουργός; Αποδέχτηκε ότι
στις 5 Αυγούστου ήταν λανθασµένες οι ενέργειες ή αποδέχτηκε
στις 8 Αυγούστου ότι ο χειρισµός υπήρξε ελλιπής; Η έννοια του
ελλιπούς µε την έννοια του λανθασµένου είναι πολύ διαφορετική.
Άρα ποια είναι η αλήθεια; Γιατί η αλήθεια πρέπει να είναι µία κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι. Θα παρακαλούσα πολύ, κύριε
Υπουργέ, να µας πείτε τι συνέβη τελικά. Λανθασµένες ή ελλιπείς
ενέργειες; Γιατί αυτό εδώ ήταν µια ασάφεια πλήρης. Και αυτή
είναι η λογική του κ. Μητσοτάκη εντός τριών ηµερών. Άλλα έλεγε
στην αρχή και άλλα στη συνέχεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι στιγµές που στο πολιτικό
βίο πρέπει να παίρνουµε τις ευθύνες επάνω µας, να αναλαµβά-
νουµε τη βαρύτητα των λόγων και πράξεων µας έντιµα και να εί-
µαστε πολύ αυστηροί µε τους εαυτούς µας. Και αυτό το λέω,
γιατί αν κάτι έµεινε από αυτή την εξεταστική επιτροπή, που συγ-
κροτήθηκε υποτίθεται για να διερευνήσει το σκάνδαλο των υπο-
κλοπών, είναι ότι ενώ παρήλασαν συγκεκριµένοι µάρτυρες
–επαναλαµβάνω, συγκεκριµένοι µάρτυρες- διαβάστηκαν και προ-
σκοµίστηκαν συγκεκριµένα έγγραφα, έγινε µόνο επ’ αυτών συ-
ζήτηση και δεν προέκυψε από αυτά τα συγκεκριµένα ότι
πράγµατι συνέτρεχε οιοσδήποτε λόγος εθνικής ασφάλειας για
την άρση του απορρήτου των επικοινωνιών του Προέδρου του
ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής του κ. Ανδρουλάκη.

Τι προέκυψε δηλαδή; Ότι η επισύνδεση ήταν όλως παράνοµη.
Και αυτό κύριε Υπουργέ -επειδή είστε και νοµικός- αν λάβουµε
υπ’ όψιν τις ηθικές αποδείξεις που θα πει και η κ. Λιακούλη, βοά
ο τόπος. Αν λάβουµε υπ’ όψιν τις ηθικές αποδείξεις που λαµβά-
νονται υπ’ όψιν στην ποινική δίκη, βοά ο τόπος! Δεν υπάρχει κα-

νένα θέµα όσον αφορά τον κ. Ανδρουλάκη. Ήταν παράνοµη
ολωσδιόλου η επισύνδεση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχει πάτο το πηγάδι της κυ-
βερνητικής υποκρισίας προκειµένου να αποσείσει άρον άρον και
διά της συστηµικής µιντιακής βίας το οργανωµένο κυβερνητικό
σχέδιο συγκάλυψης αυτού του διερευνώµενου σκανδάλου των
παράνοµων παρακολουθήσεων, που αποδεικνύει και τη συνολική
κουλτούρα διακυβέρνησης της Δεξιάς.

Ναι, εδώ µιλάµε για ένα δίδυµο σκάνδαλο. Αφ’ ενός µιλάµε για
το σκάνδαλο της επί τρίµηνο παράνοµης παρακολούθησης του
τηλεφώνου του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ του Νίκου Ανδρουλάκη
από την ΕΥΠ µε το καθεστώς της επισύνδεσης του κινητού τη-
λεφώνου του την περίοδο των εσωκοµµατικών εκλογών. Αλλά
επίσης παράλληλα µιλάµε και για την απόπειρα παγίδευσης του
κινητού τηλεφώνου µε το λογισµικό «Predator». Από πού ήταν η
παρακολούθηση; Από τον αρεστό του Πρωθυπουργού, από την
προσωπική επιλογή του Πρωθυπουργού, από τον διορισµένο
από τον ίδιον αρχηγό της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών.

Αφ’ ετέρου για αυτό το σκάνδαλο του οργανωµένου σχεδίου
συγκάλυψης, θα σας πω τι συνέβη µε τέσσερις παραµέτρους.
Πώς έγινε η συγκάλυψη για το απυρόβλητο του Πρωθυπουργού;
Πρώτον, µε τις παραιτήσεις µε «θυσία» του Γενικού Γραµµατέα
και συγγενή του κ. Δηµητριάδη αλλά και του εκλεκτού του Με-
γάρου Μαξίµου διοικητή της ΕΥΠ, κ. Κοντολέοντος. Δεύτερον,
µε τον µιντιακό καταιγισµό περί δήθεν κλίµατος τοξικότητας –
ακούσατε, κλίµα τοξικότητας είναι το θέµα της δηµοκρατίας και
της διαφάνειας, έτσι είναι η πλειοψηφία!- αλλά παράλληλα και
της νόµιµης επισύνδεσης.

Τρίτον, µε τον αφελή και περίφηµο ισχυρισµό του «δεν γνώ-
ριζα» του κυρίου Πρωθυπουργού. Τέταρτον, µε το «παρών» που
ακούστηκε από εδώ, από την πλειοψηφία περί σύστασης εξετα-
στικής επιτροπής. Αυτό το «παρών» ήταν ο προάγγελος των µε-
θοδεύσεων της πλειοψηφίας, ενώ ο Πρωθυπουργός σε
διάγγελµά του είχε δηλώσει ότι συνηγορεί στη σύσταση εξετα-
στικής επιτροπής και όλα στο φως.

Για αυτό λέµε και ξεκαθαρίζουµε και έχουµε πολιτική άποψη
ότι ο κ. Μητσοτάκης έχει την πλήρη πολιτική ευθύνη και για την
αδιέξοδη συζήτηση που επακολούθησε εντός της επιτροπής της
Βουλής.

Στη συνέχεια, κύριε Υπουργέ, η Νέα Δηµοκρατία όχι µόνο δεν
έκανε τις ουσιαστικά στοιχειώδεις ενέργειες για να διασφαλίσει
την αποκάλυψη της αλήθειας, αλλά άσκησε καταχρηστικά αρµο-
διότητες εντός της επιτροπής για οκτώ λόγους. Ακούσατε οκτώ
λόγους. Πρώτον, επέβαλε το απόρρητο στις συνεδριάσεις της
επιτροπής. Δεύτερον, απέκλεισε από την κλήση και την κατάθεση
ενώπιον της επιτροπής τόσο τους πολιτικά υπεύθυνους για το
εξεταζόµενο σκάνδαλο ή –να το πω αλλιώς- το υπό διερεύνηση
θέµα για να µη σοκάρεστε, όσο όµως και τους υπόλοιπους απα-
ραίτητους µάρτυρες για τη διερεύνηση της αλήθειας. Τρίτον,
στέρησε την επιτροπή από την πρόσβαση σε ζωτικής σηµασίας
αποδεικτικό υλικό µε το «όχι» της πλειοψηφίας.

Τέταρτον, αρνήθηκε τη χορήγηση στα µέλη της επιτροπής των
Πρακτικών ακόµα και µε το προστατευτικό υδατογράφηµα µε την
επίκληση του απορρήτου προκειµένου να καταστήσει δύσκολο
το έργο και τον έλεγχο των Πρακτικών. 

Πέµπτον, ψήφισε αρνητικά, ψήφισε κατά της παραποµπής σο-
βαρών ζητηµάτων στην Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής προ-
κειµένου να εκφράσει γνώµη, εκµεταλλευόµενη την πλειοψηφία
και τη χωρίς αιτιολογία γνώµη και ψήφο της πλειοψηφίας.

Έκτον, αγνόησε χωρίς καµµία δικαιολογία τις προτάσεις µας
που κατατέθηκαν και σαν τροπολογίες και οι οποίες ήταν ανα-
γκαίες, ώστε να αποκατασταθεί η νοµιµότητα και η διαφάνεια
στη λειτουργία της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών.

Έβδοµον, αγνόησε και τις προτάσεις που είχε εισηγηθεί ο συ-
νάδελφός µας ο κ. Χάρης Καστανίδης και στην Επιτροπή Θε-
σµών και Διαφάνειας και στην ολοµέλεια σε σχέση µε την
αναγκαιότητα ενός συνολικού σχεδίου νοµοθέτησης και µεταρ-
ρύθµισης για τη βελτίωση της λειτουργίας αυτής της Εθνικής
Υπηρεσίας Πληροφοριών.

Όγδοον, δεν ενδιαφέρεται καν η πλειοψηφία –και να µου πείτε
εάν υπάρχει αντιλογία- ούτε για την τροποποίηση του Κανονι-
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σµού της Βουλής, ώστε η εξεταστική επιτροπή της οποίας η σύ-
σταση λαµβάνει χώρα µε πρωτοβουλία της κοινοβουλευτικής
Μειοψηφίας να µην τελεί όµηρος στην εξεταστική επιτροπή από
τη λογική της κυβερνητικής πλειοψηφίας. Και αυτό είναι κόλαφος
για τη λειτουργία αυτής της επιτροπής, διότι έπρεπε η ίδια η
πλειοψηφία, αφού ήθελε το όλα στο φως και έστω µε το
«παρών», να το εξασφαλίσει µέσα στην επιτροπή. Και όχι µόνο
δεν το εξασφάλισε, αλλά το ναρκοθέτησε για να µην ασκηθούν
τα ουσιαστικά καθήκοντα τα οποία είχε η εξεταστική επιτροπή.

Είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκάθαρο ότι η Νέα Δη-
µοκρατία οι συνάδελφοί µας και η Κυβέρνηση απορρίπτει τα
πάντα. Γιατί; Γιατί ακολουθεί πιστά ένα οργανωµένο σχέδιο αλλά
και την κεντρική εντολή -επαναλαµβάνω, την κεντρική εντολή!-
να µείνουν όλα στο σκοτάδι, να µη γίνει έρευνα σε κανένα επί-
πεδο και να υπάρξει στο απυρόβλητο το Μέγαρο Μαξίµου, ώστε
να κλείσει ταχύτατα η διαδικασία.

Το βλέπετε, το είδατε, έκλεισε ταχύτατα η διαδικασία χωρίς
περαιτέρω κύριο ή παρεµπίπτοντα έλεγχο σε κανένα από τα ζω-
τικά ζητήµατα τα οποία προέκυψαν και στην επιτροπή.

Στόχος µοναδικός είναι η πάση θυσία προστασία του Πρωθυ-
πουργού. Πώς; Με µεθοδευµένη άρνηση, µε άλλοθι και το απόρ-
ρητο της κλήσης εξέτασης µαρτύρων. Τέτοιος φόβος και τέτοιος
τρόµος της Πλειοψηφίας, µήπως ξεφύγει η διαδικασία από τις
µεθοδεύσεις που υπήρχαν και τον εγκιβωτισµό της, που η Πλει-
οψηφία αρνήθηκε ακόµα και την εξέταση µάρτυρος–ακούσατε,
κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας- µέσω τηλεδιάσκεψης και
ήθελε γραπτά. Πού έχει ακουστεί αυτό; Είναι υπερήφανος κά-
ποιος από την Πλειοψηφία που αποφάσισε έτσι; 

Μόνο που, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, και µιλώ περισσότερο
για τη Συµπολίτευση, το µόνο που δεν µπορεί να αποφύγει η
Πλειοψηφία είναι να απαντήσει στους δηµοκράτες πολίτες, που
δεν δέχονται µε κανέναν τρόπο να τεθούν σε οµηρία πολιτικά
πρόσωπα.

Πρώτο ερώτηµα: Πώς εσείς της Πλειοψηφίας ως Βουλευτές
του ελληνικού Κοινοβουλίου δέχεστε να πάρετε την ευθύνη συγ-
κάλυψης, αφήνοντας ανεξέλεγκτους όσους ευθύνονται για τη
νοσηρή υπόθεση παρακολούθησης του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ -
Κινήµατος Αλλαγής, του κ. Ανδρουλάκη, αντί να θωρακίζετε
εσείς τη δηµοκρατία; Πώς αισθάνεστε άνετα εσείς σήµερα;

Δεύτερο ερώτηµα: Πώς αποδέχεστε εσείς να µην ερευνηθεί
στην ουσία η παρακολούθηση του τηλεφωνικού κέντρου ενός
πολιτικού κόµµατος, που είναι στο Κοινοβούλιο, του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας; Με ποιο δικαίωµα αποδεχθήκατε και
αποκρύψατε και αυτό το θέµα; Οφείλετε να πείτε και να απολο-
γηθείτε και όχι µόνο εδώ, αλλά και στον ελληνικό λαό για τη συγ-
κεκριµένη στάση.

Τρίτο ερώτηµα: Πώς αποδέχεστε να συγκαλύπτεται η άρνηση
συνεργασίας προσώπων που είναι άµεσα εµπλεκόµενα, άρνηση
που, επαναλαµβάνω, είναι αντίθετη και στο Σύνταγµα, αλλά και
στον Κανονισµό της Βουλής. 

Συνεπώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο όνοµα του ελλη-
νικού λαού, του Συντάγµατος και της δηµοκρατίας µας ας βάλει
ο καθένας το χέρι στην καρδιά του και να αποφασίσει υπεύθυνα
τι πρέπει να γίνει µε αυτό το σκάνδαλο.

Ή µήπως δεν είναι σκάνδαλο; Ή µήπως είναι κάτι το κανονικό
συµβαίνον; Μήπως θέλετε να υιοθετήσετε ότι αυτό που συνέβη
µε Ανδρουλάκη, µε ΚΚΕ, µε τον δηµοσιογράφο, τον κ. Κουκάκη,
είναι η κανονικότητα; Να ξεκαθαρίσουµε κάποια στιγµή εδώ, σε
αυτή την Αίθουσα τι θέλετε και πού το πάτε. Ε, όχι λοιπόν, αυτά
δεν ισχύουν! Γιατί σε µια δηµοκρατική κοινωνία δεν περνάει η
όποια προσπάθεια για να υπάρξει αντιστροφή της αλήθειας. Δεν
υπάρχει αντιστροφή της αλήθειας! Η αλήθεια είναι µία και δεν
παραλλάσσεται όσο και να θέλετε να την κρύψετε.

Και τέλος, κύριε Πρόεδρε, δεν υπάρχει δηµοκρατία χωρίς δια-
φάνεια και λογοδοσία. Αυτό όµως υιοθετεί η Πλειοψηφία µε το
πόρισµα της. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Καλείται στο Βήµα ο
κ. Βασίλειος - Πέτρος Σπανάκης από τη Νέα Δηµοκρατία και να
ετοιµάζεται ο κ. Τόλκας από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ – ΠΕΤΡΟΣ ΣΠΑΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχα την τύχη και την τιµή να
είµαι και εγώ ένα από τα µέλη της εξεταστικής επιτροπής όχι
µόνο της εξεταστικής επιτροπής για την παρακολούθηση του κ.
Ανδρουλάκη, αλλά και στην προηγούµενη εξεταστική επιτροπή.
Νοµίζω ότι είναι υποκριτικό, είναι ψεύτικο το να ζητάει η Μειοψη-
φία, η Αντιπολίτευση, εξεταστική επιτροπή και να έρχεται από
την πρώτη συνεδρίαση, από τα πρώτα λεπτά της συνεδρίασης
της εξεταστικής επιτροπής και να θίγει το κύρος της εξεταστικής
επιτροπής. Αυτό έκανε και το ΠΑΣΟΚ και ο ΣΥΡΙΖΑ κατά τη διάρ-
κεια της εξεταστικής επιτροπής και µάλιστα σε µια συνεδρίαση
το έκανε τέσσερις συνεχόµενες φορές.

Ακούστηκαν πολλά σε αυτή την Αίθουσα. Δεν θα ήθελα να πω
πράγµατα τα οποία έχουν λεχθεί από συναδέλφους. Όµως έξι
εβδοµάδες εξεταστική, πάνω από πέντε χιλιάδες σελίδες πρα-
κτικά, µάρτυρες και εκατοντάδες ερωτήσεις από όλους τους ει-
σηγητές και τους Βουλευτές των κοµµάτων, αυτές ήταν
απαντήσεις πάνω σε ένα ζήτηµα. Και εγώ θα ήθελα να ρωτήσω:
Μήπως τελικά µεγεθύνεται ένα θέµα το οποίο το έχουµε εξαντ-
λήσει;

Και ας πούµε ότι τελικά η διαδικασία δεν έγινε σωστά. Ποιες
ήταν οι δικές σας οι προτάσεις, που η δική µας η στάση, των Βου-
λευτών της Πλειοψηφίας, σας έκανε να πάει αλλού το αποτέλε-
σµα; Ποιες ήταν οι δικές σας προτάσεις; Μήπως, επειδή δεν
καλέσαµε, για παράδειγµα, ένα στέλεχος της ΕΥΠ, που µας προ-
τείνατε µέχρι και τον καφετζή της ΕΥΠ ή τον κούριερ του λογι-
στικού γραφείου µιας εταιρείας να καλέσουµε και δεν κλήθηκε
-διότι αυτή είναι η πραγµατικότητα- όταν έχουν κληθεί τόσοι µάρ-
τυρες;

Μήπως µπερδέψατε την ουσία µε την επικοινωνία και κάπου
εκεί το χάσατε; Μήπως ψάχνετε στην Αντιπολίτευση πολιτική
ατζέντα ή κρύβεστε πίσω από το πολιτικό σας αδιέξοδο και θέ-
λετε λοιπόν να αφοσιωθείτε µονοθεµατικά σε αυτό το ζήτηµα,
για το οποίο από την πρώτη στιγµή εµείς είπαµε ότι είναι σοβαρό
και βεβαίως να γίνει εξεταστική επιτροπή; Εµείς το είπαµε ξεκά-
θαρα στον ελληνικό λαό, δεν κρυφτήκαµε.

Συµπεράσµατα από αυτή την εξεταστική επιτροπή, γιατί µας
παρακολουθεί ο ελληνικός λαός: Κακοί οι µάρτυρες που δεν
απαντούσαν όπως θέλατε. Καλοί οι µάρτυρες, αν απαντούσαν
σε αυτά που θέλατε. Δεν είναι έτσι. Δεν είναι έτσι, γιατί το ζήτηµα
ήταν συγκεκριµένο.

Ερωτήµατα ευκαιρίας από την πλευρά σας. Δηλαδή, αν απαν-
τούσε κάτι ο µάρτυρας, προσπαθούσατε µετά να κάνετε επι-
στροφή και κάνατε ερωτήµατα ευκαιρίας.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, κατά
τη διάρκεια της εξεταστικής επιτροπής κάναµε συγκεκριµένα
ερωτήµατα. Και µάλιστα -και θα το πω αυτό- κατά τη διάρκεια
της εξεταστικής επιτροπής, όταν πηγαίναµε να δούµε ένα έγ-
γραφο υπογράφαµε διπλά ότι το είδαµε. Σε πολλά από αυτά τα
έγγραφα δεν είχε πάει κανένας συνάδελφος της Αντιπολίτευσης
να τα διαβάσει. Αλλά αοριστολογούσατε και προσπαθούσατε να
πάτε στην πολιτική σκακιέρα το ζήτηµα αυτό. Αυτή ήταν η αλή-
θεια από τη διαδικασία της εξεταστικής επιτροπής.

Όµως βγήκε και ένα άλλο συµπέρασµα. Ποιο ήταν αυτό; Αυτό
το συµπέρασµα ειλικρινά δεν θα σταµατήσω να το λέω από
γωνιά σε γωνιά όχι µόνο της εκλογικής µου περιφέρειας, αλλά
όπου κι αν βρεθώ. Η ταύτιση του ΠΑΣΟΚ µε τον ΣΥΡΙΖΑ. Αυτή η
ταύτιση δεν σας κρύβω ότι µε προβληµάτισε, αλλά είναι µια
πραγµατικότητα. Είναι µια πραγµατικότητα, η οποία αποτυπώ-
θηκε σε αυτή την εξεταστική επιτροπή.

Ζητήσατε µία εξεταστική επιτροπή ξέρετε γιατί; Για να µας βά-
λετε µια στάµπα. Γι’ αυτό τη ζητήσατε, για κανέναν άλλον λόγο.
Από την πρώτη συνεδρίαση όλα σας έφταιγαν. Άρα, λοιπόν, δεν
µιλήσατε επί της ουσίας και πρέπει να το παραδεχτείτε αυτό. Εί-
χατε έναν και µόνο στόχο, να πλήξετε τον ίδιο τον Πρωθυ-
πουργό. Δεν τα καταφέρατε και γι’ αυτό έχετε δηµιουργήσει
τεράστια ζητήµατα.

Ξεχνάτε, ήταν εδώ στην Αίθουσα και ο πρώην Πρωθυπουργός
Γιώργος Παπανδρέου, και απευθύνοµαι στους συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ, ότι την ΕΥΠ υπό την εποπτεία του την είχε και ο Ανδρέας
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Παπανδρέου τη δεκαετία του 1980. Άρα, λοιπόν, τι σας ξενίζει;
Τι είναι αυτό που σας προβληµατίζει ως προς τη διαδικασία; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, αδικείτε την ιστορία
του κόµµατός σας, αδικείτε αυτούς που σας εµπιστεύτηκαν. Στα-
µατήστε να βλέπετε φαντάσµατα επιτέλους. Εµείς δεν κρυβόµα-
στε, δεν φοβόµαστε, ρίξαµε φως σε αυτή την ιστορία. Δεν µας
είπατε τίποτα συγκεκριµένο. Δεν είπατε τίποτα, ώστε να επιχει-
ρηµατολογήσετε. Και βέβαια είστε πολύ µακριά από τα καθηµε-
ρινά προβλήµατα της ελληνικής κοινωνίας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Σπανάκη, και για τον χρόνο.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Άγγελος Τόλκας από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται ο κ. Χιονίδης από τη Νέα
Δηµοκρατία.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΟΛΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, όλοι οι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας σήµερα θέ-
τουν το ερώτηµα, άµεσα ή έµµεσα, ποιους ενδιαφέρει το
σκάνδαλο των υποκλοπών. Αυτό περίπου θέτουν σαν ερώτηµα,
συνεπικουρούµενοι όλο αυτό το διάστηµα και από τα δικά τους
µέσα ενηµέρωσης και από διάφορες δηµοσκοπήσεις, οι οποίες
µας είπαν ότι δεν αφορά τους Έλληνες πολίτες το σκάνδαλο
υποκλοπών.

Ποιους, λοιπόν, αφορά το σκάνδαλο των υποκλοπών; Το σκάν-
δαλο των υποκλοπών αφορά όλο τον ελληνικό λαό, γιατί είναι η
έκφανση ενός συγκεκριµένου συστήµατος ελέγχου, συγκέντρω-
σης και κατασπατάλησης του δηµόσιου πλούτου από το Μέγαρο
Μαξίµου συγκεκριµένα, από χρήµατα τα οποία δεν ελέγχονται,
από πόρους οι οποίοι κατασπαταλώνται εις βάρος της πλειονό-
τητας της ελληνικής κοινωνίας.

Αφορά το σκάνδαλο των υποκλοπών, επίσης, όλους τους Έλ-
ληνες πολίτες, τους κεντρώους, τους µικροµεσαίους, όσους πα-
ράγουν, όσους προσφέρουν, όσους ελπίζουν, όσους
ονειρεύονται, όλους αυτούς, δηλαδή, ο κ. Μητσοτάκης θέλησε
να εξαπατήσει συµπεριφερόµενος και περιφερόµενος ως δήθεν
κεντρώος πολιτικός. Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό
αποκαλύφθηκε στην εξεταστική επιτροπή αυτή -και σε αυτή την
εξεταστική επιτροπή.

Δύο βασικά συµπεράσµατα: Κατ’ αρχάς η αποκάλυψη του
λόγου ίδρυσης του επιτελικού κράτους. Ποιος ήταν ο σκοπός
του επιτελικού κράτους, τελικά; Ήταν η συγκέντρωση σε ένα κέν-
τρο, στο Μέγαρο Μαξίµου, µε επικεφαλής τον Πρωθυπουργό και
γενικό συντονιστή τον ανιψιό κ. Δηµητριάδη, µε άµεση µετακί-
νηση όλων των αρµοδιοτήτων της ΕΥΠ, των µέσων µαζικής ενη-
µέρωσης, του διαµοιρασµού του Ταµείου Ανάκαµψης εκεί, σε
αυτό, στο ίδιο κέντρο, όπου τι έγινε;

Μπούκωσαν τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης µε λεφτά, για να
είναι φιλικά προς την Κυβέρνηση µέσα από τη λίστα Πέτσα, µέσα
από πρόσθετε ρυθµίσεις του Υπουργείου Περιβάλλοντος, µέσα
από πάρα πολλούς άλλους τρόπους. Συγκέντρωσαν τον πλούτο
σε λίγους και µεγάλους επιχειρηµατίες, κολλητούς αυτής της Κυ-
βέρνησης. Ελέγχουν και παρακολουθούν αντιπάλους αλλά και
παράγοντες που µπορούν να απειλήσουν την Κυβέρνηση.

Και σε περίπτωση που κάτι δεν πάει καλά ή κάτι αποκαλυφθεί
τυχαία; Συγκάλυψη. Συγκάλυψη µε διαρροές πλούσιες και ανόη-
τες, διαρροές ότι φταίνε όλοι οι άλλοι, εκτός από τον Πρωθυ-
πουργό, διαρροές για να καλύψουν τον πανικόβλητο και
απονοµιµοποιηµένο πλέον Πρωθυπουργό, ο οποίος έχει µια ψευ-
δαίσθηση δήθεν ελέγχου. Συγκάλυψη, ώστε η διακυβέρνηση Μη-
τσοτάκη να λαµβάνει οξυγόνο για λίγες ηµέρες ακόµα εξουσίας.

Εξουσία, όµως, για έναν και µόνο σκοπό: Όχι για να φτιάξει ή
να αλλάξει την Ελλάδα. Ένας είναι ο σκοπός: Ο κουµπαράς και
η κατασπατάληση του κρατικού χρήµατος.

Ένα δεύτερο συµπέρασµα που βγήκε από αυτή την εξεταστική
επιτροπή είναι η επιβολή γενικού σιωπητηρίου ή, θα έλεγε κανείς,
αναγκαστικής συναίνεσης. Σε όλη τη λειτουργία της εξεταστικής
επιτροπής η Νέα Δηµοκρατία επέλεξε να συσκοτίσει το σκάν-
δαλο των υποκλοπών, δηµιουργώντας ένα νέο σκάνδαλο συγκά-
λυψης µε την παράνοµη επίκληση του απορρήτου, µε άρνηση
πρόσκλησης κυρίων µαρτύρων, των πολιτικών προσώπων που

είχαν την ευθύνη για την ΕΥΠ και όλα όσα συνέβησαν, επιχειρη-
µατιών που εµπλέχτηκαν στη διαδικασία όλοι αυτοί είτε µε το
«Predator» είτε µε την παρακολούθηση, µε απόκρυψη κρίσιµων
εγγράφων, µε προσκόµµατα στη λειτουργία και τις συναινέσεις
στην επιτροπή, µε άρνηση κατάθεσης ακόµα και του πορίσµατος
σήµερα εδώ, στη Βουλή.

Εµείς ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία το καταθέσαµε και
µπορεί όλος ο ελληνικός λαός να δει πλέον τι συνέβη σε αυτή
την εξεταστική επιτροπή.

Ξέρετε, κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
αρκεί µόνο τι προβλέπει το Σύνταγµα ή τι προβλέπουν οι νόµοι
για τη λειτουργία του πολιτεύµατος. Απαιτείται και κρίνεται κάθε
φορά και η πολιτική ευθύνη που έχει κάθε κόµµα και που ανα-
λαµβάνει κάθε πολιτικός και κυρίως κάθε πρωθυπουργός.

Εσείς, απέναντι σε αυτή την κρίση δηµοκρατίας που δηµιουρ-
γήσατε, επιλέξατε να πορευθείτε µε ένα µόνο αφήγηµα. Σε
όλους εµάς, σε όλους όσους διαµαρτυρόµαστε, σε όλους όσους
ασκούµε κριτική, σε όλους εµάς που µας λέτε τοξικούς επειδή
τολµάµε να πούµε άλλα πράγµατα, έχετε ένα αφήγηµα, ότι
«έχετε πολιτικά άδικο», επειδή είµαστε αριθµητικά µειοψηφούν-
τες. Έτσι, όµως, δεν εξελίσσεται η δηµοκρατία, δεν βελτιώνεται,
δεν κατακτάται η ποιότητα στη δηµοκρατία.

Επιτρέψτε µου και κάποιες παρεµβάσεις, οι οποίες χρειάζονται
από εδώ και µπρος και δεν τις κάνετε. Δεν τις κάνετε ούτε την
κρίσιµη στιγµή που αποκαλύφθηκαν όλα αυτά.

Χρειάζεται από µία επόµενη κυβέρνηση, γιατί αυτή η Κυβέρ-
νηση δεν µπορεί, να διασφαλιστεί η δηµοκρατία από τις σοβαρές
απειλές που αντιµετωπίζει µε τη θέσπιση τολµηρών, διαρθρωτι-
κών µεταρρυθµίσεων, για να οικοδοµήσουµε µια πολυεπίπεδη
αντιπροσωπευτική δηµοκρατία. Χρειαζόµαστε τολµηρές διαρ-
θρωτικές µεταρρυθµίσεις που διευρύνουν τη συµµετοχή αλλά
και τη δηµοκρατία στο Κοινοβούλιο. Χρειάζεται να καταπολεµή-
σουµε τη δηµοκρατική παρακµή και την παραπληροφόρηση.
Χρειαζόµαστε µία διαθεσµική εργασία για την καταπολέµηση της
διάβρωσης της εµπιστοσύνης στη διακυβέρνηση της χώρας, που
συνειδητά καλλιεργείται ως µια ευρύτερη στρατηγική από συν-
τηρητικούς που εργάζονται εδώ και δεκαετίες να πείσουν ότι
όλοι είναι ίδιοι, που την ίδια στιγµή θέλετε -γιατί και εσείς το κά-
νετε- να επιβάλλετε τον φόβο και την τροµοκρατία στον ελληνικό
λαό, ώστε να µην ελπίζει, να µην αντιδρά, να µη διεκδικεί, να µη
σας ενοχλεί.

Πρέπει να παλέψουµε για την καταπολέµηση της εγκαθίδρυ-
σης του αυταρχισµού ως έκφρασης του νεοφιλελευθερισµού και
του νεοµητσοτακισµού, γιατί βλέπουµε ότι εδώ και τρία χρόνια,
από το 2019 µέχρι σήµερα, ο αυταρχισµός επιλέγεται ως µέσο
επιβολής εξουσίας σε πάρα πολλά επίπεδα εις βάρος της κοινω-
νίας και µάλιστα, των πιο κινητικών, δραστήριων και πιο παρεµ-
βατικών κοµµατιών της κοινωνίας, όπως οι νέοι, οι καλλιτέχνες,
οι διανοούµενοι.

Τέλος, χρειάζεται να διαµορφωθεί και έχουµε µπει µπροστά
σε αυτό ως ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία ένα πανδηµοκρατικό
µέτωπο πολιτικών δυνάµεων και πολιτών. Η εθνική οικονοµία και
πάλι απειλείται. Τα νοικοκυριά πτωχεύουν καθηµερινά. Η λαϊκή
οικογένεια αποκλείεται και από την παιδεία και από την υγεία.

Σε όλα αυτά καλούνται να αντιδράσουν όλοι οι προοδευτικοί
δηµοκράτες πολίτες, όλοι αυτοί οι οποίοι θέλουν να αποµακρύ-
νουν τη σηµερινή Κυβέρνηση. Γιατί όλα αυτά δεν είναι ζήτηµα
κόµµατος, αλλά ζήτηµα πολιτεύµατος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Τόλκα.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Σάββας Χιονίδης από τη Νέα Δηµοκρα-
τία. Να ετοιµάζεται ο κ. Αλέξανδρος Τριανταφυλλίδης από τον
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

ΣΑΒΒΑΣ ΧΙΟΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα γίνεται

µια συζήτηση για ένα σοβαρό θέµα, το οποίο αφορά το αν και
κατά πόσο είναι υπεύθυνοι κάποιοι. Η µία πλευρά λέει: «υπεύθυ-
νος είναι ο Πρωθυπουργός». Αποδείχτηκε, βέβαια, από τη σύν-
νοµη λειτουργία της εξεταστικής επιτροπής ότι δεν υπάρχει
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καµµία σχέση για το συγκεκριµένο.
Θα ήθελα να βάλω κάποια ζητήµατα σηµαντικά, γιατί από αυτό

το Βήµα πάρα πολλές φορές ακούστηκαν σχεδόν όλα και αυτό
µπορεί να µας το πει ο κύριος Υφυπουργός, που µας άκουσε
όλους µε ιδιαίτερη προσοχή.

Αυτό που δεν κινδυνεύει σίγουρα είναι η δηµοκρατία. Η Ελ-
λάδα έχει µια ισχυρή δηµοκρατία µε τους αγώνες και την πάλη
όλων µας. Γιατί όλοι αγαπούµε την πατρίδα, όλοι αγαπάµε τη δη-
µοκρατία.

Το δεύτερο είναι ότι είµαστε όλοι ίσοι απέναντι στον έλεγχο.
Και λέω ευθύς εξαρχής ξεκάθαρα, ότι δεν προβλέπεται πουθενά
ότι κατ’ αρχάς το τεκµήριο της ειλικρίνειας, της αγάπης για την
πατρίδα το έχουµε όλοι. Μπορεί να υπήρξαν και κάποιες περι-
πτώσεις και ιστορικά -δεν θέλω να αναφερθώ- που ξέφυγαν από
αυτή την πορεία κάποια άτοµα, είτε είχαν κάποια εξουσία είτε
ήταν εκλεγµένοι είτε ανήκαν στους πολίτες.

Εποµένως είναι καλό να είµαστε όλοι ίσοι απέναντι και στον
νόµο και στον έλεγχο, ο οποίος υπάρχει. 

Εδώ τέθηκαν δύο ζητήµατα. Το πρώτο ζήτηµα ήταν σε σχέση
µε τη νόµιµη επισύνδεση, όπως φάνηκε, στο τηλέφωνο του κ. Αν-
δρουλάκη, του σηµερινού Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ και
τότε Ευρωβουλευτού. Το δεύτερο κοµµάτι είναι για τα παράνοµα
λογισµικά.

Θα αρχίσω από το δεύτερο, Ω του θαύµατος, ανακαλύψαµε
ότι υπάρχουν παράνοµα λογισµικά σε όλον τον κόσµο. Αυτά τα
παράνοµα λογισµικά είναι περίπου πεντακόσια. Από εκεί και
πέρα, το «Predator» είναι ένα από αυτά. Ασχολείται σήµερα και
η PEGA, διότι αφορά Ευρωβουλευτή. Δεν άκουσα, όµως, σήµερα
να αναφέρεται η PEGA από κανέναν.

Αυτό που θέλω να τονίσω και να είναι ξεκάθαρο είναι ότι όταν
χρησιµοποιείς ένα τέτοιο παράνοµο λογισµικό, δεν πρέπει να
είσαι σε απόσταση Bluetooth ή WiFi. Δεν είναι κάτι το οποίο πιά-
νει σε κοντινή απόσταση. Είναι ανεξαρτήτως αποστάσεως και χι-
λιοµέτρων. Υπό αυτή την έννοια, θεωρώ ότι µε άνεση µπορούσε
ο καθένας να παρακολουθεί οποιοδήποτε τηλέφωνο, εφόσον εγ-
κατασταθεί το παράνοµο λογισµικό, και µπορεί να το παρακο-
λουθεί από πολύ µακρινές αποστάσεις εκτός Ελλάδος ή από
οπουδήποτε.

Εδώ φάνηκε ξεκάθαρα ότι πλέον δεν υπάρχει καµµία περί-
πτωση -το είπαν όλοι, και αυτοί που εξετάστηκαν αλλά είναι και
η δήλωση της Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού ευθύς εξαρ-
χής- εµείς να έχουµε σχέση µε παράνοµα λογισµικά. Αποδείχ-
θηκε περίτρανα. Και λέω αποδείχθηκε, γιατί όταν σύννοµα
λειτουργεί ένα δικαστήριο, σύννοµα λειτουργεί µια εξεταστική
επιτροπή, οφείλουµε να αποδεχθούµε τα αποτελέσµατά της.

Πολλές φορές συµβαίνει και στα δικαστήρια να λένε κατά πλει-
οψηφία. Τι σηµαίνει αυτό, ότι αµφισβητούµε την ετυµηγορία του
κατά πλειοψηφία; Έτσι λειτουργεί η δηµοκρατία και έτσι πρέπει
να είµαστε.

Όσον αφορά τώρα την Κυβέρνηση, έρχοµαι στο πρώτο κοµ-
µάτι που αφορά τη νόµιµη επισύνδεση. Πράγµατι, σε κυβερνη-
τικό επίπεδο λειτουργήσαµε θεσµικά. Ήταν απολύτως
ξεκάθαρος ο Κυριάκος Μητσοτάκης, ο Πρωθυπουργός, ότι,
όπως σε όλα τα ζητήµατα, και σε αυτό λειτουργούµε θεσµικά.
Σε επίπεδο Κυβέρνησης είχαµε πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου. Στη Βουλή έγινε άµεσα και ασµένως δεκτό το αίτηµα να λει-
τουργήσει η Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας. Δικαιοσύνη: Ο
Υπουργός Δικαιοσύνης ζήτησε να υπάρξει προτεραιότητα στην
έγκληση Ανδρουλάκη. Πολιτική ευθύνη: Φάνηκε ότι επιτέλους
ήρθε η ώρα να δούµε και στην Ελλάδα κάποιους, φταίνε-δεν
φταίνε, όταν έχουν την πολιτική ευθύνη, να παραιτούνται, όπως
ο Δηµητριάδης και όπως ζητήθηκε και η παραίτηση του διοικη-
τού της ΕΥΠ. 

Από εκεί και πέρα, είναι και η ΑΔΑΕ. Και αυτή θα την αµφισβη-
τήσουµε; Έβγαλε και αυτή τα συµπεράσµατά της, λέγοντας και
κάνοντας ελέγχους εκεί όπου έπρεπε, και στις κινητές τηλεφω-
νίες και αλλού.

Υπό αυτή την έννοια, λοιπόν, θεωρώ ότι είναι σηµαντικό. Σί-
γουρα όλοι έχουµε τις επιφυλάξεις. Λένε κάποιοι: «Γιατί αυτή η
εισαγγελέας και όχι άλλη;». Μα, δηµόσιοι λειτουργοί είναι και οι
εισαγγελείς. Είναι δηµόσιοι λειτουργοί αυτοί οι οποίοι είναι µέσα

στην ΕΥΠ, αυτοί που υπογράφουν. Δεν τους διόρισαν ο Μητσο-
τάκης και ο Υπουργός, είναι διορισµένοι υπάλληλοι µε τεράστια
εµπειρία και ζήτησαν να γίνει µια έρευνα.

Από εκεί και πέρα, πρέπει να απαντήσουµε ευθύς εξαρχής: Σε-
βόµαστε τους θεσµούς και το πώς λειτουργεί ή οφείλει να λει-
τουργήσει ένας δηµόσιος υπάλληλος ή ο οποιοσδήποτε
δηµόσιος λειτουργός; Πρέπει να βάζουµε ερωτηµατικά και να
αµφισβητούµε την αξιοπιστία των υπαλλήλων της ΕΥΠ, να αµφι-
σβητούµε την αξιοπιστία τού κάθε εισαγγελέως ή δικαστικού λει-
τουργού και να δούµε τότε πού µπορούµε να φτάσουµε;

Είµαι βέβαιος ότι µπορεί να γίνει µια παραγωγική συζήτηση το
επόµενο διάστηµα, ώστε να µπουν ανησυχίες και να διασφαλί-
σουµε καλύτερες συνθήκες λειτουργίας είτε αφορά την ΕΥΠ είτε
γενικότερα την κυβερνοασφάλεια είτε γενικότερα την ευαισθη-
τοποίηση φορέων και πολιτών είτε να δούµε πώς θα υπάρχει πε-
ρισσότερη διασφάλιση, ιδιαίτερα για την άρση απορρήτου σε
πολιτικά πρόσωπα. Εξάλλου, ο κ. Γεραπετρίτης το ανέφερε. Μην
κρούουµε, λοιπόν, ανοιχτάς θύρας. Μόλις τελειώσει η εξετα-
στική, είπε, ξεκινάει η διαβούλευση, για να µπορέσουµε να κά-
νουµε το καλύτερο δυνατό, ώστε να µπορέσουµε να έχουµε τις
καλύτερες συνθήκες, γιατί ένα είναι βέβαιο: Όλοι σε αυτό το Κοι-
νοβούλιο είµαι βέβαιος ότι θέλουµε το καλό, θέλουµε να στηρί-
ξουµε µε νύχια και µε δόντια και το τελευταίο κοµµάτι της
δηµοκρατίας, να είµαστε στην πρωτοπορία της δηµοκρατίας.
Αυτό κάνει η Νέα Δηµοκρατία και αυτό φάνηκε από τον αξιόπιστο
και θεσµικό τρόπο που αντιµετώπισε και αυτό το ζήτηµα. Είµαστε
εδώ, λοιπόν, να προχωρήσουµε, να κάνουµε βήµατα µπροστά,
πάντα µε συναίνεση. 

Οι φωνές ή οι µικρές ή µεγάλες αφορµές, για να βάλουµε άλλα
ζητήµατα, όπως ακούσαµε και πρόσφατα, για το πώς είναι η κοι-
νωνία και το πόσο φτωχοποιείται κ.λπ., αυτά είναι για άλλες συ-
ζητήσεις. Σήµερα χρειάζεται περίσκεψη, για να δούµε πώς ακόµη
περισσότερο, εφόσον χρειάζεται, θα «δέσουµε» τους θεσµούς. 

Και κάτι τελευταίο. Το µεγάλο ζήτηµα που βάζουµε -το έβαλα
και σε προηγούµενη οµιλία µου από αυτό το Βήµα- είναι πώς θα
διασφαλίσουµε τα στεγανά της ΕΥΠ. Αυτό είναι το µεγάλο ζή-
τηµα και ήδη, απ’ όσο γνωρίζουµε όλοι, ο εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου έδωσε εντολή, ώστε να προχωρήσει άµεσα η δια-
δικασία, να δούµε τα στεγανά πώς µπορούν να είναι στεγανά.
Γιατί η ΕΥΠ χωρίς στεγανά δεν µπορεί να σταθεί και δεν είναι δυ-
νατόν να βρίσκονται αποµαγνητοφωνηµένα πρακτικά στα χέρια
οποιουδήποτε τρίτου. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προ-
στασίας, Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Εθνικής Άµυ-
νας, Υγείας, Εσωτερικών, Υποδοµών και Μεταφορών, Ναυτιλίας
και Νησιωτικής Πολιτικής, Τουρισµού, καθώς και οι Αναπληρωτές
Υπουργοί Οικονοµικών και Εσωτερικών κατέθεσαν σήµερα, 21-
2-2022, σχέδιο νόµου: «Εθνικός Μηχανισµός Εναέριας Έρευνας
και Διάσωσης «Θεοφάνης Ερµής Θεοχαρόπουλος» και διατάξεις
για τη λειτουργία του Οργανισµού Αντισεισµικού Σχεδιασµού και
Προστασίας». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Αλέξανδρος Τριανταφυλλίδης από τον

ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία και θα κλείσουµε τον κύκλο των
οµιλητών µε την κ. Παρασκευή Βρυζίδου από τη Νέα Δηµοκρα-
τία. Η συνεδρίαση θα κλείσει µε τον Υφυπουργό. 

Κύριε Τριανταφυλλίδη, έχετε τον λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παρούσα εξεταστική θα µείνει

πραγµατικά στην ιστορία ως αντιπαράδειγµα, αφού «κατάφερε»
µε αποκλειστική ευθύνη των Βουλευτών της Πλειοψηφίας και
παρά τις συνεχείς και επίπονες προσπάθειες των Βουλευτών
όλης της Αντιπολίτευσης να κάνει αυτό που δεν έκανε καµµία
άλλη εξεταστική επιτροπή. Όχι µόνο δεν έριξε άπλετο φως στο
σκάνδαλο των υποκλοπών-παρακολουθήσεων κοριών του «Μα-
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ξίµου Μητσοτάκη Α.Ε.», για να διαλευκάνει ποιος, πότε, πού και
γιατί, όχι µόνο δεν έλυσε το γρίφο του ελληνικού Watergate,
όπως το χαρακτήρισε σε ρεπορτάζ της η αµερικανική εφηµερίδα
«WASHINGTON POST», που είχε αποκαλύψει το οµώνυµο αµε-
ρικανικό σκάνδαλο των υποκλοπών, όχι µόνο δεν προσωποποί-
ησε τις πολιτικές και ποινικές ευθύνες των πρωταγωνιστών του
σκανδάλου, αφού αρνήθηκε το αυτονόητο της πρόσκλησης της
τρόικας των παρακολουθήσεων «Μητσοτάκης – Δηµητριάδης -
Κοντολέων», αλλά «κατόρθωσε», δια της επιβολής της Πλειοψη-
φίας, να µετατρέψει το έγκληµα των παρακολουθήσεων σε δί-
δυµο έγκληµα υποκλοπών - συγκάλυψης, κάλυψης, απόκρυψης,
συσκότισης της αλήθειας, µε την επίκληση του δήθεν απόρρη-
του. Απόρρητο, που και ο Κανονισµός της Βουλής και ο σχετικός
νόµος του 2008 ορίζει τον νόµιµο τρόπο υπέρβασής του, αλλά
και πολιτικά ο πρώην Πρωθυπουργός, ο Κώστας Καραµανλής,
µε δηµόσια παρέµβασή του ξεκαθάρισε: Η επίκληση του απορ-
ρήτου σε τέτοιες περιπτώσεις υποτάσσεται στην ανάγκη κάθαρ-
σης του δηµοσίου βίου. 

Να συνεχίσουµε από εκεί που σταµατήσαµε στις 26 Αυγού-
στου, µε παρόντα τότε τον κ. Μητσοτάκη εδώ στη Βουλή. Ο Αρ-
χηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, απ’ αυτό εδώ το Βήµα,
προέτρεψε τον κρυπτόµενο σήµερα Πρωθυπουργό, παραχω-
ρώντας τον δικό του χρόνο, να πάρει τον λόγο και να απαντήσει
στα εύλογα ερωτήµατα: Γιατί παρακολουθούσε τον Νίκο Αν-
δρουλάκη; Ποιος ήταν ο εθνικός λόγος της παρακολούθησης
του Αρχηγού του τρίτου ελληνικού κόµµατος; Ποιος έδωσε την
εντολή για την παρακολούθησή του; 

Θέλετε να πιστέψουµε, κύριε Μητσοτάκη, ότι αυτονοµήθηκαν
επί έναν ολόκληρο χρόνο οι κ.κ. Δηµητριάδης, Κοντολέων και
Βλάχου, έβγαζαν από κοινού ή κατά µόνας εντολές παρακολου-
θήσεις πολιτικών και δηµοσιογράφων, καταστρατηγώντας το
Σύνταγµα, χωρίς να το γνωρίζει ο πολιτικά και διοικητικά προ-
ϊστάµενος της ΕΥΠ, δηλαδή εσείς; 

Αφού η Κυβέρνηση δεν έχει τίποτα να κρύψει, γιατί άλλαξε τον
νόµο της ΑΔΑΕ µετά από είκοσι οκτώ ολόκληρα χρόνια, αλλά-
ζοντας τον νόµο του 1994, για να µην µπορεί να ενηµερώνεται ο
παρακολουθούµενος Έλληνας πολίτης; 

Επειδή κανείς σας, κύριε Μητσοτάκη, δεν γνώριζε τους λό-
γους παρακολούθησης Ανδρουλάκη, Κουκάκη -ούτε εσείς προ-
σωπικά, ούτε ο κ. Γεραπετρίτης- επί τη βάσει ποιων στοιχείων
που δεν γνωρίζατε ισχυρίζεστε ότι η επισύνδεση ήταν νόµιµη; 

Τι θα λέγατε στον κ. Ανδρουλάκη που τον καλούσατε για να
τον ενηµερώσετε αφού δεν γνωρίζατε; 

Το κυβερνητικό «αλαλούµ» επιτείνεται από τη σχετική ανάρ-
τηση του Κυβερνητικού Εκπροσώπου στις 5 Αυγούστου 2022.
Είχε αναφέρει: Η Κυβέρνηση επεδίωξε δια του κ. Γεραπετρίτη
να τον ενηµερώσει πλήρως, αλλά ο κ. Ανδρουλάκης επέλεξε να
µην ανταποκριθεί.

Καταθέτω στα Πρακτικά τη δήλωση του κ. Γεραπετρίτη στον
«ΣΚΑΪ»:

«Κανείς µας δεν γνωρίζει τους λόγους παρακολούθησης του
κ. Ανδρουλάκη».

Παρακαλώ, το καταθέτω για τα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Τριανταφυλλί-

δης  καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Τι από τα δύο ισχύει; Η δήλωση του κ. Γεραπετρίτη ότι κανείς
δεν γνώριζε ή η δήλωση του Κυβερνητικού Εκπροσώπου που δή-
λωσε ότι ο κ. Γεραπετρίτης είχε καλέσει για να τον ενηµερώσει
πλήρως.

Ο βασιλιάς είναι γυµνός. Φως στο καθεστώς. Γιατί µιλάµε για
καθεστώς και παρουσία πολιτικού υποκόσµου; 

Η ΑΔΑΕ ενηµερώθηκε από την ΕΥΠ πως τα ηλεκτρονικά αρ-
χεία µε τα δεδοµένα της παρακολούθησης Ανδρουλάκη, Κου-
κάκη έχουν καταστραφεί. Πώς λέγεται αυτό εάν δεν λέγεται
καθεστώς, εάν δεν λέγεται πρακτικές πολιτικού υποκόσµου; Το
καθεστώς Μητσοτάκη θα απολογηθεί και για την υποκλοπή σε
βάρος του Χρήστου Σπίρτζη και του ΣΥΡΙΖΑ µόνο µε την εντολή
του ελληνικού λαού. 

Έλληνες πολίτες, είναι σαφές. Εσείς θα ψηφίσετε στις επόµε-

νες εκλογές και για τη δέσµευσή µας να συγκροτήσουµε προ-
ανακριτική επιτροπή διερεύνησης ποινικών ευθυνών για τις υπο-
κλοπές. 

Το αλαλούµ συνεχίστηκε από τους ίδιους γαλάζιους διπρόσω-
πους «Ιανούς». Φως παντού, αλλά απόρρητο. Φως παντού, αλλά
εάν µιλήσετε έχετε δέκα χρόνια φυλακή. Φως παντού, αλλά η
ΑΔΑΕ απαγορεύεται να ενηµερώνει. 

Μας κυβερνά το παρακράτος, µε τη σιωπή των εκατό πενήντα
επτά. Εάν όµως σιωπούν, δεν ενεργούν, δεν αντιδράτε και εσείς
οι πολίτες πολιτική αλλαγή, delivery διανοµή κατ’ οίκον, δεν υφί-
σταται. 

Ο τελευταίος πολίτης σε κάθε ευνοµούµενη δηµοκρατική πο-
λιτεία που δικαιούται να πει «δεν γνωρίζω», είναι ο Πρωθυπουρ-
γός της και ήδη από την 1η Αυγούστου -αυτό που λέει και ο
κοινός νους- είχα θέσει το δίληµµα: συµµέτοχος στις υποκλοπές
ή ανίκανος να τις εµποδίσει; Επέλεξε το δεύτερο για να αποφύγει
την αλήθεια του αυταπόδεικτου άµεσα ποινικά κολάσιµου πρώ-
του. 

Δεν σας πιστεύει κανείς. Η αλαζονεία και η έπαρση του «πορ-
φυρογέννητου» και «ανασφαλούς», του κατά δήλωση του κ. Μη-
τσοτάκη ανήξερου και αδαούς -και γι’ αυτό ακατάλληλου για τη
θέση του Πρωθυπουργού- συνεχίζει να πρωταγωνιστεί σε αυτή
την ιλαροτραγωδία, που επαναφέρει δραµατικά το ιστορικό ερώ-
τηµα: Ποιος κυβερνά αυτόν τον τόπο;

Για να καταλάβετε τη διαφορά του πολιτικού ήθους, της πολι-
τικής κουλτούρας και αντίληψης συµπεριφοράς των πολιτικών
ταγών, θέλω να καταθέσω στα Πρακτικά κάτι πρόσφατο. Θα τον
δει µετά από µία εβδοµάδα τον Γερµανό Καγκελάριο κ. Σολτς. Ο
κ. Σολτς κλήθηκε από την αρµόδια διερευνητική επιτροπή η
οποία συστάθηκε και συγκροτήθηκε στον Δήµο της Περιφέρειας
του Αµβούργου και πήγε δύο φορές και κατέθεσε. «Δεν έγινε τί-
ποτα», υπογράµµισε ο κ. Όλαφ Σολτς ενώπιον της διερευνητικής
επιτροπής του Κοινοβουλίου του Αµβούργου, η οποία εξετάζει
ενδεχόµενη εµπλοκή του στο σκάνδαλο «Cum-Ex». Κατέθεσε σή-
µερα ως µάρτυρας για περισσότερο από τρεις ώρες. 

Καταθέτω στα Πρακτικά το σχετικό τηλεγράφηµα του Αθηναϊ-
κού Πρακτορείου Ειδήσεων, για να ακούσουν οι Έλληνες πολίτες
πώς συµπεριφέρεται ο πολιτικός ταγός που δεν έχει να κρύψει
τίποτα, όταν πιστεύει στην αλήθεια, όταν είναι καθαρός ουρανός,
όταν τίποτα δεν χρωστάει σε κανέναν. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Τριανταφυλλί-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτός που χρωστάει το ξέρει πάρα πολύ καλά, γι’ αυτό και
ένιωσε την ανασφάλεια ότι πρέπει να µας παρακολουθεί όλους,
όλα τα πολιτικά κόµµατα, όλους τους πολιτικούς εκπροσώπους,
για να µην του ξεφεύγει τίποτα. Γιατί είχε γίνει η επιλογή από το
2016. Γι’ αυτό έγινε η πολιτική επιλογή, για έναν Πρωθυπουργό,
για τα θελήµατα των ολιγαρχών. 

Κύριε Μητσοτάκη, αυτούς που παρατήσατε, δηλαδή, τον Κον-
τολέοντα, τον Δηµητριάδη, δεν ελέγχονται πειθαρχικά και ποινικά
γιατί αµέλησαν να ενηµερώσουν τον προϊστάµενό τους σε ένα
κορυφαίο θέµα λειτουργίας της δηµοκρατίας; Θα κινηθείτε,
κύριε Μητσοτάκη, πειθαρχικά και ποινικά εναντίον του Δηµη-
τριάδη και του Κοντολέοντος; Συγγνώµη, αστειεύτηκα.

Κύριε Μητσοτάκη, µία φορά γίνεται ειλικρινής η φράση: «Δεν
το γνώριζα και προφανώς δεν θα το επέτρεπα ποτέ» που είπατε
στο διάγγελµά σας στις 8 Αυγούστου. Η µετεµψύχωσή σας -και
γι’ αυτό η ειλικρινής σας εκδοχή- θα έλεγε: Ως ο πλέον αρµόδιος
πολιτικά και διοικητικά προϊστάµενος της ΕΥΠ, όχι απλώς το γνώ-
ριζα, αλλά το αποφάσισα, το συντόνισα και µάλιστα µε δύο κα-
νάλια: Και µε το «Predator» -για να είµαστε σίγουροι για το
αποτέλεσµα- και µε τη νόµιµη επισύνδεση, για ξεκάρφωµα και
ξέπλυµα. Σας χάλασε όµως τα σχέδια η αρµόδια υπηρεσία του
Ευρωκοινοβουλίου.

Θα κλείσω µε το παρακάτω. Το σύνολο των Καθηγητών Συν-
ταγµατικού Δικαίου: Βενιζέλος, Μποτόπουλος, Σταθόπουλος,
Σωτηρέλης, Αλιβιζάτος µιλούν για διασυρµό της ερµηνείας και
της εφαρµογής του Συντάγµατος, µιλούν για συνταγµατική
εκτροπή. Ο κ. Αλιβιζάτος λέει: «Οι κυβερνήσεις παραιτούνται,
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όταν υπάρχουν σκάνδαλα µε πρωθυπουργικές ευθύνες». 
Το καταθέτω στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Τριανταφυλλί-

δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Εµείς, κύριοι συνάδελφοι, ορκιστήκαµε να είµαστε πιστοί στο
δηµοκρατικό πολίτευµα, να υπακούµε στο Σύνταγµα, όχι να εί-
µαστε θεατές καταστρατήγησής του από την Κυβέρνηση Μητσο-
τάκη. Ο Πρωθυπουργός των κοριών υπονοµεύει τη συνταγµατική
λειτουργία του πολιτεύµατος, προκαλεί ευθέως ζήτηµα δηµο-
κρατίας. 

Όνειδος για την πατρίδα. Εφιάλτης για τη δηµοκρατία. Μεγά-
λος αδερφός για τα κατοχυρωµένα συνταγµατικά ατοµικά δι-
καιώµατα. 

Επιτέλους τέλος! Η πολιτική ευθύνη βαραίνει τον κ. Μητσο-
τάκη και η ανάληψή της σηµαίνει παραίτηση και εκλογές. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και δύο
συνοδοί από το 1ο Γενικό Λύκειο Σπάρτης (δεύτερο τµήµα).

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
Καλή πρόοδο.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Θα κλείσουµε τον κύκλο των οµιλητών, όπως προανέφερα, µε

την κ. Παρασκευή Βρυζίδου από τη Νέα Δηµοκρατία και στη συ-
νέχεια θα πάρει τον λόγο ο Υφυπουργός Δικαιοσύνης κ. Γεώρ-
γιος Κώτσηρας. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΒΡΥΖΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την υπό-

θεση Ανδρουλάκη προέκυψε η ανάγκη να διερευνηθούν άµεσα
τα σχετικά γεγονότα, αλλά κυρίως να θωρακιστεί θεσµικά το
πλαίσιο των νόµιµων άρσεων απορρήτου και να ενισχυθεί η λει-
τουργία της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών. 

Ο Πρωθυπουργός απέναντι σε όσους, ίσως, επιθυµούσαν κα-
θυστερήσεις και συζητήσεις µόνο για πολιτική εκµετάλλευση,
προχώρησε αµέσως σε σύγκληση του Υπουργικού Συµβουλίου
και στη συνέχεια στην έκδοση σχετικής πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου σε άµεση ενίσχυση των θεσµικών εγγυήσεων της
ΕΥΠ, σε σύγκληση της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας, σε
συγκρότηση εξεταστικής επιτροπής. Τι άλλο περισσότερο θα
µπορούσε να κάνει µετά από αυτή τη διαδικασία; 

Επίσης, διαβιβάστηκε αίτηµα από τον Υπουργό Δικαιοσύνης
προς τον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, για εξέταση της έγκλη-
σης του κ. Ανδρουλάκη κατά προτεραιότητα.

Υπήρξαν παραιτήσεις του Γενικού Γραµµατέα του Πρωθυ-
πουργού και του διοικητή της ΕΥΠ, σε συνέχεια ανάληψης της
πολιτικής ευθύνης για όλο το ζήτηµα.

Η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης
είναι ξεκάθαρο ότι επιδίωκαν πάντοτε την απόλυτη αποσαφήνιση
της υπόθεσης, µε πλήρη θεσµικό σεβασµό και µε γνώµονα τη
διασφάλιση του δηµοσίου συµφέροντος.

Αποδείχθηκε, µε τον πλέον αναντίρρητο τρόπο, ότι η Εθνική
Υπηρεσία Πληροφοριών καθ’ όλα νόµιµα προέβη στην επισύν-
δεση του τηλεφώνου του κ. Ανδρουλάκη. Το Σύνταγµα και οι
νόµοι δεν εξαιρούν καµµία οµάδα πολιτών, ούτε τους Ευρωβου-
λευτές από την παρακολούθηση για λόγους εθνικής ασφάλειας,
εφόσον τηρηθούν οι νόµιµες διαδικασίες, οι οποίες, στην περί-
πτωση αυτή, τηρήθηκαν κατά γράµµα. 

Ο καθένας µπορεί να τεθεί σε καθεστώς παρακολούθησης.
Καµµία δε προσωπική ανάµειξη του Πρωθυπουργού δεν προκύ-
πτει, παρ’ ότι µε πολύ κόπο, προσπάθησε η Αντιπολίτευση να εµ-
πλέξει τον Κυριάκο Μητσοτάκη µε την υπόθεση. 

Όµως, όπως προέκυψε µέσα από τη διαδικασία της εξεταστι-
κής επιτροπής και κυρίως µέσω της κατάθεσης του πρώην Διοι-

κητή της ΕΥΠ Παναγιώτη Κοντολέοντος, ο Πρωθυπουργός ή το
Γραφείο του Πρωθυπουργού ενηµερώνεται µόνο µε υπηρεσιακά
σηµειώµατα για τα αποτελέσµατα ερευνών στις περιπτώσεις που
αυτό κρίνεται απαραίτητο και βέβαια µόνον όταν υπάρχει κάποιο
σοβαρό θέµα για την εθνική ασφάλεια.

Πέραν τούτου βέβαια η Αντιπολίτευση προσπάθησε ατυχέ-
στατα να συνδέσει τη νόµιµη επισύνδεση στο τηλέφωνο του κ.
Ανδρουλάκη µε την εγκατάσταση στο κινητό του του κακόβου-
λου λογισµικού «Predator». Οι λόγοι προφανείς. Δυστυχώς,
όµως, γι’ αυτούς το εν λόγω λογισµικό δεν χρησιµοποιείται από
το δηµόσιο, από καµµία αρχή, από κανέναν φορέα, από καµµία
υπηρεσία.

Δεν µπορεί να συνδέεται, λοιπόν, η ΕΥΠ ή οποιοσδήποτε
άλλος φορέας ή υπηρεσία του δηµοσίου µε την απόπειρα παγί-
δευσης του κινητού του κ. Ανδρουλάκη. Στο πλαίσιο αυτό άλλω-
στε κατέθεσαν ενώπιον της εξεταστικής τόσο ο εκπρόσωπος της
εταιρείας «KRIKEL» όσο και η εκπρόσωπος της «INTELEXA».
Είναι φανερό ότι η Αντιπολίτευση έχει ανάγκη να καπηλευτεί τα
γεγονότα. Δεν έχει άλλα επιχειρήµατα και ο µεν ΣΥΡΙΖΑ ψάχνει
τρόπο ώστε να αντιστρέψει το κλίµα όπου αποτυπώνεται σε όλες
τις δηµοσκοπήσεις στις οποίες φαίνεται η µεγάλη διαφορά µε τη
Νέα Δηµοκρατία. Το δε ΠΑΣΟΚ νιώθει αµήχανα µπροστά στην
αναστάτωση του ΣΥΡΙΖΑ σχετικά µε τη λειτουργία της ΕΥΠ, παρ’
ότι οι διαδικασίες που πραγµατοποιήθηκαν ήταν µε το ίδιο θε-
σµικό πλαίσιο που και οι ίδιοι λειτούργησαν και µάλιστα πολλα-
πλώς και εν γνώσει του τότε Πρωθυπουργού, κ. Τσίπρα, όπως
προέκυψε από την εξεταστική επιτροπή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρήσαµε σε αυστηρότε-
ρες δικλείδες σε ό,τι αφορά τις νόµιµες επισυνδέσεις. Το αίτηµα
νόµιµης άρσης θα εγκρίνεται και από δεύτερο εισαγγελέα, διά-
ταξη που είχε καταργηθεί επί ΣΥΡΙΖΑ, ενώ θεσπίζεται η υποχρέ-
ωση ακρόασης του διοικητή της ΕΥΠ. Τι άλλο αµφισβητήθηκε
µέσα από όλες τις διαδικασίες; Πού ακριβώς υπάρχουν οι αντιρ-
ρήσεις; Στο θεσµικό πλαίσιο, στο εάν η κρίση του εισαγγελέα
ήταν σωστή, ή αν υπήρχε σωστή εισήγηση; Όλα αυτά, λοιπόν,
εάν είναι υπό αµφισβήτηση, διασφαλίζονται και µε επέκταση και
µε περισσότερες δικλείδες ασφαλείας.

Καθίσταται σαφές ποιος επιθυµεί µεγαλύτερες και περισσότε-
ρες εγγυήσεις νοµιµότητας και ποιος τις υποβάθµιζε όταν ήταν
στην Κυβέρνηση. Καταδεικνύεται επίσης ποιος προσπαθεί να διε-
ρευνήσει τα γεγονότα και ποιος επιθυµεί τα θολά νερά, προκει-
µένου να διαδίδει διάφορες φήµες, όπως φυσικά συνέβη και µε
την περίπτωση του κ. Σπίρτζη, του οποίου η υποτιθέµενη παρα-
κολούθηση αιωρούνταν εδώ και καιρό από στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ
και φυσικά δεν προέκυψε παρακολούθηση του εκ µέρους της
ΕΥΠ.

Κλείνοντας, θα ήθελα να τονίσω το εξής: Η Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών επιτελεί µια ιδιαίτερα κρίσιµη αποστολή για την
προάσπιση των εθνικών µας συµφερόντων. Σε καµµία περίπτωση
δεν πρέπει να αποτελέσει η συζήτηση αυτή αφορµή για να απο-
δοµηθεί το σπουδαίο έργο που παράγει τόσα χρόνια. Είναι µια
υπηρεσία που διαφυλάσσει ζωτικά συµφέροντα της χώρας µας
και οι όποιες νοµοθετικές παρεµβάσεις έχουν ως µοναδικό στόχο
τη θεσµική θωράκιση του µέχρι τώρα πολύ σηµαντικού αυτού
έργου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποδείχτηκε για άλλη µια φορά
πως η εµπιστοσύνη των πολιτών στην Κυβέρνηση δεν είναι τυ-
χαία, αλλά προκύπτει από την καθαρή, σοβαρή και αποτελεσµα-
τική στάση της για όλα τα ζητήµατα, αλλά κυρίως γιατί
διασφαλίζει µε τον καλύτερο τρόπο και τον πιο αποτελεσµατικό
τα εθνικά µας συµφέροντα και την αξιοπρεπή εικόνα της χώρας
µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κυρία Βρυζίδου.

Και καλείται στο Βήµα ο Υφυπουργός Δικαιοσύνης κ. Γεώργιος
Κώτσηρας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΗΡΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Ευχαρι-
στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, µετά από µια πολύωρη
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κοινοβουλευτική διαδικασία ζήτησα να λάβω τον λόγο προκειµέ-
νου να θέσω τρεις άξονες παρατηρήσεων πάνω και µετά από τα
συµπεράσµατα που υπήρξαν σήµερα. Ακούστηκαν πάρα πολλοί
συνάδελφοι, τέθηκαν πάρα πολλά ζητήµατα. Νοµίζω ότι ήταν µια
ενδιαφέρουσα συζήτηση και νοµίζω ότι µπορούµε όλοι να αξιο-
λογήσουµε και τον τρόπο που έλαβε χώρα όλη η διαδικασία το
τελευταίο χρονικό διάστηµα. Μάλιστα ο Γιάννης Κεφαλογιάννης,
ο Πρόεδρος της Εξεταστικής Επιτροπής, έθεσε και συγκεκρι-
µένα το νοµικό πλαίσιο και τους όρους πάνω στους οποίους βα-
σίστηκε η λειτουργία της εξεταστικής επιτροπής και τα
πορίσµατα που εξεδόθηκαν και βγήκαν από τις πολυήµερες ερ-
γασίες της.

Αλλά αν µου επιτρέπετε να δώσουµε σε τρεις άξονες παρατη-
ρήσεων, γιατί ακούστηκαν κάποια θέµατα τα οποία νοµίζω ότι
χρήζουν µιας περαιτέρω συζήτησης.

Ακούστηκε και από τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης και από άλλους συναδέλφους ότι ο Πρωθυπουργός κρύβε-
ται. Ο Πρωθυπουργός από την πρώτη στιγµή που τέθηκε το
συγκεκριµένο ζήτηµα στην επικαιρότητα και ήρθε στον δηµόσιο
διάλογο έλαβε σαφή θέση για την πορεία των ζητηµάτων. Τοπο-
θετήθηκε δηµόσια. Έγινε συζήτηση στην Ολοµέλεια της Βουλής
παρουσία όλων των πολιτικών Αρχηγών. Δήλωσε ξεκάθαρα ότι
είναι «υπέρ» της διαλεύκανσης της υπόθεσης µε κάθε δυνατό θε-
σµικό τρόπο. Συστάθηκε η εξεταστική επιτροπή, η οποία µάλιστα
είναι ένα προϊόν της τελευταίας συνταγµατικής αναθεώρησης
που δίνεται πράγµατι ένα εύλογο και δίκαιο δικαίωµα στην εκά-
στοτε µειοψηφία να µπορεί να ασκεί µε αυτόν τον τρόπο τον κοι-
νοβουλευτικό έλεγχο. Η δικαιοσύνη παράλληλα πράττει αυτό
που πρέπει να πράξει και θα πράξει αυτό που πρέπει να πράξει.
Ο κ. Ανδρουλάκης έχει καταθέσει µηνυτήρια αναφορά, έχει ζη-
τηθεί από τον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου να διερευνηθούν τα
θέµατα των διαρροών και προφανώς όλοι έχουµε εµπιστοσύνη
στην έρευνα στο µέρος που αφορά στη δικαιοσύνη.

Επίσης, κυρία Λιακούλη, δεν είναι ο Πρωθυπουργός σε ταξί-
δια. Είναι στο Ευρωπαϊκό Συµβούλιο και δίνει µάχη για τη χώρα,
δίνει µάχη για τα συµφέροντα της χώρας, για να περάσουµε τις
θέσεις µας στην ενεργειακή πολιτική. Δεν είναι σε ταξίδι, όπως
αναφέρατε. Είναι σε µια πολύ σοβαρή διαδικασία από την οποία
κρίνεται η ενεργειακή πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Θα
έπρεπε να πούµε ένα µπράβο που οι θέσεις της χώρας µας σε
έναν µεγάλο βαθµό αρχίζουν σιγά-σιγά και υιοθετούνται σε επί-
πεδο ευρωπαϊκής πολιτικής.

Επίσης, αναφέρθηκε ότι ο Πρωθυπουργός όταν βρίσκει τα
σκούρα -νοµίζω το ανέφερε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης- κρύβεται πίσω από εξωγενείς διαδικασίες και εξωγε-
νείς παράγοντες. Μιλάµε για τον Πρωθυπουργό, ο οποίος τον
σεβασµό στις κοινοβουλευτικές διαδικασίες καθ’ όλη τη διάρκεια
της τελευταίας τριετίας τον έχει δείξει µε τον µέγιστο δυνατό
τρόπο. Έχει απαντήσει σε εννέα επίκαιρες ερωτήσεις. Οκτώ
φορές έχει έρθει στη Βουλή στη βάση της ειδικής διαδικασίας
του άρθρου 142α για να ενηµερώσει το Σώµα και για θέµατα τα
οποία ήταν πολύ σοβαρά, που πραγµατικά έκριναν την καθηµε-
ρινότητα των πολιτών, όπως είναι η διαχείριση της πανδηµίας,
όπως είναι οι οικονοµικές επιπτώσεις από την πανδηµία, όπως
είναι τα ενεργειακά ζητήµατα, όπως είναι η ποιότητα της δηµο-
κρατίας και του δηµόσιου διαλόγου, όπως είναι η διαχείριση των
καταστροφικών πυρκαγιών, όπως είναι η κρίση στην Ουκρανία
και οι επιπτώσεις της στην Ελλάδα, όπως είναι οι κοινωνικές πο-
λιτικές της Κυβέρνησης και όπως ήταν και η πρόσφατη συζήτηση
που έγινε στη Βουλή για τα θέµατα της ακρίβειας. Έχουν γίνει
επίσης τέσσερις προ ηµερησίας διατάξεως συζητήσεις που διε-
ξήχθησαν κατόπιν αιτηµάτων Προέδρων Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων.

Όλη αυτή η κοινοβουλευτική συµπεριφορά του Πρωθυπουρ-
γού δεν νοµίζω ότι αντανακλά οποιαδήποτε απαξίωση στο Σώµα
του Κοινοβουλίου, στους θεσµούς και ότι κρύβεται πίσω από
τους επιστήµονες και τον κ. Τσιόδρα, όπως αναφέρθηκε. Προ-
φανώς και όχι. Ενηµέρωνε τον ελληνικό λαό, ήταν παρών ο ίδιος
στο ζήτηµα της πανδηµίας, όπως ήταν παρών και πήραµε σαφή
θέση στο θέµα της ενεργειακής κρίσης που προήλθε κατά κύριο
λόγο από την εισβολή της Ρωσίας στην Ουκρανία. Δεν κρύφτηκε

πίσω από κάτι. Ήταν η πραγµατικότητα την οποία διαπιστώνουµε
και προσπαθούµε να δώσουµε λύσεις. Πραγµατικά είναι πολύ
σηµαντικό ότι αυτήν τη στιγµή η χώρα µας έχει θέσεις, αξιόπι-
στες και υπεύθυνες, οι οποίες περνάνε σε επίπεδο ευρωπαϊκών
πολιτικών. Οπότε προφανώς και ο Πρωθυπουργός ούτε κρύ-
φτηκε, ούτε απαξίωσε τους θεσµούς. Αντιθέτως ήταν παρών σε
όλα τα δύσκολα και κρίσιµα ζητήµατα που τέθηκαν στον πολιτικό
διάλογο, έδωσε απαντήσεις και προσπαθεί να δώσει λύσεις σε
πολύ σύνθετα ζητήµατα.

Υπήρχε ένα δεύτερο ζήτηµα για το οποίο έγινε µεγάλη συζή-
τηση. Μάλιστα ακούστηκαν και κάποιες ακραίες εκφράσεις για
αλλοίωση βασικών αρχών του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, για
την ποιότητα της δηµοκρατίας και του κράτους δικαίου.

Προσπαθούν κάποιοι να παρουσιάσουν τη χώρα ως τον απο-
διοποµπαίο τράγο ή το µαύρο πρόβατο σε ορισµένα ζητήµατα
που αφορούν το κράτος δικαίου και τα ανθρώπινα δικαιώµατα
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Και καλώς το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο
κάνει την έρευνά του. Δεν την κάνει µόνο για την Ελλάδα. Κάνει
ένα πλήθος ερευνών και η πολιτεία θα κληθεί να συµµετάσχει σε
οποιαδήποτε διαβούλευση και αξιολόγηση υπάρξει. Δεν έχετε
εσείς µόνο Ευρωβουλευτές, κυρία Λιακούλη. Υπάρχουν Ευρω-
βουλευτές όλων των κοµµάτων. Συµµετέχουν στις διαδικασίες.
Η Κυβέρνηση όπου κληθεί, συµµετέχει στις αξιολογήσεις. 

Η χώρα µας όµως κάθε χρόνο αξιολογείται βάσει συγκεκριµέ-
νων µηχανισµών όπως ο µηχανισµός της Ευρωπαϊκής Ένωσης
για το κράτος δικαίου. Από τον µηχανισµό αυτόν και από τις δια-
πιστώσεις που υπάρχουν στις εκθέσεις του φαίνεται ότι η χώρα
τα τελευταία χρόνια έχει µια σηµαντική πρόοδο στο θέµα των
συνθηκών και των δεδοµένων για το κράτος δικαίου στην Ελλάδα
σε ό,τι αφορά στη διαφάνεια βάσει της Εθνικής Αρχής Διαφά-
νειας που υπάρχει, της λογοδοσίας, βάσει του ενοποιηµένου
σχεδίου κυβερνητικής πολιτικής, της νοµοθεσίας για το λόµ-
πινγκ, το εθνικό σχέδιο για την καταπολέµηση της διαφθοράς,
τη βελτίωση των συνθηκών απονοµής δικαιοσύνης, τη νοµοθεσία
για το Ελεγκτικό Συνέδριο, τον εκσυγχρονισµό της Εθνικής Σχο-
λής Δικαστών, τον εκσυγχρονισµό βασικών κωδίκων της νοµοθε-
σίας µέσω των οποίων περνάει η εφαρµογή βασικών δεδοµένων
για το κράτος δικαίου, την κωδικοποίηση της νοµοθεσίας, τη βελ-
τίωση της νοµοθέτησης στη χώρα µας τα τελευταία χρόνια. Σε
ό,τι αφορά στα ανθρώπινα δικαιώµατα υπάρχουν επτά ή οκτώ
εθνικά σχέδια δράσης αυτήν την περίοδο για πρώτη φορά στη
χώρα σε πολύ ευαίσθητα ζητήµατα, όπως είναι τα δικαιώµατα
των παιδιών, θέµατα ισότητας, ζητήµατα της κοινότητας ΛΟ-
ΑΤΚΙ+, ζητήµατα που αφορούν το ευαίσθητο κοµµάτι της σε-
ξουαλικής κακοποίησης, ζητήµατα που αφορούν τη νεολαία,
ζητήµατα που αφορούν τη δηµόσια υγεία. 

Είναι η πρώτη φορά που η χώρα µας έχει µία τόσο διευρυµένη
βάση συζήτησης πάνω σε θέµατα ανθρωπίνων δικαιωµάτων και
κράτους δικαίου. Και αυτά δεν τα λέω εγώ. Διαπιστώνονται από
την επίσηµη έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για το κράτος
δικαίου την οποία ο Πρωθυπουργός ανέφερε προ ηµερών αλλά
δεν βλέπω να τη λαµβάνετε υπ’ όψιν. 

Δυστυχώς παρουσιάζετε την εικόνα της χώρας αναντίστοιχη
µε την πραγµατικότητα. Και αυτό είναι επικίνδυνο να το κάνουµε.
Άλλο η πολιτική κριτική και άλλο να παρουσιάζουµε δεδοµένα τα
οποία δεν έχουν αντιστοιχία µε την πραγµατικότητα. Η έκθεση
του κράτους δικαίου έχει επισηµάνσεις για τη χώρα µας όπως
έχει για όλες τις χώρες. Κάθε Κυβέρνηση οφείλει να προσπαθεί
να βελτιώνει τη νοµοθεσία της προκειµένου να φτάνουµε σε ένα
καλύτερο επίπεδο και να προσπαθούµε για τη βελτίωση των δη-
µοκρατικών θεσµών. Αυτό κάνουµε. Αλλά η έκθεση του κράτους
δικαίου έχει πολύ σαφώς αποτυπωµένη τη βελτίωση της χώρας
µας σε θέµατα κράτους δικαίου. Την καταθέτω στα Πρακτικά εκ
νέου για να υπάρχει. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Δικαιοσύνης κ. Γεώργιος Κώ-
τσηρας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Οπότε, ναι, καλώς γίνονται όλες οι διαδικασίες. Είµαστε ανοι-
χτοί σε κάθε διαδικασία αξιολόγησης, σε κάθε διαδικασία ελέγ-
χου, όπως γίνονται και ετήσιες αναφορές από τον Οργανισµό
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Θεµελιωδών Δικαιωµάτων της Ευρωπαϊκής Ένωσης που επίσης
είναι θετικές για τη χώρα µας και επίσης δείχνουν την πρόοδο
πάνω σε τέτοια ζητήµατα. Μην παρουσιάζουµε, λοιπόν, µια ει-
κόνα τελείως διαφορετική και αναντίστοιχη µε την πραγµατικό-
τητα προκειµένου να αποκοµίσουµε πολύ πρόσκαιρα κοµµατικά
οφέλη. 

Η Κυβέρνηση όλη αυτή τη διαδικασία αναφέρει ρητά ότι δεν
τη βλέπει ως έναν τρόπο µικροκοµµατικής συζήτησης και εκµε-
τάλλευσης η οποία δεν θα οδηγήσει πουθενά. Το θέµα είναι όλη
αυτή η συζήτηση που έγινε και η θεµατική που αναπτύχθηκε, να
αφήσει κάτι θετικό για τον τόπο και για την επόµενη µέρα. Να
δούµε τις παθογένειες που υπήρξαν και να προσπαθήσουµε να
τις βελτιώσουµε. Να δούµε τι κενά υπήρξαν στο θεσµικό πλαίσιο
που ανέφερε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός από την πρώτη τοποθέ-
τηση και να προσπαθήσουµε να το βελτιώσουµε. Γι’ αυτόν τον
λόγο το επόµενο χρονικό διάστηµα θα έρθει συγκεκριµένη νο-
µοθετική πρωτοβουλία σε έναν άξονα ζητηµάτων η οποία θα
θέτει συγκεκριµένα ζητήµατα τα οποία χρήζουν βελτίωσης και
τα οποία χρήζουν βελτίωσης νοµοθεσίας προκειµένου να πάµε
στην επόµενη µέρα µε έναν υγιή τρόπο, µε έναν παραγωγικό
τρόπο και να µπορέσουµε να αφήσουµε ένα σοβαρό αποτύπωµα
απ’ όλη αυτή τη διαδικασία. 

Αυτές, λοιπόν, οι προτάσεις θα αφορούν, πρώτον, την ενί-
σχυση του πλαισίου νόµιµης άρσης απορρήτου για τα πολιτικά
πρόσωπα. 

Δεύτερον, θα αφορούν στις αλλαγές στο εσωτερικό της Εθνι-
κής Υπηρεσίας Πληροφοριών για την ενίσχυση του εσωτερικού
ελέγχου, της διαφάνειας, της εξωστρέφειας και της εκπαίδευσης
του ανθρώπινου δυναµικού. 

Τρίτον, θα αφορούν στις διαδικασίες σε σχέση µε την εµπορία
προς ιδιώτες λογισµικών παρακολούθησης. Θα γίνουν ενδεχο-
µένως και παρεµβάσεις πάνω στις οικείες διατάξεις του ποινικού
κώδικα που αφορούν αυτά τα ζητήµατα προκειµένου να µπορέ-
σουµε να έχουµε µια πιο σύγχρονη νοµοθεσία σε ένα υπαρκτό
πρόβληµα παγκοσµίως στο οποίο η εθνική νοµοθεσία πρέπει να
ανταποκριθεί. 

Τέταρτον, παρεµβάσεις στο πλαίσιο της νοµοθεσίας για την
προστασία προσωπικών δεδοµένων. Εκεί θα χρειαστεί ενδεχο-
µένως µια τροποποίηση του υφιστάµενου πλαισίου του
ν.4624/2019 προκειµένου να θωρακίσουµε ακόµη περισσότερο
την προστασία των προσωπικών δεδοµένων όπου δηµιουργήθη-
καν ενδεχοµένως θέµατα ατελειών του νοµικού πλαισίου. 

Πέµπτον, στην ενίσχυση της ΑΔΑΕ προκειµένου να επιτελεί µε
τον καλύτερο δυνατό τρόπο τον συνταγµατικό της ρόλο.

Έκτον, θα υπάρχει δηµιουργία φορέα κυβερνοασφάλειας προ-
κειµένου να λειτουργεί συντονιστικά σε ζητήµατα που έχουν να
κάνουν µε την κυβερνοασφάλεια. Είναι ένα πολύ σύνθετο ζή-
τηµα.

Έβδοµον, θα υπάρξει µια επαναξιολόγηση του θεσµικού πλαι-
σίου γνωστοποίησης στο υποκείµενο σε περιπτώσεις όπως είναι
το περιοριστικό µέτρο της άρσης απορρήτου. 

Όγδοον, θα υπάρξει πολιτική προστασίας για τις ψηφιακές
απειλές, ώστε να προστατεύσουµε κρίσιµες υποδοµές της
χώρας ενώ, ένατον, θα δοθεί έµφαση στην ευαισθητοποίηση πο-
λιτών και φορέων προκειµένου να µπορέσουµε µέσω µιας καλύ-
τερης εκπαίδευσης να φτάσουµε σε ένα καλύτερο αποτέλεσµα
σε σχέση µε τη χρήση τεχνολογικών συσκευών και εφαρµογών. 

Όλα αυτά θα γίνουν το αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα. Η
Κυβέρνηση είναι ανοιχτή σε οποιαδήποτε πρόταση η οποία είναι
συµβατή µε ένα πλαίσιο καλύτερης λειτουργίας του θεσµικού
πλαισίου διότι θα πρέπει πράγµατι όπως το έχει πει από την αρχή
ο ίδιος ο Πρωθυπουργός να δούµε τις παθογένειες που υπάρ-
χουν στο πλαίσιο και να προσπαθήσουµε να τις βελτιώσουµε.
Γιατί αυτή είναι η υγεία της δηµοκρατίας, του κοινοβουλευτικού
διαλόγου. Να µπορέσουµε να προχωρήσουµε στην επόµενη
µέρα και να αντιµετωπίσουµε τις προκλήσεις. 

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, δεν θέλω να καταχραστώ
τον χρόνο δεδοµένης της κόπωσης όλων µας από τη σηµερινή
ηµέρα. Η χώρα έχει µπροστά της να αντιµετωπίσει πολλές προ-
κλήσεις. Έχει να αντιµετωπίσει προκλήσεις οι οποίες είναι σύν-
θετες. Η Κυβέρνηση αυτή έχει δείξει ότι αντιµετωπίζει τις κρίσεις

µε τη µέγιστη δυνατή επάρκεια. Έχει δείξει ότι µπορεί να συν-
δυάσει την αντιµετώπιση των κρίσεων µε την προώθηση ενός µε-
ταρρυθµιστικού έργου το οποίο είναι χρήσιµο για την κοινωνία
και για τη βελτίωση της καθηµερινότητας του Έλληνα πολίτη.
Κρίσιµη πράγµατι είναι και η βελτίωση των συνθηκών του κρά-
τους δικαίου και της προστασίας των ανθρωπίνων δικαιωµάτων.
Και γι’ αυτόν τον λόγο όλες οι προτάσεις που σας προανέφερα
βασίζονται πάνω στην αναγκαία ενίσχυση του θεσµικού πλαισίου
προκειµένου να διασφαλίζεται ο πολύ σηµαντικός ρόλος της
Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών µε την παράλληλη προφανώς
διασφάλιση των δικαιωµάτων όλων. Είναι ένα πολύ κρίσιµο ζή-
τηµα το οποίο η Κυβέρνηση έχει πραγµατική βούληση να το βελ-
τιώσει και να µπορέσει να φτάσει παραγωγικά στην επόµενη
µέρα µη όντας αγκιστρωµένη σε µικροπολιτικές και µικροκοµµα-
τικές αναταράξεις οι οποίες δεν έχουν πραγµατικό αντίκτυπο
στην ελληνική κοινωνία. 

Αναρωτήθηκε ο κ. Εµµανουηλίδης, αν δεν κάνω λάθος, χαρι-
τολογώντας: «Ποιος κυβερνάει αυτόν τον τόπο;». Τον τόπο τον
κυβερνάει ο Κυριάκος Μητσοτάκης. Ευτυχώς τον κυβερνά η Κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας η οποία έχει ανταποκριθεί σε
πολύ δύσκολες συνθήκες. Με την εµπιστοσύνη του ελληνικού
λαού όταν έρθει εκείνη η ώρα θα αξιοποιήσει όλη αυτή την εµ-
πειρία αυτού του διαστήµατος προκειµένου να µπορέσουµε να
προχωρήσουµε σε µια καλύτερη Ελλάδα, σε µια παραγωγική Ελ-
λάδα, σε µία Ελλάδα που θα σέβεται το κράτος δικαίου και τους
θεσµούς. Σε µια Ελλάδα που θα πηγαίνει µπροστά και όχι πίσω. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υφυπουργέ. 
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Κύριε Πρόεδρε θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρία Λιακούλη,

έκανε προηγουµένως ο κ. Κυρανάκης επίθεση στο κόµµα και
επειδή είναι η µέρα σας σήµερα άφησα τον κ. Μπιάγκη να µιλή-
σει, παρ’ όλο που δεν είχε το δικαίωµα.  

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, είµαστε και η επι-
σπεύδουσα παράταξη. Μια διευκρίνιση µόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Γι’ αυτό ακριβώς. 
Ορίστε, έχετε τον λόγο για µια διευκρίνιση. 
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Με πολύ σεβασµό στον κύριο

Υπουργό, θα ήθελα να κάνω µια διευκρίνιση. 
Αναφερθήκατε δύο φορές στο πρόσωπό µου, κύριε Υπουργέ,

προσέξατε πολύ την οµιλία µου και σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δεν σας προσέβαλε,

όµως, για να µιλήσουµε επί προσωπικού.
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Θα µιλήσω συγκεκριµένα, κύριε Πρό-

εδρε, για να καταγραφεί στα Πρακτικά, δεν θα µακρηγορήσω.
Στο σηµείο που αναφερθήκατε στη δικιά µας τοποθέτηση -ει-

σήγηση και είπατε ότι πρέπει να είµαστε πολύ προσεκτικοί και
να µην εκθέτουµε τη χώρα, αυτό το εκλαµβάνω ως µία σαφή
αιχµή, διότι στο εξωτερικό είµαστε καλά και το κράτος δικαίου
λειτουργεί κ.λπ.. 

Κύριε Υπουργέ, παροικούµε την Ιερουσαλήµ. Εδώ είµαστε,
στον ίδιο γαλαξία. Για όνοµα του Θεού. Πριν από λίγες ηµέρες,
δηµοσιεύθηκε µια έκθεση - κόλαφος για το κράτος δικαίου από
το Govwatch, το οποίο φαντάζοµαι ότι είδατε κι εσείς, δεν το εί-
δαµε µόνο εµείς. 

Και επειδή τυγχάνει αυτόν τον καιρό να το µελετάµε, κύριε
Υπουργέ, για το επιτελικό σας κράτος, για τις τροπολογίες, για
την καλή νοµοθέτηση, νοµίζω ότι στο σπίτι του κρεµασµένου δεν
πρέπει να µιλάτε για σκοινί, διότι σε λίγο έρχονται τα πιο δύ-
σκολα για εσάς ερωτήµατα στα οποία πρέπει να απαντάτε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κλείστε το εδώ, γιατί
δεν υπήρχε προσωπικό ούτε κάνατε διευκρίνιση.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, σε προσωπικό επί-
πεδο –γιατί ξέρετε, δεν καταχρώµαι, ποτέ δεν το κάνω αυτό-
όταν θα µας κρίνετε κι εσείς πολιτικά, κύριε Υπουργέ, θα απαν-
τάτε στους πολιτικούς ισχυρισµούς µας. Δεν θα λέτε ποτέ ότι
εµείς δια της πολιτικής µας κριτικής οδηγούµε τη χώρα και την
εκθέτουµε σε ευρωπαϊκό ή διεθνές επίπεδο. Μακριά από εµάς
αυτό. 
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Μην χρησιµοποιείτε, όµως, αυτήν τη µέθοδο, επαναλαµβάνω,
ειδικά σε µία υπόθεση στην οποία έχετε εκτεθεί παντοιοτρόπως.
Και εδώ και έξω και παντού.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΗΡΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα να απαντήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κυρία Λιακούλη.

Ορίστε, κύριε Κώτσηρα, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΗΡΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Κυρία

Λιακούλη, εγώ είπα ότι κάνατε πολλές αναφορές στο θέµα της
έρευνας που γίνεται σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Και σας εξήγησα ότι
καλώς γίνεται οποιαδήποτε έρευνα και για οποιαδήποτε χώρα.
Γιατί δεν είναι µόνο η Ελλάδα, αξιολογούνται τα θέµατα των λο-
γισµικών, όπως ξέρετε, σε αρκετές χώρες αλλά δεν παύει η επί-
σηµη έκθεση της ευρωπαϊκής επιτροπής -η οποία δεν βγαίνει
έτσι, έρχονται εκπρόσωποί της, βλέπουν εκπροσώπους Υπουρ-
γείων, βλέπουν ΜΚΟ, βλέπουν εκπροσώπους φορέων και συλλο-
γικοτήτων- για τη χώρα µας δείχνει ότι υπάρχει πρόοδος τα
τελευταία χρόνια. Όταν λοιπόν σε µια χώρα που έχει πρόοδο τα
τελευταία χρόνια -µε τις επισηµάνσεις που έχει και πρέπει να τις
αξιολογήσουµε και να τις υιοθετήσουµε, προφανώς- και αποτυ-
πώνεται στον πιο επίσηµο µηχανισµό αξιολόγησης του κράτους
δικαίου στην Ελλάδα, το να παρουσιάζει οποιοσδήποτε τη χώρα
σε µία αναντίστοιχη κατάσταση µε την πραγµατικότητα και µε
τον διαπιστωµένο έλεγχο που έχει γίνει από τους αρµόδιους φο-

ρείς, θεωρώ, πραγµατικά, ότι δεν κάνει καλό και δεν ωφελεί τα
συµφέροντα της χώρας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ. 
Κυρίες και κύριοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση η οποία

διεξήχθη σύµφωνα µε το άρθρο 148 του Κανονισµού της Βου-
λής, επί του κατατεθέντος πορίσµατος της Εξεταστικής Επιτρο-
πής µε θέµα: «Εξέταση της υπόθεσης παραβίασης του
απορρήτου των επικοινωνιών του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής και Ευρωβουλευτή κ. Νίκου Ανδρουλάκη από την
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών (ΕΥΠ) ή και από άλλα φυσικά ή
νοµικά πρόσωπα, την επιβεβαιωµένη απόπειρα παγίδευσης του
κινητού του µε το κακόβουλο λογισµικό «Predator», την παρά-
νοµη χρήση αυτού στην ελληνική επικράτεια και την έρευνα για
την ύπαρξη ευθυνών του Πρωθυπουργού κ. Κυριάκου Μητσο-
τάκη και κάθε άλλου εµπλεκόµενου φυσικού ή νοµικού προσώ-
που», που ανακοινώθηκε στην Ολοµέλεια της Βουλής στις 13
Οκτωβρίου 2022.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 19.13’ λύεται η συνεδρίαση για τη Δευτέρα 24
Οκτωβρίου 2022 και ώρα 16.00’, µε αντικείµενο εργασιών του
Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτή-
σεων.Δ
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